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Alver kommune har følgjande prioriteringar til RTP-2022 - 2033 i prioritert rekkefølgje: 
· Nye Alverstraumen bru – finansiering og bygging 
· Gang- og sykkelveg på Fv57 strekninga Skodvin – Mongstad – finansiering og bygging 
· Vestland fylkeskommune må bidra økonomisk til realisering av Miljøløftet-prosjekt på 

fylkesvegane i Alver. 
· Fylkeskommunen må arbeide for ei omklassifisering av Fv 57, Knarvik-Mongstad, frå fylkesveg 

til riksveg, utan at etableringa av G/S-veg på strekninga Skodvin-Mongstad stoppar opp. 

Alver kommune har i tillegg følgjande innspel: 
Fylkeskommunen og Alver kommune må etablere eit tettare samarbeid for gjennomføring av større og 
mindre anleggsprosjekt, for å sikre mest mogeleg effektiv bruk av midlane. 

Alver kommune har fått kr 5 mill frå staten for planarbeidet med Sambandet Vest. 

Alver kommune meiner det er viktig å arbeide vidare med planarbeidet, og ber om at Vestland 
Fylkeskommune støttar opp under arbeidet. 
Alver kommune ønsker å ha ein dialog med Vestland Fylkeskommune om det totale bompengetrykket 
for innbyggarane i Nordhordland. 
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Innspel og prioriteringar frå Alver kommune til regional transportplan 2022-2033 - Økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Alver kommune har følgjande prioriteringar til RTP-2022 - 2033:

 Nye Alverstraumen bru – finansiering og bygging
 Gang- og sykkelveg på Fv57 strekninga Skodvin – Mongstad – finansiering og bygging
 Vestland fylkeskommune må bidra økonomisk til realisering av Miljøløftet-prosjekt på 

fylkesvegane i Alver.
 Fylkeskommunen og Alver kommune må etablere eit tettare samarbeid for gjennomføring av 

større og mindre anleggsprosjekt, for å sikre mest mogeleg effektiv bruk av midlane.
 Fylkeskommunen må arbeide for ei omregistrering av Fv 57, Knarvik-Mongstad, frå fylkesveg 

til riksveg, utan at etableringa av G/S-veg på strekninga Skodvin-Mongstad stoppar opp.

Alver formannskap 31.03.2022:
Handsaming:
Framlegg frå M.Klementsen-uavh.:
Nytt hovudpunkt:  Innbyggjarane i Alver kommune har alt eit særs høgt bompengetrykk. Finansiering 
av vegprosjekt skal ikkje finansierast med bruk av bompengar.

Framlegget fekk 3 røyster og fall (M.Færø-uavh., M.Klementsen-uavh. og N.Øvreås-FRP)

Framlegg SP, AP, KRF og H ved T.Larsen-H:
Alver kommune har følgjande prioriteringar til RTP-2022 - 2033 i prioritert rekkefølgje:
Nye Alverstraumen bru – finansiering og bygging
Gang- og sykkelveg på Fv57 strekninga Skodvin – Mongstad – finansiering og bygging
Vestland fylkeskommune må bidra økonomisk til realisering av Miljøløftet-prosjekt på fylkesvegane i 
Alver.
Fylkeskommunen må arbeide for ei omklassifisering av Fv 57, Knarvik-Mongstad, frå fylkesveg til 
riksveg, utan at etableringa av G/S-veg på strekninga Skodvin-Mongstad stoppar opp.
Alver kommune har i tillegg følgjande innspel:
Fylkeskommunen og Alver kommune må etablere eit tettare samarbeid for gjennomføring av større og 
mindre anleggsprosjekt, for å sikre mest mogeleg effektiv bruk av midlane.
Alver kommune har fått kr 5 mill frå staten for planarbeidet med Sambandet Vest. Alver kommune 
meiner det er viktig å arbeide vidare med planarbeidet, og ber om at Vestland Fylkeskommune støttar 
opp under arbeidet.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

Framlegg SP, AP, KRF og H ved T.Larsen-H:
Alver kommune ønsker å ha ein dialog med Vestland Fylkeskommune om det totale bompengetrykket 



for innbyggarane i Nordhordland.

Framlegget vart vedteke med 10 røyster (mot M.Klementsen-uavh.og M.Færø-uavh.)

FO- 049/22 Vedtak:
Alver kommune har følgjande prioriteringar til RTP-2022 - 2033 i prioritert rekkefølgje:

· Nye Alverstraumen bru – finansiering og bygging
· Gang- og sykkelveg på Fv57 strekninga Skodvin – Mongstad – finansiering og bygging
· Vestland fylkeskommune må bidra økonomisk til realisering av Miljøløftet-prosjekt på 

fylkesvegane i Alver.
· Fylkeskommunen må arbeide for ei omklassifisering av Fv 57, Knarvik-Mongstad, frå fylkesveg 

til riksveg, utan at etableringa av G/S-veg på strekninga Skodvin-Mongstad stoppar opp.

Alver kommune har i tillegg følgjande innspel:
Fylkeskommunen og Alver kommune må etablere eit tettare samarbeid for gjennomføring av større og 
mindre anleggsprosjekt, for å sikre mest mogeleg effektiv bruk av midlane.

Alver kommune har fått kr 5 mill frå staten for planarbeidet med Sambandet Vest. 

Alver kommune meiner det er viktig å arbeide vidare med planarbeidet, og ber om at Vestland 
Fylkeskommune støttar opp under arbeidet.
Alver kommune ønsker å ha ein dialog med Vestland Fylkeskommune om det totale bompengetrykket 
for innbyggarane i Nordhordland.

Utval for areal, plan og miljø 23.03.2022:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

APM- 049/22 uttale:
Ingen merknader. 

Utval for næringutvikling og drift 23.03.2022:
Handsaming:
Hogne Haugsdal-kommunalsjef Samfunnsutvikling og Arne Eikefet-rdgjevar stab Samfunnsutvikling 
orienterte i saka.

Utvalet slutta seg samrøystes til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.

ND- 010/22 uttale:
Utvalet sluttar opp om kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.

Alver formannskap 24.03.2022:
Handsaming:
Fellesframlegg frå S.Sekkingstad-SP:
Formannskapet utset saka, og ber kommunedirektøren arbeide vidare med innspel til RTP til ekstra 
formannskapsmøte 31. mars.
Formannskapet ber om at innspelet mellom anna skal innehalde følgjande prosjekt:
Alverstraumen bru.
GS FV 57 Skodvin-Mongstad.
Omklassifisering av FV 57 til riksveg.
Tett samarbeid mellom VLFK og Alver kommune for å få mest mogeleg veg for pengane.
At det vert sett av midlar til prosjektering, planlegging og grunnerverv til prosjekt som vert finansiert 
gjennom Miljøløftet.
Innspelet må vise tydeleg prioriteringa til Alver kommune, og grunngje kvifor prosjekta er viktig for 
Alver kommune.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

FO- 037/22 innstilling:



Formannskapet utset saka, og ber kommunedirektøren arbeide vidare med innspel til RTP til 
ekstra formannskapsmøte 31. mars. 

Formannskapet ber om at innspelet mellom anna skal innehalde følgjande prosjekt: 
Alverstraumen bru. 
GS FV 57 Skodvin-Mongstad. 
Omklassifisering av FV 57 til riksveg. 
Tett samarbeid mellom VLFK og Alver kommune for å få mest mogeleg veg for pengane. 
At det vert sett av midlar til prosjektering, planlegging og grunnerverv til prosjekt som vert 
finansiert gjennom Miljøløftet. 

Innspelet må vise tydeleg prioriteringa til Alver kommune, og grunngje kvifor prosjekta er viktig for 
Alver kommune. 

Politisk handsaming 
Saka skal til uttale i utval for næringsutvikling og drift 
Saka skal til uttale i utval for areal, plan og miljø 
Saka skal til avgjerd i formannskapet 

SAKSUTGREIING 

Saka gjeld 

Fylkestinget vedtok 16. desember 2021 Regional transportplan 2022-2033 for Vestland (RTP), sjå 
Politisk Utval (vlfk.no). Saman med planen vedtok Vestland fylkesting handlingsprogram for RTP. Det 
vedtekne handlingsprogrammet omtala ikkje konkrete prosjekt i investeringsprogrammet. 
Fylkestinget gjorde på dette grunnlag m.a. slikt vedtak i saka: 

2. «Fylkestinget sluttar seg til at investeringsprogrammet skal innarbeidast i 
handlingsprogrammet for Regional transportplan 2022-2033 og vert lagt fram for handsaming 
i fylkestinget i juni 2022. Fylkestinget ber om at investeringsprogrammet vert sendt til 
kommunane for innspel før endeleg vedtak.» 

Utkast til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram for perioden 2022- 2033 er no 
utarbeidd og sendt kommunane med mogelegheit for innspel, - med frist innan fredag 1. april 2022. 
Utkastet kan lastast ned frå 
https://www.vestlandfylke.no/globalassets/fylkesveg/rtp/ok-handlingsprogram-og- 
investeringsprogram---utkast-innspel-til-kommunane-feb-2022-1.pdf 

Denne saka blei handsama i formannskapet 24. mars - og blei utsett med følgjande vedtak: 

FO- 037/22 vedtak: 
Formannskapet utset saka, og ber kommunedirektøren arbeide vidare med innspel til RTP til ekstra 
formannskapsmøte 31. mars. Formannskapet ber om at innspelet mellom anna skal innehalde 
følgjande prosjekt: 

- Alverstraumen bru. 
- GS FV 57 Skodvin-Mongstad. 
- Omklassifisering av FV 57 til riksveg. 
- Tett samarbeid mellom VLFK og Alver kommune for å få mest mogeleg veg for pengane. 
- At det vert sett av midlar til prosjektering, planlegging og grunnerverv til prosjekt som vert 

finansiert gjennom Miljøløftet. 
Innspelet må vise tydeleg prioriteringa til Alver kommune, og grunngje kvifor prosjekta er viktig for 
Alver kommune. 

Bakgrunn 

Prosessen med regional transportplan 2022-2033 viser at det er store behov i fylket. Det økonomiske 
handlingsprogrammet viser at dei økonomiske rammene fylkeskommunen har til disposisjon, vil vere 
langt frå tilstrekkelege for å kunne møte det store behovet i fylket for drift, vedlikehald og 
investeringar innan samferdsel. 
I gjeldande økonomiplanperiode 2022-2025 er det i investeringsprogrammet til fylkeskommunen 
avsett midlar som skal fordelast i samband med vedtak av «Investeringsprogrammet til Regional 

https://www.vestlandfylke.no/globalassets/fylkesveg/rtp/ok-handlingsprogram-og-investeringsprogram---utkast-innspel-til-kommunane-feb-2022-1.pdf
https://www.vestlandfylke.no/globalassets/fylkesveg/rtp/ok-handlingsprogram-og-investeringsprogram---utkast-innspel-til-kommunane-feb-2022-1.pdf


transportplan» i juni 2022. I tillegg er det lagt opp til at finansutvalet i fylkeskommunen skal fastsetje 
investeringsrammer for 2026 i mars 2022. Investeringsprogrammet skal avklare fordeling av midlar i 
komande økonomiplanperiode 2023-2026, samt utarbeide ein langsiktig portefølje av større prosjekt 
som kan realiserast i resten av planperioden fram til 2033. 

Det vidare arbeidet med investeringsprogrammet skal m.a. avklare to forhold: 

 Kor mykje midlar som skal avsetjast til rammeløyvingar for mindre tiltak. I Regional 
transportplan 2022-2033 er det peikt på at det er store behov for rammeløyvingar til 
trafikktryggleik/mindre utbetringar, gang- og sykkelprosjekt, kollektivtiltak,, 
tunneloppgradering samt til utbetring av bruer og kaiar. Ut frå dette er det gjort ei vurdering 
av kva som vil vere tilgjengeleg ramme når det vert teke omsyn til behovet for å vidareføre 
midlane til rammeløyvingane, i tillegg til naudsynt vedlikehald av bru og kai for å sikre fortsett 
framkome. 

 Porteføljen av store prosjekt. Det er silt ut ein del prosjekt som er aktuelle for lister for 
investeringsprosjekt som kan realiserast i perioden. Slik dei økonomiske rammene er i dag, 
er det ikkje grunnlag for å kunne realisere alle dei nemnte prosjekta. Det er vidare føreslått å 
bruke opp mot 200 mill. kr. årleg til strekningsvise prosjekt på det overordna vegnettet. 

Utkastet til økonomisk handlingsprogram inneheld ikkje eit endeleg forslag til fordeling av midlar, men 
vurderer fordelinga mellom ulike føremål i investeringsprogrammet. Vidare vert prosjekt som er 
vurderte som aktuelle for oppstart i perioden omtala. Prosjekta er delt inn i prosjekt som kan 
realiserast i komande økonomiplanperiode 2023-2026, og prosjekt som er aktuelle fram mot 
utgangen av planperioden i 2033. Prosjekta er ikkje i prioritert rekkjefølgje. Det er grunn til å presisere 
at med dagens nivå på løyvingane vil det ikkje vere rom for å prioritere alle prosjekta som er nemnde 
i utkastet til investeringsprogram. Det vil følgjeleg vere naudsynt med ytterlegare prioritering mellom 
prosjekta. 

Fylkeskommunen arbeider opp mot sentrale styresmakter for å styrkje løyvingane til 
fylkeskommunale samferdselstiltak. Samstundes må anna delfinansiering som bruk av bompengar, 
og å utarbeide spleiselag gjennom rekkjefølgjekrav og utbyggingsavtalar vurderast. 
Fylkeskommunen arbeider også med å utnytte ressursane på ein god måte, og viser til sitt 
kunnskapsgrunnlag om meir veg for pengane:  

https://www.vestlandfylke.no/globalassets/fylkesveg/rtp/kunnskapsgrunnlag-til-rtp-2022-2033---meir-
veg-for-pengane.pdf

Det vert teke sikte på å utarbeide endeleg framlegg til fordeling av midlar og prioriteringslister for 
store prosjekt fram mot vedtak av økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram til 
fylkestinget i juni 2022. Framlegget vil basere seg på utkastet til investeringsprogram, innspel frå 
kommunane, samt ytterlegare arbeid med å kvalitetssikreprosjekta både med omsyn til mogleg 
gjennomføring, prosjektutforming og økonomi. 

Alver kommune sine innspel og prioriteringar til regional transportplan 2022-2033 - 
Økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram

Før Alver kommune går inn på dei konkrete prioriteringane, vil kommunen svare på nokre av 
problemstillingane som fylkeskommunen har utfordra aktørane på. Dette er følgjande 
problemstillingar:

 Rammeløyvingar kontra store vegprosjekt
 Mest mogleg veg for pengane
 Rette tiltak og prosjekt

Rammeløyvingar kontra store vegprosjekt

Kva føremål er viktigast å prioritere i investeringsprogrammet, er det rammeløyvingar til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av kai, bru og 
tunnel eller midlar til store vegprosjekt?

Vurdering:

Alver kommune har særs mykje fylkesveg og mykje av dette er i relativt dårleg stand. Alver ser derfor 

https://www.vestlandfylke.no/globalassets/fylkesveg/rtp/kunnskapsgrunnlag-til-rtp-2022-2033---meir-veg-for-pengane.pdf
https://www.vestlandfylke.no/globalassets/fylkesveg/rtp/kunnskapsgrunnlag-til-rtp-2022-2033---meir-veg-for-pengane.pdf


med fordel at det blir prioritert rammeløyvingar til trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og 
sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av kai, bru og tunnel generelt. Om dette skal prioriterast 
framfor midlar til store vegprosjekt, vil ofte vere basert på behov. For Alver kommune vil det vere 
særleg viktig å prioritere Alverstraumen bru som eit stort vegprosjekt, då denne brua er utdatert på 
tilstand og funksjon og må erstattast med ny bru snarast mogeleg. Meir om Alverstraumen bru under 
prioriteringar.

Mest mogeleg for pengane

Vidare ber VLFK om innspel til korleis ein kan få mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til 
prosjekt. 

Vurdering:

Alver kommune viser her til fylkeskommunen sitt eige kunnskapsgrunnlag for meir veg for pengane. 
Sett frå Alver kommune si side er det viktig å etablere eit tett og praktisk samarbeid mellom kommune 
og fylket, særleg i den innleiande delen før anleggsoppstart. Dette er naudsynt for ein fagleg og 
økonomisk god gjennomføring av prosjekta

Rette tiltak og prosjekt

VLFK ber om synspunkt på om det er dei rette tiltak og prosjekt som er lagt inn i 
investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritere.

Vurdering:

Det er særs få tiltak som er lista opp for Alver kommune i handlingsprogrammet. Ny Alverstraumen 
bru er nemnt og står i ei særstilling når det gjeld krav om investering i Alver.
Kommunen har elles svært mykje fylkesveg og mykje er i heller dårleg forfatning (Sjå liste til slutt i 
dokumentet) T.d. står ein framfor uttak av mykje skogvirke dei næraste åra i Alver, og det er viktig at 
vegane toler eit akseptabelt akseltrykk utan å bli forringa. 

Vidare er det mange vegstrekk som er gjengangarar i trafikksikringsplanane og som sårt treng 
utbetring med sideareal/fortau, vegljos og anna. Informasjon om dette er oversendt fylket tidlegare og 
kommunen ønskjer jamlege dialogmøter med fylket om situasjonen på fylkesvegane. For Alver 
kommune er det viktig å få på plass ordningar som sikrar godt vedlikehald og drift av alle 
fylkesvegane. 

Alver kommune sine prioriteringar til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram 
2022 - 2023

Alver kommune har vurdert framlegget til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram, og 
vil løfte fram følgjande prioriteringar:

1. Ny Alverstraumen bru – finansiering og bygging
Fv57 gjennom Lindås og Fv565 over Radøy og Austrheim utgjer den viktigaste ringvegen på 
fylkesvegnettet for Alver. Det pågår for tida store investeringar på dette vegnettet på Radøy, men 
samstundes står Alverstraumen bru igjen som både ein propp og ein kritisk faktor på dette 
samanhengande vegsystemet i kommunen. Vestland fylkeskommune skriv sjølv at «Eksisterande 
(Alverstraumen) bru har dårleg standard. Trafikken er høg med om lag 6400 køyretøy i døgnet, og 
brua er så smal at den er einvegskøyrt med lysregulering. Den tekniske tilstanden til brua er så dårleg 
at det må gjerast omfattande vedlikehald om levetida på brua skal vere meir enn 5 til 10 år. 

Vedteken kommunedelplan Knarvik–Alversund med Alverstraumen bru ligg til grunn for utarbeiding 
av reguleringsplan. Det blir planlagt ei ny bru rett nord for den gamle brua. Ny bru skal ha sykkelveg 
med fortau. Den gamle brua skal rivast. Løysingane vil byggje vidare på dei løysingane som er viste i 
Vegplan ny Alversund bru, som vart utarbeida som grunnlag for vedteken kommunedelplan.

Alver kommune vurderer Alverstraumen bru som det mest kritiske prosjektet innan den 
fylkeskommunale samferdselen i Alver, og tilrår difor at finansiering og etablering av ny bru vert 
prioritert i det økonomiske handlingsprogrammet.

2. Gang- og sykkelveg Fv57 - strekninga Skodvin – Mongstad
Når det gjeld trafikktryggleik på fylkesvegane i Alver er Fv57 mellom Knarvik og Mongstad den mest 



ulukkesbelasta fylkesvegen. Her har det mellom anna vore 7 dødsulukker dei siste 10 åra mellom 
Vågseidet og Hope. Situasjonen for mjuke trafikkantar er svært dårleg på strekninga og her er mange 
farlege tilkoplingar til eigedomar. Vegen er den einaste fylkesvegen i Alver som er klassifisert i 
«Funksjonsklasse B» hjå Vestland fylkeskommune. 

Når fylkeskommunen foreslår å bruke 200 millionar på strekningsvise utbetringar med t.d. G/S-vegar 
på fylkesvegar funksjonsklasse B, så ønskjer Alver kommune prioritere denne mogelegheita høgt. 
Strekninga Skodvin - Vågseidet er under regulering med ny G/S-veg og strekninga Lindås - Mongstad 
er i siste fase av reguleringsgodkjenning. Dette er ein stor mogelegheit til å få prioritert utbygginga av 
denne trafikkfarlege strekninga med både vegoppgradering og bygging av gang- og sykkelveg. 

Alver kommune tilrår å prioritere G/S-veg på Fv57 Skodvin – Mongstad i det økonomiske 
handlingsprogrammet. 

3. Midlar til realisering av prosjekt i Miljøløftet
Alver kommune har eit tett samarbeid med Vestland fylkeskommune under prosjektparaplyen 
Miljøløftet (Byvekstavtalen). I Miljøløftet sitt handlingsprogram for 2023 – 2026 har Alver kommune 
spelt inn fire gang- og sykkelvegprosjekt langs fylkesvegar. Sjølv om fylkeskommunen har eit ansvar 
for sine fylkesvegar i kommunen, så ønskjer Alver kommune å bidra med midlar frå Miljøløftet til 
oppgradering og utbetring. Fylkesvegane er ofte sentrale vegar i sentra og bygder, og er særleg viktig 
i forhold til mange skulevegar. Midlane som Alver kommune bidrar med gjennom Miljøløftet går til 
sjølve bygging av tiltaka, ikkje til planlegging, prosjektering og grunnerverv. Alver kommune ser derfor 
behov for at fylkeskommunen bidrar økonomisk til prosjekta som blir prioritert gjennom Miljøløftet. 
Dette gjeld i særleg grad midlar til prosjektering, planlegging og grunnerverv og anna som er 
naudsynt før anleggstart, men også til generell hovudfinansiering av prosjekta (Slik som prosjektet i 
Kvamsbrekka).

4. Tettare samarbeid for å sikre meir veg for pengane
Alver kommune og Vestland fylkeskommune har eit godt samarbeid  på samferdselssektoren. Det er 
svært viktig at dette gjev konkrete resultat. Når fylkeskommunen inviterer til samarbeid for å få mest 
mogeleg veg for pengane, og i tillegg har utarbeidd prinsipp for dette, så bør Alver kommune 
prioritere dette samarbeidet høgt. Til slutt i denne saka ligg det ei opplisting av eksempel på prosjekt 
som kommunen ønskjer å drøfte med fylkeskommunen. Kommunen og fylkeskommune bør i 
fellesskap å velje ut dei, eller evt. andre prosjekt, som snarast gjev mest mogeleg nytte for pengane, 
tilsvarande prosjektporteføljestyringa som er blitt vanleg i samferdselsplanlegging og gjennomføring. 

5. Omregistrering av Fv57 frå fylkesveg til riksveg
Fv 57 registrert i høgaste funksjonsklasse for fylkesvegar, etter at den vart nedklassifisert frå riksveg i 
2010. Vegen er viktig omkøyringsveg for E39 gjennom Romarheimsdalen og bind Norges største 
industristad til Bergen. Dette er difor å sjå på som ein såkalla interregional veg og til eit nasjonalt 
knutepunkt, noko som begge er naudsynte vilkår for at Statens Vegvesen skal ha ansvaret for 
vegstrekket. Dette ville i så fall gje tilgang til langt meir økonomiske midlar for utbetringar. Alver 
kommune meiner at fylkeskommunen må initiere arbeidet for ei omregistrering her. Prosessen med 
etablering av G/S-veg må likevel ikkje stoppe opp og dette må løysast i tett samarbeid mellom 
kommune, fylke og staten. 

Liste over aktuelle fylkesvegar med utbetringsbehov i Alver kommune

Prosjekta er henta frå tidlegare planar i dei gamle kommunane. 

Aktuelle prosjekt i Lindås-delen:

Fv 5456 Ostereidet Fv-del mot kryss E39, fortau og utbetringar ved rundkøyringa 
Fv 5474 Seim skule, G/S-veg forbi området med Strilatun 
Fv 565 Hilland - Remme, G/S-veg
Fv 5476 Skarsvegen frå Kvamsvåg og videre utover, oppgradering med fortau
Fv 5464 E39 mot Eikanger skule, G/S-veg/fortau
Fv 5456 Gamlevegen Eknes - Ostereidet, fortau og trafikksikring, punktutbetring
Fv 5460 Hindenes - Bjørge, utbetre smal og dårleg veg
Fv 5472 Seim, Kleivane, fortau/trafikksikring, planarbeid og utbygging 
Fv 5464 Jordal - Myking, asfalt og rekkverk på eks. vegutviding på VA-trase



Fv 5468 Myking- Skauge, strekningsvis utbetring/trafikksikring
Fv 5452 Mundal- Leiknes skule, fortau og utbetring
Fv 5470 Lindås, farleg kryss ved kyrkja, oppstramming/utbetring
Fv 5464 Kløvebrekka, oppgradere vegstandard, særleg for gåande frå Vangen
Fv 5464 Fammestad/Kløve, ungd.huset til brua v/skulen, oppgradere/stabilisering langs Lonelva 
Fv 5450 Vassbygdvegen, strekningsvis utbetring/trafikksikring, rekkverk
Fv 5458 Ostereidet - Nesbø, sikre farlege kantar
Fv 5474 Seim, kryss ved Vatne (E39), ombygging, fortau
Fv 57 Skodvin - Vågseidet, G/S-veg
Fv 57 Lindås - Mongstad/Litlås, G/S-veg
Veglysprosjekt og rekkverkprosjekt over heile kommunedelen
Utgreiingar for trafikktryggleik rundt skulane på Leknes, Ostereidet, Lindås, Alversund og Knarvik
-----

Aktuelle prosjekt i Meland-delen:

Fv 5308 Sagstadvegen, kryssutbetring Sagstadvegen kryss mot Kv 2143 Øvre Sagstad
Fv 564 Rosslandsvegen - Rosslandsvågen, etablere sikt og møteplassar
Fv 564 Holme- Mjåtveit, planarbeid for G/S-veg
Veglys og rekkverk, - mange stader 
----

Aktuell prosjekt i Radøydelen, - med pri. frå politiske vedtak:

1.  Fv 565 Remme til Austmarka, G/S-veg 
2.  Fv 565 Manger kyrkje – Hesthaugen, fortau
3.  Fv 5488 Hellandskrysset, utbetring med busstopp
4.  Fv 525 Marås - Solend, veglys 
5.  Fv 5484 Hordabø skule – idrettsbana, G/S-veg
6.  Fv 5484 Manger – Bø, G/S-veg og veglys
7.  Fv 5484 Gradnatun-krysset, utbetring og fortau
8.  Fv 525 Manger - Solend, G/S-veg
9.  Fv 5486 Toskavegen, Manger badeplass, G/S-veg
10.  Div. strekk med asfaltering
11. Parkeringsplassar for friluftsformål
Fv 5478 Vetåsvegen, utbetring i mogeleg samarbeid med VA
Mjøs/Straume/Soltveit og Austebygd skule, div utbetringar
Generelt utbetring av rekkverk og kantar på fylkesvegar
Veglys, særleg ved skular
------
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Askvoll Kommunestyret sin uttale til RTP 23.03.2022  
 

1. Askvoll kommune sluttar seg til Vestland fylkeskommunen sitt økonomiske handlings- og 

investeringsprogram for Regional transportplan 2022 – 2033 og viser til presiseringar som er 

gjort i saksframlegget.  

2. Det blir elles vist til tidlegare høyringsinnspel.   

3. Askvoll kommune forventar at både Atløysambandet og rassikring av fv 609 blir utført tidleg i 

perioden. 

4. Askvoll kommune støttar opp om parsellvis utbygging av fv 57 også med bruk av bompengar 

som delfinansiering 

5. Askvoll kommune meinar at fylket må ha ei ordning med 200 millionar til mindre 

prosjekt/utbedringar, men er opptekne av at ein har ordningar som gjer at fleire vegar kan 

komme inne på desse listene. 

6. Mjuke trafikantar må prioriterast opp og vi har mange uløyste prosjekt for denne gruppa i 

Askvoll kommune 

 
 
Samandrag  
Regional transportplan for Vestland er ein av dei viktigaste planane frå fylkeskommunen. Askvoll 
kommune vil i utgangspunktet slutte seg til prinsippa slik dei er skissert i Regional transportplan 2022 
– 2033. I denne saka supplerer Askvoll kommune tidlegare innsendt høyringsinnspel. Kommunen 
viser til ein meir aktiv bruk av ferjeavløysing og at Atløysambandet må flyttast framover i planen med 
raskast mogeleg oppstart og ferdigstilling. Ordninga med ferjeavløysing er unikt god som finansiering 
og her forventar vi større framdrift med oppstart i første del av planperioden. Dette er særleg viktig 
når det framgår at det er store midlar som i dag fylket brukar på drift av ferja.    
 
Rassikring av fylkesveg 609 med tunell forbi Hundsåna er eit prosjekt som Askvoll kommune og 
forventar held sin plass i prioriteringslista og dermed blir det neste rassikringsprosjektet. Askvoll 
kommune støttar opp om at ein set av ein sum til mindre investeringar og lokale utbetringar. Vi ser 
likevel at det ikkje må vere for strenge kritereier for å komme med blant slike vegar.  Askvoll ser her 
på Fv 609 som aktuell til slike midlar, til bygging av møteplassar, tunnelloppgradering mm. Av 

https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/
https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/
https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/
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regionale prosjekt vil vi halde fram fylkesveg 57 som er ein viktig pendlarveg og sårt treng opprusting 
men med moglegheit for parsellvis utbygging. Eit forslag til løysing for pendlarvegen mellom Dale og 
Bygstad, vil kunne vere bruk av spleiselag i form av bompengar.  
 
Uttalegrunnlag 
Askvoll kommune vil innleiingsvis presisere at vi støttar prinsippa, slik dei blir presentert under, og 
som fylkestinget vedtok i samband med behandlinga av det økonomiske handlingsprogrammet 2022 
– 2033 i desember 2021.  
 
Vi meiner det for det første er viktig å styrke rammeløyvingar til trafikktryggleik og mindre 
utbetringar (punktutvidingar), gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av kai, bru og 
tunnellar.  
 
Askvoll kommune støttar vidare forslaget om å avsetje 200 mill. kr. årleg til strekningsvise utbetringar 
av regionale hovudvegar (vegar i funksjonsklasse B). Gang- og  sykkelvegar er viktige. Askvoll 
kommune vil spele inn fem tiltak her, sjå under.  
 
Kommunen viser til ein meir aktiv bruk av ferjeavløysing og at Atløysambandet må flyttast framover i 
planen med raskast mogeleg oppstart og ferdigstilling. Ordninga med ferjeavløysing er unikt god som 
finansiering og her forventar vi større framdrift med oppstart i første del av planperioden. Dette er 
særleg viktig når det framgår at det er store midlar som i dag fylket brukar på drift av ferja. 
 
Askvoll kommune er elles opptekne av rassikring. Rassikring av fylkesveg 609 med tunell forbi 
Hundsåna er eit prosjekt som Askvoll kommune og forventar held sin plass i prioriteringslista og 
dermed blir det neste rassikringsprosjektet. 
 
Når det gjeld mogeleg samarbeidsprosjekt gjennom bruk av spleiselag vil det òg vere i samsvar med 
Askvoll kommune sin strategi. Det er likevel verdt å nemne at dette ikkje må gi særfordelar for «rike» 
kommunar framfor kommunar som ikkje har rom for å vere med å finansiere viktige vegprosjekt. 
Askvoll kommune vil spele inn fylkesveg 57 frå Dale til Bygstad med tanke på spleiselag gjennom bruk 
av bomvegfinansiering. Sjå under.  
 
Felles veganlegg i investeringsprogrammet 
Fylkesveg 57 Dale – Storehaug er ein viktig regional sambindingsveg mellom Askvoll/Fjaler og 
Sunnfjord. Vegen har relativt høg trafikk. Ny tømmerkai i Dalsfjorden genererer mykje 
tømmertransport. Vegen er difor svært viktig òg for denne næringa. Vegstandarden er dårleg og 
mange stader manglar det passering for to personbilar. Det er difor særs viktig at Fv 57 vert prioritert 
og løyvd midlar til i handlingsprogrammet i RTP Vestland. 
‘ 

 Vi ser at det vil vere aktuelt å etablere Fv 57 frå Dale inn mot Bygstad som eit konkret 

samarbeidsprosjekt basert på eit spleiselag (bompengar). Dette vil vere i samsvar med 

prinsippet om mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til prosjekt. 

 Vi foreslår vidare at det vert sett av 50 millionar kroner til strekningsvise strakstiltak 

(punktutbetringar) mellom Bygstad og Storehaug. Så vil ein kunne ta resten av 

utbetringane som gjeld Storehaug – Perhaugen og Båtevik – Storehaug i siste periode, 

slik det er føreslått i handlingsprogrammet. 

 
Mjuke trafikantar 
For Askvoll kommune er det avgjerande å kunne tilby gode og trygge gang- og sykkelvegar både i 
Askvoll og bygdesentra. Derfor vil vi presentere nokre av dei sentrale gang- og sykkelprosjekta i 
kommunen. Det gjeld m.a. eit behov for å lage gang- og sykkelveg i Holmedal frå skulen og i retning 

https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/fylkesvegprosjekt-i-vestland2/fv.-57-dale---storehaug/
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mot Boge. Stor auke i trafikken på dette strekket gjer at vi treng sikrare løysningar for dei mjuke 
trafikantane. Vidare er det trong for gangveg mellom Straumen og Askvoll Skule langs fylkesveg 608. I 
tillegg gjeld det gang- og sykkelveg området rundt Gjelsvik skule på fylkesveg 609, som handlar om 
tilkomst til skule og barnehage. På fylkesveg 609 er det eit ønskje om å forlenge gang- og sykkelveg 
frå Stongfjorden til Stafsnes på fv 609. I Bulandet er det trong for sikrare løysningar for mjuke 
trafikantar rundt skulen.  
 
 
 
 
Med helsing 
 
 
Ole André Klausen 
ordførar 
 
Direkte tlf.: 57730702 

 
Brevet er elektronisk godkjent om det ikkje er signert. 
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Innspill til regional transportplan Vestland - Økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram 

 
Det vises til oversendt utkast til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram knyttet 
til Regional transportplan for Vestland fylkeskommune for 2022-2033.  
 
Askøy kommune har behandlet innspill til handlingsprogram og investeringsprogram i Utvalg 
for teknikk og miljø 10.03.22 og i Formannskapet 22.03.22. Innspillet skal til behandling i 
Kommunestyret 07.04.22, som er etter fristen satt til 01.04.22. Dersom det kommer endringer i 
innspillet i behandlingen i Kommunestyret, vil Askøy kommune ettersende et endelig innspill 
som erstatning for dette. 
 
 
Møtebehandling i Formannskapet - 22.03.2022  
Innstilling/vedtak (i samsvar med UTM sin innstilling): 
Askøy kommune gir innspill til Regional transportplans økonomiske handlingsprogram og 
investeringsprogram 2022-2033 slik det fremgår av vurdering, kulepunkt nummer 4 tas vekk.  
 
Følgende prosjekt legges til listen over uprioriterte prosjekt 
 
Kommunedelplan Sambandet Vest – Forslag til planprogram er utarbeidet og har vært på 
høring. Merknadene fra sentrale offentlige etater innebærer at vegprosjektet må endres. Det er 
behov for midler til videre arbeid med kommunedelplanen. 
 
Askøy kommune starter opp arbeidet med en Mobilitetsstrategi for å bidra til en helhetlig 
mobilitetsløsning for alle trafikanter på Askøy, hvor også arbeidsreiser inn og ut av kommunen 
belyses. En vesentlig del av strategien er innfor Vestland Fylkeskommune sitt ansvarsområde og 
Askøy kommune ber om at der settes av midler som kan bidra til utredningsarbeid innfor 
- Fylkesveg 
- Mobilitet og kollektivtransport 
- Miljøløftet 
- Innovasjon og teknolog 
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Vurdering: 
Askøy kommune kom med innspill til Regional transportplan 2022 -2033 i september 2021, 
hvor det ble lagt vekt på behovet for vedlikehold/oppgradering av fylkesvegene, trafikksikring og 
trygge skoleveger, og for betydelige investeringer på dette området. Det ble også pekt på behovet 
for strekningsvise oppgraderinger og punktutbedringer.  
 
Det er kun satt av midler til vedlikehold av Askøybroen og broen over Herdlesundet, samt 
oppgradering av Stongafjelltunnelen og Olsviktunnelen i tråd med tunnelforskriften. Ut over 
dette er det ikke satt av midler til vedlikehold og utbedring av fylkesvegene på Askøy utenom 
tiltakene som ligger i Askøypakken. Det er ikke satt opp nye prosjekter for Askøy kommune i 
prosjektporteføljen. 
 
Askøy kommune ber om at følgende prosjekter tas inn i porteføljen frem mot 2033 og 
prioriteres: 
1. Fv. 562 - nytt kryss på Juvikflaten. Her pågår det arbeid med reguleringsplan. Dagens kryss er 
preget av høy trafikk og stans i rushtiden, og målet med planarbeidet er å gjøre området mer 
trafikksikkert og bedre forholdene for myke trafikanter. 
 
2. Fv. 5246 - vegen gjennom Hetlevik. Vegen er ferdig regulert, og veien mangler i dag tilbud til 
myke trafikanter. Strekningen er skoleveg. 
 
3. Fv. 563 - Askebakken. Strekningen er delt i to reguleringsplaner hvorav del 2 er vedtatt, mens 
del 1 (fra Hop skole til Signalen) nå er i sluttfasen. Store deler av strekningen er skoleveg, og det 
mangler tilbud til myke trafikanter. 
 
5. Fv. 5256 - gang og sykkelveg, Munkebotn. Reguleringsplanen er i sluttfasen. Planområdet 
strekker seg fra Erdal ungdomsskole til Storebotn og legger opp til gang- og sykkelveg, 
kollektivholdeplasser og snuplass for buss. 
 
6. Fv. 5264 - De første 400m av Nordre Hauglandsveg. Skoleveg som har behov for gang- og 
sykkelveg. Vedtatt reguleringsplan. 
 
7. Fv. 5262 – Davangervegen, skoleveg. 
 
8. Fv. 5256 -  Punktutbedring ved kryssing av fylkesvegen ved Pollelva for myke trafikanter. 
 
9. Fv. 526 – Utbedring av skoleveg fra kryss til Hanøytangen mot Hanøy skole. 
 
10. Diverse strekninger - Spleiselag ved asfaltering av grøfter for VA-ledninger langs fylkesveg 
som vil gi tilbud til myke trafikanter. 
 
11. Beredskapskai – Det pågår en overordnet ROS-analyse vedrørende beredskapen ved stengt 
bro. Utfallet på denne analysen er ennå ikke ferdig, men beredskap i tilknytning til broen vil stå 
sentralt. 
 
Askøy kommune er enige i at Vestland fylkeskommune må arbeide opp mot sentrale 
myndigheter for å øke bevilgningene til samferdsel i Vestland fylke. Det er store etterslep og 
behov for å investere i nye prosjekter. 
 
Askøy kommune vil igjen spille inn at regionen skal jobbe for at dagens fylkesveger mellom 
regionsentrene klassifiseres som riksveger. For Askøy gjelder dette særlig strekningene 
Kleppestø – Storavatnet og Kleppestø – Strandkaien (RV på sjø). 
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Med hilsen 
 
 
 
             
Eva Herdlevær  
Leder plan og utvikling  
 Hanne Thuen 
 planlegger 
    
Brevet er godkjent elektronisk og har derfor ingen underskrift 
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Revidert innspill til regional transportplan - økonomisk 
handlings- og investeringsprogram 

Det vises til tidligere oversendt innspill til utkast til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram knyttet til Regional transportplan for Vestland fylkeskommune for 2022-
2033.  
 
Askøy kommune har behandlet innspill til handlingsprogram og investeringsprogram i 
Kommunestyret 07.04.22, som er etter fristen satt til 01.04.22. I behandlingen i Kommunestyret 
er det kommet endringer fra tidligere oversendt innspill. Dette brevet erstatter tidligere 
oversendelse. 
 

Møtebehandling i Kommunestyret - 07.04.2022  

Vedtak: 

Askøy kommune kom med innspill til Regional transportplan 2022-2033 i september 2021, hvor 
det ble lagt vekt på behovet for vedlikehold/oppgradering av fylkesvegene, trafikksikring og 
trygge skoleveger, og for betydelige investeringer på dette området. Det ble også pekt på behovet 
for strekningsvise oppgraderinger og punktutbedringer. 
 
Det er kun satt av midler til vedlikehold av Askøybroen og broen over Herdlesundet, samt 
oppgradering av Stongafjelltunnelen i tråd med tunnelforskriften. Ut over dette er det ikke satt 
av midler til vedlikehold og utbedring av fylkesvegene på Askøy utenom tiltakene som ligger i 
Askøypakken. Det er ikke satt opp nye prosjekter for Askøy kommune i prosjektporteføljen. 
 
Askøy kommune ber om at følgende prosjekter – i prioritert rekkefølge - tas inn i porteføljen 
frem mot 2033 og prioriteres: 
 
1. Fv. 562 – nytt kryss Juvikflaten. Her pågår det arbeid med reguleringsplan. Dagens kryss er 
preget av høy trafikk og stans i rushtiden, og målet med planarbeidet er å gjøre området mer 
trafikksikkert og bedre forholdene for myke trafikanter. 
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2. Fv. 5264 – de første 400m av Nordre Hauglandsveg. Skoleveg som har behov for gang- og 
sykkelveg. Vedtatt reguleringsplan. 
 
3. Fv. 5246 – vegen gjennom Hetlevik. Vegen er ferdig regulert, og mangler i dag tilbud til myke 
trafikanter. Strekningen er skoleveg. 
 
Askøy kommune ber videre om at følgende prosjekter tas inn i porteføljen frem mot 2033: 
 
- Fv. 563 – Askebakken. Strekningen er delt i to reguleringsplaner hvorav del 2 er vedtatt, mens 
del 1 (fra Hop skole til Signalen) nå er i sluttfasen. Store deler av strekningen er skoleveg, og det 
mangler tilbud til myke trafikanter. 
 
- Fv. 5256 – gang og sykkelveg Munkebotn. Reguleringsplan er i sluttfasen. Planområdet 
strekker seg fra Erdal ungdomsskole til Storebotn og legger opp til gang- og sykkelveg, 
kollektivholdeplasser og snuplass for buss. 
 
- Fv. 5262 – Davangervegen, skoleveg. 
 
- Fv. 5256 – Punktutbedring ved kryssing av fylkesvegen ved Pollelva for myke trafikanter. 
 
- Fv. 526 – Utbedring av skoleveg fra kryss til Hanøytangen mot Hanøy skole. 
 
- Diverse strekninger – Spleiselag ved asfaltering av grøfter for VA-ledninger langs fylkesveg 
som vil gi tilbud til myke trafikanter. 
 
- Beredskapskai – Det pågår en overordnet ROS-analyse vedrørende beredskapen ved stengt 
bro. Utfallet på denne analysen er ennå ikke ferdig, men beredskap i tilknytning til broen vil stå 
sentralt. 
 
Askøy kommune er enig i at Vestland fylkeskommune må arbeide opp mot sentrale myndigheter 
for å øke bevilgningene til samferdsel i Vestland fylke. Det er store etterslep og behov for 
investering i nye prosjekter. 
 
Askøy kommune vil igjen spille inn at regionen skal jobbe for at dagens fylkesveger mellom 
regionsentrene klassifiseres som riksveger. For Askøy gjelder dette særlig strekningen Kleppestø 
– Storavatnet og Kleppestø – Strandkaien (RV på sjø). 
 
Askøy kommune anerkjenner at Askøybroen og bro over Herdlesundet har behov for 
vedlikehold. Slik tiltakene beskrives i utkast til innspillsrunden mener Askøy kommune at dette 
fremstår som vedlikeholdstiltak og ikke investeringstiltak. 
 
Askøy kommune starter opp arbeidet med en Mobilitetsstrategi for å bidra til en helhetlig 
mobilitetsløsning for alle trafikanter på Askøy, hvor også arbeidsreiser inn og ut av kommunen 
belyses. En vesentlig del av strategien er innfor Vestland Fylkeskommune sitt ansvarsområde og 
Askøy kommune ber om at der settes av midler som kan bidra til utredningsarbeid innfor: 
 
- Fylkesveg 
 
- Mobilitet og kollektivtransport 
 
- Miljøløftet 
 
- Innovasjon og teknologi 
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Følgende pkt. legges til listen over uprioriterte prosjekt:  
 
- Kommunedelplan Sambandet Vest – Forslag til planprogram er utarbeidet og har vært på 
høring. Merknadene fra sentrale offentlige etater innebærer at vegprosjektet må endres. Det er 
behov for midler til videre arbeid med kommunedelplanen. 
 
 
 
 
 
Med hilsen 
 
 
 
             
Eva Herdlevær  
Leder plan og utvikling  
 Hanne Thuen 
 planlegger 
    
Brevet er godkjent elektronisk og har derfor ingen underskrift 
 
 
 
 
 
 



Austevoll kommune

Birkelandsvegen 2 Telefon Bankgiro E post: postmottak@austevoll.kommune.no
5392 Storebø 55 08 10 00 3207.29.78314 Foretaksreg. NO 941 139 787 MVA

Vestland Fylkeskommune

Vår ref. Arkivkode Dykkar ref. Dato
21/878-2021031519/3882 21/878 22.04.2022

Innspel frå Austevoll kommune

Austevoll er tatt med i føljande punkt:

 5.2. Fylkesveg: Austevollpakken med 45 mill. kr i 2022
 5.6. Langsiktige prioriteringslister: Overflatebehandling av Spissøybrua, Navøybrua og 

Nautøybrua.
 5.6.2. Kai og ferjekai: Ny og breiare ferjekaibru i Husavik

Vår kommentarar til investeringsprogrammet til RTP er lagt til kap. 5.2:

5.2. Fylkesveg:
Austevoll kommune viser til drøftingsmøte om ramme for Austevollpakken 23. mars. I møtet 
freista kommunen å kome med framlegg til auka finansiering for å sikre gjennomføring av dei 
viktigaste vegprosjekta som det er alvorleg trong for utbetring. Fordelinga som blei foreslått var 
følgjande:

Austevoll kommune –  løyving i tråd med initial skisse til avtale 70 mill. kr
Vestland fylkeskommune – løyving etter initial skisse til avtale 70 mill. kr
Statleg tilskot til sjømatvegar (fv546 Bjelland) 10 mill. kr
Rest bompengar/ferjeavløysingsmidlar fv 546 Austevollsbrua 10 mill. kr
Ekstraløyving stat jf. fylkestingssak 15 mill. kr
Austevoll kommune – matchar utover rein VLFK-løyving 35 mill. kr
MVA fylkeskommunal og annan ikkje-kommunal finansiering 21 mill. kr
MVA kommunal finansiering 21 mill. kr
Til saman 252 mill. kr

Endringa frå forslag til investeringsprogrammet er at den fylkeskommunale løyvinga ikkje blir 
avkorta med andre tilskotsordningar, bompengar etter Austevollsbrua og at mva-refusjonen blir 
tilført prosjektet. Vidare legg forslaget at kommunen yter det same som summen av 
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fylkeskommunale og andre bidrag. Slik fastheld ein ei fordeling mellom fylkeskommune og 
kommune på 70 millionar kroner, og der kommunens andel aukar ytterlegare med andre 
tilskot.

Kommunen meiner også at utbetring av veg frå Selbjørnsbrua til Fagerbakke som er prioritert i 
Austevollpakken, og som i hovudsak består av å etablere gang- og sykkelveg langs eksisterande 
fylkesveg, skulle kunne sortere under programmet for mjuke trafikantar.

Det blir vist til at det er beramma møte med fylkeskommunen om dette 3. juni 2022.

Samfunnsutvikling

Stina Nordbak
konst. kommunalsjef

Dette dokument er elektronisk godkjent og treng difor ikkje underskrift.

Mottakarar:
Vestland fylkeskommune Postboks 7900 5020 Bergen
Vestland Fylkeskommune
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Regional transportplan 2022 – 2033 - Innspel til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram frå Austrheim kommune 

Vedlegg:
øk handlingsprogram og investeringsprogram - utkast innspel til kommunane feb 2022.pdf  
Regional transportplan 2022-2033 - Invitasjon til innspel til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram  

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Formannskapet viser til uttalen frå Austrheim kommune som i står i saksutgreiinga og sluttar seg til 
denne. 

Saksopplysningar: 
Austrheim kommune viser til invitasjon til å koma med innspel til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram for Regional transportplan 2022 – 2033, datert den 18. februar 2022. Me viser 
og til høyringsuttale frå Regionrådet i Nordhordland til Regional transportplan 2022 – 2033, datert 
den 10. september 2021.

Innspela som Austrheim kommune kjem med her, er forankra i kommunen sin nye trafikksikringsplan 
som har vore på offentlege ettersyn og som skal godkjennast våren 2022. For oversikta si skyld vert 
tiltak som Austrheim kommune no spelar inn nummerert.



1.Austrheim kommune ber om at vedlikehald av fylkesvegane vert prioritert i planperioden. Det er 
spesielt viktig å prioritera dekkelegging og oppgradering av autovern. Ordninga med 
punktutbetringar på fylkesvegane har vore ein stor suksess og må vidareførast. 

Austrheim kommune har etter kvart fått svært stor gjennomgangstrafikk. Denne er knytt til den store 
næringsaktiviteten i Mongstad-området og dei to ferjesambanda som ligg i kommunen. Me ber om 
at tiltak for å redusera risikoen med den store gjennomgangstrafikken i kommunen vert prioritert i 
samband med det økonomiske handlingsprogrammet og investeringsprogrammet i perioden.

2.Krysset mellom Fv. 565 og Fv. 57 ved avkøyringa til Leirvåg ferjekai, er ei stor utfordring 
kvar time når ferja kjem til Leirvågen. Her har det vore mange trafikkulukker og nesten 
ulukker. Det bør snarast byggjast ei rundkøyring i krysset. Her kan me få til eit spleiselag 
mellom eigaren av næringsarealet i krysset, Austrheim kommune og Vestland 
fylkeskommune. Austrheim kommune har tidlegare motteke støtte frå fylkeskommunen til 
ei hjartesone ved Kaland skule som ligg i dette området. Ei rundkøyring i Leirvågskrysset og 
ein ny oppstillingsplass for bussar ved skulen, vil komplettera hjartesona ved Kaland skule. 

Det føreligg godkjent reguleringsplan og vegteikningar for denne og rundkøyringa. 
Reguleringsplanen i dette området heiter Detaljregulering av skule- og barnehageområdet på 
Kaland - del av gbnr. 130 og 131, planid 2017002, den vart godkjent den 11.04.2019.

Fartsgrensa mellom rundkøyringa på Mongstad og ei ny rundkøyring i Leirvågskrysset må reduserast 
frå 80 km/t til 60 km/t. 

2.Fv. 568, Sævrøyvegen, er vegen til ferjeleiet på Sævrøy der ferja går til Fedje kommune. Dette er 
ein prioritert fylkesveg. Her er det mykje møtande trafikk i samband med ferjeavgangane og det er 
ein del uoversiktlege plassar langs vegen. Særleg ved brua mellom Ulvøyna og Lauvøy klagar 
bussjåførane på dårleg sikt i kombinasjon med at vegen smalnar inn. Her må det gjerast 
siktutbetringsarbeid.

Austrheim og Fedje kommunar har fleire tenester me samarbeider om. Dette fører sjølvsagt med seg 
ein del reising mellom dei to kommunane. I samband med det får me ofte klagar på den dårlege 
mobildekninga på Sævrøy ferjekai. Den dårlege mobildekninga fører til redusert effektivitet og tapt 
arbeidstid. Me ber om at det vert sett i verk tiltak for å betra mobildekninga på Sævrøy ferjekai. 

3.Fv. 565 er ein av innfartsvegane til næringsområdet på Mongstad. Særleg i rushtida er det stor 
trafikk på denne vegen. I samband med ny Fv. 565 mellom Marås og Soltveit på Radøy, må me rekna 
med at gjennomgangstrafikken på Fv. 565 gjennom Austrheim vil auka monaleg. På strekninga frå 
Mastrevik vegkryss til verksemda Kilstraumen Brygge er reguleringsplanen for gang- og sykkelveg 
ferdig og godkjent. Det same gjeld busshaldeplassen ved Mastrevik vegkryss. Busshaldeplassen vil 
løysa dagens utfordrande trafikktilhøve rundt Austrheim vidaregåande skule. Også her er det 
utarbeida vegteikningar for både gang- og sykkelveg og busshaldeplass. 



Austrheim kommune ber om at det vert løyvd midlar til å byggja den planlagde busshaldeplassen ved 
Mastrevik vegkryss, men og at arbeid vert starta opp for å få bygd den regulerte gang- og 
sykkelvegen herifrå mot Kilstraumen. Den planlagte gang- og sykkelvegen frå Mastrevik-Kilstraumen 
er på om lag 2,3 km. Detaljreguleringsplanen vart godkjent den 15.09.2016 i kommunestyret. 
Reguleringsplanen langs denne fylkesvegen heiter Detaljregulering Gang- og sykkelveg Mastrevik - 
Kilstraumen med friluftslivområde Ulvøy, planid. 2014005. 

Til denne detaljreguleringa fekk Austrheim kommune tildelt planmidlar frå Hordaland 
fylkeskommune på 0,5 mill. No er det viktig med fase 2, bygging/handling.

4.Krysset mellom Fv. 565 og Fv. 5500, Bakkavegen, er ei stor utfordring. Her er det stor 
gjennomgangstrafikk på Fv. 565, det er dårleg sikt i krysset og høg fart. I tillegg er det busstopp like 
ved krysset. Det har ført til mange trafikkulukker og nestenulukker. Det må utførast 
trafikksikringstiltak i krysset og på busshaldeplassane. Eit strakstiltak som må gjennomførast er å 
senka farten i krysset frå 80 km/t til 60 km/t. 

5.Liknande utfordringar har me ved busstoppa ved Bakkastraumen på Fv. 565. Dei som bur i dei nye 
byggjefelta ved Vardetangen, må bruka desse busstoppa, men for å koma til busstoppa må dei gå 
langs Fv. 565 i ein svært uoversiktleg sving med høg trafikk. Busstoppa må leggjast om, og det må 
leggjast betre til rette for gåande og syklande i området. 

6.Austrheim kommune vil gjera det attraktivt å reisa kollektivt. På Vardetangen snøggbåtkai bør det 
byggjast eit nytt venterom med toalettfasilitetar. I samband med vassutbygginga i Austrheim 
kommune i 2021 har kommunen lagt vatn fram til snøggbåtkaien og bygd klart til eit avlaupsanlegg. 
Me vonar no at Vestland fylkeskommune, Austrheim kommunen og Bergen Hamn AS saman kan 
byggja eit moderne venterom med eit tilfredsstillande sanitæranlegg.  Dette er ved det vestlegaste 
fastlandspunktet i Norge og mange besøkjande går på tur på universell gangveg hit og til 
Dagsturhytta ved Vardetangen.

7.I innspelet frå Regionrådet for Nordhordland er gang- og sykkelveg langs Fv. 565 frå Litlelindås til 
Austrheim kyrkje spelt inn. På denne strekninga er det svært mange turgåarar, særleg på strekninga 
frå Austrheim kyrkje til bygda Førland. Austrheim kommune forstår at kostnadane med å byggja 
gangveg frå Litlelindås til Austrheim kyrkje kan bli så store at det vil vera vanskeleg å forsvara det no, 
men me ber om at veglys på denne strekninga vert prioritert som eit viktig kompenserande 
trafikksikringstiltak.  Me ber og om at Vestland fylkeskomune kan setja av planmidlar til ein 
detaljregulering av vegtraseen med g/s frå Litlelindås til Austrheim kyrkje. 

Vurdering:

Kommunedirektøren synes det er positivt at Regional transportplan 2022 – 2033 og innspel til 
økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram no kan sendast inn. Det er mange tiltak som 
framover må gjerast på våre fylkesvegar for at vegane skal verta tryggare for alle. Gjeldane 



trafikksikringsplan i kommunen vår vart godkjent i 2016, den nye har vore på offentleg ettersyn og 
skal etter planen godkjennast våren 2022. Trafikksikringsplanane er styrande for arbeidet vårt og kva 
tiltak som me ynskjer å få realisert framover på fylkesvegane i Austrheim kommune.

Kommunedirektøren ber om at tiltak for å redusera risikoen med den store gjennomgangstrafikken i 
Austrheim kommune vert prioritert i samband med det økonomiske handlingsprogrammet og 
investeringsprogrammet i perioden.

Kommunedirektøren viser elles til uttalen i saksutgreiinga frå Austrheim kommune og rår til at 
formannskapet sluttar seg til denne. 

Konklusjon:

Formannskapet viser til uttalen frå Austrheim kommune som i står i saksutgreiinga og sluttar seg til 
denne.

Sakspartar



Innspill - Regional transportplan 2022-2033 - Økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram

Bergen bystyre behandlet saken i møtet 27.04.2022 sak 85/22 og fattet følgende 
vedtak: 
1. Bergen kommune avgir innspill til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram 

til RTP 2022-2033 for Vestland slik det fremkommer av byrådets forslag.

2. Bergen kommune vil framover gå i dialog med fylkeskommunen om behovet for 
støydemping og tiltak mot luftforurensning ved tunnelmunninger nært boligområder. 
Kommunen vil arbeide for å senke hastigheten på kommunale veier i boligområder til 30 
km/t, og utfordre fylkeskommunen til å gjøre tilsvarende på fylkesveier.»

3. Tilleggsforslag til tredje avsnitt side 3 (tillegg markert i fet skrift):

«Bergen kommune er enig i at forfallet på de fylkeskommunale veiene i sentrum er stort, 
og at det er stort behov for å reparere setningsskader. Spesielt gjelder dette flere av de 
brosteinsbelagte gatene i sentrum. Det bør dessuten vurderes mulighetene for å 
erstatte gateparkering med mer plass til myke trafikanter på disse veiene, med 
Klostergaten som et eksempel.”

4. Tillegg til tredje avsnitt side 4 (tillegg markert i fet skrift):

“….når det gjelder fotgjengeroverganger, lysregulerte kryssinger, og trygge skoleveier. 
Fotgjengerovergang, lysregulerte kryssinger, fotgjengerbroer eller -underganger 
bør særlig vurderes i deler av Åsane sentrum fra Horisont og nordover langs FV 
578.

Merknad
«I utkast til Handlings- og investeringsprogram for RTP står det på side 9: «Gjennom 
byvekstavtalen for Bergensområdet har avtalepartane forplikta seg til å bidra til at all vekst i 
persontransport skal takast med kollektivtransport, sykkel og gange. Med den venta 
befolkningsveksten vil dette bety ein vesentleg auke i påstigingar på buss og bybane dei 
komande åra.» For å nå dette målet meiner Bystyret at det er heilt naudsynt å styrke 
stamrutene på nord/sør-aksen i Bergen.»

Tore Landmark (FP) fremsatte på vegne av FP følgende protokolltilførsel:

Folkets Parti støtter utvilsomt videreutvikling av samferdsel og transportsektoren i Vestland, 
men er grunnleggende uenig i dagens brukerfinansiering i form av bompenger samt dens 
grad av bærekraft.

Bergen bystyres behandling
Følgende representanter tok ordet:
Chris Jørgen Knudsen Rødland (H), Even Sørland (A), Tore Landmark (FP), 
Mona Høgli (MDG), Andreas Madsen Berg (SV), Mailiss Solheim-Åkerblom (R), 
Marte Joan Monstad (FrP), Trym Helge Aafløy (UAV), Lise Hæreid Ramsøy (H), 
Geir Steinar Dale (A) og Odd Arild Viste (R).
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Forslag fremsatt i bystyret:
Marte Joan Monstad (FrP) fremsatte på vegne av FrP følgende alternative forslag:

«Bergen kommune avgir innspill til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram til 
RTP 2022-2033 for Vestland slik det fremkommer av byrådets forslag, med unntak av 
følgende formuleringer på side 3: «Kommunen er også enig i at det bør vurderes tunnel forbi 
Grimesvingene, og ønsker at dette arbeidet prioriteres slik at man kan ta nødvendige 
avklaringer for prosjektet raskest mulig.» og «Bergen kommune vurderer at en tunnel forbi 
Grimesvingene vil kunne realiseres langt raskere enn en fremtidig ringveg øst.»
 
Bergen kommune vil sikre en helhetlig og sammenhengende utbygging av ringvei øst og på 
den måten sluse gjennomgangstrafikken utenom Bergen sentrum, bedre bomiljøet og øke 
trafikksikkerheten og effektiviteten for folk og næringsdrivende. En ny tunnel gjennom 
Grimesvingene er ikke et alternativ til ringvei øst og bør heller ikke konkurrere med ringvei 
øst som er det eneste prosjektet som vil gi Bergen og Vestland et fullgodt, effektivt 
ringveisystem og økt beredskap.»

Chris Jørgen Knudsen Rødland (H) fremsatte på vegne av H følgende tilleggsforslag:

«Bystyret understreker at å fullføre Ringvei-Øst fortsatt er helt avgjørende for å redusere 
trafikken gjennom Åsane bydel og Bergensdalen. En trafikksikring av Grimesvingene 
erstatter ikke behovet for en fullt utbygget Ringvei Øst og kan ikke sees på som et alternativ 
til å bygge Ringvei-Øst.»

Tore Landmark (FP) fremsatte på vegne av FP følgende tilleggsforslag: 

«Bystyret ber om at helhetlig tilbud og finansiering av Fv5028 Kjøkkelvikvegen blir utarbeidet 
i et samarbeid mellom VLFK og Bergen kommune, i tillegg til at prosjektet fremskyndes så 
mye som mulig.»

Andreas Madsen Berg (SV) fremsatte på vegne av SV følgende tilleggsforslag: 

«Bergen kommune vil framover gå i dialog med fylkeskommunen om behovet for 
støydemping og tiltak mot luftforurensning ved tunnelmunninger nært boligområder. 
Kommunen vil arbeide for å senke hastigheten på kommunale veier i boligområder til 30 
km/t, og utfordre fylkeskommunen til å gjøre tilsvarende på fylkesveier.»

Mailiss Solheim-Åkerblom (R) fremsatte på vegne av R følgende tilleggsforslag i 3 punkt:

1. Tilleggsforslag til tredje avsnitt side 3 (tillegg markert i fet skrift):

«Bergen kommune er enig i at forfallet på de fylkeskommunale veiene i sentrum er stort, 
og at det er stort behov for å reparere setningsskader. Spesielt gjelder dette flere av de 
brosteinsbelagte gatene i sentrum. Det bør dessuten vurderes mulighetene for å 
erstatte gateparkering med mer plass til myke trafikanter på disse veiene, med 
Klostergaten som et eksempel.”

2. Tillegg til tredje avsnitt side 4 (tillegg markert i fet skrift):

“….når det gjelder fotgjengeroverganger, lysregulerte kryssinger, og trygge skoleveier. 
Fotgjengerovergang, lysregulerte kryssinger, fotgjengerbroer eller -underganger 
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bør særlig vurderes i deler av Åsane sentrum fra Horisont og nordover langs FV 
578.

3. Nytt tillegg på slutten av tredje avsnitt side 4:

Økt bruk av el-sparkesykler og lignende krever også at vi gir mer areal til myke trafikanter i 
all arealplanlegging kommunen gjør, slik at vi unngår alvorlige ulykker.

 
Merknader fremsatt i bystyret:
Odd Arild Viste (R) fremsatte på vegne av A, MDG, V, KrF og R følgende merknad: 

«I utkast til Handlings- og investeringsprogram for RTP står det på side 9: «Gjennom 
byvekstavtalen for Bergensområdet har avtalepartane forplikta seg til å bidra til at all vekst i 
persontransport skal takast med kollektivtransport, sykkel og gange. Med den venta 
befolkningsveksten vil dette bety ein vesentleg auke i påstigingar på buss og bybane dei 
komande åra.» For å nå dette målet meiner Bystyret at det er heilt naudsynt å styrke 
stamrutene på nord/sør-aksen i Bergen.»

Tore Landmark (FP) fremsatte på vegne av FP følgende merknad: 

«Bystyret ønsker å understreke at prioritering og gjennomføring av ny Ringvei Øst er helt 
avgjørende for en rekke måloppnåelser, deriblant nullvisjonen for skadde og drepte i 
trafikken, bedre luftkvalitet, trafikkreduksjon gjennom Åsane samt Bergensdalen, o.l. 
Utbedring av Grimesvingene bør ikke sees som en erstatning til Ringvei Øst.»

Chris Jørgen Knudsen Rødland (H) fremsatte på vegne av H, FP, FrP og UAV(PJ) følgende 
merknad:  

 «Bergen kommune er glad for at fylkeskommunen vil åpne for å finansiere tiltak i Bergen 
utenom Miljøløftet. Det er flere strekninger på vegnettet i Bergen som har store utfordringer 
og behov for oppgraderinger, men som ikke nødvendigvis bidrar i samme grad til 
måloppnåelse i byvekstavtalen. At slike prosjekt og strekninger nå løftes frem er et skritt i 
riktig retning. 
 
En av strekningene som Bergen kommune særlig vil understreke viktigheten av å prioritere 
tidlig oppstart på er Fv. 5184 Grimstadvegen. Veien er en trafikkfarlig skolevei med dårlig 
standard og manglende tilbud for myke trafikanter, som innebærer behov for skoleskyss for 
elever til Søreide skole som er hjemmehørende i Grimstadområdet. Grimstadvegen som 
nylig raste ut er også en tilførselsveg til næringsområdet Stamsneset og trase for Skyss linje 
52, som innebærer at veien også er belastet med tungtransport. 
 
Grimstadvegen er også et prosjekt der det ligger muligheter for spleiselag med private, som 
kan sikre hurtig realisering og økt økonomisk handlingsrom for fylkeskommunen.»

Marte Joan Monstad (FrP) fremsatte på vegne av FrP følgende merknad: 

«Miljøløftet er et samarbeid mellom staten, fylkeskommunen og kommunene som blant 
annet skal bygge tryggere og bedre veier. Bystyret mener det er svært uheldig at de store 
behovene for oppgraderinger på fylkesveiene i Bergen ikke kan finansieres gjennom 
Miljøløftet fordi veiene i mindre grad bidrar til nullvekstmålet. Nullvekstmålet hindrer på 
denne måten nødvendige oppgraderinger og utbedringer som ville ført til tryggere og bedre 
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veier i Bergen. Bystyret mener at nullvekstmålet bidrar til en dårligere utvikling av veinettet i 
Bergen, og ønsker å avskaffe nullvekstmålet.»

Votering:
Alternativt forslag fra FrP, fremsatt av Marte Joan Monstad (FrP) fikk 2 stemmer (FrP, 
UAV(TW)) og var dermed falt.

Innstillingen ble vedtatt med 66 stemmer (H, A, FP, MDG, SV, Sp, R, V, KrF, UAV) 

Tilleggsforslag fra H fremsatt av Chris Jørgen Knudsen Rødland (H), fikk 23 stemmer (H,  
Sp, FrP, UAV (PJ/RS/TS)) og var dermed falt.

Tilleggsforslag fra FP fremsatt av Tore Landmark (FP), fikk 8 stemmer (FP) og var dermed 
falt.

Tilleggsforslag fra SV fremsatt av Andreas Madsen Berg (SV), ble vedtatt med 34 stemmer 
(A, MDG, SV, R, V, KrF). 

Tilleggsforslag punkt 1 fra R fremsatt av Mailiss Solheim-Åkerblom (R), ble vedtatt med 35 
stemmer (A, MDG, SV, Sp(1), R, V, KrF). 

Tilleggsforslag punkt 2 fra R fremsatt av Mailiss Solheim-Åkerblom (R), ble vedtatt med 34 
stemmer (H, FP, Sp, R, FrP, UAV(PJ/RS/TS)) . 

Tilleggsforslag punkt 3 fra R fremsatt av Mailiss Solheim-Åkerblom (R), fikk 12 stemmer (FP, 
R, Sp(1)) og var dermed falt. 

Merknad fra A, MDG, V, KrF og R fremsatt av Odd Arild Viste (R), ble vedtatt med 36 
stemmer (H, A, MDG, R, V, KrF).

Merknad fra FP fremsatt av Tore Landmark (FP), fikk 10 stemmer (FP, FrP, UAV(TS)) og var 
dermed falt. 

Merknad fra H, FP, FrP og UAV(PJ) fremsatt av Chris Jørgen Knudsen Rødland (H), fikk 27 
stemmer (H, FP, FrP, UAV (PJ/RS/TS/TA)) og var dermed falt.

Merknad fra FrP fremsatt av Marte Joan Monstad (FrP), fikk 11 stemmer (FP, FrP, 
UAV(TW/TS) og var dermed falt. 

Utvalg for miljø og byutvikling behandlet saken i møtet 05.04.2022 sak 162/22 og avga 
følgende innstilling: 
Bergen kommune avgir innspill til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram til 
RTP 2022-2033 for Vestland slik det fremkommer av byrådets forslag.

Mailiss Solheim-Åkerblom (R) fremsatte på vegne av R følgende protokolltilførsel: 

Rødt vil vurdere å komme med forslag frem mot bystyremøtet.

Tore Landmark (FP) fremsatte på vegne av FP følgende protokolltilførsel:

FP støtter utvilsomt videreutvikling av samferdsel og transportsektoren i Vestland, men vi er 
grunnleggende uenig i dagens brukerfinansiering i form av bompenger og dens grad av 
bærekraft. 
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Byrådet behandlet saken i møtet 24.03.2022 sak 105/22 
Byrådet innstiller til bystyret å fatte følgende vedtak:
Byrådets og utvalgets innstilling er likelydende. 
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Utvalg for miljø og byutvikling behandlet saken i møtet 05.04.2022 sak 162/22 og avga 
følgende innstilling:  
Bergen kommune avgir innspill til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram til 
RTP 2022-2033 for Vestland slik det fremkommer av byrådets forslag. 
 
 
Mailiss Solheim-Åkerblom (R) fremsatte på vegne av R følgende protokolltilførsel:  
 
Rødt vil vurdere å komme med forslag frem mot bystyremøtet. 
 
Tore Landmark (FP) fremsatte på vegne av FP følgende protokolltilførsel: 
 
FP støtter utvilsomt videreutvikling av samferdsel og transportsektoren i Vestland, men vi er 
grunnleggende uenig i dagens brukerfinansiering i form av bompenger og dens grad av 
bærekraft.  
 
 
Utvalg for miljø og byutviklings behandling 
 
Følgende representanter tok ordet: 
Tore Landmark (FP), Mona Høgli (MDG), Andreas Madsen Berg (SV),  
Mailiss Solheim-Åkerblom (R), Erik Abrahamsen (H).  
 
Forslag fremsatt i utvalget: 
Tore Landmark (FP) fremsatte på vegne av FP følgende tilleggsforslag:  
 
Bystyret ber om at helhetlig tilbud og finansiering av Fv5028 Kjøkkelvikvegen blir utarbeidet i 
et samarbeid mellom VLFK og Bergen kommune, i tillegg til at prosjektet fremskyndes så 
mye som mulig.   
 
Andreas Madsen Berg (SV) fremsatte på vegne av SV følgende tilleggsforslag:  
 
Bergen kommune vil framover gå i dialog med fylkeskommunen om behovet for støydemping 
og tiltak mot luftforurensning ved tunnelmunninger nært boligområder. Kommunen vil arbeide 
for å senke hastigheten på kommunale veier i boligområder til 30 km/t, og utfordre 
fylkeskommunen til å gjøre tilsvarende på fylkesveier. 
 
Merknader fremsatt i utvalget: 
Tore Landmark (FP) fremsatte på vegne av FP følgende merknad:  
 
Bystyret ønsker å understreke at prioritering og gjennomføring av ny Ringvei Øst er helt 
avgjørende for en rekke måloppnåelser, deriblant nullvisjonen for skadde og drepte i 
trafikken, bedre luftkvalitet, trafikkreduksjon gjennom Åsane samt Bergensdalen, o.l. 
Utbedring av Grimesvingene bør ikke sees som en erstatning til Ringvei Øst. 
 
Votering: 
Innstillingen ble tiltrådt enstemmig. 
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Tilleggsforslag fra SV, fremsatt av Andreas Madsen Berg (SV), fikk 3 stemmer (SV, R).  
 
Tilleggsforslag fra FP, fremsatt av Tore Landmark (FP), fikk 3 stemmer (FP, Sp).  
 
Merknad fra FP, fremsatt av Tore Landmark (FP), fikk 3 stemmer (FP, Sp). 
 
 
Byrådet behandlet saken i møtet 24.03.2022 sak 105/22  
Byrådet innstiller til bystyret å fatte følgende vedtak: 
Byrådets og utvalgets innstilling er likelydende.  
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Innspel til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram til regional 
transportplan 
 
 
Det er gjort følgjande vedtak i saka: 
SAK 38/2022, 31.03.2022 Bjørnafjorden kommunestyre 
Vedtak: 
Bjørnafjorden kommune har følgjande innspel til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram for Regional transportplan 2022-2033: 
• Utbetring av Fv 552 Hatvikvegen inkludert gang og sykkelveg er det overordna prioriterte 
prosjektet for Bjørnafjorden kommune 
• Kommunen forutset at dei prosjekta som ligg i vedteke investeringsprogram for perioden 
2022 - 2025 blir vidareført. 
• Trafikksikringstiltaket på Fv.48 med undergong på Rød skal prioriterast. 
• Kommunen forutset at prosjekt utbetring av fv.48 og då spesielt strekninga frå Holdhus til 
Mundheim, som ligg i dei langsiktige prioriteringslistene, blir vidareført. 
• Kommunen forutset at prosjekt utbetring av ferjekaiane på Hatvik og Venjaneset blir 
vidareført og utvida til å omfatte betre tilhøve for pendlarar med auka parkering og gode 
venterom. 
• Kommunen forutset at dei prosjekta som er spelt inn tidlegare, men ikkje tatt med, blir 
vurdert på nytt som eigne prosjekt, eller vurdert når dei ulike sekkepostane skal fordelast. 
• Regionsenteret Osøyro skal utviklast som eit regionalt trafikknutepunkt både for 
hurtigbåttrafikk frå Sunnhordland og i Bjørnafjordsbassenget, samt korresponderande og 
hyppig busstilbod til heile regionen. 

 
Med vennleg helsing 
 
Asle J. Andås 
Kommuneplanleggjar 
 
Brevet er godkjent elektronisk og har derfor inga underskrift. 
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Innspel til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram til 
regional transportplan 
 
 
Saksbehandlar: 
Asle J. Andås 

Arkivkode: 
113N01&84 

Arkivsaksnr.: 
20/18174 

JournalpostID: 
22/11130 

 
 
Saksnr: Utval: Dato: 
50/2022 Plan-, bygg- og miljøutvalet 16.03.2022 
27/2022 Bjørnafjorden formannskap 17.03.2022 
38/2022 Bjørnafjorden kommunestyre 31.03.2022 
 
 
Vedtak som innstilling frå Bjørnafjorden formannskap - 17.03.2022 - 27/2022 
Bjørnafjorden kommune har følgjande innspel til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram for Regional transportplan 2022-2033: 

 Kommunen forutset at dei prosjekta som ligg i vedteke investeringsprogram for 
perioden 2022 - 2025 blir vidareført. 

 Kommunen forutset at prosjekt utbetring av fv.48 og då spesielt strekninga frå 
Holdhus til Mundheim, som ligg i dei langsiktige prioriteringslistene, blir vidareført. 

 Kommunen forutset at prosjekt utbetring av ferjekaiane på Hatvik og Venjaneset blir 
vidareført og utvida til å omfatte betre tilhøve for pendlarar med auka parkering og 
gode venterom. 

 Kommunen forutset at dei prosjekta som er spelt inn tidlegare, men ikkje tatt 
med, blir vurdert på nytt som eigne prosjekt, eller vurdert når dei ulike sekkepostane 
skal fordelast. 

Hatvikvegen vert lagt som eit framheva overordna prosjekt for Bjørnafjorden kommune ved 
innsending av vedtak til RTP 
 
Fv.48 undergong på Rød skal prioriterast. 
 
Kommunedirektøren sitt forslag til vedtak: 
Bjørnafjorden kommune har følgjande innspel til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram for Regional transportplan 2022-2033: 

 Kommunen forutset at dei prosjekta som ligg i vedteke investeringsprogram for 
perioden 2022 - 2025 blir vidareført. 

 Kommunen forutset at prosjekt utbetring av fv.48 og då spesielt strekninga frå 
Holdhus til Mundheim, som ligg i dei langsiktige prioriteringslistene, blir vidareført. 

 Kommunen forutset at prosjekt utbetring av ferjekaiane på Hatvik og Venjaneset blir 
vidareført og utvida til å omfatte betre tilhøve for pendlarar med auka parkering og 
gode venterom. 
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 Kommunen forutset at dei prosjekta som er spelt inn tidlegare, men ikkje tatt 
med, blir vurdert på nytt som eigne prosjekt, eller vurdert når dei ulike sekkepostane 
skal fordelast. 

 I tillegg ønskjer Bjørnafjorden kommune at følgjande prosjekt blir prioritert: 
o Fv. 48, undergang på Rød 

  
 
 
Bjørnafjorden, den 01.03.2022 
 
 
Christian Fredrik Fotland 
Kommunedirektør 
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Behandling og vedtak/uttale i følgjande utval: 
BJØRNAFJORDEN KOMMUNESTYRE 31.03.2022 
 
Tilleggsforslag: 
Fellesframlegg AP og SP, foreslått av William Lindborg, Arbeidarpartiet 
Bjørnafjorden kommune har følgjande innspel til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram for Regional transportplan 2022-2033: 
• Utbetring av Fv 552 Hatvikvegen inkludert gang og sykkelveg er det overordna prioriterte 
prosjektet for Bjørnafjorden kommune 
• Kommunen forutset at dei prosjekta som ligg i vedteke investeringsprogram for perioden 
2022 - 2025 blir vidareført. 
• Trafikksikringstiltaket på Fv.48 med undergong på Rød skal prioriterast. 
• Kommunen forutset at prosjekt utbetring av fv.48 og då spesielt strekninga frå Holdhus til 
Mundheim, som ligg i dei langsiktige prioriteringslistene, blir vidareført. 
• Kommunen forutset at prosjekt utbetring av ferjekaiane på Hatvik og Venjaneset blir 
vidareført og utvida til å omfatte betre tilhøve for pendlarar med auka parkering og gode 
venterom. 
• Kommunen forutset at dei prosjekta som er spelt inn tidlegare, men ikkje tatt med, blir 
vurdert på nytt som eigne prosjekt, eller vurdert når dei ulike sekkepostane skal fordelast. 
• Regionsenteret Osøyro skal utviklast som eit regionalt trafikknutepunkt både for 
hurtigbåttrafikk frå Sunnhordland og i Bjørnafjordsbassenget, samt korresponderande og 
hyppig busstilbod til heile regionen. 
Heilskapleg alternativt framlegg frå MDG+SV, foreslått av Nils-Anders Nøttseter, 
Miljøpartiet dei grøne 
Bjørnafjorden kommune prioriterer følgande innspel til regional transportplan: 
- Regionssenter Osøyro bør utviklast som regionalt trafikkknutepunkt for framtidsretta 
busstilbod og korrespondereande hurtigbåttrafikk i regionen 
- Utbetring av særskilt trafikkfarlege punk på fylkesveg bør prioriterast 
 
 
Protokollmerknad frå SV, foreslått av Asle Olsen, SV - Sosialistisk venstreparti 
Protokollmerknad frå SV 
Til neste rullering av RTP skal PBU ha en grundigere prosess for å velge ut de prosjekter 
som bør prioriteres og eventuelt prosjekter som bøs tas ut. 
 
Behandling: 
Møtet blei midlertidig heva kl 14:51 
Møtet blei satt kl 15:05 
  
Tor Inge Døsen, FrP var ikkje tilstades når møtet blei satt igjen, det er 34 røysteføre i salen 
Tor Inge Døsen, FrP ankom møte kl 15:09, der er 35 røysteføre i salen. 
  
Protokollmerknad frå SV blei støtta av alle partia i kommunestyret. 
  
Protokollmerknad frå SV 
Til neste rullering av RTP skal PBU ha en grundigere prosess for å velge ut de prosjekter 
som bør prioriteres og eventuelt prosjekter som bøs tas ut. 
  
  
Votering: 
Kommunedirektøren sitt forslag til vedtak fekk 2 stemmer ( 1KrF, 1Uavh - Harald Lekven ) og 
fall. 
Framlegg til vedtak fremma av MDG/SV fekk 4 stemmer ( 3MDG, 1SV ) og fall. 
Framlegg til vedtak frp Ap/Sp punkt 1-6 fekk 31 stemmer mot 4 stemmer ( 3MDG, 1SV ) og 
blei vedtatt. 
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Framlegg til vedtak frp Ap/Sp punkt 7 fekk 33 stemmer mot 2stemmer ( 1KrF, 1Uavh-Harald 
Lekven ) og blei vedtatt. 
  
Vedtak: 
Bjørnafjorden kommune har følgjande innspel til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram for Regional transportplan 2022-2033: 
• Utbetring av Fv 552 Hatvikvegen inkludert gang og sykkelveg er det overordna prioriterte 
prosjektet for Bjørnafjorden kommune 
• Kommunen forutset at dei prosjekta som ligg i vedteke investeringsprogram for perioden 
2022 - 2025 blir vidareført. 
• Trafikksikringstiltaket på Fv.48 med undergong på Rød skal prioriterast. 
• Kommunen forutset at prosjekt utbetring av fv.48 og då spesielt strekninga frå Holdhus til 
Mundheim, som ligg i dei langsiktige prioriteringslistene, blir vidareført. 
• Kommunen forutset at prosjekt utbetring av ferjekaiane på Hatvik og Venjaneset blir 
vidareført og utvida til å omfatte betre tilhøve for pendlarar med auka parkering og gode 
venterom. 
• Kommunen forutset at dei prosjekta som er spelt inn tidlegare, men ikkje tatt med, blir 
vurdert på nytt som eigne prosjekt, eller vurdert når dei ulike sekkepostane skal fordelast. 
• Regionsenteret Osøyro skal utviklast som eit regionalt trafikknutepunkt både for 
hurtigbåttrafikk frå Sunnhordland og i Bjørnafjordsbassenget, samt korresponderande og 
hyppig busstilbod til heile regionen. 
 
BJØRNAFJORDEN FORMANNSKAP 17.03.2022: 
 
Behandling: 
Møtet er midlertidig heva kl 14:59 
Møtet blei satt kl 15:04 
Eirik Andre Hesthamar, FrP ønskjer punktvis votering.  
  
Votering: 
Kommunedirektøren sitt forslag til vedtak punkt 1-4 blei samrøystes vedtatt. 
Forslag til vedtak fremma av Trine Lindborg, Ap 1. setning blei samrøystes vedtatt. 
Forslag til vedtak fremma av Trine Lindborg, Ap 2. setning fekk 6 stemmer ( 2Ap, 1Sp, 1KrF, 
1Uavh., 1H ) mot 3 stemmer ( 3 FrP ) og blei vedtatt.  
Vedtak: 
Bjørnafjorden kommune har følgjande innspel til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram for Regional transportplan 2022-2033: 

 Kommunen forutset at dei prosjekta som ligg i vedteke investeringsprogram for 
perioden 2022 - 2025 blir vidareført. 

 Kommunen forutset at prosjekt utbetring av fv.48 og då spesielt strekninga frå 
Holdhus til Mundheim, som ligg i dei langsiktige prioriteringslistene, blir vidareført. 

 Kommunen forutset at prosjekt utbetring av ferjekaiane på Hatvik og Venjaneset blir 
vidareført og utvida til å omfatte betre tilhøve for pendlarar med auka parkering og 
gode venterom. 

 Kommunen forutset at dei prosjekta som er spelt inn tidlegare, men ikkje tatt 
med, blir vurdert på nytt som eigne prosjekt, eller vurdert når dei ulike sekkepostane 
skal fordelast. 

Hatvikvegen vert lagt som eit framheva overordna prosjekt for Bjørnafjorden kommune ved 
innsending av vedtak til RTP 
 
Fv.48 undergong på Rød skal prioriterast. 
PLAN-, BYGG- OG MILJØUTVALET 16.03.2022: 
 
Behandling: 
Nils-Anders Nøttseter, Mdg, fremja tilleggsforslag om å ta bort siste kulepunkt.  
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Kommunedirektøren sitt framlegg fram til det siste punktet vart samrøystes vedteke.   
Det vart røysta over å ta ut siste kulepunkt. Det fekk 6 røyster (3 Frp, 1 H, 1 Sv, og 1 Mdg) 
mot 3 røyster, og vart vedteke.  
Vedtak: 
Bjørnafjorden kommune har følgjande innspel til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram for Regional transportplan 2022-2033: 

 Kommunen forutset at dei prosjekta som ligg i vedteke investeringsprogram for 
perioden 2022 - 2025 blir vidareført. 

 Kommunen forutset at prosjekt utbetring av fv.48 og då spesielt strekninga frå 
Holdhus til Mundheim, som ligg i dei langsiktige prioriteringslistene, blir vidareført. 

 Kommunen forutset at prosjekt utbetring av ferjekaiane på Hatvik og Venjaneset blir 
vidareført og utvida til å omfatte betre tilhøve for pendlarar med auka parkering og 
gode venterom. 

 Kommunen forutset at dei prosjekta som er spelt inn tidlegare, men ikkje tatt 
med, blir vurdert på nytt som eigne prosjekt, eller vurdert når dei ulike sekkepostane 
skal fordelast. 

 
Vedlegg: 
Innspel til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram til regional transportplan 
 
Samandrag: 
Samandrag: 
  
Fylkestinget vedtok 16. desember 2021 Regional transportplan 2022-2033 for Vestland. Det 
vedtekne handlingsprogrammet til planen omtala ikkje konkrete prosjekt i 
investeringsprogrammet. Fylkestinget vedtok at investeringsprogrammet skulle innarbeidast i 
handlingsprogrammet for planen og leggjast fram til behandling i juni 2022. Samstundes bad 
Fylkestinget om at investeringsprogrammet vart send til kommunane for innspel før endeleg 
vedtak. 
Økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram er nå sendt til kommunane med frist 
for innspel 1. april. 
  
Konsekvensar av saka/vedtaket: 
Økonomi: For å sikre moglegheit for regionale tilskot til viktige infrastrukturtiltak er det viktig å 
få prosjekta med i RTP 
Klima: RTP skal ha fokus på korleis sektoren skal møte framtidige klimaendringar på ein god 
måte. Det skal leggast til grunn at vi skal minimere negativ påverknad på natur og miljø. 
Folkehelse: Gode og trygge kommunikasjonsmoglegheiter er eit viktig premiss for gode 
lokalsamfunn. 
  
 
Saksframlegg: 
Bakgrunn: 
  
Prosessen med regional transportplan viser at det er store behov i fylket innan drift, 
vedlikehald og investeringar. Men dei økonomiske rammene til fylkeskommunen kan ikkje 
møte det store behovet som er innan samferdsel. 
  
Det vidare arbeide med investeringsprogrammet skal m.a. avklare to forhold: 

 Kor mykje midlar skal setjast av til rammeløyvingar for mindre tiltak. Dette gjeld tiltak 
innan trafikktryggleik, mindre utbetringar, gang- og sykkelprosjekt, kollektivtiltak, 
tunneloppgradering og utbetring av bruer og kaier. 
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 Kor mykje skal vere porteføljen av store prosjekt. Det er ikkje grunnlag for å realisere 
alle dei store prosjekta. Men det er foreslått å bruke opp mot 200 mill. kr årleg til 
strekningsvise prosjekt. 

  
Vedlagt utkast til økonomisk handlingsprogram er ikkje det endelege forslag til fordeling av 
midlar, men ein omtale av dei mest aktuelle prosjekta. Prosjekta som er vurdert er heller ikkje 
i prioritert rekkefølgje. Det vil bli naudsynt med ytterlegare prioritering mellom prosjekta. 
Endeleg framlegg til fordeling av midlar og prioriteringsliste for store prosjekt må vere klart til 
behandling i fylkestinget i juni. 
  
Fylkeskommunen ber om innspel på følgjande spørsmål: 

 Kva føremål er dei viktigaste å prioritere i investeringsprogrammet; mindre tiltak eller 
store prosjekt? 

 Er det tilstrekkeleg å setja av 200 mill. kr. årleg til strekningsvise prosjekt, samt to 
større gang- og sykkeltiltak (utanom Miljøløftet), eiga løyvingar til rekkverk, vegljos og 
ei ordning med spleiselag for mindre prosjekt? 

 Forslag til konkrete samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering. 
 Til slutt, er det rette tiltak og prosjekt som er lagt inn i investeringsprogrammet og 

korleis skal desse  prioriterast? 
  
  
Tidlegare vedtak: 
  
Bjørnafjorden kommunestyre behandla regional transportplan på møte 23.09.2021, sak 
109/2021 og gjorde følgjande vedtak: 
"Bjørnafjorden kommune har følgjande innspel til Regional transportplan for Vestland: 
Bjørnafjorden kommunen meiner planen tek inn over seg dei store utfordringane i fylket på 
ein god måte. Det er gode målsettingar i planen og Bjørnafjorden kommune støttar 
hovudmålet til planen om at me skal ha eit trygt, effektivt og framtidsretta transportsystem 
som legg til rette for klima- og miljøvenleg mobilitet og berekraftig samfunnsutvikling. Enkelte 
delmål kunne gjerne vore formulert på ein måte som gjer dei meir målbare. Dei valte 
strategiane synast å vere målretta og gode. Bjørnafjorden kommune viser elles til tidlegare 
innspel til arbeidet. Med stadig aukande del nullutsleppskøyretøy i personbilparken meiner 
Bjørnafjorden kommune at restriktive tiltak for personbil som bompengar/vegprising, 
miljødifferensiering og parkeringsrestriksjonar må få mindre vekt i plandokumentet, og at 
fokuset på å byggja opp alternative reiseformer som gode kollektivtilbod må aukast. 
Bjørnafjorden kommune meiner at bompengar ikkje skal kunne nyttast til drift av 
kollektivtilbod, og går i mot innføring av vegprising som finansieringskjelde i 
samferdselssektoren. På dei fleste fylkesvegar utan gul stripe er det ofte eit problem at 
vegetasjon langs vegen som hindrar sikt, spesielt der det er svingete veg. Dette kan ofte føre 
til unødig farlege situasjonar spesielt for mjuke trafikantar. Derfor ynskjer vi at Vestland fylke 
prioritera hogst der det ikkje er planer om snarleg veg-utbetring. Nye vegprosjekt - Utbetring 
av veg frå Sævareid til Sundvor FV549." 
  
Bjørnafjorden kommunestyret behandla Regional transportplan på møte 25.02.2021 og gav 
følgjande innspel til arbeidet: 
Fylkesvegnettet: 

 Fv48 fra Straumen bru (Samnanger kommune) til Gjermundshavn (Kvinnherad 
kommune). Strekningsvis utbetring spesielt fra Holdhus til Mundheim. 

 Fv552 fra Eikelandsosen til Moberg. Strekningsvis utbetring. Tilknytingsveg E39. 
 Hegglandsdalsvegen. Strekningsvis utbetring og rassikring (Rødsliane) 
 Lepsøyvegen. Utbetring strekninga Falkavegen - Lepsøy bru. 
 Lepsøykrysset ( Trolldalen ). Trafikksikringsprosjekt. 
 Holsundvegen. Utbetring og rassikring strekninga Tveitamarka - Samnøy. 
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 Opprustning av Strønebrua 
 Opprustning av Lepsøybrua 
 Ferjeavløysingsprosjekt Venjaneset - Hatvik. Mulighetsstudie fastlandssamband. 

Nye vegprosjekt: 
 Fullverdig GS-løysing mellom Osøyro og Lyseparken. 
 Fullverdig GS-løysing mellom Søfteland og Lyseparken. 
 Fullverdig GS-løysing langs Hatvikvegen. 
 Framtidig vegforbindelse Hildershavn - Drange. 
 Tunell Eikelandsosen - Sævareid. Utbetring veg Sævareid til Kilen. Alternativ trasé 

Fv48. 
 Arbeida gjennom KVU-prosessen for at Hordalandsdiagonalen (arm til Bergen fra 

E134) er til beste for Bjørnafjorden kommune. 
Trafikksikring: 

 Gang-og sykkelvegar langs fylkesvegar der det er vedtatt reguleringsplanar. 
Prioritering i tråd med trafikksikrinsplan i Bjørnafjorden kommune. 

 Bjørnafjorden kommune inviterer til spleiselag med Vestland fylke. 
Mobilitet, kollektivtransport og Miljøløftet: 

 Styrking av busstilbud - frekvens/ korrespondanse/ pris/ haldeplassfasilitetar. 
 Prioritera areal/kjørefelt til kollektivtransport på fleirfelts riksvegar. 
 Kollektiv HUB på Osøyro for hurtigbåtnettet Sunnhordland, bygdene i Midthordland 

og Bergen. 
 Kollektiv terminal/ kollektiv-HUB på Osøyro for hurtigbåtnettet Sunnhordland, 

bygdene i Midthordland og Bergen, samt sikra saumlause overgangar til buss 
Bergen/Flesland. 

 Etablera innfartsparkering på Venjaneset og utvida innfartsparkering på Hatvik. 
 Sikra saumløse overganger ferje/båt/buss. 
 Styrkja ferjetilbudet Venjaneset - Hatvik. 
 Innfartsparkeringar og «matebuss» - tilbod på Os-sida må vera satsingsområde for å 

lykkast med kollektivsatsing og måloppnåing i Miljøløftet. 
 Auka satsing på utbygging av ladestruktur ( både sjø og land ) 
 Oppfylling av 0-vekst må ikkje undergrava naturleg utvikling av distrikta. 

Finansiering: 
 Etablera regional/statleg garantiordning for regionale vegprosjekt som av ulike 

grunnar viser seg å vera underfinansiert eller som kan stoppa opp grunna regionale 
budsjett-justeringar. 

 Etablera regional/statleg garantiordning for kraftframføring til lokale 
utbyggingsprosjekt med regionalt nedslagsfelt. 

Nasjonale ansvarsområde: 
 Styrka teknologi - , bærekraftsmål- og innovasjonsdrivarar som ENOVA, innovasjon 

Norge m.fl. 
 Trappe betydeleg opp utbygging av ladestruktur. 

  
  
Vurdering: 
  
Utkast til investeringsprogram 2022 - 2033 (kapittel 5) er delt inn i ulike hovudgrupper. 
Kapittel 5.2 viser forslag til fordeling av midlar til fylkesvegar. Der ligg bl.a. ein tabell som 
viser vedteke investeringsprogram for perioden 2022 - 2025. Her er det lista opp to konkrete 
prosjekt som berører Bjørnafjorden kommune. Det eine er fv. 161 Åsen - Helleskaret og det 
andre er utbetring av kulvert fv. 583 Osøyro. 
Tabellen viser at det er satt av 131 mill til prosjekt fv. 161 Åsen - Helleskaret. Dette er eit 
samarbeidsprosjekt med kommunen og aktuelle utbyggjarar i området. Viser til eiga sak til 
kommunestyret. 
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Tabellen viser vidare at det er tatt med 79 mill til utbetring av kulvert fv. 593 Osøyro. Dette 
gjeld overvasskulvert for Kvernelva og Krabbedalselva frå Holtbrekka og ned mot Stegen. 
Dette prosjektet må sjåast i samanheng med områdeplan Osøyro og opning av bekkeløp. 
Det må òg sjåast i samanheng med kommunen sitt prosjekt med rehabilitering av 
eksisterande leidningsnett langs Byvegen. 
  
Ein del av prosjekta som kommunestyret lista opp, er spelt inn som prosjekt som kan 
finansierast gjennom miljøløftet (kapittel 5.4), til dømes Hatvikvegen og 
Lepsøykrysset/Trolldalen. Men sidan austsida av Bjørnafjorden ikkje er med i avtaleområde 
for Byvekstavtalen og då heller ikkje del av Miljøløftet, kan ingen av prosjekta på austsida av 
fjorden finansierast gjennom miljøløftet. 
  
I tillegg til dei prosjekta som det er vist til ovanfor er det satt av ei ufordelt ramme til ordinære 
prosjekt på 2.8 mrd i perioden 2022 - 2025 (kapittel 5.5). Dette er midlar som kan fordelast 
både til rammeløyvingar og til større prosjekt. Mesteparten vil nok gå med til å vidareføre 
rammeløyvingar til mindre tiltak ut frå rammeløyvingane som ligg i gjeldande 
økonomiplanperiode. Det vil likevel vere i overkant av 1 mrd kr til fordeling i perioden fram til 
og med 2025. Midlar til skredsikring kjem i tillegg. Dei ufordelte midlane kan løyvast til styring 
av mindre utbetringar/ trafikktryggleik, mjuke trafikantar og infrastruktur for kollektiv, eller til 
oppstart av nye prosjekt. 
  
Det er lagt opp til å utvikle ei langsiktig portefølje av store prosjekt (kapittel 5.6).  Prosjekta er 
lagt inn i kartløysinga fylkesatlas.no. Dersom me går inn på nettsida så er ferjekaiane på 
Hatvik og Venjaneset registrert som to kaiprosjekt. Fv.48 frå Gjermundshamn til Tysse er 
registrert for strekningsvis utbetring. Når det gjeld ferjekaiane er det foreslåtte tiltaket ny og 
breiare ferjekaibru. I tillegg til ny og breiare ferjekaibru er det behov for meir parkering for 
pendlarar på begge sider og betre tilbod til reisande med gode venterom og tilhøyrande 
toalettanlegg. 
  
  
Konklusjon: 
  
Kommunen bør vise til tidlegare innspel og be om at desse vert vurdert på nytt når resten av 
midlane skal fordelast. 
Kommunen har tidlegare spelt inn fv.48 og då spesielt strekninga frå Holdhus til Mundheim. 
Dette prosjekta bør prioritert i perioden 2022 - 2033. 
I tillegg bør prosjektet med ny undergang på Rød på fv. 48 inn på lista og prioriterast, dette 
prosjektet passer godt inn i målgruppa for dei ufordelte midlane. 
Når det gjelder ferjekaiane på Hatvik og Venjaneset bør prosjekta omfatte betre tilhøve for 
pendlarar med auka parkering og gode venterom. 
 
 
Bjørnafjorden, den 01.03.2022 
Asle J. Andås 
Kommuneplanleggjar 
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Regional transportplan 2022-2033 - innspel til økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram 
 
 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Det vert vist til vurderingane i saka og legg desse til grunn for innspel til økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram – RTP 2022-2033. 
 
Bakgrunn for saka: 
Fylkestinget vedtok den 16. desember 2021 Regional transportplan 2022-2033 for Vestland 
(RTP). Saman med planen vedtok fylkestinget handlingsplan for RTP. Det vedtekne 
handlingsprogrammet omtala ikkje konkrete prosjekt i investeringsprogrammet. Fylkestinget 
gjorde på det grunnlaget m.a. slikt vedtak i saka: 

«..2.  Fylkestinget sluttar seg til at investeringsprogrammet skal innarbeidast i 
handlingsprogrammet for Regional transportplan 2022-2033 og vert lagt fram for 
handsaming i fylkestinget i juni 2022. Fylkestinget ber om at investeringsprogrammet 
vert send til kommunane for innspel før endeleg vedtak.» 

Økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram for 2022-2033 følgjer som vedlegg. 

Innspelsfrist er sett til 1. april 2022. 

 
 
 
Aktuelle lover, forskrifter avtale mm: 
 
Saksopplysningar: 
Prosessen med RTP viser at det er store behov i fylket. Det økonomiske handlings-
programmet viser at dei økonomiske rammene fylkeskommunen har til disposisjon, langt frå 
vil vere tilstrekkeleg for å kunne møte dei store behova i fylket for drift, vedlikehald og 
investeringar innan samferdsel. 

I økonomiplanperioden 2022-2025 er det i investeringsprogrammet til fylkeskommunen 
avsett midlar som skal fordelast i samband med vedtak av investeringsprogrammet til 
Regional transportplan i juni 2022. I tillegg er det lagt opp til at finansutvalet i 
fylkeskommunen skal fastsetje investeringsramme for 2026 i mars 2022. Investerings-
programmet skal avklare fordeling av midlar i økonomiplanperioden 2023-2026, samt 
utarbeide ein langsiktig portefølje av større prosjekt som kan realiserast i resten av plan- 
perioden fram til 2033. 

Det vidare arbeidet med investeringsprogrammet skal m.a. avklare to forhold: 

 



1. Kor mykje midlar som skal avsetjast til rammeløyving for mindre tiltak.  
I RTP 2022-2033 er det peika på at det er store behov for rammeløyvingar til 
trafikktryggleik/mindre utbetringar, gang- og sykkelprosjekt, kollektivtiltak, 
tunneloppgraderingar samt til utbetring av bruer og kaier. Ut frå dette er det gjort ei 
vurdering av kva som vil vere tilgjengeleg ramme når det vert teke omsyn til behovet 
for å vidareføre midlane til rammeløyvingane, i tillegg til naudsynt vedlikehald av bru 
og kai for å sikre fortsett framkome. 
 

2. Porteføljen av store prosjekt. 
Det er silt ut ein del prosjekt som er aktuelle for lister over investeringsprosjekt som 
kan realiserast i perioden. Slik dei økonomisk rammene er i dag er det ikkje grunnlag 
for å kunne realisere alle dei nemnte prosjekta. 
 
Det er vidare føreslått å bruke opp mot 200 mill. kroner årleg til strekningsvise 
prosjekt på det overordna vegnettet. 

Utkast til økonomisk handlingsprogram inneheld ikkje eit endeleg forslag til fordeling av 
midlar, men vurderer fordelinga mellom dei ulike føremål i investeringsprogrammet. Vidare 
vert prosjekt som er vurdert som aktuelle for oppstart i perioden omtala. Prosjekta er delt inn 
i prosjekt som kan realiserast i komande økonomiplanperiode (2023-2026), og prosjekt som 
er aktuelle fram mot utgangen av planperioden (2033). Prosjekta er ikkje prioritert i 
rekkefølgje. Med dagens nivå på løyvingane til fylkeskommunen vil det ikkje vere rom for å 
prioritere alle prosjekta som er nemnde i utkastet til investeringsprogram. Følgjeleg vil det 
vere naudsynt med ytterlegare prioritering mellom prosjekta. 

I tillegg til å utnytte ressursane på ein god måte arbeider fylkeskommunen opp mot sentrale 
styresmakter for å styrke løyvingane til fylkeskommunale samferdselstiltak. Samstundes vil 
ein vurdere anna delfinansiering som bruk av bompengar, og å utarbeide spleiselag gjennom 
rekkefølgjekrav og utbyggingsavtalar. 

Det vert teke sikte på å utarbeide endeleg framlegg til fordeling av midlar og prioriteringslister 
for store prosjekt fram mot vedtak av økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram 
til fylkestinget i juni 2022. Framlegget vil basere seg på utkast til investeringsprogram, 
innspel frå kommunane, samt arbeid med å kvalitetssikre prosjekta både med omsyn til 
mogleg gjennomføring, prosjektutforming og økonomi.  

Fylkeskommunen ber no særleg om innspel på: 
 

1. Kva føremål er viktigast å prioritere i investeringsprogrammet, er det rammeløyvingar 
til trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang og sykkeltiltak, kollektivtiltak, 
oppgradering av kai, bru og tunnel, eller midlar til store vegprosjekt? 
 

2. Det er føreslått å avsetje 200 mill. kroner årleg til strekningsvise utbetringar av 
regionale hovudvegar (funksjonsklasse B), samt å setje i gang minst to større gang- 
og sykkeltiltak utanom Miljøløftet årleg. Det er og føreslått eigne løyvingar til rekkverk, 
vegljos og til ei ordning med spleiselag for mindre prosjekt. Ein ber om synspunkt på 
dette. 
 

3. Vestland fylkeskommune ber kommunane gjere ei vurdering av moglege konkrete 
samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering. Vidare ber ein om 
innspel til korleis ein kan få mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til 
prosjekt. 
 

4. Fylkeskommunen ber om synspunkt på om det er dei rette tiltak og prosjekt som er 
lagt inn i investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritere. 
 

 



Vurdering: 
Formannskapet i Bremanger behandla i sak 084/21 uttale til RTP 2022-2033. 

I tillegg til uttalen frå Bremanger, slutta ein i saka seg til fellesuttale frå kommunane i 
Nordfjord, Hafs og Sunnfjord. 

Når det gjeld uttalen spesifikt for Bremanger, fokuserte ein på følgjande: 

 Behovet for opprusting av fylkesvegane i Bremanger, herunder FV 5711 Midtgulen- 
Botnane, FV 616 Davik-Rugsund og FV 616 Kalvåg-Klubben. 

 Framskunding av prosjektet FV 614 Svelgen-Indrehus (byggesteg 1 av Kystvegen) til 
økonomi- og handlingsprogram 2022-2025, samt å leggje etappe 2 (brukryssing 
Tongane til Biskjelneset og utbetring av innfartsvegane) inn i handlingsprogrammet til 
RTP 

 Utbetring av flaskehalsar langs fylkesvegane og rassikring, herunder sikring av FV 
616 Dombestein-Davik, samt Magnhildskaret og Svoren-Hunskor. 

 Utbetring av fylkesvegar med gang- og sykkelvegar, herunder FV 5706 Smedvika-
Grotle og FV 5710 Sandetunellen-Mevika. 

 Mobilitet og kollektivtransport: Utviding av ferjeavgangane Stårheim-Isane og Måløy-
Oldeide, båtstopp i Leirgulen på alle ruter på Kystvegekspressen, samt gatelys og 
venteskur ved kollektivhaldeplassar og skogrydding langs fylkesvegane. 

I høve fylkeskommunen sine fire spørsmål, så gjer ein slike vurderinga 

Ad. 1, Dette kan vere vanskeleg å skilje då store vegprosjekt og vil bidra til vesentleg auka 
trafikktryggleik og i tillegg ha andre viktige samfunnsmessige effektar. Eit døme på 
dette er FV 614 Svelgen -Indrehus. Det er eit stort behov for ein ny veg på denne 
strekninga. Den skal gå gjennom ein sterk kystregion og har direkte relevans for meir 
enn 45 000 innbyggjarar, i vestleg del av Stad kommune, i Bremanger kommune, 
Kinn kommune og Sunnfjord kommune. Næringsaktørane i området har gitt svært 
klar melding om at det er påtrengande behov for ein tidsmessig veg slik at ein får 
stetta sine transportbehov. Det finst mange store og ekspanderande bedrifter i 
området som har stort behov for transport av varer og tenester til og frå lokala sine. 

 
I dag er det stor pendlartrafikk i området som kystvegen skal gå gjennom. Vilkåra for 
dei reisande vil bli sterkt forbetra når det nye sambandet er ferdig utbygt. Dessutan vil 
ny veg binde betre saman kommunane i området, som i dag har klare hinder i 
samferdsla på grunn av dårleg veg og lang reisetid. Elles er det  eit sjølvstendig og 
sterkt moment for vegbygginga at trafikksikkerheita vil auke. 
 
Ny fv. 614 Svelgen – Indrehus er allereie inne i fylkeskommunale planar på 
samferdslesektoren. Anlegget blei det høgast prioriterte fylkesveganlegget i Sogn og 
Fjordane då fylkestinget behandla Regional transportplan for 2017-2021. Dette må 
vege tungt når nye prioriteringar skal gjerast for fylkesvegane i den nye 
fylkeskommunen. 
 
Vi reknar det difor som sjølvsagt at ny fv. 614 Svelgen – Indrehus blir positivt omtalt i 
den nye regionale transportplanen og at anlegget får høgaste prioritet av 
fylkesveganlegga i perioden som vi no går inn. 
 
For å knyte saman kystregionen utfordrar vi Vestland fylke til å legge etappe 2 
brukryssing over Nordfjorden inn i handlingsprogrammet til RTP med bru frå Tongane 
til Biskjelneset, og utbetring av innfartsvegane til brukryssinga.  
 
Her viser vi elles til fråsegn frå Kystvegen Måløy-Florø AS. 

 



Ad. 2,  Når det gjeld forslaget om eigne løyvingar til rekkverk, vegljos og til ei ordning med 
spleiselag for mindre prosjekt, så stiller Bremanger kommune positiv til dette. 
Gjennom praktisk erfaring (Smørhamn-Oldeide) har ein m.a. sett at ein kan få gjort 
mykje m.o.t. framkome og trafikktryggleik for relativt «små» beløp.  

Ad, 3, Når det gjeld moglege konkrete framlegg til samarbeidsprosjekt, så viser vi til 
tidlegare oversend forstudierapporten vedk. punktvis utbetring av FV 616 Davik-
Rugsund. Dette er eit prosjekt kommunen vurderer som aktuelt for 
samarbeid/spleiselag.  

 
Ad 4, Bremanger kommune har forståing for at det er svært krevjande, innanfor avgrensa 

økonomiske rammer, å prioritere tiltak i eit fylke som har store behov for 
gjennomføring av små og store prosjekt som skal bidra til tryggleik, framkome og 
reduserte utslepp. Når det gjeld innspel til prioriteringar, så syner vi til punkta ovanfor, 
samt tidlegare innspel.  

 Elles har vi tiltru at Vestland fylke i samarbeid med regjeringa får i samband med NTP 
får utarbeidd ein ny, oppdatert skredsikringsplan. I den samanhengen vil vi igjen 
påpeike behovet for sikring av FV 616 Dombestein-Davik, samt Magnhildskaret og 
Svoren-Hunskor. 

Økonomiske konsekvensar av framlegg til vedtak: 

Ikkje relevant 
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Vestland fylkeskommune 
Postboks 7900 
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INNSPEL TIL RTP ØKONOMISK HANDLINGS- OG INVESTERINGSPROGRAM 2022 - 2033 FRÅ BØMLO 
KOMMUNE 

 

Synar til Vestland fylkeskommune sine nettsider og oppmodinga om å kome med innspel til saka 
«Regional transportplan – kva samferdsletiltak skal prioriterast?» og dokumenta der. 

Bømlo kommune fekk i mail datert 9. mars 2022 utsett frist til 08. april 2022 for å kome med innspel. 

Her er formannskapet i Bømlo kommune sine innspel, frå møte 07. april 2022, SAK PS 23/22. 

Vedtak: 

Formannskapet i Bømlo kommune gjev følgjande innspel til saka: 
1) Det er positivt at Vestland fylkeskommune inviterer til innspel frå kommunane i ein tidleg fase av 
planarbeidet. Vanlegvis blir fokus i slike handlingsplanar budsjettpostar og eigne prosjekt, men her er 
og fokus på føremål og konsept. Slike drøftingar er bra å kunne kome med innspel til, før planane blir 
formelle høyringsutkast og sendt på ettersyn. Bømlo kommune synes dette er ei positiv tilnærming og 
me håpar at fylkeskommunen held fram med dette i viktige regionale planar. 

2) Bømlo kommune er i hovudsak einige i korleis investeringsprogrammet er bygd opp og slik føremåla 
er delt inn. 

3) Til prioriteringa støttar Bømlo kommune at ein må prioritere vedlikehaldsetterslep. Det er bra at ein 
utviklar langsiktige investeringsplanar og at Bømlabrua har ei høg prioritering. Deretter må ein leggje 
aller mest vekt på trafikktryggleik og mindre utbetringar. Her kan små midlar kan ha store vinstar, det 
omdømet på nærmiljøet betre og auke verdien på eigedomane. 

4) Trafikktryggleik heng tett saman med gang- og sykkelvegtiltak, nokon som bør kome fram i det vidare 
arbeidet og i tilskotsordningar. Desse konsepta treng kanskje vore fråskilt. 

5) Som fylkeskommunen sin strategi for mjuke trafikantar peiker på, så skal fylket samarbeide med 
kommunar og gi støtte til prosjekt som sikrar tryggare tilhøve for mjuke trafikantar. Strategien peiker på 
at trafikktryggleikstiltak vere mange ulike typar tiltak. Me vil spele inn at tiltak får gåande, som tråkk og 
snarvegar, som ikkje nødvendigvis følgjer vegbanen, og kan auke trafikktryggleiken monaleg. 
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Bymiljøetaten i Bergen kommune har kartlagt snarvegar for å betre framkome til bybanestopp, og 
Trondheim kommune har gjort tilsvarande kartlegging gjennom «Miljøpakken».  

Slike gå-satsingar og utbetring av nye snarvegar og «barnetråkk/folketråkk» må og vere å betrakte som 
trafikktryggleikstiltak i finansieringsordningane. Dette vil og vere i tråd med det som står omtala i 
rapporten «Meir veg for pengane»: «Det handlar om å bygge på riktig måte med omsyn til geografi, og 
samstundes oppnå best mogleg trafikktryggleik (side 51). 

6)  Det må vere ein samanheng i kva ein får tilskot til og kva som kan bli realisert. Bømlo kommune har 
erfart å få tilskot til tiltak på fylkeskommunal veg, men kor vegeigar og/eller Statens vegvesen ikkje 
godkjenner tiltaket. Her må det sikrast ein samanheng mellom kva ein får tilskot til og kva som er 
realistisk å få gjennomført. 

7) For langsiktige prioriteringslister og prosjekt som kan vere vurdert for mogleg oppstart i perioden 
2022 – 2033 vil me løfte fram Fv542 Miljøgate Svortland. Reguleringsplan er på høyring i skrivande 
stund og realiseringa vil kunne ha store, positive konsekvensar for kommunesenteret Svortland som 
treng eit løft, mellom anna grunna bygging av ny brannstasjon og generell betring for gåande og 
syklande i sentrum. Fylkeskommunens samarbeider allereie godt i stadutvikling av kommunesenteret 
vårt og har tidlegare gjeve tilskot til moglegheitsstudie for Svortland sentrum, som me ønskjer å følgje 
opp. 

8) Når det gjeld eventuelle samarbeidsprosjekt vil trekke fram snøggbåttilbodet kor me er opne for å 
prøve ut innovative løysingar på langrutekonsept. Det har til no vore ein del fokus på byruter og 
pendlaruter, men innan konsepta langruter er både elektrifisering og autonome farkostar aktuelt dei 
kommande åra. Tilrettelegging for dette og utbetring av kai-anlegg kan vere døme på konkrete tiltak 
som kommunen kan vere med på å spleise på. Både i Bømlo og Sunnhordland har ein lokalt næringsliv 
som ligg i front global samanheng når det gjeld utvikling av berekraftige energiberarar, som er eit godt 
grunnlag for utviklingsarbeid av framtidas snøggbåtar. 

9) I kommuneplanen sin samfunnsdel har me visjonar som ein «Bygdabane», eit meir gjennomgåande 
kollektivtilbod, til dømes basert på etterspurnad framfor rutestyring som tiltak. Dette kan bli aktuelt å 
sjå på etter kvart som vegnettet blir stilt ferdig gjennom Bømlopakken. Sentrumsbussar og alternative 
kveldstilbod er og noko kommunen vil vere i dialog om, gjerne og i samarbeid med lokalt næringsliv. 

10) Arbeidstimar til planarbeid og prosjektering er ein kostnad for kommunen, og bør telje som 
økonomisk bidrag inn i samarbeidsprosjekt. 

11) Det bør vere mogleg og omdisponere frå vegprosjekt som er først på prioriteringslista som ikkje vert 
sett i gong grunna til dømes manglande planverk, til prosjekt som er prioritert lengre nede på lista men 
som har godkjente planverk. 

12) Det må leggast meir til rette for snøggbåt som kollektivtilbod både i Sunnhordlandsregionen og inn 
mot Bergen slik som i Bergen og Norhordlandsregionen. 
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13) Formannskapet ber om at fylkesveg 5002 frå Hollundskjosen til Ola-kjosen vert oppgradert jamfør 
miljøgateprosjekt slik at den kan fungere som avlastningsveg for tungtrafikk til bedriftene i område. 
 
 
Med helsing 
Bømlo kommune 
 
Alf Helge Greaker 
samfunnsplanlegger 
 
 
Dette brevet er godkjent elektronisk og har derfor inga underskrift 
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Regional transportplan for Vestland - Fråsegn frå Etne kommune. 
 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
 

1. Etne kommune støtter framlegget om at prosjektet på fv. 548: Skånevik-Nesvågen-Flesjo, 
breiddeutviding med fortau ligg inne i handlings- og investeringsprogrammet 2022-2033 
for Regional transportplan for Vestland. Vi meiner tiltaket må kome inn på lista for 
prioriterte prosjekt i første del av planperioden. 

 
Etne kommune syner til inngått avtale med fylkeskommunen om å satse på punkt- og 
strekningsvis opprusting av fv. 548 Skånevik-Håland (E-134), til erstatning for tidlegare 
planar for tunnel mellom Etne og Skånevik (kommunedelplan).  
 
Reguleringsplanen for fv. 548 Skånevik-Flesjo blei etter kring fem års planarbeid 
stadfesta den 31.01.2022. Det er no viktig å halde kontinuiteten i vidare arbeid med 
detaljplanar og grunnavtalar for strekninga.  
 
Fv. 548 har ein viktig funksjon som bindeledd mot overordna vegnett, m.a. for turisme 
og for næringstransport og pendling i eit stort felles bu- og arbeidsmarknad i sørfylket. 
Vegen er også av stor verdi for sørlege delar av Kvinnherad sin kontakt mot E-134 
Haugesund-Drammen/Oslo. 

 
2. Det er stort behov for tilrettelegging for mjuke trafikantar i Skånevik sentrum. Skånevik 

er ein kompakt tettstad med smal veg, mykje trafikk og mange gåande. Det har vore 
diskutert utbetringstiltak for mjuke trafikantar ved fleire høve dei siste tiåra. Prosess 
med moglegheitsstudie for Skånevik blei gjennomført i 2011/2012 (Asplan Viak AS), 
støtta med midlar frå Hordaland fylkeskommune.  

 
Etne kommune meiner neste fase bør gjelde detaljplanlegging av tiltak meir enn eit 
forprosjekt, slik omtalt i utkastet til handlingsprogram. Etne kommune vil bidra 
økonomisk til eit komande arbeid med detaljplanar, og vi meiner dette må prioriterast 
i første planperiode. Kommunen ønskjer også å bidra med midlar til eit påfølgjande 
anleggsarbeid i Skånevik.  
 
Kommune vil også vere hjelpsam med revisjon av reguleringsplanar i Skånevik 



sentrum, dersom det blir behov for dette i samband med tilrettelegginga for mjuke 
trafikantar.  
 
Det er ønskjeleg å samkøyre prosjekta med opprusting av fv. 548 Skånevik-Nesvågen-
Flesjo og miljøgate i Skånevik sentrum, m.a. sidan dei om lag 200 m av førstnemnte 
prosjekt er ei løysing med miljøgate. 

 
3. Skånevik er eit viktig trafikknutepunkt med ferjeanløp mot Kvinnherad og snøggbåt mot 

Stord/Bergen. Skånevik er kjent som bluesbygda og «Sunnhordlands perle», og bygda 
doblar innbyggartalet sitt om sommaren. Korresponderande ruter frå båt over mot buss 
er  for det heilskaplege kollektivtilbodet; dette er ikkje godt nok i dag for Skånevik sin 
del. Det er avgjerande for busetnad og næringsliv i distrikta at rutetilboda blir tilpassa og 
sikra over tid, slik at dei høver for pendling til og frå arbeid og utdanningstilbod i 
regionen. 

 
4. Det er behov for punktutbetringar fleire stader på fylkesvegnettet i Etne kommune, både 

på fv. 5014 Skånevik-Etne og på fylkesvegane i Etnebygda. Etne kommune ønskjer tett 
kontakt med fylkeskommunen om desse tiltaka.  

 
5. Etne kommune ønskjer også tett kontakt med fylkeskommunen om tiltaket i utkast til 

handlingsprogram: Skånevik, ferjekaibru og støttepunkt, ev. flytte ferjekai (til info: det er 
skrevet inn feil heimkommune for dette tiltaket på lista på s. 22).  

 
6. Som innspel til kapittel 5.7.2 Terminalar og bussanlegg: Etne kommune vil halde fram 

den tette kontakten med fylkeskommunen om bussterminal i Etne sentrum, jamfør den 
nybygga, midlertidige terminalen og planane for permanent terminal.  

 
 

Formannskap 22.03.2022: 
 

Behandling: 

Tilleggsframleggframlegg frå Sp v/Kari Aakra 
tillegg under punkt 1, nytt siste avsnitt: 
Vidare så er fv. 548 i Etne kommune eit veganlegg utan avtalar om bompengefinansiering, medan der 
t.d. ligg bompengar for tiltak på Kvinnheradsida inne i prisen på ferjebillettane over fjorden. 
 
Omforeint tilleggframlegg til vedtak: 
Forkøyrsveg på begge fylkesvegar mellom Etne og Skånevik 
Snøggbåten er det einaste reelle kollektivtilbodet frå Etne kommune til Sunnhordland og Bergen. Det 
er viktig å oppretthalde rutene. (til pkt.3) 
Dagens takstsystem i Vestland fylke treff ikkje kollektivtilbodet ut av Etne kommune. Ein ber om ei 
harmonisering av billettprisane på buss og hurtigbåt. Det må også arbeidast for å sikre felles 
takstsystem over fylkesgrensene der det er felles arbeidsmarknads- og skulesamarbeid. (til pkt. 4) 
Nytt pkt. 7: Etne kommune viser til tidlegare uttale og ber om at Saudatunnelen blir del av 
strekningsvis utgreiing og vert lagt inn som eit utviklingstiltak i RTP Vestland. 

Røysting:  
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
Tilleggsframlegg frå Sp v/ Kari Aakra vart vedteke 6 mot 1 (Frp) røyst. 



Omforeint tilleggsframlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
 

F- 016/22 Vedtak: 

 
 

1. Etne kommune støtter framlegget om at prosjektet på fv. 548: Skånevik-Nesvågen-Flesjo, 
breiddeutviding med fortau ligg inne i handlings- og investeringsprogrammet 2022-2033 
for Regional transportplan for Vestland. Vi meiner tiltaket må kome inn på lista for 
prioriterte prosjekt i første del av planperioden. 

 
Etne kommune syner til inngått avtale med fylkeskommunen om å satse på punkt- og 
strekningsvis opprusting av fv. 548 Skånevik-Håland (E-134), til erstatning for tidlegare 
planar for tunnel mellom Etne og Skånevik (kommunedelplan).  
 
Reguleringsplanen for fv. 548 Skånevik-Flesjo blei etter kring fem års planarbeid 
stadfesta den 31.01.2022. Det er no viktig å halde kontinuiteten i vidare arbeid med 
detaljplanar og grunnavtalar for strekninga.  
 
Fv. 548 har ein viktig funksjon som bindeledd mot overordna vegnett, m.a. for turisme 
og for næringstransport og pendling i eit stort felles bu- og arbeidsmarknad i sørfylket. 
Vegen er også av stor verdi for sørlege delar av Kvinnherad sin kontakt mot E-134 
Haugesund-Drammen/Oslo. 
 
Vidare så er fv. 548 i Etne kommune eit veganlegg utan avtalar om 
bompengefinansiering, medan der t.d. ligg bompengar for tiltak på Kvinnheradsida 
inne i prisen på ferjebillettane over fjorden. 
 
 

2. Det er stort behov for tilrettelegging for mjuke trafikantar i Skånevik sentrum. Skånevik 
er ein kompakt tettstad med smal veg, mykje trafikk og mange gåande. Det har vore 
diskutert utbetringstiltak for mjuke trafikantar ved fleire høve dei siste tiåra. Prosess 
med moglegheitsstudie for Skånevik blei gjennomført i 2011/2012 (Asplan Viak AS), 
støtta med midlar frå Hordaland fylkeskommune.  

 
Etne kommune meiner neste fase bør gjelde detaljplanlegging av tiltak meir enn eit 
forprosjekt, slik omtalt i utkastet til handlingsprogram. Etne kommune vil bidra 
økonomisk til eit komande arbeid med detaljplanar, og vi meiner dette må prioriterast 
i første planperiode. Kommunen ønskjer også å bidra med midlar til eit påfølgjande 
anleggsarbeid i Skånevik.  
 
Kommune vil også vere hjelpsam med revisjon av reguleringsplanar i Skånevik 
sentrum, dersom det blir behov for dette i samband med tilrettelegginga for mjuke 
trafikantar.  
 
Det er ønskjeleg å samkøyre prosjekta med opprusting av fv. 548 Skånevik-Nesvågen-
Flesjo og miljøgate i Skånevik sentrum, m.a. sidan dei om lag 200 m av førstnemnte 
prosjekt er ei løysing med miljøgate. 

 
3. Skånevik er eit viktig trafikknutepunkt med ferjeanløp mot Kvinnherad og snøggbåt mot 

Stord/Bergen. Skånevik er kjent som bluesbygda og «Sunnhordlands perle», og bygda 



doblar innbyggartalet sitt om sommaren. Korresponderande ruter frå båt over mot buss 
er  for det heilskaplege kollektivtilbodet; dette er ikkje godt nok i dag for Skånevik sin 
del. Det er avgjerande for busetnad og næringsliv i distrikta at rutetilboda blir tilpassa og 
sikra over tid, slik at dei høver for pendling til og frå arbeid og utdanningstilbod i 
regionen. 
 
Forkøyrsveg på begge fylkesvegar mellom Etne og Skånevik. 
 
Snøggbåten er det einaste reelle kollektivtilbodet frå Etne kommune til Sunnhordland og 
Bergen. Det er viktig å oppretthalde rutene. 
 

4. Det er behov for punktutbetringar fleire stader på fylkesvegnettet i Etne kommune, både 
på fv. 5014 Skånevik-Etne og på fylkesvegane i Etnebygda. Etne kommune ønskjer tett 
kontakt med fylkeskommunen om desse tiltaka.  
 
Dagens takstsystem i Vestland fylke treff ikkje kollektivtilbodet ut av Etne kommune. Ein 
ber om ei harmonisering av billettprisane på buss og hurtigbåt. Det må også arbeidast 
for å sikre felles takstsystem over fylkesgrensene der det er felles arbeidsmarknads- og 
skulesamarbeid. 
 

5. Etne kommune ønskjer også tett kontakt med fylkeskommunen om tiltaket i utkast til 
handlingsprogram: Skånevik, ferjekaibru og støttepunkt, ev. flytte ferjekai (til info: det er 
skrevet inn feil heimkommune for dette tiltaket på lista på s. 22).  

 
6. Som innspel til kapittel 5.7.2 Terminalar og bussanlegg: Etne kommune vil halde fram 

den tette kontakten med fylkeskommunen om bussterminal i Etne sentrum, jamfør den 
nybygga, midlertidige terminalen og planane for permanent terminal.  

7. Etne kommune viser til tidlegare uttale og ber om at Saudatunnelen blir del av 
strekningsvis utgreiing og vert lagt inn som eit utviklingstiltak. 

 
 

 
 
 

 

Saksutgreiing 
Samandrag 
Utkast til økonomisk handlings- og investeringsprogram for Regional transportplan for Vestland 
2022-2033 er på høyring, og det er viktig at Etne kommune gir eit politisk innspel i saka. 
Framlegget til vedtak er delvis ei gjentaking og understreking av våre tidlegare innspel til 
planarbeidet. Utover dette så meiner kommunedirektøren at Etne kommune bør bidra økonomisk 
inn mot eit arbeid med detaljplanlegging og tilrettelegging for mjuke trafikantar i Skånevik; dette 
for å søkje å kome høgare opp i prioriteringane til fylkeskommunen, men også fordi behovet for 
utbetringar i sentrum er stort og etterspurd over mange år.  
 
Bakgrunn for saka 
 



Vi klipper nedafor inn første og siste del av følgjeskrivet frå fylkeskommunen datert 18.02.22. 
Utover dette syner vi til vedlegget. 
 

 
-------------------- 

 
 
 
Saks- og faktaopplysningar 
 
Etne kommune har tidlegare gitt innspel til arbeidet med transportplanen i F-sak 034/21 frå august 
2021 (vedlagt) og eit administrativt innspel i mars 2021. 
 
Vi syner til vedlagte rapport frå Vestland fylkeskommune: Økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram 2022-2033, utkast til innspelsrunde til kommunane, februar 2022. 
 
Tre konkrete prosjekt I Etne kommune er nemnt i rapporten: 
 

· Side 22: Under kapittel 5.6.2 Kai og fergekai: Skånevik-ferjekaibru og støttepunkt, ev. 
flytte ferjekai. Prosjekta på lista er føreslått i prioritert rekkjefølgje i tid, prosjektet i 
Skånevik er nr. 8 av 15. Ved ein feil er Kvinnherad skrevet inn som heimkommune for 
tiltaket. 

 
· Side 27 under kapittel 5.6.5 Mjuke trafikantar: Fv. 548. Behov for forprosjekt, Skånevik 

sentrum. Tiltaket ligg på liste over prosjekt som er vurdert for mogleg oppstart i perioden 



2027- 2033, i uprioritert rekkjefølgje.  

 
· Side 29: Under kapittel 5.6.5 Veganlegg: Fv. 548: Skånevik-Nesvågen-Flesjo, 

breiddeutviding med fortau. Prosjektet ligg ikkje i liste over prioriterte prosjekt s. 28, 
men i avsnittet Andre store veganlegg i tabell for prosjekt for mogleg oppstart i perioden 
2023-2027. Der er åtte prosjekt inne på lista over prioriterte prosjekt på s. 28. 

 
 

 
Over: Del av strekninga Skånevik-Flesjo, vest for Nesvågen, der kring 200 m av fv. 548 berre har eitt 
køyrefelt. Foto: Google Street View. 
 
 

 
Over: Døme på illustrasjon frå rapporten Mulighetsstudie - Skånevik (Asplan Viak AS, 2012). 
Planprosessen var støtta økonomisk av Hordaland fylkeskommune og er eit nyttig 
underlagsmateriale for vidare planarbeid for mjuke trafikantar i sentrum. 
 
------------------------- 
Tunnel mellom Sauda og Etne/Frette er ikkje nemnt under kapittel 5.6.3 om tunnelprosjekt. Vi har 
i tidlegare fråsegn støtta innspelet frå Sauda kommune om desse tunnelplanane.  
 
 



Vurdering 
 
Vi ser av framlagt utkast til handlings- og investeringsprogram at Etne kommune har fått gehør for 
nokre av dei prosjekta og temaa vi har fronta og argumentert for i tidlegare innspel til 
planarbeidet. På same tid hadde vi håpa at prosjektet for opprusting av fv. 548 Skånevik-Flesjo 
hadde kome inn på lista over dei høgast prioriterte tiltaka, i starten av planperioden. Dette både 
på bakgrunn av sjølve behovet for oppgradering av veganlegget (mangel på fortau, smal veg/låg 
standard, skredfare mm), strekninga sin funksjon som bindeledd inn mot overordna vegnett og sin 
verdi for regionen, men også grunna den særskilte historikken som ligg i saka. Vi tenker då særskilt 
på avtalen som blei inngått mellom fylkeskommunen og Etne kommune om å satse på ei punkt- og 
strekningsvis opprusting av fv. 548 Skånevik-Håland, i staden for dei tidlegare planane om tunell 
Etne-Skånevik. Og også på bakgrunn av det påfølgjande samarbeidet om utarbeiding 
reguleringsplanen for Skånevik-Flesjo, som nyleg blei stadfesta av Statsforvaltaren etter 
handsaming av klage på Etne kommunestyre sitt planvedtak frå 04.05.21.  
Vidare så er fv. 548 i Etne kommune eit veganlegg utan avtalar om bompengefinansiering, medan 
der t.d. ligg bompengar for tiltak på Kvinnheradsida inne i prisen på ferjebillettane over fjorden. 
 
Kommunedirektøren sin konklusjon 
I uttalesaker meiner kommunedirektøren det er føremålstenleg å leggje mest omtale og 
grunngjeving for innspela våre inn i sjølve tilrådinga/vedtaket, sidan det som oftast er vedtaket 
som føl saka vidare, i dette tilfellet inn mot fylkestinget i juni 2022.  
 

 

Vedlegg: 

øk handlingsprogram og investeringsprogram - utkast innspel til kommunane feb 2022.pdf 

Regional transportplan 2022-2033 - Invitasjon til innspel til økonomisk handlingsprogram og 

investeringsprogram 

Regional transportplan - Uttale frå Etne kommune 
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Innspel frå Fitjar kommune til regional transportplan 2022-2033 - 
økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram  
 
Bakgrunn 
Fitjar kommune har endeleg vedteke trafikktryggingsplanen 2021-2031, i 
kommunestyret 23.03.22, PS 5/22. Her er Stord vestside omtala og prioritert. Fylkesveg  
545 var tidlegare riksveg og er ei viktig samferdselsåre for trafikalt samband mellom 
kommunane Stord og Fitjar. Ein stor del av arbeidspendlinga mellom kommunane skjer 
på denne vegen, og vegen knyt saman områda med mest folkesetnad på øya. Vegen er 
ikkje dimensjonert for trafikkmengdene. Vegne er av dårleg stand og det er behov for 
utbetring. 
 
 
Fv 545 Stord og Fitjar kommunegrense, ved Rydlandssaga, Stord 
vestside 
Fitjar kommune viser til at prosjekt Fv 545, Stord Vestside er lagt inn som prosjekt for 
mogeleg oppstart i perioden 2027-2033. Reguleringsplan er under arbeid og skal opp til 
politisk behandling våren 2022. Fitjar kommune reknar med at reguleringsplanen blir 
endeleg stadfesta i 2022 og ber om fysisk oppstart av vegprosjektet, Fv 545, Stord 
vestside i 2023. 
 
Utviding av vegen ved kommunegrensa Fitjar- Stord (Fv545).   
Vegen ved Rydlandssaga er ein flaskehals for store køyretøy som ferdast langs vegen. 
Etter at vegen vart utvida på 1970-talet, stod det att om lag 1 km som vart for smal til å 
ha gul stripe. Dette har sidan vore eit tema som har oppteke folk i både Fitjar og Stord. 
Ein viktig funksjon som denne vegen har, er at den er einaste omkøyringsvegen over 
Stord dersom E39 på austsida av øya vert stengd.  
Utviding av vegen var prioritert høgt då Stortinget i to omgangar for nokre år sidan 
vedtok bompengeprosjektet «Stord vestside». Dessverre vart ikkje dette prosjektet 
gjennomført før ein gjekk tom for bompengar. Den siste tida har denne saka vore drøfta 
mellom kommunen og fylkeskommunen ved fleire høve. For å komma vidare med saka 
er det sett eit felles mål om at reguleringsplan og kostnadsoverslag for prosjektet skal 
vera klart i løpet av 2022.  
Når planar og kostnadsoverslag er på plass, må det liggja til rette for at prosjektet kjem 
inn i handlingsprogrammet for gjennomføring tidleg i planperioden. 
 
 
 
Med helsing 
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Fitjar kommune 
 
 
Randi Karin Habbestad 
teknisk sjef 
 
       Harald Rydland  
       ordførar    
  
 
Dette dokumentet er elektronisk godkjent og sendt utan signatur 



 

 

Høyring Regional transportplan 2022-2033 - Invitasjon til innspel til 
økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram 
 

Bakgrunn og invitasjon 

Fylkestinget vedtok 16. desember 2021 Regional transportplan 2022-2033 for Vestland (RTP). Saman 
med planen vedtok Vestland fylkesting handlingsprogram for RTP. Det vedtekne 
handlingsprogrammet omtala ikkje konkrete prosjekt i investeringsprogrammet. 

Vestland fylkeskommune ber særleg om innspel på følgjande:  

• Kva føremål er viktigast å prioritere i investeringsprogrammet, er det rammeløyvingar til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av 
kai, bru og tunnel eller midlar til store vegprosjekt  

• Det er føreslått å avsetje 200 mill. kr. årleg til strekningsvise utbetringar av regionale 
hovudvegar (vegar i funksjonsklasse B), samt å setje i gang minst to større gang -og 
sykkeltiltak utanom Miljøløftet årleg. Det er også føreslått eigne løyvingar til rekkverk, vegljos 
og til ei ordning med spleiselag for mindre prosjekt. Vi vil be om synspunkt på dette. 

• Vestland fylkeskommune ber kommunane gjere ei vurdering av moglege konkrete 
samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering. Vidare ber vi om innspel til  
korleis ein kan få mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til prosjekt.  

• Vi ber om synspunkt på om det er dei rette tiltak og prosjekt som er lagt inn i 
investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritere. 

 

Uttale frå Fjaler kommune 
 

 
• «Kva føremål er viktigast å prioritere i investeringsprogrammet, er det rammeløyvingar til 

trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av 
kai, bru og tunnel eller midlar til store vegprosjekt» 
 
Vestland fylkeskommune bør prioritere: 

1. trafikktryggleik og mindre utbetringar 
2. Generell oppgradering av fylkesvegnettet til funksjonell standard 
3. løyve midlar til planarbeid for vegnettet rundt hubbane omtala i rapporten «Grøn region 

Vestland» 
4. tiltak for å utvide bu- og arbeidsområde i distrikta  



• «Det er føreslått å avsetje 200 mill. kr. årleg til strekningsvise utbetringar av regionale 
hovudvegar (vegar i funksjonsklasse B), samt å setje i gang minst to større gang -og 
sykkeltiltak utanom Miljøløftet årleg. Det er også føreslått eigne løyvingar til rekkverk, vegljos 
og til ei ordning med spleiselag for mindre prosjekt. Vi vil be om synspunkt på dette» 
 

Strekningsvise utbetringar: 

Det er bra at utbetringar av regionale hovudvegar vert gjort strekningsvis og at det er sett av 
ein årleg pott til dette. Fjaler kommune meiner fylkeskommunen må auka løyvingane til 
strekningsvise utbetringar av regionale hovudvegar (vegar i funksjonsklasse B) frå 200 mill. til 
minimum 500 mill. årleg. Fv. 57 vil ha oppstart hausten 2022 og bør prioriterast for vidare 
utbetring som tilkomstveg til E39 og regional sambindingsveg mellom størstedelen av HAFS-
regionen og Sunnfjord.  

Den delen av fylkesveg 57 som går mellom Nishammartunnelen og Storehaug har ein 
døgntrafikk på over 1000 (sist teljing i 2016) og tilfredsstiller difor alle måleparameter i 
funksjonsklasse B. 

Det er positivt at Vestland vil setje i gang minst to større gang -og sykkeltiltak utanom 
Miljøløftet årleg og at det kjem eigne løyvingar til rekkverk, vegljos og til ei ordning med 
spleiselag for mindre prosjekt. 
 
 

• Vestland fylkeskommune ber kommunane gjere ei vurdering av moglege konkrete 
samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering. Vidare ber vi om innspel til  
korleis ein kan få mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til prosjekt.  

 
Fv.57 vart for nokre år sidan vurdert som mindre aktuell som bompengeprosjekt blant anna 
grunna høge administrative kostnader. Innkreving av bompengar/ferje/parkering med 
Autopass har dei siste åra auka og med det har truleg kostnadane gått ned. Det bør takast ei 
ny vurdering av bompengefinansiering på Fv.57 og andre for å auke finansieringa av Fv-
nettet. Trasevalet for Fv. 57 kan blant anna medføre behov for færre bomstasjonar enn 
tidlegare stipulert.  
 

 

• Vi ber om synspunkt på om det er dei rette tiltak og prosjekt som er lagt inn i 
investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritere. 

 

Fjaler kommnune støttar prinsippa og prioriteringane som er gjort. Vi vil likevel presisere at 
det er behov for større rammeløyvingar til dei ulike postane, spesiellt dei strekningsvise 
utbetringane der potten bør dobblast. Det bør og avsettast midlar (forskottering) til 
planlegging/regulering  rundt dei grøne hubbane. Slik at det vert kort tid frå 
industrietablering er bestemt til vegen har tilfredsstillande standard. Slik sett bør Fv. 607 og 
Fv.5655 ha ei prioritering med omsyn til industrietablering på Lutelandet (som ein av dei 
grøne hubbane) 



 

Gloppen kommune 
Teknisk sektor 

Adresse Telefon Org.nr eDialog Internett 
Grandavegen 9, 6823 Sandane 57 88 38 00 964 969 124 Sikker digital post www.gloppen.kommune.no 

 
 
Vestland fylkeskommune 
Postboks 7900 
5020 BERGEN 
 
 
 
 
Vår ref. (oppgje ved svar)  Dykkar ref. Dato 
22/3816  25.03.2022 
 
Innspel frå Gloppen kommunestyre - Regional transportplan 2022-2033 - 
økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram 
 
Gloppen kommunestyret vedtok i møte 23.03.2022 å sende følgjande innspel til regional 
transportplan 2022-2033 – Økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram:  
 
1. Gang og sykkelveg på Fylkesveg 615 Sandane - Fitje er på topp i Gloppen kommune si prioritering 
til RTP. Denne vegen stod øvst på marginallista til Sogn og Fjordane fylkeskommune. Kommunestyret 
forventar no at denne vegen kjem i prioritet for gjennomføring i neste RTP.  

- Gang- og sykkelveg Sandane - Fitje samsvarer godt med fylkeskommunen sine mål og 
kriterium for prioritering av gang- og sykkelvegar.  

- Vegen er svært trafikkfarleg for mjuke trafikkantar (delmål 3)  
- 54 skulebarn har buss på strekninga sjølv om skulevegen er under 4km (delmål 2 og kriterium 

3)  
- Vegen er gjennomgangsveg Sandane - Hyen - Florø med mykje tungtrafikk. Det er stor trafikk 

på strekninga, 2500 ÅDT. (kriterium 6 og 7)  
- Vegen er tilkomst til nye store bustadfelt Elvaneset og Søreide (kriterium 2)  
- Gloppen kommune satsar på sentrumsutvikling for Sandane der syklande og gåande er 

prioritert. (delmål 1) 
- Det er stor miljøgevinst ved å flytte trafikk frå bil til gåande og syklande  
- Vegen er arbeidsveg for SFE, ei av kommunen si største bedrifter, og tilkomst til Gloppen 

Camping med over 5000 bilar, campingvogner og bubilar i året.  
- Gang- og sykkelvegar rundt tettstadane er avgjerande for å nå målet i fylkeskommunen sin 

strategi for mjuke trafikkantar. 80 prosent av elevane utan ordinær skuleskyss skal gå eller 
sykle til skulen. (delmål 3) 

Kommunestyret viser til at denne gang og sykkelvegen har ein arbeidd med i lang tid, og 
fylkeskommunen har laga eit forprosjekt for anlegget. Heile strekninga må no detaljregulerast, men 
gjennomføringa kan skje etappevis der første etappe må vere Sandane - Storebrua, slik kommunen 
tidlegare har gitt tilbakemelding på.  
 
2. Miljøgate på Fylkesveg 615 Sandane sentrum må prioriterast fordi fylkesvegbrua er einaste 
flaskehals på Holvikeelva. Denne brua må utbetrast for å flaumsikre Sandane sentrum.  
 
3. Det er stort behov for standardheving av Fylkesveg 615 for forhold som vegbreidde, kurvatur og 
sideterreng. Det strekningsvise prosjektet for Fylkesveg 615 bør innehalde ein tiltaksplan for alle 
farlege punkt, inkludert skredsikring i Hopshammaren  
 

https://svarut.ks.no/edialog/mottaker/964969124
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4. Fylkeskommunen må gjere ei vurdering av om ein, slik fleire kommunar i Vestland fylke har gjort, 
kan skrive opp vegklasse på fylkesvegar for å møte eit stort behov for uttransportering av 
hogstmoden skog. I Gloppen gjeld dette særskilt Fylkesveg 5738 Støyva- Myklebust der 70 000 
kubikkmeter tømmer er klar for hogst.  
 
5. Mindre utbetringar av fylkesvegnettet må i større grad prioriterast slik at utbetringane aukar 
vegklassa på vegen, eksempelvis Fylkesveg 5733 Ospevika- Kandal.  
 
6. Gloppen kommune støttar Nordfjordrådet sine innspel til planen. Desse vil  styrke Nordfjord som 
region. 
 
 
Det er vedlagt samla oversikt over avisoppslag om gang- og sykkelveg langs fylkesveg 615, i Firda 
Tidend hausten 2021. 
 
 
Vennleg helsing 
 
Torbjørn Brandsæter 
Kommunalsjef samfunn og berekraft 
Tlf. 45226186 
 

 
 

 
 
Dokumentet er elektronisk godkjent og har ingen signatur. 
 
 
Vedlegg: 
Avisoppslag i Firda Tidend om gang- og sykkelveg Fv 615 1491047 25.03.2022 
Nordfjordrådet si uttale til RTP mars 2022 1491052 25.03.2022 



Ein rikare kvardag - midt i verda

 

Gang- og sykkelveg langs 
Fylkesveg 615

Oppslag i Firda Tidend hausten 2021

Ordførar i Gloppen, Leidulf Gloppestad



Ein rikare kvardag – midt i verda

Manglande gang- og sykkelveg på Fylkesveg 
615 Sandane-Fitje er ei av dei største 
utfordringane Gloppen kommune har.

I vel 30 år har ein jobba med å få prosjektet 
realisert.  

Tiltaket står øvst på kommunen si 
prioriteringsliste knytt til Regional 
transportplan for perioden 2022-2033.

Trafikkmålingar i Selvågane frå 2018 viser at 
årsdøgntrafikken ligg på vel 2500 bilar. Det er 
mykje tungtrafikk på strekninga sidan 
fylkesvegen er nedklassifisert på lengde i 
Hopskleiva i Hyen. 



Ein rikare kvardag – midt i verda

Gloppen har 2 km med gang- og sykkelveg, 
og ligg med dette på botn på statistikken i 
Vestland fylke.

54 born får i dag gratis skyss fordi 
fylkesvegen er for farleg til å gå eller sykle til 
skulen. Mange må også ha skyss til 
fritidsaktivitetar. 

Manglande gang- og sykkelveg hindrar ikkje 
berre trygg mobilitet for mjuke trafikantar. 
Det er også eit hinder for utbyggingsprosjekt 
og utvikling av kommunesenteret Sandane.

Reguleringsplan for Sandane-Storebrua vart 
vedteken i 2001 og oppdatert i 2013. 
Vestland fylkeskommune la i 2020 fram eit 
forprosjekt for strekninga Sandane-Fitje.



Ein rikare kvardag – midt i verda

Gang- og sykkelveg er eit prekært behov. 
Bygginga av bustader på Elvaneset og Søreide 
gjer at behovet aukar. 

I dag er det farleg å ferdast langs Fylkesveg 
615 for mjuke trafikantar. Vegen er smal, 
svingete og har dårleg sikt. 

Foreldre kjenner på redsle, angst og stress 
når dei ferdast langs vegen i lag med borna. 
Dei føler dei set liv og helse på spel. 

Dei tykkjer det er trasig at borna må ha 
skuleskyss når dei bur så nær Sandane skule. 

Tolmodet deira er i ferd med å ta slutt. 



Ein rikare kvardag – midt i verda

Svein-Ottar Sandal (KrF) meiner ein gang- og 
sykkelveg på Fylkesveg 615 samsvarar svært 
godt med dei mål og kriterium som 
fylkeskommunen har lista opp i Regional 
Transportplan. 



Ein rikare kvardag – midt i verda

Ein gang- og sykkelveg langs Fylkesveg 615 
står øvst på ønskelista til Rune Kjørvik ved 
Gloppen Camping og Fritidssenter. 

– I dag er fylkesvegen heilt håplaus å nytte 
for mjuke trafikantar, meiner Kjørvik.

I løpet av sommaren kjem det 5.500 bilar, 
bubilar og campingvogner til campingplassen. 
Dei nyttar fylkesvegen både når dei kjem og 
når dei reiser, når dei skal handle på Sandane 
og når dei til dømes skal på tur i 
Trivselsskogen. Gjestene genererer mykje 
trafikk.

– Det er rart at det ikkje er sett i verk tiltak 
før når ein ser kor enorm trafikken er, seier 
han.



Ein rikare kvardag – midt i verda

Standarden på fylkesvegen like ved 
hovudkontoret til Sogn og Fjordane Energi 
(SFE) i Bukta vart heva betydeleg i 2018. Då 
vart det bygd ny bru på Fitje og 400 meter ny 
veg med tilhøyrande gangveg og lys. 

Arbeidsvegen til dei tilsette som ønskjer å gå 
og sykle til jobb er likevel ikkje blitt betre. 
Mange føler seg utrygge, og ein del har 
opplevd trafikkfarlege situasjonar.  

Ved hovudkontoret og montørbasen til SFE i 
Bukta er det kring 100 tilsette. 

 

– Ein gang- og sykkelveg vil bety mykje og 
gjere fylkesvegen langt sikrare, både for 
mjuke trafikantar og bilistar, seier 
verneombod i SFE, Katrine Fjellestad Aske, og 
HMS-ansvarleg Else Margrethe Larsen. 
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Dato

Vestland fylkeskommune
Postboks 7900
5020 BERGEN
NO NORWAY

18.03.2022

Innspel frå Gulen kommune til handlingsprogram for trafikktrygging i Vestland 
2022-2025 (Ref. 2022/7585)

Viser til invitasjon om å komme med innspel til handlingsprogram.

Gulen kommunestyre handsama saka i møte 17.03 (K.sak 16/22) og vil med dette komme med 
fylgjande innspel:

Innleiingsvis meiner Gulen kommune det er fornuftig å utbetre og oppgradere dagens vegstandar 
framfor nye kostnadskrevjande prosjekt. Sett bort frå 16 km E 39 frå Kringla til Oppedal, består 
heile vegnettet i Gulen av einfeltsvegar med til dels dårleg standard. I tillegg er det fleire stader 
med skredfare, og fleire strekningar som burde vore utbetra for mjuke trafikantar.
Hovudfokus på vegstandarden i Gulen vil være opprusting av Fv 57 mellom Sløvåg og Rutledal 
(del av Kystvegen). Stadig aukande trafikk, særleg grunna industriområda i Sløvåg/Skipavika, 
medfører at det er sterkt behov for både betre vegstandard, og 2 ferjer over Fensfjorden.

I høve punkta i handlings- og investeringsprogrammet vil Gulen kommune kome med fylgjande 
innspel :

Pkt. 5.6.1 Bruer:
Heilt nødvendig med overflatebehandling på Mjåsund-/Mjømnesund-/Napsøysund bru. Desse har 
ujamt betongdekke og svært dårleg friksjon, særleg ved våt veg. I tillegg burde overgangen 
bru/veg v Leversund bru (Fv 57) sørleg del vore utbetra ma. pga. høgdeforskjell.
Me er også fornøgd med at bruer i nabokommunen, Masfjorden, er i prioritet, men saknar 
Masfjordbrua mellom Masfjordnes og Duesundøy. Denne bør ligga inne med 
ferjeavløysingsmidlar. Kommunen har også forslag om å ta inn vedlikehald av fylkesvegbrua på 
Indre Oppedal.

Pkt. 5.6.4. Skredsikring :
Her bør det snarast setjast i gang tiltak mellom Instefjord og Brekke. Denne strekninga er svært 
rasutsatt. Bør sjåast i samanheng med Instefjordtunnelen, Fv 602, i pkt. 5.6.3.

Pkt 5.6.5. Mjuke trafikantar :
Her bør også gangvegen Hovden – Steine (fv 570) takast med. Med tilskot frå private, bygdelag, 
næringsliv og kommune er denne snart ferdig regulert. Gangvegen vart også nemnt av Vestland 
Fylkeskommune 21.08.20 (ref.2020/60783-3) i samband med innspel til Samfunnsplanen for 
Gulen kommune.
Gangvegen gjennom Brekke sentrum bør også takast med.

Pkt. 5.6.6. Veganlegg :

Kommuneleiinga

Sakshandsamar

Reidun K. Halland

Tlf. 57 78 20 01



Veldig kjekt å sjå at Fv 57 Sløvåg – Storehaug ligg som prioritert i perioden.
Fv 57 er ein livsnerve gjennom midtre Gulen, og er pr. i dag, hovudsakleg einfeltsveg med mange 
utfordringar. Statens Vegvesen presenterte eit framlegg til trasse på Kystvegmøtet i Førde 
01.12.2016. Der vart det også sagt at traseen frå Sløvåg til Rutledal låg høgt i prioritet.
Dersom ein vel å fylje trasevalet til SVV, har Gulen kommune ynskje om at ein i første omgang 
kan iverksetje strekningsvise utbetringar der noverande veg skal fylje framtidig veg,
Me vil også be om at strekningen mellom Leversund og Sløvåg vert prioritert i dette arbeidet. Her 
går det dagleg skulebussar, og tilsette til industriområda Sløvåg/Skipavika vert også kanalisert 
inn mot denne strekninga.
Håpet vårt er gul midtstripe på heile strekninga Sløvåg - Rutledal innanfor ikkje altfor mange år. 
Gulen kommune har i k.sak 142/19 sett av kr. 400 000,- til å førebu reguleringsarbeid langs 
traseen.

Med helsing

Reidun K. Halland
Kommunedirektør

Dette brevet er godkjent elektronisk og har derfor ingen signatur

Bruk gjerne eDialog for å svare oss på dette brevet. Oppgi referansenummer 21/980. Les meir 
om eDialog på http://www.gulen.kommune.no/kontakt-oss
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                 Kommunedirektøren 
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Hyllestad kommune si uttale til regional transportplan 2022-33 
 
Det er eit stort behov for opprusting av vegnettet for å auke tryggleiken for innbyggjarane våre, sikre 
næringslivet gode konkurransevilkår og grøne løysingar. Det er mange omsyn som skal i varetakast for at 
ein skal få til utvikling  både i bygd og by. Behovet for tryggleik, mobilitet og vegstandard er like viktig for 
dei berørte, sjølv om det er låg årsdøgntrafikk (ÅDT) eller få fastbuande i eit område.  
 
Fylkeskommunen har særleg bedt om innspel på følgjande:  
 

· Kva føremål er viktigast å prioritere i investeringsprogrammet, er det rammeløyvingar til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av kai, bru 
og tunnel eller midlar til store vegprosjekt  

 
For Hyllestad kommune er det rammeløyvingar til trafikktryggleik og mindre utbetringar som er det klart 
viktigaste  
 

· Det er føreslått å avsetje 200 mill. kr. årleg til strekningsvise utbetringar av regionale hovudvegar 
(vegar i funksjonsklasse B), samt å setje i gang minst to større gang -og sykkeltiltak utanom 
Miljøløftet årleg. Det er også føreslått eigne løyvingar til rekkverk, vegljos og til ei ordning med 
spleiselag for mindre prosjekt. Vi vil be om synspunkt på dette.  

 
Det er veldig positivt at det er sett av ein eigen pott til mindre tiltak, som er i tråd med tidlegare 
høyringsinnspel frå Hyllestad kommune, men det er viktig at potten og vert utvida til å gjelde vegar i 
funksjonsklasse C 
 

· Vestland fylkeskommune ber kommunane gjere ei vurdering av moglege konkrete 
samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering. Vidare ber vi om innspel til korleis 
ein kan få mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til prosjekt. 

 
Prinsipielt er det betenkeleg å måtte gå inn med kommunale midlar for å få utbetra fylkesvegar, då vert det 
lett dei rikaste kommunane som og får mest av dei fylkeskommunale midlane. 
Samstundes ser vi at kommunal planlegging saman med fylkeskommunen i mange tilfeller allereie vert 
gjort, med godt resultat.  
Når det gjeld korleis ein får mest mogleg for pengane har Hyllestad kommune utarbeidd ei oversikt over 
alle mindre tiltak og utbetringspunkt på fylkesvegane i kommunen. Dette ligg som vedlegg, vi inviterar 
gjerne til dialog med fylkeskommunen utbetringane og tiltaka som ligg i vedlegga. 
 

· Vi ber om synspunkt på om det er dei rette tiltak og prosjekt som er lagt inn i 
investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritere. 

 

  

Vår ref.: 
 

21/349-9/ MLU 
L.nr.: 22/1657 

Vestland fylkeskommune Dykkar ref.: b18b216b-d90b-407a-b5f5-
52e2907a3dfa 

Postboks 7900 Arkiv: K2-N00 

5020  Bergen Dato 31.03.2022 

mailto:postmottak@hyllestad.kommune.no
http://www.hyllestad.kommune.no/
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Det som ligg i investeringsprogrammet av større prosjekt er i tråd med tidlegare innspel frå kommunen, og 
vi støtter framlegget.  
 
For Hyllestad kommune er mindre utbetringar, og då lågare funksjonsklassar, viktigare enn større 
vegprosjekt. Dette saknar vi i framlegget. Ofte snakkar vi om små beløp og små tiltak som til dømes fjerning 
av ein bergnabb eller utviding av ei møtelomme før vegane får ei heilt anna funksjon for næringsliv og 
innbyggjarar. Vi viser her til vedlegg som syner registrerte tiltak for alle vegane i kommunen. 
 
Fylkesveg 607 er den viktigaste vegen for næringslivet og innbyggjarane i Hyllestad kommune. Denne vegen 
bind saman kommunen med E39 og er bindeleddet mellom Lutelandet og europavegnettet.  
 
Lutelandet er frå Vestland fylkeskommune peika ut som prosjekt i Grøn Region Vestland, og satsingane der 
vil føre til ei auke i trafikkmengde, både med mindre og større køyretøy. 
 
Vegen er i tillegg viktig for eksisterande næringsliv, både innan skipsindustri (Havyard), men og for havbruk, 
elektro og anna. Det er og hovudveg for ambulansane som er stasjonert i Lavik. 
 
Potten som er sett av til strekningsvise utbetringar må også gjelde for funksjonsklasse C. 
Det må snarast setjast av prosjekteringsmidlar til denne type tiltak. 
 
Hyllestad kommune syner elles til høyrings- innspel frå Hyllestad kommune datert 9.9.21 i K-sak 63/21. 
 
 
 

Med helsing 
 
 
Martin Lundgård 

Kommunedirektør 
 
Telefon: 57789503 
E-post: martin.lundgard@hyllestad.kommune.no 
 
 
Dokumentet er godkjent elektronisk, og har difor ikkje signatur. 
 

Vedlegg i saka: 
01.04.2022 Eide - Birkeland 161079 
01.04.2022 Fylkesveg 57 161080 
01.04.2022 Hatlemstranda 161081 
01.04.2022 Hyllestadfjorden 161082 
01.04.2022 Lifjorden 161083 
01.04.2022 Oversikt Leirvik - Lavik 161084 
01.04.2022 Oversikt Rysjedalsvika - Rysjedalsvågen 161085 
01.04.2022 Vegoversikt Skifjorden 161086 
01.04.2022 Ønadalen 161087 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 

 



 

 



 

 



 

 



 

 



 

 



 

 



 

 



 

 









 

Kinn kommune 
Informasjon og service 
 

Adresse Telefon Org. nr E-post Internett 
Postboks 294, 6701 MÅLØY 57 75 60 00 820 956 532 post@kinn.kommune.no www.kinn.kommune.no 

 
 
Vestland Fylkeskommune 
Postboks 7900 
5020 Bergen 
 

 
 
Vår ref.: Dykkar ref.:  Dato: 
20/7627 - 20 / LILA1  30.03.2022 
 
Regional transportplan 2022 - 2033 - Økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram 
 
Kommunestyret-har i sak  042/22,  i møte 29.03.2022  fatta følgjande vedtak: 
 
Kinn kommune vil spele inn følgjande konkrete vegprosjekt til RTP for 2022 – 2033, i 
prioritert rekkjefølgje. 
 
1. Kystvegen Svelgen – Indrehus  
Ny fylkesveg frå Svelgen til Indrehus må få positiv omtale i den nye regionale 
transportplanen, og utbygginga må få høgaste prioritet av fylkesveganlegga i perioden 
som no startar. 
 
Bygging av bru frå Tongane til Biskjelneset og opparbeiding av tilførslevegar på sør – 
og nordsida av brua må få positiv og konkret omtale i ny RTP. 
 
2. FV 617 Kapellneset – Raudeberg, forbi Snorre Seafood 
Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom eit samarbeid (spleiselag) mellom 
fylkeskommunen, private, kommunen (VA) og kabeletatar. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 
 
Tryggleik 
Effektivitet 
Økonomisk berekraft 
 
3. FV 611 Hovlandsvegen Eikefjord 
Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom eit samarbeid mellom 
fylkeskommunen, kommunen (VA) og kabeletatar. Prosjektet ligg inne i gjeldande RTP. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 
 
Tryggleik 
Effektivitet 
Klima og miljøvennleg 
Økonomisk berekraft 
 
4. FV 5715 Måløy – Oppedal  
Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom at på denne strekninga vil 
etablering av relativt få møteplassar gje vesentleg betre framkommeligheit og 

mailto:post@kinn.kommune.no
http://www.vagsoy.kommune.no/
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funksjonalitet. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 
 
Tryggleik 
Effektivitet 
 
5. FV 5704G/S Brandsøyvegen 
Fullføring av G/S Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom prosjektet 
gjennomførast «oppå» allereie etablert infrastruktur (VA og kabeletatat). Vidare vil det 
vere ei fullføring av eit prosjekt som allereie er starta opp. Prosjektet ligg inne i 
gjeldande RTP. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 
 
Tryggleik 
Klima og miljøvennleg 
 
6. FV 445 Lindheimsvegen Florø  
Prosjektet vil binde saman RV og FV nettet i Florø by på ein føremålstenlege måte. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 
 
Tryggleik 
Effektivitet 
Klima og miljøvennleg 
Økonomisk berekraft 
 
7. FV 615 Hyen - Storebru  
Prosjektet vil gje trygg reise for dei som pendlar mellom Florø/Eikefjord og 
Hyen/Sandane. 
Vegen er og mykje brukt som omkjøringsveg ved stenging av hovedferdselsårer som 
E39 Mellom Førde og Sandane. 
Det er stort behov for standardheving av Fylkesveg 615 for forhold som vegbreidde, 
kurvatur og sideterreng. 
Det strekningsvise prosjektet for Fylkesveg 615 bør innehalde ein tiltaksplan for alle 
farlege punkt, inkludert skredsikring i Hopshammaren 
 
Forslag til andre prioriterte område: 
 
Sykkelbyavtalen med Florø må vidareførast. Arbeidet i den avtalte partnarskapen 
mellom fylkeskommunen SVV og kommunen vart brote av regionale mynde. Denne må 
på plass igjen. Kinn kommune vil også ha ein dialog med fylkeskommunen om 
etablering av sykkelby for Måløy. 
 
Kinn kommune har nyleg vedteke trafikktryggleiksplan. Denne peikar på ei rekkje 
forhold/punkt på fylkesvegnettet. Kommunen har lagt til grunn, og forventar at det blir 
gjort tilgjengeleg midlar i fylkeskommunen til oppfølging av slik plan. 
 
Kommunen kostar i dag drift og vedlikehald på veglys på fylkesveg. Dette er eit ansvar 
som må over på fylkeskommunen. Det er etablert ein dialog kring dette. Kommunen 
forventar at dette blir fylgd opp slik at det blir lys på desse vegane når kommunen 
ikkje tek dette ansvaret på vegne av fylkeskommunen lenger. 
 
Rutefrekvensen i det såkalte «fylkeskommunale minstetilbodet» for lokalbåtrutene i 
Florøbassenget er for lav i forhold til behovet øysamfunnet har, og samsvarer då heller 
ikkje med måla 1,3 og 4 i planprogrammet for RTP 2022 – 2033. 
 
Mål 1: Vestland som det leiande verdiskapingsfylket og nasjonal pådrivar for eit 
regionalisert og desentralisert Noreg. 
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Mål 3: Lokalsamfunn som ramme for gode kvardagsliv i heile Vestland fylke. 
Mål 4: Like moglegheiter til å delta i verdiskaping. 
 
Vi ber difor om at ein legg føringer i RTP som prioriterer kollektivtilbodet der dette 
utgjør den einaste sambindinga til fastlandet, og såleis er «fylkesvegen» til og frå 
skule, barnehage, arbeid, tenester og nødvendige servicetilbod. 
 
Kinn kommune er innstilt på dialog med fylkeskommunen om samarbeid, prosess og 
innhald i kvart av prosjekta. 

 
 
 
 
 
 
Helsing 
 
 
Linda Alice Myhre Larsen 
stabsleiar informasjon og service 
 
Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur 
 
 
 
Vedlegg 
Innspel til RTP - Faktaark - kommunestyret sitt vedtak 
Notat Norconslt - Utbedring av Fv617 Kapellneset - Raudeberg 
Spleiselag - FV617 (L)(363664) 
Veitegninger - FV617 
Verdiskaping Raudeberg (L)(358320) 
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Arkiv: FE-033 

JournalpostID: 22/9042 

Sakshandsamar: Rolf Bjarne Sund 

 

Kinn kommune 

Dato: 16.03.2022 

 
Saksframlegg 

       
 
 
Saksnr.  Utval Møtedato 
016/22 Samferdsleutvalet 23.03.2022 
042/22 Kommunestyret 29.03.2022 
 
 
Regional transportplan - konkrete innspel frå Kinn kommune 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
Kinn kommune spele inn følgjande konkrete prosjekt til RTP for 2022 – 2033, i prioritert 
rekkjefølgje.  
 

1. Kystvegen. Svelgen – Indrehus. 

Her visast det til tidlegare vedtak og plassering innanfor eksisterande 
prioriterte lister i fylkeskommunen. 

 
2. FV 617 Kapellneset – Raudeberg 

Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom eit samarbeid (spleiselag) 
mellom fylkeskommunen, private, kommunen (VA) og kabeletatar. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 

· Tryggleik 
· Effektivitet 
· Økonomisk berekraft 

 
3. FV 611 Hovlandsvegen Eikefjord 

Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom eit samarbeid mellom 
fylkeskommunen,  kommunen (VA) og kabeletatar. Prosjektet ligg inne i 
gjeldande RTP. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 

· Tryggleik 
· Effektivitet 
· Klima og miljøvennleg 
· Økonomisk berekraft 

 
4. FV 5715 Måløy – Vågsvåg 

Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom at på denne strekninga vil 
etablering av relativt få møteplassar gje vesentleg betre framkommeligheit og 
funksjonalitet. 
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Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 
· Tryggleik 
· Effektivitet 

 
5. FV 5704G/S Brandsøyvegen. Fullføring av G/S. 

Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom prosjektet gjennomførast 
«oppå» allereie etablert infrastruktur (VA og kabeletatat). Vidare vil det vere 
ei fullføring av eit prosjekt som allereie er starta opp. Prosjektet ligg inne i 
gjeldande RTP. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 

· Tryggleik 
· Klima og miljøvennleg 

 
6. FV 445 Lindheimsvegen Florø.  

Prosjektet vil binde saman RV og FV nettet i Florø by på ein føremålstenlege 
måte. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 

· Tryggleik 
· Effektivitet 
· Klima og miljøvennleg 
· Økonomisk berekraft 

 

Kinn kommune er innstilt på dialog med fylkeskommunen om samarbeid, prosess og 
innhald i kvart av prosjekta. 
 
 
 
 
Vedtak som innstilling frå Samferdsleutvalet - 23.03.2022 
Kinn kommune vil spele inn følgjande konkrete vegprosjekt til RTP for 2022 – 2033, i 
prioritert rekkjefølgje. 
 
1. Kystvegen Svelgen – Indrehus 
Ny fylkesveg frå Svelgen til Indrehus må få positiv omtale i den nye regionale 
transportplanen, og utbygginga må få høgaste prioritet av fylkesveganlegga i perioden 
som no startar. 
 
Bygging av bru frå Tongane til Biskjelneset og opparbeiding av tilførslevegar på sør – og 
nordsida av brua må få positiv og konkret omtale i ny RTP. 
 
2. FV 617 Kapellneset – Raudeberg   
Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom eit samarbeid (spleiselag) mellom 
fylkeskommunen, private, kommunen (VA) og kabeletatar. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 

· Tryggleik 
· Effektivitet 
· Økonomisk berekraft 

3.  FV 5704G/S Brandsøyvegen. Fullføring av G/S 
Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom prosjektet gjennomførast «oppå» 



Side 6 av 16 

allereie etablert infrastruktur (VA og kabeletatat). Vidare vil det vere ei fullføring av eit 
prosjekt som allereie er starta opp. Prosjektet ligg inne i gjeldande RTP. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 

· Tryggleik 
· Klima og miljøvennleg 

 
4. FV 5715 Måløy – Vågsvåg 
Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom at på denne strekninga vil etablering 
av relativt få møteplassar gje vesentleg betre framkommeligheit og funksjonalitet. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 

· Tryggleik 
· Effektivitet 

 
5. FV 611 Hovlandsvegen Eikefjord 
Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom eit samarbeid mellom 
fylkeskommunen,  kommunen (VA) og kabeletatar. Prosjektet ligg inne i gjeldande RTP. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 

· Tryggleik 
· Effektivitet 
· Klima og miljøvennleg 
· Økonomisk berekraft 

 
6. FV 445 Lindheimsvegen Florø  
Prosjektet vil binde saman RV og FV nettet i Florø by på ein føremålstenlege måte. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 

· Tryggleik 
· Effektivitet 
· Klima og miljøvennleg 
· Økonomisk berekraft 

 
Forslag til andre prioriterte område: 

· Sykkelbyavtalen med Florø må vidareførast. Arbeidet i den avtalte 
partnarskapen mellom fylkeskommunen SVV og kommunen vart brote av 
regionale mynde. Denne må på plass igjen. Kinn kommune vil også ha ein 
dialog med fylkeskommunen om etablering av sykkelby for Måløy. 

· Kinn kommune har nyleg vedteke trafikktryggleiksplan. Denne peikar på ei 
rekkje forhold/punkt på fylkesvegnettet. Kommunen har lagt til grunn, og 
forventar at det blir gjort tilgjengeleg midlar i fylkeskommunen til oppfølging 
av slik plan. 

· Kommunen kostar i dag drift og vedlikehald på veglys på fylkesveg. Dette er 
eit ansvar som må over på fylkeskommunen. Det er etablert ein dialog kring 
dette. Kommunen forventar at dette blir fylgd opp slik at det blir lys på desse 
vegane når kommunen ikkje tek dette ansvaret på vegne av 
fylkeskommunen lenger. 
 

· Rutefrekvensen i det såkalte «fylkeskommunale minstetilbodet» for 
lokalbåtrutene i Florøbassenget er for lav i forhold til behovet øysamfunnet 
har, og samsvarer då heller ikkje med måla 1,3 og 4 i planprogrammet for 
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RTP 2022 – 2033. 
 
Mål 1: Vestland som det leiande verdiskapingsfylket og nasjonal pådrivar for 
eit regionalisert og desentralisert Noreg. 
Mål 3: Lokalsamfunn som ramme for gode kvardagsliv i heile Vestland fylke. 
Mål 4: Like moglegheiter til å delta i verdiskaping. 
 
Vi ber difor om at ein legg føringer i RTP som prioriterer kollektivtilbodet der 
dette utgjør den einaste sambindinga til fastlandet, og såleis er 
«fylkesvegen» til og frå skule, barnehage, arbeid, tenester og nødvendige 
servicetilbod. 

Kinn kommune er innstilt på dialog med fylkeskommunen om samarbeid, prosess og 
innhald i kvart av prosjekta. 
 
Samferdsleutvalet 23.03.2022: 
 
Handsaming: 
Tillegg angående rutefrekvens på fylkeskommunale båtruter, foreslått av Kim Gunnar 
Jensen, Kinn Arbeiderparti 
Rutefrekvensen i det såkalte «fylkeskommunale minstetilbodet» for lokalbåtrutene i 
Florøbassenget er for lav i forhold til behovet øysamfunnet har, og samsvarer då heller 
ikkje med måla 1,3 og 4 i planprogrammet for RTP 2022 – 2033. 
 
Mål 1: Vestland som det leiande verdiskapingsfylket og nasjonal pådrivar for eit 
regionalisert og desentralisert Noreg. 
Mål 3: Lokalsamfunn som ramme for gode kvardagsliv i heile Vestland fylke. 
Mål 4: Like moglegheiter til å delta i verdiskaping. 
 
Vi ber difor om at ein legg føringer i RTP som prioriterer kollektivtilbodet der dette 
utgjør den einaste sambindinga til fastlandet, og såleis er «fylkesvegen» til og frå 
skule, barnehage, arbeid, tenester og nødvendige servicetilbod. 
 

 
 
Tilleggspunkt fellesframlegg, foreslått av Kim Gunnar Jensen, Kinn Arbeiderparti 
• Sykkelbyavtalen med Florø må vidareførast. Arbeidet i den avtalte partnarskapen 
mellom fylkeskommunen SVV og kommunen vart brote av regionale mynde. Denne må 
på plass igjen. Kinn kommune vil også ha ein dialog med fylkeskommunen om 
etablering av sykkelby for Måløy. 
 
• Kinn kommune har nyleg vedteke trafikktryggleiksplan. Denne peikar på ei rekkje 
forhold/punkt på fylkesvegnettet. Kommunen har lagt til grunn, og forventar at det blir 
gjort tilgjengeleg midlar i fylkeskommunen til oppfølging av slik plan. 
 
•Kommunen kostar i dag drift og vedlikehald på veglys på fylkesveg. Dette er eit 
ansvar som må over på fylkeskommunen. Det er etablert ein dialog kring dette. 
Kommunen forventar at dette blir fylgd opp slik at det blir lys på desse vegane når 
kommunen ikkje tek dette ansvaret på vegne av fylkeskommunen lenger. 
 

 
 
Nytt punkt 1 - ny revisjon., foreslått av Kim Gunnar Jensen, Kinn Arbeiderparti 
Framlegg til nytt pkt.1 
Kim Gunnar Jensen 
23.03.2022 
Nytt punkt 1: 
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Ny fylkesveg frå Svelgen til Indrehus må få positiv omtale i den nye regionale 
transportplanen, og den utbygginga må få høgaste prioritet av fylkesveganlegga i 
perioden som no startar. 
 
Bygging av bru frå Tongane til Biskjelneset og opparbeiding av tilførslevegar på sør – 
og nordsida av brua må få positiv og konkret omtale i ny RTP. 

 
 
Framlegg til endring av prioriteringsrekkefølge,, foreslått av Gustav Johan Nydal, Flora 
KrFKinn Kristelig Folkeparti 
Forslaget går på at Punkt 5 vert prioritert opp som punkt 3 og tilsvarande at punkt 3 
vert sett som punkt5 

 
 
 
 
Røysting: 
Tilleggsforslag om nytt punkt 1 frå repr. Jensen samrøystes vedtatt.  
Framlegg til endring av prioriteringsrekkefølge frå repr. Nydal vedtatt med 3 røyster frå 
repr. Grønnevik, Nydal og Eikevik. 
Fellesframlegg samrøystes vedtatt. 
Tilleggsforslag om båtruter frå repr. Jensen samrøystes vedtatt. 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak med endringar gjort frå samferdsleutvalet 
samrøystes vedtatt.  
 
 
SAUV- 016/22 Vedtak: 
Kinn kommune vil spele inn følgjande konkrete vegprosjekt til RTP for 2022 – 2033, i 
prioritert rekkjefølgje. 
 
1. Kystvegen Svelgen – Indrehus 
Ny fylkesveg frå Svelgen til Indrehus må få positiv omtale i den nye regionale 
transportplanen, og utbygginga må få høgaste prioritet av fylkesveganlegga i perioden 
som no startar. 
 
Bygging av bru frå Tongane til Biskjelneset og opparbeiding av tilførslevegar på sør – og 
nordsida av brua må få positiv og konkret omtale i ny RTP. 
 
2. FV 617 Kapellneset – Raudeberg   
Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom eit samarbeid (spleiselag) mellom 
fylkeskommunen, private, kommunen (VA) og kabeletatar. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 

· Tryggleik 
· Effektivitet 
· Økonomisk berekraft 

3.  FV 5704G/S Brandsøyvegen. Fullføring av G/S 
Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom prosjektet gjennomførast «oppå» 
allereie etablert infrastruktur (VA og kabeletatat). Vidare vil det vere ei fullføring av eit 
prosjekt som allereie er starta opp. Prosjektet ligg inne i gjeldande RTP. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 

· Tryggleik 
· Klima og miljøvennleg 

 
4. FV 5715 Måløy – Vågsvåg 
Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom at på denne strekninga vil etablering 
av relativt få møteplassar gje vesentleg betre framkommeligheit og funksjonalitet. 
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Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 

· Tryggleik 
· Effektivitet 

 
5. FV 611 Hovlandsvegen Eikefjord 
Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom eit samarbeid mellom 
fylkeskommunen,  kommunen (VA) og kabeletatar. Prosjektet ligg inne i gjeldande RTP. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 

· Tryggleik 
· Effektivitet 
· Klima og miljøvennleg 
· Økonomisk berekraft 

 
6. FV 445 Lindheimsvegen Florø  
Prosjektet vil binde saman RV og FV nettet i Florø by på ein føremålstenlege måte. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 

· Tryggleik 
· Effektivitet 
· Klima og miljøvennleg 
· Økonomisk berekraft 

 
Forslag til andre prioriterte område: 

· Sykkelbyavtalen med Florø må vidareførast. Arbeidet i den avtalte 
partnarskapen mellom fylkeskommunen SVV og kommunen vart brote av 
regionale mynde. Denne må på plass igjen. Kinn kommune vil også ha ein 
dialog med fylkeskommunen om etablering av sykkelby for Måløy. 

· Kinn kommune har nyleg vedteke trafikktryggleiksplan. Denne peikar på ei 
rekkje forhold/punkt på fylkesvegnettet. Kommunen har lagt til grunn, og 
forventar at det blir gjort tilgjengeleg midlar i fylkeskommunen til oppfølging 
av slik plan. 

· Kommunen kostar i dag drift og vedlikehald på veglys på fylkesveg. Dette er 
eit ansvar som må over på fylkeskommunen. Det er etablert ein dialog kring 
dette. Kommunen forventar at dette blir fylgd opp slik at det blir lys på desse 
vegane når kommunen ikkje tek dette ansvaret på vegne av 
fylkeskommunen lenger. 
 

· Rutefrekvensen i det såkalte «fylkeskommunale minstetilbodet» for 
lokalbåtrutene i Florøbassenget er for lav i forhold til behovet øysamfunnet 
har, og samsvarer då heller ikkje med måla 1,3 og 4 i planprogrammet for 
RTP 2022 – 2033. 
 
Mål 1: Vestland som det leiande verdiskapingsfylket og nasjonal pådrivar for 
eit regionalisert og desentralisert Noreg. 
Mål 3: Lokalsamfunn som ramme for gode kvardagsliv i heile Vestland fylke. 
Mål 4: Like moglegheiter til å delta i verdiskaping. 
 
Vi ber difor om at ein legg føringer i RTP som prioriterer kollektivtilbodet der 
dette utgjør den einaste sambindinga til fastlandet, og såleis er 
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«fylkesvegen» til og frå skule, barnehage, arbeid, tenester og nødvendige 
servicetilbod. 

Kinn kommune er innstilt på dialog med fylkeskommunen om samarbeid, prosess og 
innhald i kvart av prosjekta. 
 
Kommunestyret 29.03.2022: 
 
Handsaming: 
Kinn Venstre. Nytt Innspel Midtvegen FV 615 - "Norges nest verste veg", foreslått av 
Hilmar Eliasson, Kinn Venstre 
Prosjektet vil gje tryggleik reise for dei som pendlar mellom Florø/Eikefjord og 
Hyen/Sandane. 
Vegen er og mykje brukt som omkjøringsveg ved stenging av hovedferdselsårer som 
E39 Mellom Førde og Sandane. 
Det er stort behov for standardheving av Fylkesveg 615 for forhold som vegbreidde, 
kurvatur og sideterreng. 
Det strekningsvise prosjektet for Fylkesveg 615 bør innehalde ein tiltaksplan for alle 
farlege punkt, inkludert skredsikring i Hopshammaren 

 
 
Tillegg SP, foreslått av Tom Andrè Vedvik Hopland, Kinn Senterparti 
FV 617 kapellneset-raudeberg. Strekker seg forbi Snorre Seafood 

 
 
Tillegg SP FV5715, foreslått av Tom Andrè Vedvik Hopland, Kinn Senterparti 
Endres til å dekke strekning Måløy-Oppedal 

 
 
Endringsforslag frå Raudt, foreslått av Geir Ole Oldeide, Kinn Rødt 
Prosjekt Kapellneset - Raudeberg blir priotritert på 4. plass og prosjekt Måløy - 
Vågsvåg blir priotert på 2. plass. 

 
 
Endringsframlegg fra MDG, foreslått av Odd Bovim, Kinn Miljøpartiet De Grønne 
Prosjekt Hovlandsvegen-Eikefjord heves til 4. plass. 

 
 
Fellesframlegg frå Ap og V, foreslått av Silje Ødegård Standal, Kinn Arbeiderparti 
Kinn kommune vil spele inn følgjande konkrete vegprosjekt til RTP for 2022 – 2033, i 
prioritert rekkjefølgje. 
 
1. Kystvegen Svelgen – Indrehus Ny fylkesveg frå Svelgen til Indrehus må få positiv 
omtale i den nye regionale transportplanen, og utbygginga må få høgaste prioritet av 
fylkesveganlegga i perioden som no startar. 
 
Bygging av bru frå Tongane til Biskjelneset og opparbeiding av tilførslevegar på sør – 
og nordsida av brua må få positiv og konkret omtale i ny RTP. 
 
2. FV 617 Kapellneset – Raudeberg Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom 
eit samarbeid (spleiselag) mellom fylkeskommunen, private, kommunen (VA) og 
kabeletatar. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 
 
Tryggleik 
 
Effektivitet 
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Økonomisk berekraft 
 
3. FV 611 Hovlandsvegen Eikefjord 
Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom eit samarbeid mellom 
fylkeskommunen, kommunen (VA) og kabeletatar. Prosjektet ligg inne i gjeldande RTP. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 
 
Tryggleik 
 
Effektivitet 
 
Klima og miljøvennleg 
 
Økonomisk berekraft 
 
4. FV 5715 Måløy – Vågsvåg Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom at på 
denne strekninga vil etablering av relativt få møteplassar gje vesentleg betre 
framkommeligheit og funksjonalitet. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 
 
Tryggleik 
 
Effektivitet 
 
5. FV 5704G/S Brandsøyvegen. Fullføring av G/S Prosjektet vil gje «meir veg for 
pengane» gjennom prosjektet gjennomførast «oppå» allereie etablert infrastruktur (VA 
og kabeletatat). Vidare vil det vere ei fullføring av eit prosjekt som allereie er starta 
opp. Prosjektet ligg inne i gjeldande RTP. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 
 
Tryggleik 
 
Klima og miljøvennleg 
 
 
 
 
6. FV 445 Lindheimsvegen Florø Prosjektet vil binde saman RV og FV nettet i Florø by 
på ein føremålstenlege måte. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 
 
Tryggleik 
 
Effektivitet 
 
Klima og miljøvennleg 
 
Økonomisk berekraft 
 
7.Prosjektet vil gje tryggleik reise for dei som pendlar mellom Florø/Eikefjord og 
Hyen/Sandane. 
Vegen er og mykje brukt som omkjøringsveg ved stenging av hovedferdselsårer som 
E39 Mellom Førde og Sandane. 
Det er stort behov for standardheving av Fylkesveg 615 for forhold som vegbreidde, 
kurvatur og sideterreng. 
Det strekningsvise prosjektet for Fylkesveg 615 bør innehalde ein tiltaksplan for alle 
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farlege punkt, inkludert skredsikring i Hopshammaren 
 
Forslag til andre prioriterte område: 
 
Sykkelbyavtalen med Florø må vidareførast. Arbeidet i den avtalte partnarskapen 
mellom fylkeskommunen SVV og kommunen vart brote av regionale mynde. Denne må 
på plass igjen. Kinn kommune vil også ha ein dialog med fylkeskommunen om 
etablering av sykkelby for Måløy. 
 
Kinn kommune har nyleg vedteke trafikktryggleiksplan. Denne peikar på ei rekkje 
forhold/punkt på fylkesvegnettet. Kommunen har lagt til grunn, og forventar at det blir 
gjort tilgjengeleg midlar i fylkeskommunen til oppfølging av slik plan. 
 
Kommunen kostar i dag drift og vedlikehald på veglys på fylkesveg. Dette er eit ansvar 
som må over på fylkeskommunen. Det er etablert ein dialog kring dette. Kommunen 
forventar at dette blir fylgd opp slik at det blir lys på desse vegane når kommunen 
ikkje tek dette ansvaret på vegne av fylkeskommunen lenger. 
 
Rutefrekvensen i det såkalte «fylkeskommunale minstetilbodet» for lokalbåtrutene i 
Florøbassenget er for lav i forhold til behovet øysamfunnet har, og samsvarer då heller 
ikkje med måla 1,3 og 4 i planprogrammet for RTP 2022 – 2033. 
 
Mål 1: Vestland som det leiande verdiskapingsfylket og nasjonal pådrivar for eit 
regionalisert og desentralisert Noreg. 
Mål 3: Lokalsamfunn som ramme for gode kvardagsliv i heile Vestland fylke. 
Mål 4: Like moglegheiter til å delta i verdiskaping. 
 
Vi ber difor om at ein legg føringer i RTP som prioriterer kollektivtilbodet der dette 
utgjør den einaste sambindinga til fastlandet, og såleis er «fylkesvegen» til og frå 
skule, barnehage, arbeid, tenester og nødvendige servicetilbod. 
 
Kinn kommune er innstilt på dialog med fylkeskommunen om samarbeid, prosess og 
innhald i kvart av prosjekta. 

 
 
forslag til omprioritering frå KrF, foreslått av Gustav Johan Nydal, Flora KrFKinn Kristelig 
Folkeparti 
Som fellesforslag frå AP og V men der Brandsøyvegen vert prioritert opp som punkt 3 
og Hovlandsvegen som nr 5 

 
 
Leiar i Samferdsleutvalet, Vidar Grønnevik, orienterte.  
 
Røysting: 
Fellesframlegg frå AP og V:  Pkt. 1. Kystvegen Svelgen – Indrehus, samrøystes vedtatt.  
Fellesframlegg frå AP og V: Pkt. 2. FV 617 Kapellneset – Raudeberg  votert opp mot 
endringsframlegg frå Raudt v/repr. Oldeide, nytt pkt. 2  Måløy - Vågsvåg.  
Endringsframlegg frå Raudt fekk 5 røyster og falt, Raudt-4 og SP v/Hopland.   
Fellesframlegg frå AP og V: Pkt. 3 Hovlandsvegen vart votert opp mot innstilling frå 
Samferdsleutvalet pkt. 3. FV 5704G/S Brandsøyvegen. Innstilling frå samferdsleutvalet 
falt mot 13 røyster, KrF-1, Raudt-4, MDG-2 og SP v/ repr. Egeberg, Midtbø, Aare, 
Eikevik, Solheim og Kongsvik. 
Munnleg endringsframlegg frå MDG v/repr. Bovim , Brandsøyvegen rykke opp til 4. plass, 
falt mot 5 røyster frå MDG-2 , KrF-1 , SP v/repr. Midtbø og Eikevik. 
Fellesframlegg frå AP og V: Pkt. 4 MFV 5715 Måløy – Vågsvåg, samrøystes vedtatt.  
Fellesframlegg frå AP og V: Pkt. 5. FV 5704G/S Brandsøyvegen, samrøystes vedtatt.  
Fellesframlegg frå AP og V: Pkt. 6. FV 445 Lindheimsvegen Florø, samrøystes vedtatt.  
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Fellesframlegg frå AP og V: Pkt. 7. FV 615 Hyen - Storebru, samrøystes vedtatt.   
Tilleggframlegg frå SP v/repr. Hopland, Tillegg SP,  FV5715, endres til å dekke strekning 
Måløy-Oppedal, samrøystes vedtatt.  
Tilleggsframelg frå SP v/repr. Hopland, Tillegg SP, FV 617 Kapellneset-Raudeberg, 
strekker seg forbi Snorre Seafood, samrøystes vedtatt. 
Heilhetleg framlegg til vedtak samrøystes vedtatt.  
 
 
KOST- 042/22 Vedtak: 
Kinn kommune vil spele inn følgjande konkrete vegprosjekt til RTP for 2022 – 2033, i 
prioritert rekkjefølgje. 
 
1. Kystvegen Svelgen – Indrehus  
Ny fylkesveg frå Svelgen til Indrehus må få positiv omtale i den nye regionale 
transportplanen, og utbygginga må få høgaste prioritet av fylkesveganlegga i perioden 
som no startar. 
 
Bygging av bru frå Tongane til Biskjelneset og opparbeiding av tilførslevegar på sør – 
og nordsida av brua må få positiv og konkret omtale i ny RTP. 
 
2. FV 617 Kapellneset – Raudeberg, forbi Snorre Seafood 
Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom eit samarbeid (spleiselag) mellom 
fylkeskommunen, private, kommunen (VA) og kabeletatar. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 
 
Tryggleik 
Effektivitet 
Økonomisk berekraft 
 
3. FV 611 Hovlandsvegen Eikefjord 
Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom eit samarbeid mellom 
fylkeskommunen, kommunen (VA) og kabeletatar. Prosjektet ligg inne i gjeldande RTP. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 
 
Tryggleik 
Effektivitet 
Klima og miljøvennleg 
Økonomisk berekraft 
 
4. FV 5715 Måløy – Oppedal  
Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom at på denne strekninga vil 
etablering av relativt få møteplassar gje vesentleg betre framkommeligheit og 
funksjonalitet. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 
 
Tryggleik 
Effektivitet 
 
5. FV 5704G/S Brandsøyvegen 
Fullføring av G/S Prosjektet vil gje «meir veg for pengane» gjennom prosjektet 
gjennomførast «oppå» allereie etablert infrastruktur (VA og kabeletatat). Vidare vil det 
vere ei fullføring av eit prosjekt som allereie er starta opp. Prosjektet ligg inne i 
gjeldande RTP. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 
 
Tryggleik 
Klima og miljøvennleg 
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6. FV 445 Lindheimsvegen Florø  
Prosjektet vil binde saman RV og FV nettet i Florø by på ein føremålstenlege måte. 
Prosjektet vil gje måloppnåing innanfor: 
 
Tryggleik 
Effektivitet 
Klima og miljøvennleg 
Økonomisk berekraft 
 
7. FV 615 Hyen - Storebru  
Prosjektet vil gje trygg reise for dei som pendlar mellom Florø/Eikefjord og 
Hyen/Sandane. 
Vegen er og mykje brukt som omkjøringsveg ved stenging av hovedferdselsårer som 
E39 Mellom Førde og Sandane. 
Det er stort behov for standardheving av Fylkesveg 615 for forhold som vegbreidde, 
kurvatur og sideterreng. 
Det strekningsvise prosjektet for Fylkesveg 615 bør innehalde ein tiltaksplan for alle 
farlege punkt, inkludert skredsikring i Hopshammaren 
 
Forslag til andre prioriterte område: 
 
Sykkelbyavtalen med Florø må vidareførast. Arbeidet i den avtalte partnarskapen 
mellom fylkeskommunen SVV og kommunen vart brote av regionale mynde. Denne må 
på plass igjen. Kinn kommune vil også ha ein dialog med fylkeskommunen om 
etablering av sykkelby for Måløy. 
 
Kinn kommune har nyleg vedteke trafikktryggleiksplan. Denne peikar på ei rekkje 
forhold/punkt på fylkesvegnettet. Kommunen har lagt til grunn, og forventar at det blir 
gjort tilgjengeleg midlar i fylkeskommunen til oppfølging av slik plan. 
 
Kommunen kostar i dag drift og vedlikehald på veglys på fylkesveg. Dette er eit ansvar 
som må over på fylkeskommunen. Det er etablert ein dialog kring dette. Kommunen 
forventar at dette blir fylgd opp slik at det blir lys på desse vegane når kommunen 
ikkje tek dette ansvaret på vegne av fylkeskommunen lenger. 
 
Rutefrekvensen i det såkalte «fylkeskommunale minstetilbodet» for lokalbåtrutene i 
Florøbassenget er for lav i forhold til behovet øysamfunnet har, og samsvarer då heller 
ikkje med måla 1,3 og 4 i planprogrammet for RTP 2022 – 2033. 
 
Mål 1: Vestland som det leiande verdiskapingsfylket og nasjonal pådrivar for eit 
regionalisert og desentralisert Noreg. 
Mål 3: Lokalsamfunn som ramme for gode kvardagsliv i heile Vestland fylke. 
Mål 4: Like moglegheiter til å delta i verdiskaping. 
 
Vi ber difor om at ein legg føringer i RTP som prioriterer kollektivtilbodet der dette 
utgjør den einaste sambindinga til fastlandet, og såleis er «fylkesvegen» til og frå 
skule, barnehage, arbeid, tenester og nødvendige servicetilbod. 
 
Kinn kommune er innstilt på dialog med fylkeskommunen om samarbeid, prosess og 
innhald i kvart av prosjekta. 

 
 
Bakgrunn for saka: 
Fylkeskommunen har i brev av 18.02.22 invitert kommunane til å komme med 
konkrete innspel til Regional transportplan (RTP) for 2022 – 2033. Frist for innspel er 
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1. april. 
 
 

 
 
Saksopplysningar: 
I fylkeskommunen sitt høyringsbrev heite det mellom anna: 

Vi vil særleg be om innspel på følgjande:  

· Kva føremål er viktigast å prioritere i investeringsprogrammet, er det 
rammeløyvingar til trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og 
sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av kai, bru og tunnel eller midlar til 
store vegprosjekt  

· Det er føreslått å avsetje 200 mill. kr. årleg til strekningsvise utbetringar av 
regionale hovudvegar (vegar i funksjonsklasse B), samt å setje i gang minst 
to større gang -og sykkeltiltak utanom Miljøløftet årleg. Det er også føreslått 
eigne løyvingar til rekkverk, vegljos og til ei ordning med spleiselag for 
mindre prosjekt. Vi vil be om synspunkt på dette. 

· Vestland fylkeskommune ber kommunane gjere ei vurdering av moglege 
konkrete samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering. 
Vidare ber vi om innspel til  korleis ein kan få mest mogleg for pengane for 
konkrete framlegg til prosjekt.  

· Vi ber om synspunkt på om det er dei rette tiltak og prosjekt som er lagt inn 
i investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritere. 

Kommunedirektøren har «løyst denne oppgåva» ved å gjere framlegg om å prioritere 
konkrete fylkesvegprosjekt. I framlegget er det vist til kva for mål i RTP dei ulike 
prosjekta vil vere med å bidra til blir oppnådd. Det er laga og lagt ved faktaark som gjer 
fleire opplysningar om kvart prosjekt. Unntaket er kystvegen, kor det blir lagt til grunn at 
den er tilstrekkeleg opplyst i tidlegare rundar. 
 
Fleire opplysningar om RTP, finn du her: 
 
https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/ 
 
 
Vurderingar: 
I framlegg til vedtak er det lagt vekt på finne ei prioritering som stettar fylkeskommunen 
sine vedtekne mål og føringar for utvikling av fylkesvegnettet. Kva for føringar og mål 
som er aktuelle for kvart prosjekt er vist i vedlagte faktaark. 
 
Kommunedirektøren meiner det er riktig og viktig for ei større regionbygging å halde fast 
på realisering av kystvegen. Difor er Svelgen – Indrehus foreslått prioritert fyrst. 
 
Kapellneset  - Raudeberg står i dag ikkje på prioriterte listar i gjeldande RTP. 
Kommunedirektøren finn det likevel riktig å prioritere dette prosjektet høgt. Dette grunna 
det store potensiale for næringsutvikling i Raudebergområdet. Ikkje minst at det er viktig 
å sjå dette saman med det potensiale som ligg i dette området når ein i nær framtid får 
tilført store steinmassar frå Stad skipstunnel. Her er det viktig at kommunen legg til rette 
for ei samla stadutvikling, som igjen vil gje grunnlag for vidare utvikling av eit allereie 
potent næringsliv. Stikkordet er samarbeid mellom næringsaktørar, kystverket, 
kommunen og fylkeskommunen. Alt ligg til rette for å få til dette på Raudeberg. Da vil 
oppgradering av fylkesvegen vere ein utløysande faktor for å få til dette. 
 

https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/
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Hovlandsvegen er i dag ein svært krevjande veg for gåande og syklande. Det er nyleg 
vedteke ein reguleringsplan for bygging av gang/sykkelveg. Slik g/s vil vere utløysande 
for mellom anna bustadbygging i området. Det ligg føre rekkefølgje om bygging av slik 
g/s for å kunne realisere byggefelt. Det er i fylkeskommunen sett av midlar til utskifting 
av to bruer på strekninga, som er i for dårleg forfatning i dag. Kommunen legge V/A i 
vegen, når bygging av g/s kjem i gong. 
 
Måløy – Vågsvåg har i dag svært dårleg framkommelegheit. Her kjørrer det bussar med 
elevar, det er næringstrafikk med store bilar, og ikkje minst er det ei stor auke i 
turisttrafikken. Mindre tiltak med etablering av møteplassar vil utgjere ein stor forskjell 
her. Dette prosjektet kan kome «imellom» større prosjekt da det kan finansierast av 
avsetningar til gjennomføring av mindre tiltak. 
 
Gang sykkelveg langs Brandsøyvegen er starta opp frå vest. Det mangle midlar til 
fullføring av det siste stykket i aust mot Brandsøya. Kommunedirektøren meiner dette 
prosjektet uansett må fullførast av fylkeskommunen, slik at det blir fullført på ein 
skikkeleg måte. Viss ikkje vil pågåande investering delvis vere bortkasta. 
 
Kinn kommune har vedteke planar på både kommuneplan og reguleringsplannivå som 
legg til rette for ei tilfredsstillande samanbinding av fylkesvegnettet rundt Storåsen. 
Dette med utgangspunkt i RV 5. Ein slik veg vil gje eit logisk Køyremønster I Florø. Ikkje 
minst vil det gje betre framkommelegheit gjennom Stadionbakken. Her der det fleire 
gongar i løpet av dagen krevjande situasjonar med omsyn til framkommelegheit og stopp 
i trafikken. Dette råker mellom anna skulebussar og næringstrafikk. 
 
Økonomiske konsekvensar: 
Kommunen må vere budd på å tilpasse sine investeringar innanfor VA på dei aktuelle 
strekningane, slik at dei blir gjennomført som ein del av prosjekta. Det kan medføre at 
dei må flyttast i høve det som er gjeldande økonomiplan. 
 
Aktuelle lover, forskrifter, kjelder: 
«» 
 
 
Vedlegg i saken: 
Regional transportplan - høyringsinnspel 
Innspel til RTP 2022 - 2033 
Spleiselag - FV617 
Kopi av Verdiskaping Raudeberg 
FV617_veitegninger_D01_2022-03-10 
not_FV617_D01_2022-03-10 
Spleiselag - utbetring av FV617 
Kopi av Verdiskaping Raudeberg 
FV617_veitegninger_D01_2022-03-10 
not_FV617_D01_2022-03-10 
 
 



Kystvegen
Svelgen / Indrehus

Omtale Årsdøgntrafikk (ÅDT)
• 2100 - Svelgen 

Langeneset (8% 
lengre køyretøy)

• 750 - Indrehus (13% 
lengre køyretøy) 

Effektmål Måloppnåing
Tryggleik
Prosjektet vil gje vesentleg 
betre trafikktryggleik og 
framkome, spesielt for 
tyngre køyretøy.

Effektivitet
Prosjektet vil gi ei halvering 
av reisetida på strekninga 
og bidra til meir effektiv 
transport både for 
pendlarar og gods.

Berekraftig
Prosjektet vil gi ei 
vesentleg betring av 
potensiale for langsiktig  
økonomisk utvikling av 
næringslivet i kystregionen, 
og fører til mindre utslepp i 
form av kortare veg og 
betre vegstandard.

Dagens fylkesveg mellom Myklebust/ 
Indrehus og Svelgen er smal og svingete, 
og gjev dårleg framkomst særskild for 
tyngre køyretøy. Lengda på strekninga er 
på kring 16 km., målt mellom krysset på 
Myklebust og Svelgen sentrum. Ein ny 
tunnel mellom Indrehus og Svelgen vil 
korte ned køyrelengda med om lag 7 km.

Prosjektet er neste parsell i realiseringa av 
Kystvegen Florø-Måløy, som skal etablere 
ein samla bu- og arbeidsmarknadsregion 
for over 50 000 menneske i  
kystkommunane Stad, Bremanger, Kinn og 
Sunnfjord.

For utviklinga av næringslivet langs kysten 
er det heilt avgjerande at kystvegen frå 
Måløy, via Svelgen, til Florø, vert 
realisert. Ein styrka infrastruktur langs 
kysten vil betre tilgangen til arbeidskraft, 
knyte saman fagmiljø, sikre lågare 
transport- og produksjonskostnadar, auke 
veksten og lønnsemda i berekraftige 
framtidsnæringar, samt bidra til lågare 
utslepp gjennom betra tilgang til hamner 
for å få gods over frå veg til sjø.

• Ny fylkesveg 614 mellom Svelgen 
og Indrehus skal sikre innkorting
av reisetid, god kapasitet, 
effektiv og trafikksikker 
framkomst. Dette gjeld spesielt 
for næringstrafikken, samt bu-
og arbeidsmarknaden innanfor
pendlingsregionen til Svelgen.

• Vegen skal inngå i ein framtidig 
transportkorridor frå Måløy til 
Florø og vil inngå som ein
påliteleg og tilgjengeleg del av 
den framtidige Kystvegen i fylket.

• Prosjektet har som mål å spare 
transport-/avstandskostnadar og 
etablere god linjeføring i samsvar 
med gjeldande krav.

• Ny fv. 614 på strekninga skal 
bygge opp om 
samfunnsøkonomisk god 
arealbruk både i forhold til 
næringsutvikling og busetnad.

• Etablere ny veg utan vesentleg
risiko for trafikkuhell/ulukker
under anlegg eller drift.



Fylkesveg 617 – Kapellneset-
Raudeberg sentrum, forbi 
Snorre Seafood

Omtale
Fylkesvegen har behov for total oppgradering, som 
fortau og gatelys. Det er også behov for 
oppgradering av VA-anlegg; som er eit viktig tiltak 
for tilrettelegging av næringsutvikling. 

Vegen mellom Kapellneset og Raudeberg sentrum 
er i dårleg forfatning. Vegen er smal med djupe 
grøfter, og små og dårlege møteplassar. Det er i 
praksis utfordring med framkomst jamleg i løpet av 
ein vanleg dag.

Strekka har dårleg sikring, utan autovern og låge 
betongkantar som er 10-20 cm. høge. 

For mjuke trafikantar er er det uforsvarleg med ein
trafikkmengde på 2357 køyretøy. Det er også 
aukande turisttrafikk i området med betydeleg
mengde bubiler, og om lag 60 000 cruiseturistar til 
Måløy i 2022. Førebelse tal for 2023 er om lag 80 
000. Ei uoffisell måling på ein vanleg sommardag i 
2021 vart det talt om lag 6000 kjøretøy på 
strekninga.

Dette skaper møteproblematikk då møteplassar er 
smale og for korte.

Det er ei betydeleg mengde transport til og frå
næringsbedrifter langs vegen. Dette er lokale, 
regionale, nasjonale og internasjonale bedrifter. I 
samband med Stad skipstunnel vil området få 
tilført store  mengder med stein, noko som betyr 
vesentleg utviding av næringsverksemd. Noko som 
igjen betyr auka behov for transport/tilkomst for 
både gåande, syklande og store bilar. Stipulert tal 
for auke i arbeidsplassar i området er 135 – 250.

Estimerte kostnadar: 100 millionar kroner.

Årsdøgntrafikk (ÅDT)
• 2357 (10% lengre 

køyretøy)

Ulykkesstatistikk
• 4 registrerte trafikkulykker (ein 

eller fleire einingar, primært 
personskade) på strekninga
sidan år 2000

Meir veg for pengane
Dette vil vere eit spleiselag mellom:
• Fylkeskommunen som vegeigar
• Private/bedrifter i området er 

innstilt på å bidra med tilskot til 
realisering av prosjektet. Sjå eige 
notat

• Kommunen vil utføre fullstendig 
utskifting av VA i vegen

• Samarbeid med kabeletatar

Måloppnåing
Tryggleik
Prosjektet vil gi vesentleg
betre høve for gåande og 
syklande med 
opparbeiding av fortau.

Effektivitet
Langs strekninga ligg det ei 
rekke med større bedrifter 
som i dag har store 
utfordringar med sin 
logistikk. Prosjektet vil 
løyse ut eit stort potensiale 
for vidareutvikling av desse
bedriftene.

Berekraftig
Prosjektet vil gje ein
vesentleg betring av 
potensiale for langsiktig  
økonomiske utvikling av 
næringslivet i området.



Fylkesveg 611 –
Hovlandsvegen

Omtale
Fylkesvegen er ein mykje brukt 
skuleveg til Eikefjord skule, og er 
ein hovudveg for bussrute mellom 
Florø og Førde.

Vegen er også eit trafikkert 
samband med tømmertransport til 
utskipingskai. Vegen er smal og 
uoversiktleg fleire stader, med 
dårleg belysing. 

Knappstadbakken bør inngå i 
fylkesvegen sidan bussruta også 
går gjennom denne vegen. 

Estimerte kostnadar: 60 000 
kroner per meter.

Årsdøgntrafikk (ÅDT)
• 900 (10% lengre 

køyretøy)

Ulykkesstatistikk
• 3 registrerte trafikkulykker (1 

eller fleire einingar, primært 
med personskade) på strekninga

sidan år 2000

Meir veg for pengane
•Samarbeid med kommunen som vil 
utføre fullstendig utskifting av VA i 
vegen
•Mogleg samarbeid med kabeletatar

Måloppnåing
Tryggleik
Prosjektet vil gi vesentleg
betre høve for gåande og 
syklande med opparbeiding 
av gang-/sykkelveg. Dette er 
skuleveg for mange.

Effektivitet
Prosjektet vil utløyse 
bustadbygging som ligg inne i 
kommuneplanen, men som 
har rekkefølgjekrav om at 
gang-/sykkelveg må 
etablerast før dei kan 
byggast.

Klima og miljø
Prosjektet vil utløyse 
potensiale for reduksjon av 
bilbruk og auke i sykkelbruk.

Økonomisk berekraft
Prosjektet vil gi moglegheit
for bustadbygging i 
Eikefjorden.



Fylkesveg 5715 –
Måløy - Oppedal

Omtale
Det er først og fremst 
møteproblematikk på denne 
vegen, der behovet for nye og 
fleire møteplassar til dagens 
standard er påkravd.

Fylkesvegen har om lag 7 
prosent lengre køyretøy.

Estimerte kostnadar: 
inntil 10 millionar kroner.

Årsdøgntrafikk (ÅDT)
• +/- 1400 (9% lengre 

køyretøy)

Ulykkesstatistikk
• 7 registrerte trafikkulykker (1 

eller fleire einingar, primært 
med personskade) på 
strekninga sidan år 2000

Meir veg for pengane
•Enkle tiltak gjev stor gevinst
•Møteplassar vil vesentleg betre 
framkomst og tryggleik

Måloppnåing
Tryggleik
Det er trang og liten 
framkomst i dag. Sjansen 
for møteulykke er relativt 
stor.

Effektivitet
Langs strekninga ligg det ei 
rekke med større bedrifter 
som i dag har store 
utfordringar med sin 
logistikk. Prosjektet vil 
løyse ut eit stort potensiale 
for vidareutvikling av desse
bedriftene.



Fylkesveg 5704 –
Brandsøyvegen

Omtale
Fortau stopper ved Instetun
sør/nord - fortauet bør vidareførast 
til rv. 5 i Brandsøy med ei lengde 
på 1.3 kilometer. 

Vegen er ein mykje brukt skuleveg 
til Brandsøy skule og barnehage.

Med samankobling av gang- og 
sykkelveg mellom byen 
og Brandsøy vil tilhøve verte mykje 
betre for mjuke trafikkantar.

Årsdøgntrafikk (ÅDT)
• +/- 900 (10% lengre 

køyretøy)

Ulykkesstatistikk
• 0 registrerte trafikkulykker (1 

eller fleire einingar, primært 
med personskade) på strekninga
sidan år 2000

Meir veg for pengane
•Samarbeid med kommune, viktig 
avløpsprosjekt på strekninga
•Mogleg samarbeid med kabeletatar

Måloppnåing
Tryggleik
Prosjektet vil gje vesentleg
betre høve for gåande og 
syklande med 
opparbeiding av fortau. 
Strekninga er ein viktig 
skuleveg.

Klima og miljø
Prosjektet vil utløyse 
potensiale for reduksjon av 
bilbruk og auke i 
sykkelbruk.



Fylkesveg 445 –
Lindheimsvegen/Torggata

Omtale
Samanbinding av rv. 5 
Markegata og fylkesveg 445, 
dette inneber også flytting av 
fylkesvegen. Vi må få ein 
samanbinding av ein mykje 
trafikkert veg, og få vekk 
flaskehalsen ved Stadionvegen 
og Victoria-krysset som til tider 
er mykje trafikkert. 

Årsdøgntrafikk (ÅDT)
• +/- 5400 (7% lengre 

køyretøy)

Ulykkesstatistikk
• 3 registrerte trafikkulykker (1 

eller fleire enheter, primært 
med personskade) på strekninga

sidan år 2000

Meir veg for pengane
•Samarbeid med kommune (VA)
•Mogleg samarbeid med kabeletatar
•Omklassifisering av Michael Sarsgate
frå fylkesveg til kommunal veg

Måloppnåing
Tryggleik
Prosjektet vil gi vesentleg
betre høve for gåande og 
syklande med 
opparbeiding av fortau.

Effektivitet
Gjennomføring av dagleg
næringstrafikk, skulebussar
og jobbreiser vil bli 
vesentleg betre ved 
gjennomføring av 
prosjektet.

Klima og miljø
Prosjektet vil utløyse 
potensiale for reduksjon av 
bilbruk og auke i 
sykkelbruk.

Økonomisk berekraft
Prosjektet vil gi moglegheit
for bustadbygging.
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Til: Kinn Kommune 
Fra: Norconsult 
Dato 2022-03-10 

 Utbedring av Fv617 Kapellneset - Raudeberg 

1. Grunnlag og avklaringer 

Norconsult har fått i oppdrag av Kinn kommune å lage til utkast for oppgradering av Fv617 fra Kapellneset til 
Raudeberg sentrum i forbindelse med innspill til regional transportplan (RTP). 

Vi vil påpeke at prosjekterte alternativer i vedlagte tegninger er kun på skissestadiet og viser mulighetene på 
kommunedelplannivå. 

Vi har ikke tatt hensyn til privatrettslige avtaler eller eiendomsgrenser i prosjekteringen. 

I tillegg er det ikke tatt hensyn til eventuelle omlegginger av infrastruktur som fiber, strøm eller vann- og 
avløpsanlegg, men det er i kostnadskalkylen antatt kostnader for dette. 

1.1. Fv617 - dimensjoneringsklasse 

• Fartsgrense 50 km/t 
• ÅDT 2295 (10% tunge kjøretøy) (2020) 
• Dagens vegbredde 4-5 meter 

Det er nylig gjennomført reguleringsplaner for den nordlige delen av Fv617 mot Raudeberg sentrum 
(«Detaljregulering for kulturhus, næring og kontor på gbnr: 119/15, 119/25, 119/218, 119/320 og 119/435 på 
Raudeberg» og «Privat detaljreguleringsplan for Domstein AS, Gnr./Bnr. 319/1 m.fl, næring»).  

Her er veien definert som «Gate med 2 kjørefelt» på 3 meter bredde hver og med 2,5 meter fortau på begge 
sider: 

 

Figur 1 Utklipp fra planomtale og Gate beskrevet i utgått N100 

Vi vil anta at den sørlige delen vil Fv617 vil være definert som Hø2-veg istedenfor gate, med skille der 
reguleringsplanen til Domstein (pel 4990) starter. 
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Fra pel 3970-4990 vil da vegbredden være det samme som allerede regulert vei, med Hø2-standard: 

 

Figur 2 Tverrprofil Hø2 

På grunn av tetthet til eksisterende bygninger på strekningen har vi gått ut ifra at det blir etablert fortau på 
hele strekningen. 

Pel 4070-4200 er det tenkt videreføring av gang- og sykkelveien sørfra, men med 1,5m trafikkdeler. 

Pel 4200-4990 er det kun på vestsiden med 3 meter bredde på fortauet.  

Fra og med Domsteinplanen (pel 4990) er det lagt inn som tidligere regulert med 2-sidig fortau med 2,5 
meter på vestsiden og 3,0 meter på østsiden fram til pel 5150. Fra pel 5150 er det også lagt inn fortau med 
2,5 meter bredde på østsiden. 

Det skal etableres en del infrastruktur i bakken på denne strekningen, så det kan hende man skulle vurdere 
gang- og sykkelvei med 1,5 trafikkdeler fram til ca pel 5150, for å få plass til infrastrukturen. Dette må 
vurderes nærmere i en planfase. 

Fra pel 5150 vil veien gå i over i ett mer gatepreg, så her vil det uansett være fortau som er det rette. 
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2. Kostnadskalkyle 

Generelt 

Enhetsprisene er hentet fra sammenlignbare prosjekter i Nordfjordregionen og er eks. mva. 
Det gjøres oppmerksom på at kostnadsestimatet er gjennomført med stor grad av usikkerhet. 
Følgende forutsetninger ligger til grunn og fører til usikkerheten:  

• Det foreligger et planunderlag med lav detaljeringsgrad 

• Det er ikke gjort grunnundersøkelser. Ut ifra Google Streetview vises fjell i dagen enkelte steder. Det 
er derfor lagt opp til at fjell er 0,3 meter under bakken., 

• Kostnader til innløsing av tomter og grunnerverv er lagt inn med 30% av entreprisekostnad. Omfanget 
av dette er usikkert på det her nivået. 

 

Fv617 - utbedring med fortau     
Hva Enhet Enh.pris Mengde Kostnad 

Riving og fjerning av asfalt m2 200 5,0 1 000 

Sprenging m2 300 6,5 1 950 

Graving til trau, fjerning m2 250 6,5 1 625 

Fylling m2 50 6,5 325 

FV617 (overbygning) m2 740 6,5 4 810 

Sum veioverbygning pr m vei       9 710 

     
Graving til trau, fjerning m2 400 3,0 1 200 

Sprengning m2 300 3,0 900 

Fortau (overbygning) m2 410 3,0 1 230 

Sum veioverbygning pr m fortau       3 330 

     

 Enhet Enh.pris Mengde Kostnad 

Nytt fortau m          3 330           2 280  7 592 400 

Veioverbygning m          9 710           1 600  15 536 000 

Ensidig drenering vestside lm          1 000           1 600  1 600 000 

Lysmaster inklusive alt stk        30 000             40  1 200 000 

Kantstein fortau lm          1 000           2 280  2 280 000 

Stikkrenner eks. bekker stk        50 000                 10  500 000 

Kabelgrøfter (Linja, fiber osv) m          1 000           1 600  1 600 000 

Rekkverk m          2 000               800  1 600 000 

Støttemurer m2          3 000               750  2 250 000 

Gjerder lm             400           1 250  500 000 

Støytiltak (fasade) pr hus stk       300 000                 15  4 500 000 

Støyskjerming lm          4 000               250  1 000 000 

Samlepost diverse: oppmerking, skilting m.v lm             500           1 600  800 000 
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Nytt VA-anlegg (inkl sprenging) m          4 500           1 600  7 200 000 

     
Sum eksklusive uforutsett og entreprenørens rigg       48 158 400 

Uforutsett (poster som ikke er med) 15 %       7 223 760 

Sum eksklusive entreprenørens rigg    55 382 160 

Entreprenørens rigg og drift, 15 %       8 307 324 

Entreprisekostnad FV617       63 689 484 

     

     
Prosjektering 12 % av entreprisekost    7 642 738 

Byggherrekostnader, 10 % av entreprisekost    6 368 948 

Grunnerverv, 30% av entreprisekost    19 106 845 

Prosjektkostnader       96 808 016 
 

Ut ifra kalkylen over ligger det inne en meterpris på ca. 60.000 kr per meter inkludert VA-anlegget. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

D01 2022-03-10 For godkjennelse hos oppdragsgiver OlaSoe InHov OlaSoe 

Versjon Dato Beskrivelse Utarbeidet Fagkontrollert Godkjent 

 
Dette dokumentet er utarbeidet av Norconsult AS som del av det oppdraget som dokumentet omhandler. Opphavsretten tilhører 
Norconsult AS. Dokumentet må bare benyttes til det formål som oppdragsavtalen beskriver, og må ikke kopieres eller gjøres tilgjengelig 
på annen måte eller i større utstrekning enn formålet tilsier. 



 

Kinn kommune  
Arealforvalting og byggesak  
 

 

Adresse  Telefon  Org. nr  E- post  Internett  
Postboks 294,  6701  
MÅLØY 

57 75  60 
00  

820  956 
532  

post@kinn.kommune.no  www.kinn.kommune.no  

 

 
Innspel til Spleiselag – FV 617 Strekninga Kapellneset - Raudeberg 
 
Det vert vist til brev frå Vestland fylkeskommune, datert 18.02.2022 «Vestland 
fylkeskommune ber kommunane gjere ei vurdering av moglege konkrete samarbeidsprosjekt 
med framlegg til spleiselag for finansiering. Vidare ber vi om innspel til  korleis ein kan få 
mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til prosjekt.»  
 
Strekninga Kapellneset til Raudeberg på FV617 er ei strekning som egnar seg for spleiselag. 
Kinn kommune arbeider med kommuneplanen som verktøy for å leggje til rette for 
tettstadutvikling, nærings- og bustadsatsingar. Det er igangsett fleire detaljreguleringsplanar 
til næringsformål langs strekninga. Arbeidet illustrer stor vilje til å satse på næringsutvikling i 
området.  
 
Partane som har utarbeidd framlegg til spleiselag og har intensjon om delta i finansieringa 
lokalt er; 
 

• Kinn kommune, ny vass- og avløpsleidning 
• Domstein AS 
• Nordfjord Hamn IKS 
• Båtbygg 
• Babord Group AS 
• Stadyard AS 
• Snorre Seafood AS 

  
Det vert jobba med fleire aktørar som kan delta. Lista er såleis ikkje uttdømmande. 
 
Kystverket har invitert næringslivet og kommunane til å komme med framlegg til 
samfunnsnyttige formål som overskotsmassar kan nyttast til. Utviding av næringsareal i 
området er derfor kobla oppimot planarbeidet som er igangsett. Linja AS og Enivest AS vil 
vurdere deltaking. 
 
Vegstrekninga har i dag ein trafikk på om lag ein ÅDT på 3000, noko som truleg blir dobla i 
sommarmånadane, og er i særs dårleg tilstand. Vi har utarbeidd eit kostnadsoverslag som 
skisserer ein kostnad på 96 mill. kr. Vegen betener eit næringsliv med ca. 300 
arbeidsplassar. Det er venta at dette talet vil doble seg med planane bedriftene har. 
Omsetning for bedriftene i området er på godt over 2 mrd.  Vi ber fylkeskommunen løyve 
nødvendige midlar til anlegget og vi ynskjer at fylkeskommunen koordiner arbeidet med å 
realisere nytt veganlegg gjennom etablering av spleiselaget som er skissert i dette notatet. 
Den aktuelle vegstrekninga er på om lag 1 km. 
 
 
 
 

Vedlegg  
Kopi av Verdiskaping Raudeberg  
FV617_veitegninger_D01_2022 -03 -10  
not_FV617_D01_2022 -03 -10  
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1. Innleiing 
 
Notatet er utarbeidd for å synleggjere utfordringane med veganlegg slik det fram står i dag, 
samfunnsnytte ved utbetring av FV617, ny aktivitet som skaper ny trafikk, kostnader ved 
anlegget og korleis eit spleiselag om prosjektet kan fylgjast opp.   
 
Samfunnsutviklinga som vist i notat peikar på at er nødvendig med ei oppgradering av FV 
617 mellom Kapellneset og Raudeberg. Veganlegget er utdatert og har så låg funksjonalitet 
at den representer ei reell fare for å seinke og/eller redusere omfanget av nærings- og 
bustadsatsingane som no er under planlegging. 
 
2. Kommuneplan 
 
Kinn kommune arbeider med utlegging av kommuneplanen til offentleg ettersyn denne 
våren. Kommuneplanen er viktig som styringsverktøy for arealbruken og vurdering av nye 
utviklingstiltak. Ny aktivitet i næringslivet på Raudeberg gjer at det er spelt inn areal til 
utvikling av næringsareal. Det er stor etterspurnad etter areal. Kommunen har gjort det er 
gjennomført konsekvensutgreiinga for både nye nærings- og bustadområde.  
 
Kommunen vil leggja til rette for sentrumsutvikling, oppgradering av infrastruktur og avsetting 
av areal til bustader/næring. Kommuneplanen er viktig som verktøy for synleggjering av 
potensiale for mottak av steinmassar frå Stad skipstunell og avklaring av områder som det 
blir satsa på. 
 
Det er berekraftig å redusere avfallsomfanget (mengdene overskotsmassar) frå tunellen så 
langt det let seg gjere. Kommunane kring tunellen har arbeidd med Kystverket om å sette 
søkelys på gjenbruk og gjenvinning, utfyllingsformål på land eller i sjø, som utvikling av 
næringsområde. 
 
Kommuneplanarbeidet peikar på samarbeid og samhandling for å leggje tiltrette for ei positiv 
og utviklande samfunnsutvikling med utgangspunkt i den sterke veksten i næringslivet. 
Prosjektet som krev samhandling på tvers er oppgradering av FV617. 
 
3. Verdiskaping – Raudeberg 
 
Raudeberg er eit levande og veldig viktig næringsområde med fleire sjømatselskap og 
skipsverft som ligg langs fylkesvegen. Det er tre skipsverft på Raudeberg og det er stor 
trafikk og samarbeid mellom disse verfta og øvre næringsliv i Måløy og i Deknepollen. På 
Raudeberg er det planlagt store investeringar og etableringar i årene framover. I dag jobbar 
det ca. 300 menneske innan marin og maritim industri på Raudeberg.  
 
Dette talet kan nesten doble seg dersom planane til næringsaktørane blir realitet.  
 
Begge sjømatselskapa Snorre Seafood og Babord Group planlegg ei større satsing på 
slakting og bearbeiding av torskeoppdrett. Babord har også planer om bearbeiding av laks, 
og ser for seg ein auke i tall tilsette med 60-100 personar innan 5 år. Sjømatselskapet 
Domstein vil også samle ei større del av verksemda si på Raudeberg, og planlegg utviding 
av anlegget for bearbeiding av fisk og sjømat. Domstein ser føre seg 50-100 nye 
arbeidsplassar på Raudeberg. Det er også ein stor satsing på landbasert oppdrett med 
slakteri- og prosessanlegg, samt kompetansesenter i Barstadvika, på industriområdet 
mellom Måløy og Raudeberg.  Her planleggast det for 25-50 nye arbeidsplassar. 
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Alle næringsaktørane nemnde over har søkt om steinmasse frå Stad skipstunnel for å utvide 
industriarealet sitt. Måløy er også blitt cruisedestinasjon, og Nordfjord havn har planlagt 23 
anløp med ca. 60 000 cruiseturistar til Måløy sommaren 2022. Dette vil føre til økt trafikk av 
busser med cruiseturistar til dei populære turistmåla som finnes på Nord-Vågsøya.   
 
 
4. FV617 – trafikk - tilstand 
 
Vegen mellom Kapellneset og Raudeberg sentrum er i svært dårleg forfatning. Vegen er 
smal med djupe grøfter. Tryggleiken er dårleg då vegen manglar autovern og har låge 
betongkantar som er 10- 20 cm høge. Ferdsel for mjuke trafikkantar er tilnærma uforsvarleg 
med den store trafikken på strekninga.  
 
Stadig aukande turisttrafikk i området til friluftsområde, eit betydeleg tall bubilar og 
cruiseturistar gjer at vegen sin kapasitet blir utfordra. Møteproblematikken langs denne 
vegen er betydeleg da møteplassane er både smale og alt for korte. For å nå turistmåla 
Refviksanden og Kråkenes fyr må ein passere Raudeberg bruke FV617 frå Måløy. Teljingar 
viser at trafikken doblar seg om sommaren. 
 
FV617 Måløy – Raudeberg har stor betydning for transport til/ frå industribedrifter på 
Raudberg. Vegen er viktig som intern og ekstern pendlarveg frå bygdene kring Raudeberg 
mot Måløy og Eid. Transport mellom ulike bedrifter lokalt på Raudeberg er stor. Tall frå 
vegvesen.no viser at årsdøgntrafikken (ÅDT) på 2295 derav 10% lengre køyretøy. Videre 
utvikling av industrien på Raudeberg vil gje auke i trafikken. 
 
5. Oppgradering av infrastruktur – Vatn, avløp, straum, fiber 
 
 
Kinn kommune vil i perioden år 2023 – 2025 starte opp prosjektering, gjennomføring og 
ferdigstilling av en ny avløpsløysning. Alle kommunale direkteutslepp på Raudeberg blir då 
sanert.  
 
Avløpsprosjekt er pr i dag basert på pumpeledninger liggande i sjø mellom alle 
kloakkpumpestasjonene langs FV-617. Dette fordi det er så store utfordringer og kostnader 
med å grave og håndtere trafikkavviklinga på FV 617. Om det det skulle opne seg ein 
moglegheit for oppgradering av FV 617 ynskjer Kinn kommune å være med då dette vil gi ein 
betre og tryggare avløpsløsning for fremtida. 
 
Dersom FV 617 frå kapellneset og nordover blir oppgradert vil kommunen også nytte høve til 
å legge ny hovudvassledning på strekket. Ny vassleidning vil vi kunne etablere ein 
ringledning med kommunal vannforsyning på Raudeberg. Ring leidning i 
vassforsyningsnettet gjer forsyning av vatn meir robust og trygg. Det er alltid ynskjeleg å 
etablere ei slik løysing, spesielt i områder der arbeidsplassar som er avhengig trygg og 
sikker vassforsyning. 
 
Under en oppgradering av FV 617 vil en også legge ned trekkerør til kommunikasjon mellom 
pumpestasjon for avløp og for nye høyspent- og lavspentkabler. Dessutan vil ein vurder 
omlegging av eksisterande lavspentnett, og fjerne gamle luftstrekk og stolper. 
 Kommunen vil også nytte muligheten til å legge ned fremtidige trekkerør til kommunal fiber 
og liknande i dette området. 
 
Kinn kommune vil i perioden år 2023 – 2025 starte opp prosjektering, gjennomføring og 
ferdigstilling av en ny avløpsløysning. Alle kommunale direkteutslepp på Raudeberg blir då 
sanert.  
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Avløpsprosjekt er basert på pumpeledninger fra kloakkpumpestasjon til kloakkpumpestasjon 
i sjø. Kommunen har planlagt å kunne klare å grave og handtere trafikkavviklinga på FV 617 
under arbeidet. Om det det skulle opne seg ein moglegheit for oppgradering av FV 617 
ynskjer Kinn kommune å være med på dette om dette gjev betre og tryggare avløpsløsning. 
 
Dersom FV 617 frå kapellneset og nordover blir oppgradert vil kommunen også nytte høve til 
å legge ny hovudvassledning på strekket. Ny vassleidning vil vi kunne etablere ein 
ringledning med kommunal vannforsyning på Raudeberg. Ring leidning i 
vassforsyningsnettet gjer forsyning av vatn meir robust og trygg. Det er alltid ynskjeleg å 
etablere ei slik løysing, spesielt i områder der arbeidsplassar som er avhengig trygg og 
sikker vassforsyning. 
 
Under en oppgradering av FV 617 vil en også legge ned trekkerør til kommunikasjon mellom 
pumpestasjon for avløp og strømforsyning til disse. Kommunen vil også nytte muligheten til å 
legge ned fremtidige trekkerør til kommunal fiber og liknande i dette området. 
 
Kommunen har krav på ferdigstilling nytt avløpsanlegg innan 2027. 
 
Enivest og Linja AS vil vurdere å delta i prosjektet. 
 
 
 
 
 
6. Kostnadsoverslag 
 
Norconsult har på oppdrag frå Kinn kommune utarbeidd ei grov skisse til prosjekt-
gjennomføring og kostnader. Dei har basert seg oppgradering av dagens anlegg til ny veg 
tofelts etter HØ2 stand for stor deler av strekninga. For mjuke trafikanter er det høvesvis 
vurdert å være behov for fortau på begge sider av vegen, medan dette ikkje dekkjer heile 
strekning. På dette tidspunkt må fleire forhold nærare vurderast, slik som geoteknikk, 
massebehov, grunnerverv. Det er lagt inn ei risikomargin då prosjektet er i tidleg fase. 
Prosjektet er kostnadsrekna til 96 mill. kr.  
 
 
7. Mogeleg utbyggingsavtale eller annan avtaletype for å realisere spleiselaget 
 
Gjennom kommuneplanen ligg det til rette for å innarbeid rekkefylgjekrav knytt til utbetring av 
anlegget før ferdigstilling av ny områder og bygg i området kan takast i bruk. Eit slik krav 
rettar seg mot Vestland Fylkeskommune som vegeigar og vil utfordre til handling. 
Fylkeskommune bør derfor organisere arbeid med å gå vidare med spleiselaget. Med 
utgangspunkt i invitasjon til spleiselag synes dette veganlegget fylle krava som. Partane 
lokalt som står bak dette notatet og dette innspelet er budd på å kunne delta økonomiske og 
praktisk i det vidare arbeid, dersom fylkeskommunen som vegeigar går saman med oss. 
 
I spleiselaget bør fylkeskommunen være byggherre og koordinere arbeid med 
anleggsbidrag/avtale om kontantbidrag frå partane. Dette kan også om ynskjeleg formell 
forankring etter plan- og bygningslova §17 (utbyggingsavtalar) for å fylle opp rekkefylgjekrav i 
kommuneplan.  
 
Finansieringsbidraga må kvar av partane budsjetter og omsyn ta si sine 
investeringsprogram. Kommunen må t.d.. innarbeide sitt anleggsbidrag/finansieringsbidrag i 
budsjett og økonomiplan. Kinn kommune har allereie budsjettert med nytt anlegg på 
strekninga. 
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Gjennom utbyggingsavtale kan det være mogeleg å etablere bindande avtalar mellom 
partane basert på vurdering av nødvendigheit og viktigheita for tiltaket. Premissane for 
fordeling av kostnader må basere seg på vurdering av forholdsmessigheit mellom partane. 
Det er likevel vegeigar som bør ha det overordna ansvaret for å koordinere og følgje opp 
spleiselaget.       
 
 
Notatet er utarbeidd av; 
 
Rand Humborstad, Måløy Vekst 
Øystein Solheim, Kinn kommune 
Øyvind Bang-Olsen, Kinn kommune 
Odd Henning Svoren, Kinn kommune 
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Verdiskaping Raudeberg

Bedrift Antall ansatte Omsetning  Virksomhetens aktivitet
Sjømatselskap. Ferskfiskmottak, 

Snorre Seafood 20 ansatte + 4/5 nye ca. 50 mill.  produksjonsanlegg, slakting og 
bearbeing av sjømat, røykeri. 

Ca. 80 ansatte på Raude‐ Produksjon og salg av ferdigprodusert
berg, hvorav 43 er fast  Ca. 1 mrd.  sjømatprodukter til int. marked. 

Babord Group ansatte på Stadyard. Ca. Produserer laks og hvitfisk i Polen.
200 på fabrikk i Polen.  Stadyard‐ vedlikehold, ombygging

og nybygging av fiskefartøy. 
140 ansatte i Norge. Domstein sjømat leverer daglig fersk  
Hovedkontor i Måløy.  958 mill.  i fisk og sjømat til storhusholdning og 

Domstein AS 17 ansatte i konsernet i  2021 dagligvarebransjen i hele landet. 
Måløy og på Raudberg.  Domstein Fish er stor distributør av 

agn til lineflåten. 
Skipsverft. Reperasjon/vedlikehold 

Johansen Slip og Mek. Ca. 30 ansatte Ca. 30 mill.  og ombygging av mindre og 
mellomstore fartøy. 

 95 fast ansatte. Varierer Et av Norges ledende skipsverft for
Båtbygg Har behov for flere  årlig mellom ombygging, reparasjon og utrustning 

ansatte. Om 3‐5 år: for‐ 250‐350 mill. av fartøy innen fiske og offshore. 
håpentligvis 110 ansatte. (avhengig av Flere nybygg de siste årene. Eks. Cape 

prosjekt) Arkona (kombinasjonsfiskefartøy).
OFS: Pilotfase  OFS: Landbasert oppdrett fra settefisk til

OFS Måløy Ca. 5 ansatte i OFS Oppkapital‐ slaktefisk, til slakteri, bearbeiding og 
isering. eget kompetansesenter (ONTEC)

Tillatelse for oppdrett av 15.000 tonn 
laks/ørret pr. år. 
Ventilasjon, blikkeslagerarbeid, 

Isovent AS Ca. 25 ansatte 34 mill. kr.  teknisk isolering, etc. for maritim og
i 2020. landbasert industri, privatmarked.  

Skårastranda AS Privat utvikler av næringsareal. 



Bedrift Betydning for omgivelsene
Fraktes pt. 1500 tonn inn og ut av bedriften årlig.  

Snorre Seafood Daglig 5‐6 trailere.
Leverer fersk sjømat til restauranter. 
Av Stadyards samlede utbetaling av lønn og innkjøp
MNOK 784 i perioden 2018‐2022  ble MNOK 403  

Babord Group brukt i Kinn kommune, 171 i rest Vestland og Møre  
og Romsdal, 62 i rest Norge og MNOK 148 i 
utlandet. 
Har i dag produksjon og salg på 9 steder i Norge.
Hovedkontor i Måløy. 

Domstein AS Stort fryselager på Raudeberg.

Johansen Slip og Mek.

Hjørnesteinsbedrift. 70% av de ansatt er fast bosatt
Båtbygg i kommunen eller nabokommunen. Bedriften  

legger igjen betydelig andel av sin omsetning
lokalt. Bruker lokale leverandører innenfor bl.a. 
maritim elektronikk, tau‐ og fiskebruk, skipsdesign.
Selskapet er i pilotfasen, men vil snart gå inn i ny 

OFS Måløy fase med oppkapitalisering og kommersiell 
satsing. Stor investering som vil ha store positive
ringvirkniger for lokalt næringsliv og for 
rekruttering av arbeidstakere og deres familier. 
Jobber tett med de lokale skipsverftene 

Isovent AS på Raudeberg. 

Utviding av eksisterende næringsområde og 
Skårastranda AS etablering av kaianlegg (600m strandlinje). 



Bedrift Planer om ny aktivitet
Slakting og bearbeiding av oppdrettstorsk. 

Snorre Seafood Dobling av trailere ila 2023, og betydelig økning de 
videre årene.
5‐års plan: Slakting og bearbeiding av  inntil 30 000 MT torsk 
(samarbeid med Gadus). Egne planer for bearbeiding av laks 

Babord Group på 10 000 MT. 15‐20 MTs lastebiler til logistikk/distribusjon. 
Økning av ansatte med ca. 60‐100 personer. Behov steinmasse 
fra Stad skipstunnel: Ca. 100.000m3 (slakteri, videreforedling)
Ønsker å samle en større del av virksomheten på 
Raudeberg. Kan bli 50‐100 ansatte på Raudeberg.  

Domstein AS Behov for steinmasse fra Stad skipstunnel: 50.000m3 til 
utvidelse av anlegget for bearbeiding av fisk og sjømat. 

Johansen Slip og Mek.

Kontinuerlig utbedring av anlegg og fasiliteter, bygger nytt
Båtbygg malingslager på 400kvm3 (sommer 2022). 

Utvidelse av jobbhotell med økt overnattinskapasiyey
Behov for steinmasse fra Stad skipstunnel: 60.000m3 (utviding
av kaikapasitet og industriareal).
Pilotanlegget og hovedkvarter for teknologiselskapet ONTEC

OFS Måløy er under bygging i Barstadvika. Planlegger slakteri‐ og prosess‐
anlegg  med kapasitet på 25.000 tonn råstoff. 25‐50 nye arbeids‐
plasser. Behov for steinmasse fra Stad skipstunnel: OFS og 
Isovent trenger 257.000m3 til sammen. 

Isovent AS Utvidelse av kaifronten: Steinmasse fra Stad skipstunnel

Behov for steinmasse til utvidelse av næringsareal: 
Skårastranda AS 360.000m3



 KVAM HERAD 

 

 
  

Adresse: Kvam rådhus, Grovagjelet 16, 5600 Norheimsund – Telefon: 56 55 30 00 
postmottak@kvam.kommune.no – Bankgironr.: 3530.28.63421  – Foretaksnr.: NO 944 233 199 MVA – www.kvam.no

 

Vestland fylkeskommune Fylkesrådmann 

Postboks 7900 

5020 BERGEN 

 
 
 
 
Vår ref. Dykkar ref. Dato:  
21/11195-7/N-700/JONE  05.04.2022 
 
 

Uttale i frå Kvam herad til regional transportplan 
 
Viser til regional transportplan.  Heradsstyret i Kvam har gjort fylgjande vedtak i HST-sak 
023/22: 
 
Kvam heradsstyre er positive til Vestland fylkeskommune sitt investeringsprogram, som vert 
lagt fram for perioden 2022 -2033. Sjølv om etterslepet i fylket langt overstig rammene, ligg 
det inne fleire viktige rassikringstiltak og strekningsvise utbetringar i planen som er viktige å 
prioritera i perioden: 
 
• Tokagjelet er det viktigaste prosjektet i perioden 2023 – 2026. Prosjektet må verta prioritert 
og det må vidareførast som eit samarbeidsprosjekt i mellom Kvam herad, Vestland 
fylkeskommune og staten. 
• Strekningsvise utbetringar i mellom Øystese og Ålvik, er svært viktig for Kvam herad, men og 
som omkøyringsveg til E16. Det er difor nødvendig at strekkja i mellom Øystese sentrum og 
Laupsa vert prioritert i perioden 2023 -2036, og at arbeidet med Steinstøberget vert prioritert 
i perioden 2023 -2026. Kvam herad ber og om at det i samband med forprosjekt for 
utbetring/bygging av ny Fyksesund bru med tilhøyrande veganlegg og vert vurdert tunnell 
løysing frå Laupsa/Skarpen til Nanes/Steinstø. Regulering og bygging av gang- og sykkelveg i 
mellom Vikedal og Ålvik, må verta ein del av arbeidet i mellom Øystese og Ålvik. 
• Under strekningsvise prosjekt, så er også Fv-576, på strekkja i frå Gjermundshamn, 
Mundheim til Tørvikbygd tatt med. Prosjektet er tatt inn som tiltak for plassering av massar i 
frå tunell igjennom Tokagjelet. Det er positivt at strekninga no kjem inn i 
investeringsprogrammet. Kvam heradsstyre vil også peika på at ei utbetring rundt svingen i 
Skjering bør nemnast som ein del av dette. 
• Under strekningsvise prosjekt, er også Fv-49 i frå Trengereid til Odda tatt med. Her er 
prosjekt som kan vera med å utbetra punkt i Kvam, i frå Kvamskogen til Tørvikbygd kai. Blant 
desse, bør tunell bak Norheimsund verta tatt inn som eit konkret prosjekt på strekkja. 
• Under strekningsvise prosjekt. FV 48 Gjermundshamn - Tysse. Kvam herad meinar det er 
viktig at det kjem i gang strekningsvise utbedringar frå Mundheim til Holdhus. 
• Vidare er det viktig for Hardangerregionen at arbeidet med tunnel mellom Austrepollen og 
Nordrepollen kjem i gang, særleg med tanke på dei store investeringane som skal gjerast i 
regionen i komande år. Det er viktig å sikra trygg og god infrastruktur i Hardanger for å støtta 
opp om næringsutviklinga. 
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• Kvam herad ynskjer at det vert etablert to ferjer på sambandet Jondal - Tørvikbygd og 
utvida opningstid/ nattferje. 
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Kvam herad-uttale til "Regional transportplan 2022 -2033, handlingsprogram og 
investeringsprogram" for Vestland fylkeskommune 

 
 
Behandling i politiske utval: 
 
30.03.2022, FSK- 024/22 Vedtak: 
Kvam heradsstyre er positive til Vestland fylkeskommune sitt investeringsprogram, som vert 
lagt fram for perioden 2022 -2033. Sjølv om etterslepet i fylket langt overstig rammene, ligg 

det inne fleire viktige rassikringstiltak og strekningsvise utbetringar i planen som er viktige å 
prioritera i perioden:  

 
· Tokagjelet er det viktigaste prosjektet  i perioden 2023 – 2026.  Prosjektet må verta 

prioritert og det må vidareførast som eit samarbeidsprosjekt i mellom Kvam herad, 
Vestland fylkeskommune og staten. 

· Strekningsvise utbetringar i mellom Øystese og Ålvik, er svært viktig for Kvam herad, 
men og som omkøyringsveg til E16. Det er difor nødvendig at strekkja i mellom 

Øystese sentrum og Laupsa vert prioritert i perioden 2023 -2036, og at arbeidet 
med Steinstøberget vert prioritert i perioden 2023 -2026. Regulering og bygging av 

gang- og sykkelveg i mellom Vikedal og Ålvik, må verta ein del av arbeidet i mellom 
Øystese og Ålvik. 

· Under strekningsvise prosjekt, så er også Fv-576, på strekkja i frå Gjermundshamn, 
Mundheim til Tørvikbygd tatt med.  Prosjektet er tatt inn som tiltak for plassering 

av massar i frå tunell igjennom Tokagjelet. Det er positivt at strekninga no kjem inn 
i investeringsprogrammet. Kvam heradsstyre vil også peika på at ei utbetring rundt 
svingen i Skjering bør nemnast som ein del av dette.  

· Under strekningsvise prosjekt, er også Fv-49 i frå Trengereid til Odda tatt med.  Her 
er prosjekt som kan vera med å utbetra punkt i Kvam, i frå Kvamskogen til  



Tørvikbygd kai. Blant desse, bør tunell bak Norheimsund verta tatt inn som eit 
konkret prosjekt på strekkja.  

· Under strekningsvise prosjekt. FV 48 Gjermundshamn - Tysse. Kvam herad meinar 
det er viktig at det kjem i gang strekningsvise utbedringar frå Mundheim til 

Holdhus.  
· Vidare er det viktig for Hardangerregionen at arbeidet med tunnel mellom 

Austrepollen og Nordrepollen kjem i gang, særleg med tanke på dei store 
investeringane som skal gjerast i regionen i komande år. Det er viktig å sikra trygg 

og god infrastruktur i Hardanger for å støtta opp om næringsutviklinga.  

· Kvam herad ynskjer at det vert etablert to ferjer på sambandet Jondal - Tørvikbygd 
og utvida opningstid/ nattferje.  

Saksordførar: Lisbeth Fredheim Oma, KrF  
 

 
___________________________________________________________________________ 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kvam heradsstyre er positive til Vestland fylkeskommune sitt investeringsprogram, som vert 

lagt fram for perioden 2022 -2033. Sjølv om etterslepet i fylket langt overstig rammene, ligg 
det inne fleire viktige rassikringstiltak og strekningsvise utbetringar i planen som er viktige å 

prioritera i perioden:  
 

· Tokagjelet er det viktigaste prosjektet  i perioden 2023 – 2026.  Prosjektet må verta 
prioritert og det må vidareførast som eit samarbeidsprosjekt i mellom Kvam herad, 

Vestland fylkeskommune og staten. 
· Strekningsvise utbetringar i mellom Øystese og Ålvik, er svært viktig for Kvam 

herad, men og som omkøyringsveg til E16. Det er difor nødvendig at strekkja i 
mellom Øystese sentrum og Laupsa vert prioritert i perioden 2023 -2036, og at 
arbeidet med Steinstøberget vert prioritert i perioden 2023 -2026. Regulering og 

bygging av gang- og sykkelveg i mellom Vikedal og Ålvik, må verta ein del av 
arbeidet i mellom Øystese og Ålvik. 

· Under strekningsvise prosjekt, så er også Fv-576, på strekkja i frå Gjermundshamn, 
Mundheim til Tørvikbygd tatt med.  Prosjektet er tatt inn som tiltak for plassering 

av massar i frå tunell igjennom Tokagjelet. Det er positivt at strekninga no kjem inn 
i investeringsprogrammet. Kvam heradsstyre vil også peika på at ei utbetring rundt 

svingen i Skjering bør nemnast som ein del av dette.  
· Under strekningsvise prosjekt, er også Fv-49 i frå Trengereid til Odda tatt med.  Her 

er prosjekt som kan vera med å utbetra punkt i Kvam, i frå Kvamskogen til  
Tørvikbygd kai. Blant desse, bør tunell bak Norheimsund verta tatt inn som eit 

konkret prosjekt på strekkja.  

· Vidare er det viktig for Hardangerregionen at arbeidet med tunnel mellom 
Austrepollen og Nordrepollen kjem i gang, særleg med tanke på dei store 
investeringane som skal gjerast i regionen i komande år. Det er viktig å sikra trygg 

og god infrastruktur i Hardanger for å støtta opp om næringsutviklinga.  

 
Samandrag: 

Kvam herad har mottatt Regional transportplan(RTP),  2022 -2033 for Vestland «Økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram 2022 -2033.  Utkast til innspelsrunde til 



kommunane.  Februar 2022».   
 

Vedtak i fylkestinget i desember 2021. 
«Fylkestinget sluttar seg til at investeringsprogrammet skal innarbeidast i 

handlingsprogrammet for Regional transportplan 2022-2033 og vert lagt fram for 
handsaming i fylkestinget i juni 2022. Fylkestinget ber om at investeringsprogrammet vert 

sendt til kommunane for innspel før endeleg vedtak.» 
 
Utfordringar 

· Tilstanden på fylkesvegane i Vestland.  Etterslepet er rekna til å vera 14 milliardar 
kroner. 

· Stort etterslep i vedlikehald av kollektivknutepunkt og anna kollektivinfrastruktur.  
· Store investeringar både på ferje- og hurtigbåtkaiar.  

· Bortfall av inntekter innanfor kollektivtransport er utfordrande utan statlege tilskot.  
· Utviding av bybanen krev at rammene til kollektivtransport må utvidast om tilbodet 

skal oppretthaldast. 

 
Økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram for 2022 – 2033, har med seg fleire 
gode prosjekt, som vil byggja opp om ein betre og sikrare infrastruktur i kommunen, og til og 
frå kommunen.  Tokagjelet er tatt med under prosjekt som er vurdert med oppstart 2023 -
2026.  Regulering vil vera det første steget i dette arbeidet.  Det vert vist til at prosjektet 
truleg vil krevje bompengefinansiering og evt bruk av andre fylkeskommunale midlar.  
Statlege midlar bør også vera ein del av finansieringa.  Det er l ikevel svært positivt at 
prosjektet er ein del av dei prosjekta i fylkeskommunen som har vurdert oppstart i perioden 

2023 -2026.  Etter rådmannen si vurdering, så må prosjektet vurderast svært høgt.  
 

Kommunane vert i sin uttale utfordra på kva som er viktig å prioritera i komande 
investeringsprogram.  Rådmannen vil støtta opp om at rassikring og strekningsvise 

utbetringar er viktig i dei påfylgjande åra.  Tokagjelet er også eit viktig samarbeidsprosjekt i 
mellom kommune og fylkeskommune, samt at staten bør vera med å bidra gjennom auke i 

rammer til rassikring til ein viktig omkøyringsveg.   
 

Fylkeskommunen ber også om synspunkt på om det er dei rette prosjekta som er prioritert.  
Rådmannen er nøgd med at svært mange prosjekt som er tatt inn i investeringsprogrammet, 

har direkte påverknad på infrastrukturen i kommunen.  Med prioriteringane som ligg i 
planen, vil ei gjennomføring føra til både betre og sikrare vegar som er viktig både for eigen 
kommune, Hardangerregionen og Vestland i dei komande tiåra. Rådmannen har naturleg 
nok hatt mest fokus på viktige og nødvendige prosjekt i eigen kommune, men vil òg ta fram 
at planarbeid for «tunnel mellom pollane» på strekkja Jondal-Odda, er viktig for utviklinga i 

Hardangerregionen, særleg med tanke på næringslivssatsingane i regionen.  
 

 
Vedlegg i saka: 

Dok.id Tittel 
40716 Regional transportplan 2022-2033 - Oversending av handlingsprogram og 

investeringsprogram 
40717 øk handlingsprogram og investeringsprogram - utkast innspel til kommunane 

feb 2022.pdf 
40718 AcosSvarInn.xml 



 
 

30.03.2022 Kvam formannskap 
 

Under strekningsvise prosjekt tillegg: 
FV 48 Gjermundhavn - Tysse heradet meinar det er viktig det kjem i gang strekningsvise 

utbedringar frå Mundheim til Holdus 

 

Kvam herad ynskjer det vert etablert to ferjer på sambandet Jondal - Tørvikbygd og utvida 

opningstid/ nattferje 
 

 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedtek med 9 røyster  
Fellesframlegga sett fram av Jostein Ljones, Sp vart samrøystes vedteke med 9 røyster  
 

FSK- 024/22 Vedtak: 
Kvam heradsstyre er positive til Vestland fylkeskommune sitt investeringsprogram, som vert 
lagt fram for perioden 2022 -2033. Sjølv om etterslepet i fylket langt overstig rammene, ligg 
det inne fleire viktige rassikringstiltak og strekningsvise utbetringar i planen som er viktige å 
prioritera i perioden:  
 

· Tokagjelet er det viktigaste prosjektet  i perioden 2023 – 2026.  Prosjektet må verta 
prioritert og det må vidareførast som eit samarbeidsprosjekt i mellom Kvam herad, 
Vestland fylkeskommune og staten. 

· Strekningsvise utbetringar i mellom Øystese og Ålvik, er svært viktig for Kvam 
herad, men og som omkøyringsveg til E16. Det er difor nødvendig at strekkja i 
mellom Øystese sentrum og Laupsa vert prioritert i perioden 2023 -2036, og at 
arbeidet med Steinstøberget vert prioritert i perioden 2023 -2026. Regulering og 
bygging av gang- og sykkelveg i mellom Vikedal og Ålvik, må verta ein del av 
arbeidet i mellom Øystese og Ålvik. 

· Under strekningsvise prosjekt, så er også Fv-576, på strekkja i frå Gjermundshamn, 
Mundheim til Tørvikbygd tatt med.  Prosjektet er tatt inn som tiltak for plassering 

av massar i frå tunell igjennom Tokagjelet. Det er positivt at strekninga no kjem inn 
i investeringsprogrammet. Kvam heradsstyre vil også peika på at ei utbetring rundt 

svingen i Skjering bør nemnast som ein del av dette.  
· Under strekningsvise prosjekt, er også Fv-49 i frå Trengereid til Odda tatt med.  Her 

er prosjekt som kan vera med å utbetra punkt i Kvam, i frå Kvamskogen til  
Tørvikbygd kai. Blant desse, bør tunell bak Norheimsund verta tatt inn som eit 

konkret prosjekt på strekkja.  
· Under strekningsvise prosjekt. FV 48 Gjermundshamn - Tysse. Kvam herad meinar 

det er viktig at det kjem i gang strekningsvise utbedringar frå Mundheim til 
Holdhus.  

· Vidare er det viktig for Hardangerregionen at arbeidet med tunnel mellom 
Austrepollen og Nordrepollen kjem i gang, særleg med tanke på dei store 
investeringane som skal gjerast i regionen i komande år. Det er viktig å sikra trygg 

og god infrastruktur i Hardanger for å støtta opp om næringsutviklinga.  

· Kvam herad ynskjer at det vert etablert to ferjer på sambandet Jondal - Tørvikbygd 



og utvida opningstid/ nattferje.  

Saksordførar: Lisbeth Fredheim Oma, KrF  
 
 
Saksopplysningar: 
Kvam herad har mottatt Regional transportplan(RTP),  2022 -2033 for Vestland «Økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram 2022 -2033.  Utkast til innspelsrunde til 

kommunane.  Februar 2022».   
 

 
Vedtak i fylkestinget i desember 2021. 

«Fylkestinget sluttar seg til at investeringsprogrammet skal innarbeidast i 
handlingsprogrammet for Regional transportplan 2022-2033 og vert lagt fram for 
handsaming i fylkestinget i juni 2022. Fylkestinget ber om at investeringsprogrammet vert 
sendt til kommunane for innspel før endeleg vedtak.» 
 
Handlingsprogrammet til regional transportplan skal rullerast kvart år.  
 
I tråd med vedtak i fylkestinget om budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 er det sett av 
to samlesummar som skal fordelast i samband med investeringsprogrammet til RTP; 
Ufordelte midlar til gjennomføring Regional transportplan (RTP) på 2,86 mrd. kr, og ufordelte 
rassikringsmidlar på 1,86 mrd. Dette utkastet til investeringsprogram inneheld oversyn over 
økonomiske rammer med mogleg fordeling, samt framlegg til aktuelle større investeringar 
for den vidare planperioden 2022-2033. 

 
Det vert og understreka at fylkeskommunen har avgrensa økonomiske midlar til disposisjon.  

For å nå måla må det arbeidast opp i mot sentral styremakter for å sikra auka økonomiske 
rammer for å møta behovet i fylket.  Samstundes er det og naudsynt med delfinansiering frå 

andre finansieringskjelder, som bompengar og spleiselag. 
 

Utfordringar 
· Tilstanden på fylkesvegane i Vestland.  Etterslepet er rekna til å vera 14 milliardar 

kroner. 
· Stort etterslep i vedlikehald av kollektivknutepunkt og anna kollektivinfrastruktur.  

· Store investeringar både på ferje- og hurtigbåtkaiar.  
· Bortfall av inntekter innanfor kollektivtransport er utfordrande utan statlege tilskot. 
· Utviding av bybanen krev at rammene til kollektivtransport må utvidast om tilbodet 

skal oppretthaldast. 

 

 
Hovudmål i regional transportplan: 
Vestland skal ha eit trygt, effektivt og framtidsretta transportsystem som legg til rette for 
klima- og miljøvenleg mobilitet og berekraftig samfunnsutvikling. 
 
Føringar: 
-tiltak som støttar opp om 0-visjonen. 
-tryggingstiltak for born og unge 
-infrastruktur for sykkel i folkerike område 



-utbetring-framfor nybygging 
-tiltak som reduserer forfallet 

-få meir ut av pengane, med samordning, portefylgjestyring og effektiv prosjekt utforming  
-låg og nullutsleppsløysingar innan mobilitetstenester  

-knutepunkt -med enkle byte, universell utforming, tilkomst og trafikktryggleik skal 
prioriterast. 

 
Oppdeling av investeringsprogrammet: 
-fylkesveg 
-mobilitet og kollektivtransport 
-miljøløftet 
 
Fordelte midlar til Regional transportplan (RTP) på 2,86 mrd. kr og ufordelte 

rassikringsmidlar (RTP) på 1,86 mrd. Dei ufordelte midlane er avsett til vegføremål.  
 

Fylkeskommune ber om at utkastet vert lest på fylgjande vis: 
 

-gjev ikkje endeleg forslag til fordeling av midlar, men vurderer fordelinga i mellom ulike 
føremål 

-tiltaka er konkrete men ikkje-prioriterte lister over tiltak i perioden. Større prosjekt er 
ikkje prioritert. 

-aktuelle prosjekt er delt inn i dei som kan realiserast i økonomiplanperioden 2023 -2026, 
dei som er aktuelle fram i mot planperioden 2033 

-noverande løyvingar vil ikkje gje rom for å prioritere alle prosjekta i utkastet. 
 
 
Fylkeskommunen ber særleg om innspel til: 
Kva føremål er viktigast å prioritera i investeringsprogrammet, er det rammeløyvingar til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkelvegtiltak, oppgradering av kai, bru og 
tunell eller midlar til store vegprosjekt? 
 
Det er føreslått å avsetja  200 mill. kr. årleg til strekningsvise utbetringar av regionale 
hovudvegar (vegar i funksjonsklasse B), samt å setje i gang minst to større gang- og 
sykkeltiltak utanom Miljøløftet årleg. Det er også føreslått eigne løyvingar til rekkverk, 

vegljos og til ei ordning med spleiselag for mindre prosjekt, som dei ber om synspunkt på.  

Vestland fylkeskommune ber kommunane gjere ei vurdering av moglege konkrete 

samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering. Vidare ber dei om innspel til   

korleis ein kan få mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til prosjekt.  

Kvam herad har bede om utsett høyringsfrist til 5.april 2022, som er innvilga. 

 
 

Prioritering på fylkesveg 

 

 
 
Skredsikring 



 
Det er føreslått å bruke om lag 400 mill kr. i økonomiplanperioden til mindre 

skredsikringstiltak.   Dette vil bidra til heilt eller delvis sikring av fleire punkt med høg 
skredfaktor. 

 
Prosjekt som er vurdert for mogleg oppstart i perioden 2023-2026  

(Sortert etter vegnr, ikkje prioritert rekkjefølgje). 
 

 
 
 
Prosjekt som er vurdert for mogleg oppstart i perioden 2027- 2033 (Sortert etter vegnr, ikkje 
prioritert rekkjefølgje): 

 
Fv. 49 Tokagjelet er eit prosjekt som også løyser utfordringar med trafikktryggleik og 
framkome over Kvamskogen, og prosjektet vil truleg krevje delvis bompengefinansiering og 
evt. bruk av  andre fylkeskommunale midlar for å kunne realiserast.  
 
 
Mjuke trafikantar 
Det er gjort ei omfattande vurdering av moglege gang- og sykkelvegprosjekt. 

 



 
Strekningsvise prosjekt: 

Målet er å utvikle ein tilfredsstillande standard, og leggje opp til samlekontraktar for forhold 
som vegbreidde, kurvatur, sideterreng, oppgradering av busshaldeplassar mv. Dei 

strekningsvise utgreiingane skildrar nærare behova og prioriteringar på strekningane. På sikt 
vert det føreslått at det bør avsetjast 200 mill.kr årleg til strekningsvise tiltak på prioriterte 

vegar. 
 
Følgjande vegar vert føreslått prioriterte i perioden (Sortert etter vegnr, ikkje prioritert 
rekkjefølgje): 
 

 
 
Prosjekt for mogleg oppstart i perioden 2023-2027 (Sortert etter vegnr, ikkje prioritert 

rekkjefølgje): 
 

Ingen prosjekt som går igjennom Kvam herad 

  

Vurdering: 
I samband med Kvam herad sin uttale til Regional transportplan for 2022 – 2033 (RTP), 

hadde kommunen oppe tiltak som rassikring i heile Hardanger, men det vart og spesifikt 
peika på Tokagjelet, Steinstøberget og Teiglandsberget.  Det vert også peika på rassikring 

som eit tema i heile Hardanger. Kvam herad peika også på strekningsvise utbetringar, i frå 

Norheimsund til Granvin. Andre konkrete innspel, var ferdig regulering og gjennomføring av 
gang- og sykkelvegar på strekkja i mellom Øystese sentrum og Laupsa, samt regulering og 

bygging av gang- og sykkelveg i frå Vikedal til Ålvik.  Andre tema som var med i uttalen, 



klimaendringar og ras, tunell bakom Norheimsund, knutepunktstrategi, betre kollektivtilbod.   

 
Økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram for 2022 – 2033, har med seg fleire 
gode prosjekt, som vil byggja opp om ein betre og sikrare infrastruktur i kommunen, og til og 
frå kommunen. Mange av prosjekta er ikkje berre viktig for Kvam, men Hardangerregionen 
og Vestland. Tokagjelet er tatt med under prosjekt som er vurdert med oppstart 2023 -2026.  
Regulering vil vera det første steget i dette arbeidet.  Det vert vist til at prosjektet truleg vil 

krevje bompengefinansiering og evt bruk av andre fylkeskommunale midlar.  Statlege midlar 
bør også vera ein del av finansieringa, og det må arbeidast vidare med å auka rammene til 

rassikring.  Det er likevel svært positivt at prosjektet er ein del av dei prosjekta i 
fylkeskommunen som har vurdert oppstart i perioden 2023 -2026.  Etter rådmannen si 

vurdering så må prosjektet prioriterast svært høgt.    
 

Steinstøberget er også tatt med under prosjekt som er vurdert med oppstart i 2023 -2027, 
noko som er svært positivt.  Prosjektet vil kreva regulering, før  det vert sett i gang.  Strekkja 

i mellom Steinstø og Ålvik, er inne på investeringsprogrammet for 2022 -2025. Under 
prosjekt som er vurdert med mogleg oppstart i perioden 2023 til 2036, er også strekkja i 

mellom Øystese sentrum og Laupsa.  Det er svært mange gode og nødvendige prosjekt som 
kan realiserast i løpet av dei neste ti åra, på denne strekkja.  Rådmannen saknar likevel 
heradsstyret sitt innspel om gang- og sykkelveg i mellom Vikedal og Ålvik, som er under 
regulering.   

 
Under strekningsvise prosjekt, så er også Fv-576, på strekkja i frå Gjermundshamn, 
Mundheim til Tørvikbygd tatt med.  Prosjektet er tatt inn som tiltak for plassering av massar  

i frå tunell igjennom Tokagjelet. Det er positivt for Kvam at det er teke inn utbetringar på 
strekninga i investeringsprogrammet. Rådmannen vil også peika på at ei utbetring rundt 

svingen i Skjering bør nemnast som ein del av prosjekt på denne strekninga. 
 

Under strekningsvise prosjekt, er også Fv-49 i frå Trengereid til Odda tatt med.  Prosjekt som 
kan vera med å utbetra punkt i Kvam, i frå Kvamskogen til Tørvikbygd kai.  Her kan også 

tunell bak Norheimsund, verta tatt inn som eit konkret prosjekt på strekkja. 
 

Kommunane vert i sin uttale utfordra på kva som er viktig å prioritera i komande 
investeringsprogram. Rådmannen vil støtta opp om at rassikring og strekningsvise 

utbetringar er viktig i dei påfylgjande åra. Tokagjelet er også eit viktig samarbeidsprosjekt i 
mellom kommune og fylkeskommune, samt at staten bør vera med å bidra gjennom auke i 

rammer til rassikring til ein viktig omkøyringsveg.   
 

Rådmannen har naturleg fokus på viktige og nødvendige prosjekt i eigen kommune, men har 

i tillegg peika på oppstart av planar for tunnel mellom Austrepollen og Nordrepollen er viktig 
at kjem i gang, særleg med tanke på dei store investeringane som skal gjerast i regionen i 

komande år. Det er viktig å sikra trygg og god infrastruktur i Hardanger for å støtta opp om 
næringsutviklinga.  

 
Fylkeskommunen ber også om synspunkt på om det er dei rette prosjekta som er prioritert.  

Rådmannen er nøgd med at svært mange prosjekt som er tatt inn i investeringsprogrammet, 
har direkte påverknad på infrastrukturen i kommunen.  Med prioriteringane som ligg i 

planen, vil ei gjennomføring føra til både betre og sikrare vegar som er viktig både for eigen 
kommune, Hardangerregionen og Vestland i dei komande tiåra. 
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Regional transportplan 2022 - 2033 - innspel til økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram 
 
Eg viser til dykkar brev datert 18.02.2022 med referanse 2022/7576-2. Vi takkar for invitasjonen til 
å kome med innspel til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram. I møte 24.03.2022 
vedtok Kvinnherad kommunestyre å gi uttale slik det kjem fram på dei neste sidene i dette 
dokumentet. 
 
Vi ønskjer lukke til med det vidare arbeidet! 
 
 
 
Med helsing 
KVINNHERAD KOMMUNE 
 
Anbjørn Høivik 
Sektorleiar 
 
 
Brevet er godkjent elektronisk og har difor inga underskrift. 
 
 
Kopi til: 

Hilde  Enstad Rosendalsvegen 10 
Ragnhild  Bjerkvik Rosendalsvegen 10 
Sigbjørn  Øye Rosendalsvegen 10 
Matti Torgersen (VLFK)  

 
 
  

mailto:post@kvinnherad.kommune.no
http://www.kvinnherad.kommune.no/


 

    
  

2
- - - o 0 o - - - 

 
Innspel frå Kvinnherad kommune til økonomisk handlingsprogram og 

investeringsprogram for Regional transportplan 2022-2033 
 
Kvinnherad kommune takkar for invitasjonen til å koma med innspel til økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram. 
 
I Kvinnherad er det 232 km fylkesveg, av dette er vel 90 km regionale hovudvegar (funksjonsklasse 
B). Det finst ikkje lenger nasjonale hovudvegar i Kvinnherad (klasse A). Til saman utgjer 
fylkesvegnettet i Kvinnherad 4,2 % av fylkesvegane i Vestland og i vårt fylke er det berre tre 
kommunar som har meir fylkesveg enn Kvinnherad. Det er 9 ferjekaier og det er, noko avhengig av 
teljemåten, 11 ferjesamband til/frå og internt i Kvinnherad. Kvinnherad har særs tungvinn 
tilknyting til resten av Sunnhordlandregionen og til fylkessenteret Bergen. 
 
Det er stor trong for rassikring og fylkesvegnettet har preg av eit stort og aukande 
vedlikehaldsetterslep. Langs det regionale hovudvegnettet har ikkje Fv500 på strekkjene 
Folgefonntunnelen – Rosendal og Husnes – Ranavik samanhengande tofelts veg. Det same gjeld 
Fv49 Austrepollen – Nordrepollen. Det er også strekkjer med tofelts veg som har bruer med berre 
eitt felt (Rosendal, Dimmelsvik og Uskedalen). 
 
Mange barn i Kvinnherad har utrygg skuleveg. Fleire bygder langs dei mest trafikkerte 
fylkesvegstrekkjene manglar tilfredsstillande gang- og sykkelvegar. 
 
Ungdom har få moglegheiter til å ta seg fram med buss til fritidsaktivitetar. Med stivare ruter vil 
buss- og snøggbåttilbod tene innbyggjarar og næringsliv betre. Kollektivtilbodet både på sjø og 
land treng såleis auka tal på avgangane, betre korrespondanse og meir effektive ruter. Kvinnherad 
kommune oppmodar difor Vestland fylkeskommune om å ta utgangspunkt i konseptet 
"Fjordmetro" når nytt ruteopplegg for buss og snøggbåt i og til Kvinnherad verd utforma. Konkret 
gjeld dette bussruter internt i Kvinnherad, ekspressbuss Os-Bergen og nye snøggbåtkontraktar 
som td. Hardangerfjordekspressen 2023. Fjordmetroen er også tidlegare spelt inn til RTP. 
 
I kommunen sine tidlegare uttaler til transportplanen er desse hovudpunkta trekt fram: 

1. Kopling mellom Kvinnherad og E39 
2. Prioritering av ferjeavløysingsprosjekt 
3. Oppgradering, vedlikehald og rassikring av fylkesveg 
4. Få på plass eit samordna kollektivsystem med snøggbåt og buss 
5. Fortsatt samarbeid om «Kvinnheradpakken» 

 
Kommunestyret har merka seg dei ulike tiltaka i Kvinnherad som er med i 
investeringsprogrammet, og ønskjer at dei vert ført vidare. I tillegg vil Kvinnherad kommune at 
momenta under vert innarbeidd i det økonomiske handlingsprogrammet/ 
investeringsprogrammet. 
 
Kvinnheradpakken 
Kvinnheradpakken ser ut til å få stortingsbehandling i vår. Når den blir vedteken må den 
innarbeidast i handlingsprogrammet til liks med dei andre bompengepakkane i planen. 
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Strekningsvise utbetringar 
Kvinnherad er utan nasjonale hovudvegar (funksjonsklasse A), og strekkjene med regionale 
hovudvegar (funksjonsklasse B) er såleis ekstra viktige. Kvinnherad kommune stør difor forslaget 
om særskilte løyvingar til strekningsvise utbetringar. 
 
To viktige strekkjer i Kvinnherad som må prioriterast i planperioden er: 

• Tofelts veg Fv500 Folgefonntunnelen – Årsnes. Dette var føresetnad både for 
gjennomføring av Folgefonntunnelen, Jondalstunnelen og oppstart reguleringsplan tunnel 
Austrepodlen – Nordrepodlen. 

 
• Tofelts veg Fv500 og Fv548 på strekkja Opsanger – Reset – Porsvik. Her er allereie sett av 

midlar i Kvinnheradpakken til bygging av gang-/sykkelveg, noko som vil gi god økonomi om 
tiltaka vert planlagt og bygd i ein heilskap. Strekkja er viktig tilførselsveg til snøggbåtkai 
Sunde, Halsnøysambandet og regionsenteret Husnes. 

 
Mjuke trafikantar 
Kvinnherad kommune ønskjer at desse større tiltaka får oppstart i planperioden: 

• Tiltak for mjuke trafikantar på Fv48 Hatlestrandsvegen/Tongavegen gjennom 
Gjermundshamn sentrum fram til Gjermundshamn ferjekai (tidlegare meldt som prioritert 
tiltak til RTP). Har reguleringsplan, truleg trong for mindre revidering av den. 

• Tiltak for mjuke trafikantar på Fv500 Omvikdalsvegen frå Lundsvika til Holmen (tidlegare 
meldt som prioritert tiltak til RTP). G(S-veg og bru. Reguleringsplan under arbeid. 

• Tiltak for mjuke trafikantar på Fv500 Uskedal sentrum – Mørkevågen. G/S-veg. Trong for 
reguleringsplan. 

• Trafikktrygging og vegopprusting Fv500 gjennom tettstaden Sundal. Reguleringsplan for 
Bondhusdalen-Sundal er under arbeid, trafikktrygging kan bli del av dette. 

• Trafikktrygging og vegopprusting Fv500 gjennom Løfallstrand. Delvis regulert, trong for 
revidering og supplering av planen. 

 
Om dei aktuelle strekningsvise utbetringane eller G/S-tiltaka ikkje vert prioritert må desse bruene 
få trygge løysingar for mjuke trafikantar i planperioden: 

• Fitje bru, Fv500 i Dimmelsvik 
• Ænes bru, Fv500 på Ænes 
• Bru over Eikelva, Fv500 Uskedalen 

 
I tillegg til trafikkfarlege punkt og flaskehalsar som går inn i strekningsvise utbetringar ønskjer 
Kvinnherad kommune at det vert bygd bruløysingar som gjer det trygt for mjuke trafikantar på 
desse stadane i planperioden: 

• Husa bru, Fv575 i Ølve 
• Helland bru, Fv5028 på Husnes 

 
Ferjekai 
Ny ferjekai på Skjelnesodden, Varaldsøy, med forlenging av FV5114 frå Bygdavågen som 
tilkomstveg. Det er utarbeidd kommunedelplan og forprosjekt for tiltaket. Utbetring av 
eksisterande ferjekai er med i investeringsprogrammet, men det er viktig at dette vert endra til ny 
ferjekai på Skjelnesodden. Det vil gi ei framtidssikker løysing i motsetnad til kva ein kan få ut av  
mindre utbetringar på eksisterande kai. 
 
Når det gjeld utbetring av ferjekaien på Fjelbergøy må dette sjåast i samanheng med utbygging av 
Fjelbergsambandet. 
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Ferjeavløysing: Fjelbergsambandet 
Kvinnherad kommune set pris på at ferjeavløysingprosjekt har blitt eige satsingsområde i RTP 
2022-2033. Vi viser til tidlegare innspel og dialog om vidare planarbeid for ferjeavløysingsprosjekta 
Fjelbergsambandet og Sunnfast. I handlingsprogrammet («Tiltak 4.2. Ferjeavløysing») er det 
vedteke at «Vestland fylkeskommune skal saman med aktuelle kommunar kartleggje mogleg 
finansieringsløysing av potensielle ferjeavløysingsprosjekt i fylket». 
 
Så langt er dette i liten grad følgd opp, og det er naudsynt at fylkeskommunen prioriterer deltaking 
i vidare utgreiing, planlegging og utbygging. 
 
Fjelbergsambandet er eit stort vegprosjekt med to bruer fleire kilometer veg i dagen. Prosjektet er 
under reguleringsplanlegging og kan få særs gunstig finansiering, truleg fullfinansiering, gjennom 
ferjeavløysingsordninga. Sjølv om prosjektet ikkje gir store kostnadar for fylkeskommunen er det 
viktig at det kjem med i investeringsprogrammet og at det får tilstrekkeleg prioritet til at 
planarbeid og anbod ikkje vert seinka. 
 
Ferjeavløysing: Sunnfast 
Kommunen viser til at kommunestyra i Stord, Tysnes og Kvinnherad i samband med 
budsjettvedtak for 2022 ber fylkeskommunen om å legga til rette for oppstart av interkommunal 
kommunedelplan med konsekvensutgreiing for Sunnfast i 2022. Kvinnherad kommune har 
vedteke at kommunen er villig til å forskuttere inntil NOK 1 million til oppstart av planarbeidet i 
2022, men det er naudsynt at fylkeskommunen og dei berørte kommunane deltek med både 
medfinansiering og interne ressursar til den interkommunale kommunedelplanprosessen. 
 
Det er gjennom kommunedelplanprosess at ein tek endeleg stilling til traséval, og vil såleis vera eit 
naudsynt grunnlag for å kunna utgreia endeleg finansieringsløysing.  
 
Kvinnherad kommune vil peika på at prosessen med innkorting av ferjesambandet Kvinnherad – 
Stord har pågått i mange år, og at kommunane har vedteke at Sunnfast er den føretrekte løysinga 
for framtidig samband mellom Kvinnherad og Stord, og Kvinnherad si tilknyting til ny E39. 
Tilknytingsvegar for ny E39 er då også eit prioritert utviklingstiltak i fylkeskommunen, og det er 
naturleg at dette no vert følgd opp med deltaking med planmidlar og interne ressursar.  
Det er samstundes viktig å peika på at kommunane ikkje berre er samde om det konkrete 
ferjeavløysingsprosjektet Sunnfast. Kommunane er òg samde om at «korridoren» som er utgreidd 
i moglegheitsstudien Sunnfast skal vera den framtidige korridoren for sambandet Kvinnherad–
Stord. I så måte vil ein interkommunal kommunedelplan for den aktuelle korridoren også gje 
grunnlag for eit mogleg innkorta ferjesamband. 
 
Kvinnherad kommune vil streka klart under at Sunnfast er det føretrekte alternativet, men det er 
uansett viktig at fylkeskommunen følger opp kommunane sine vedtak gjennom å delta i ein 
kommunedelplanprosess som mogleggjer både framtidig brusamband og ferjesamband på den 
aktuelle strekninga. 
 
Kvinnherad kommune viser dessutan til pågåande arbeid med ny tilknyting Austevoll – E39, og vil 
peika på at det er naudsynt at tilknyting Kvinnherad – E39 får same prioritet i fylkeskommunen.  
Kvinnherad kommune meiner vidare at tiltaket utan tvil kjem inn under tiltaket «Viktige vegar for 
næringslivet». Finansiering av deltaking i vidare planarbeid bør derfor kunna få inndekning frå 
denne potten. 
  



 

    
  

5
For å følga opp vedtaket i handlingsprogrammet vil Kvinnherad kommune føreslå at omtale av 
Sunnfast under «5.7.4 Ferjeavløysingsprosjekt» i investeringsprogrammet, får slik ordlyd:  
 
Vestland fylkeskommune skal i samarbeid med kommunane Stord, Tysnes og Kvinnherad starta 
arbeidet med interkommunal kommunedelplan for Sunnfast/framtidig korridor Kvinnherad–
Stord/E39 hausten 2022. Fylkeskommunen deltek med inntil ein tredjedel av kostnadane til 
interkommunal kommunedelplan. Parallelt med interkommunal kommunedelplanprosess skal 
fylkeskommunen i samarbeid med kommunane kartleggje finansieringsløysingar, slik at dette er 
avklart innan interkommunal kommunedelplan kjem til endeleg handsaming. 
 
Funksjonsklassar 
Fv548 frå kryss Porsvikreset til Utåker ferjekai, og vidare frå Skånevik ferjekai (Etne) til kryss mot 
E134 på Håland er viktig for trafikk til og frå Kvinnherad og bør løftast frå lokal hovudveg (klasse C) 
til regional hovudveg (klasse B). 
 
Spleiselag 
Kvinnherad kommune meiner at utbygging og drift av fylkesvegane med tilhøyrande strukturar for 
mjuke trafikantar og kollektivsystem er eit fylkeskommunalt ansvar som bør kostast av fylket sjølv. 
Vi ser likevel at fylkeskommunen sitt økonomiske handlingsrom er så avgrensa at det vesentleg går 
ut over kvaliteten på infrastrukturen i kommunane. For å få god samfunnsutvikling er difor 
Kvinnherad kommune positiv til spleiselag også utanfor bompengeordningane. 
 
Prosjekt som er eigna for spleiselag i planperioden er: 

• Tiltak for mjuke trafikantar på Fv48 Hatlestrandsvegen/Tongavegen gjennom 
Gjermundshamn sentrum fram til Gjermundshamn ferjekai (tidlegare meldt som prioritert 
tiltak til RTP) 

• Tiltak for mjuke trafikantar på Fv500 Omvikdalsvegen frå Lundsvika til Holmen (tidlegare 
meldt som prioritert tiltak til RTP) 

• Tiltak for mjuke trafikantar på Fv500 Uskedal sentrum – Mørkevågen 
• Ny ferjekai på Skjelnesodden, Varaldsøy, med forlenging av FV5114 frå Bygdavågen som 

tilkomstveg. Det er utarbeidd kommunedelplan og forprosjekt for tiltaket. 
• Trafikktrygging og vegopprusting Fv500 gjennom tettstaden Sundal 
• Trafikktrygging og vegopprusting Fv500 gjennom Løfallstrand 
• Punktutbetring Fv5048 Høylandsbygdvegen på strekkja kryss Landa til enden av 

fylkesvegen 
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Regional transportplan 2022 - 2033 for Vestland. Uttale frå Luster 
kommune 
 
Viser til dykkar brev av 18.02.2022 
 
Luster kommune støttar uttalen til Sogn Regionråd omkring dei generelle utfordringane og 
dei kommuneoverskridande tiltaka/innspela. 
 
I tillegg vil Luster kommune spele inn følgjande til RTP: 
 

 Luster kommune vil forsterke innspelet til Sogn regionråd vedrørande å prioritere 
Fv.55 Nes - Fortun med oppstart Nes – Høyheimsvik.  
Kommunen er informert om at reguleringsplanarbeidet for Nes – Høyheimsvik er 
starta opp, og veglinja er teikna. Den var som nr. 3 på marginallista i RTP. 2018- 2027. 
I framlegg til ny RTP er den oppsett for mogleg oppstart i perioden 2027-2033. Og det 
står vidare at det truleg ikkje er rom for oppstart av alle prosjekta i planperioden. 
Luster kommune ønskjer å understreka at dette tiltaket hastar. Det må prioriterast og 
kan ikkje skyvast ut i tid. 

 
 Forsterka bru/gangbru på Fv 55 over Jostedalselva i Gaupne. 

Luster kommune har bygd turveg frå Marifjøra til Gaupne, fram til bru over Jostedøla 
på fv 55. I tillegg vil Luster kommune rydde og gruse opp ein gang/turveg slik at det 
er mogleg å gå langs elva, nedstrøms av bru, heilt ned til fjorden. På Gaupnesida av 
bru er kommunen i gang med ein reguleringsplan der gangveg frå sentrum fram til 
bru over Jostedøla vil bli regulert inn.  
Luster kommune har sett opp veglys på turvegen frå kryss Røneidsvegen til brua. 
Vidare er det og bygd veglys frå nemnde kryss til Røneid. Med det så er det laga ei 
rundløype frå Gaupne sentrum via Røneid til ny turveg til Marifjøra og tilbake til 
sentrum. Problemet er bru over Jostedøla på fv 55. Det er ikkje fortau på brua, kun ei 
smal oppheva skulder. Folk må delvis gå i fylkesvegen over brua fordi skuldra er for 
smal. Luster kommune prøver å leggje til rette for gåturar i nærområda og ber 
fylkeskommunen om å prioritera å gjere tiltak på brua. 
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 Tiltak Gjerde sentrum.  

Luster kommunestyre vedtok reguleringsplan for Gjerde sentrum den 28.10.2021 i 
sak 52/2021. Føremålmålet med planen er bla. anna å få eit meir trafikksikkert og 
attraktivt sentrumsområde. Tiltak for å få dette til er å bygge fortau langs fylkesveg 
og å utbetre kryss frå Fv. 604 til hotellet. Dette vart ein representant frå 
fylkeskommunen informert om i eit møte den 3. mars i år. Kommunen vart i ettertid 
oppfordra om å melde dette tiltaket inn som innspel til RTP 2022 – 2033. 
Luster kommune utfordrar fylkeskommune til å vere med i eit spleiselag på dette 
prosjektet.  
Tiltaket var og meldt inn til RTP 2018 – 2027. 
 

 Kryss fv. 603 mot Marifjøra og fv. 55, betre siktforhold og gangtilkomst til 
busslomme. 
Luster kommune har starta opp planarbeid for reguleringsplan Marifjøra – Marheim. 
Planen omfattar bla. anna eit nytt bustadfelt for 32 bueiningar. Noko som vil føre til 
ein god del meir trafikk i krysset. Statens vegvesen har sendt inn ei fråsegn til 
oppstartsvarselet der dei ber om at siktsona vert tatt med innanfor planavgrensinga 
og med ei omsynssone som sikrar at sikt frå og mot krysset kan oppretthaldast. 
Vidare skriv Statens vegvesen at; slik tilkomsten til busslomma er i dag, må ein gå i / 
langs fylkesvegen, og det er ikkje optimalt. Jamfør også måla i statleg 
planretningslinje for samordna bustad, areal- og transport-planlegging. 
Dei ber kommunen vurdere å ta med dette i planarbeidet.  
Luster kommune har vurdert fråsegna til Statens vegvesen og konkludert med at me 
tek med siktsona innafor planavgrensinga. Tilkomst til busslomme vil vere eit så stort 
planarbeid at det må takast som ein eigen plan.   
Luster kommune ønskjer at tiltak «Kryss fv. 603 mot Marifjøra og fv. 55, betre 
siktforhold og gangtilkomst til busslomme» vert teke med i RTP 2022 – 2033. 

 
 Fv. 604 Utbetring av kryss med kommunal veg til Leirdalen.  

Kryss med dårleg sikt og vegen frå Leirdalen går bratt ned i fylkesvegen. 
Reguleringsplanarbeidet var meldt oppstarta, men planarbeidet vart stoppa.  
I 2021 stengde Vestland fylke gamle Leirdal bru for biltrafikk. Denne brua vart mykje 
nytta om sommaren for dei som kom ned frå Leirdalen og skulle inn på Fv 604. Luster 
kommune ønskjer at dette krysset blir vurdert og prioritert inn i RTP 2022 – 2033. 
Tiltaket var og meldt inn til RTP 2018 – 2027. 
 

 Sørsidevegen, Fv 5637, trafikksikringstiltak. 
Sørsidevegen frå Skjolden til Ornes er smal, har få møteplassar, tunellane er utan lys 
og det er fleire raspunkt, både for snø- jord og steinskred. Vegen er tilkomst til 
verdsarven Urnes stavkyrkje, det er og planlagt å bygge besøkssenter som skal etter 
planen opna i 2024. Dette vil føre til større trafikk på Fv 5637. Luster kommune 
ønskjer at tiltak på Fv 5637 blir prioritert i RTP 2022 – 2033. 
Tiltaket var og meldt inn til RTP 2018 – 2027. 
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Denne tiltakslista syner at det er fleire både små og store tiltak på fylkesvegnettet i Luster 
kommune som treng utbetring. Her vil og vere flaskehalsar, rasfare og behov for 
punktutbetringar som ikkje er lista opp. 
Det vert derfor avgjerande viktig at fylkeskommunen kan auka dei økonomiske råmene til 
fylkesvegnettet dei kommande åra. 
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Regional Transportplan 2022 - 2033, innspel til framlegg til økonomisk 

handlingsprogram og investeringsprogram  

 

Kort samandrag: 
Vestland fylkeskommune har sendt framlegg til økonomisk handlingsprogram og 

investeringsprogram for fylkesvegnettet i perioden 2022 – 2033 på innspelsrunde til 

kommunen.  Kommunen ynskjer høg prioritering av strekninga Ofta – Skulevegen på 

fylkesvegn 271. 

 

 

Kommunedirektøren si tilråding: 
Lærdal kommune ber om at strekninga på fylkesveg 271 Ofta – Skulevegen vert prioritert i 

handlingsprogrammet for perioden 2023 – 2026 med ny Øye bru og gang- og sykkelveg på 

strekninga. 

 

Grunngjeving for prioriteringa er at dette er strekning med mykje trafikk, farleg skuleveg, 

utrykningsveg til/frå sjukehuset, stor del mjuke trafikantar og mykje landbrukskøyretøy, 

farlege kryssløysingar m.m. Øye bru er ikkje dimensjonert for 50-års flaum, og flaum i elva 

kan føre til at sjukehus og bustadfelt vert isolert. Øye bru treng stor oppgradering, og vil 

kunne vera ein propp i Lærdalsleva ved storflaum, noko som kan vera øydeleggjande for 

planlagd flaumsikringstiltak til NVE på Lærdalsøyri. 

 

 

17.03.2022 Formannskapet 

 

Røysting: 
Tilrådinga frå kommunedirektøren vart samrøystes vedteken. 

 



 
 

 

 

 

 
 

FS-035/22 Vedtak: 

 

Lærdal kommune ber om at strekninga på fylkesveg 271 Ofta – Skulevegen vert prioritert i 

handlingsprogrammet for perioden 2023 – 2026 med ny Øye bru og gang- og sykkelveg på 

strekninga. 

 

Grunngjeving for prioriteringa er at dette er strekning med mykje trafikk, farleg skuleveg, 

utrykningsveg til/frå sjukehuset, stor del mjuke trafikantar og mykje landbrukskøyretøy, 

farlege kryssløysingar m.m. Øye bru er ikkje dimensjonert for 50-års flaum, og flaum i elva 

kan føre til at sjukehus og bustadfelt vert isolert. Øye bru treng stor oppgradering, og vil 

kunne vera ein propp i Lærdalsleva ved storflaum, noko som kan vera øydeleggjande for 

planlagd flaumsikringstiltak til NVE på Lærdalsøyri. 

 

 

 

Relevante dokument i saka 
Høyringsdokument, bakgrunnsmateriale og høyringsbrev kan lesast her: 
https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/rtp-innspelsrunde/ 

 

Saksutgreiing 
Lærdal kommune har fått på høyring framlegg til Regional Transportplan (RTP) – økonomisk 

handlingsprogram og investeringsprogram 2022 - 2033 med oversikt over planlagde tiltak og 

investeringar i perioden. Kommunen har tidlegare sendt inn fleire innspel til planprosessen 

med ny RTP for Vestland.  

 

I framlegg til handlingsprogram og investeringsprogram er strekninga Ofta – Skulevegen teke 

med i lista over prosjekt som er vurdert for mogleg oppstart i perioden 2023 – 2036. 

 

https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/rtp-innspelsrunde/


 
 

 

 

 

 
 

 

Utklypp frå handlingsprogram i RTP for 2022 – 2033. 

 

To bruer på Borgund, Øvre Kvemma 1 og 2, ligg også inne i prioritert liste for den fyrste 

perioden, då behovet for å oppgradere desse bruene er vurdert som akutt. 

 

Lærdal kommune har i mange år spelt inn behov for tiltak på strekninga Ofta-Skulevegen til 

RTP, og har i ulike samanhengar invitert til synfaringar, møter og drøftingar om utfordringane 

på strekninga. Lærdal kommune har spelt inn også andre behov på vegsambanda i kommunen, 

og det vert her vist til tidlegare innspel frå kommunen til RTP og NTP.  Kommunen har i 

mange år prioritert strekninga Ofta-Skulevegen som strekninga med størst behov for tiltak.  

 

Vurdering 
Kommunen har i om lag 25 år arbeida for gang- og sykkelveg langs fylkesveg (fv 271) frå 

Ofta bustadfelt til Skulevegen. Vegen vert i dag rekna som så trafikkfarleg, at dei yngste 

borna vert transportert med buss til og frå skulen, sjølv om dei ikkje har rett på dette. 

Fylkesvegen er mykje trafikkert, då spesielt på strekninga Ofta-Sviggum. Trafikkmengda 

kjem både frå fastbuande langs fylkesvegen og i Ofta bustadfelt, besøkande, tilsette og 

pasientar til Lærdal sjukehus, drift av landbrukseigedomar og ikkje minst så er det 



 
 

 

 

 

 
 

utrykningsveg til sjukehuset, med ambulanse i til tider stor fart. Vegen har ikkje gang- og 

sykkelveg eller –sti, og inneheld fleire kryss. Det er tidlegare registrert ei dødsulukke (eit 

born) langs fylkesvegen knytt til skulevegen. Vegen har ikkje vegskulder, så dei 

gåande/syklande må opphalda seg i køyrebana.  

 

Øye bru (sjukehusbrui) på strekninga er ein flaskehals i trafikkflyten, då det berre er plass til 

ein bil om gongen på brua. Det er svært trongt om det då er gåande eller syklane på brua i 

tillegg til køyretøy. Brua er i svært dårleg stand, og har stort behov for 

vedlikehald/oppgradering.  Brua er ikkje dimensjonert for større flaumar, slik at at ein kan 

risikere at brua vert stengd, eller i verste fall vert øydelagd i stor flaum. Ved førre 50-års 

flaum vart brua stengd. Det har skjedd tidlegare at også Voll bru på E16 har vorte stengd, 

samstundes som Øye bru. Ved ekstremvær kan ein risikera skred- og flaumhendingar 

samstundes. Beredskapen til Lærdal sjukehusvert då truga, då tilkomstvegane til sjukehuset 

kan verta stengde. Når me har slike flaumar, kan og fylkesvegen verte stengd fleire stadar på 

grunn av overflauming og/eller skred, og tilkomsten til sjukehuset er då heilt stengd i alle 

retningar.  NVE har prioritert flaumsikring av Lærdalselva på Lærdalsøyri som så viktig at det 

er etablert prosjektgruppe som er i gang med tiltaksplan for flaumsikringa, og NVE vil dekke 

80 % av kostnadane.  Svært mange av bygningane på Lærdalsøyri er flaumutsett, og det er 

store samfunnsverdiar som er truga. Det vert investert i mange millionar av statsbudsjettet 

gjennom dette prosjektet, og det er viktig at flaumsikringa då vil vera god nok for mange år 

framover. Utskifting/oppgradering av Øye bru må sjåast i samanheng også med 

flaumsikringsprosjektet, då brua har for liten lysopning per i dag ved flaum. Det er stor fare 

for proppdanning ved massetransport i elva, og faren aukar betydeleg ved store flaumar. Ein 

proppdanning her vil kunne føre til store overflaumingar og store skadar på omkringliggjande 

område. Kommunen ser det difor som svært viktig at utskifting av Øye bru vert samkøyrd i tid 

med flaumsikringsprosjektet til NVE, slik at tiltaka samla fører til ein tryggare flaumsituasjon 

på Lærdalsøyri. Prosjektet bør då prioriterast tidleg i planperioden, og det er viktig å halda 

god dialog med NVE og Lærdal kommune i planleggingsfasen. 

 

Lærdal kommune vedtok i 2008 ein reguleringsplan for Ofta – Skulevegen, med gang- og 

sykkelveg på strekninga og andre trafikkregulerande tiltak. Denne planen vart utarbeida i 

samråd med Statens vegvesen. Kommunen har ved alle moglegheiter, sendt inn innspel til 

fylkeskommunen og Statens vegvesen om behovet for tiltak på denne strekninga (jf. høyringar 

av planprogram, høyringsdokument, oppstart av regionale planar osv). Det har og vore fleire 

møter med Statens vegvesen og fylkeskommunen om denne saka. Det har vist seg å vera 

vanskeleg å verte prioritert mellom mange aktuelle prosjekt i fylket. Det var svært positivt og 

gledeleg for kommunen at denne strekninga kom inn på prioritert liste for tiltak i førre RTP 

både i høve Øye bru og gang- og sykkelveg frå Ofta vest til Sviggum. Lærdal kommune ber 

om at prosjektet no vert prioritert i fyrste periode i ny RTP for Vestland.  Det er svært viktig 

for kommunen at dette prosjektet vert gjennomførd, og kommunen kan gjerne bistå i den 

vidare planleggingsfasen.  
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Innspel frå Masfjorden kommune til Regional transportplan 
2022-2033 - økonomisk handlingsprogram

Formannskapet - 038/2022:
Det er gjort følgjande vedtak i saka:
Masfjorden kommune har følgjande innspel til handlingprogrammet og 
investeringsprogrammet 2022 – 2033:

Kommunen ber om at Masfjordbrua, som vert finansiert ved ferjeavløysingsmidlar og 
bompenger, vert teke med i handlingsprogrammet med formuleringar som forpliktar 
fylkeskommunen til å ta tak i dette prosjektet på ein konstruktiv måte, for å få brua realisert  i 
planperioden til RTP. Dette prosjektet må og skildrast i kap 5.7.4.

· Risnesbrua er i svært dårleg stand, ei kjørebane er stengt, og det er svært viktig at 
ny bru får høg prioritet i handlingsprogrammet og investeringsprogrammet. Ein viser 
til vedtak i Fylkestinget 12.12.2017 sak 111/2017

· Masfjorden kommune ser svært positiv på at det vert spleiselag for mindre prosjekt, 
der kommunar går inn med eigne midlar, for å få fortgang på viktige vegutbetringar, 
møteplassar, fortau og busshaldeplassar med meir.

· Kommunane må få høve til å vera byggherre/gjennomførarar på mindre prosjekt 
langs fylkesvegane,  spesielt når kapasiteten gjer det vanskeleg for 
fylkeskommunen sjølv å ta på seg ansvaret for tiltaket.

· Kommunen meiner det er mange tiltak i trafikksikringsplanen det er viktig å få 
prioritert framover. Fleire av desse er synleggjort i saksutgreiinga nedunder, og må 
fangast opp og drøftast nærmare når fylkeskommunen skal laga budsjett og 
økonomiplan for tiltak med prosjektramme under 50 millioner kroner.

· Busstilbodet må styrkast både for formiddag og kveld til og frå Bergen i heile 
kommunen.

Vestland fylkeskommune

Referansar: Sakshandsamar: Dato:
Dykkar: Sveinung Toft 31.03.2022
Vår: 15/705 - 22/2993 sveinung.toft@masfjorden.kommune.no

http://www.masfjorden.kommune.no/
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Innspel til Regional transportplan 2022-2033 - økonomisk handlingsprogram 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Masfjorden kommune har følgjande innspel til handlingprogrammet og 
investeringsprogrammet 2022 – 2033:

· Kommunen ber om at Masfjordbrua, som vert finansiert ved ferjeavløysingsmidlar og 
bompenger, vert teke med i handlingsprogrammet med formuleringar som forpliktar 
fylkeskommunen til å ta tak i dette prosjektet på ein konstruktiv måte, for å få brua 
realisert  i planperioden til RTP. Dette prosjektet må og skildrast i kap 5.7.4.

· Risnesbrua er i svært dårleg stand, ei kjørebane er stengt, og det er svært viktig at ny bru 
får høg prioritet i handlingsprogrammet og investeringsprogrammet.

· Masfjorden kommune ser svært positiv på at det vert spleiselag for mindre prosjekt, der 
kommunar går inn med eigne midlar, for å få fortgang på viktige vegutbetringar, 
møteplassar, fortau og busshaldeplassar med meir.

· Kommunane må få høve til å vera byggherre/gjennomførarar på mindre prosjekt langs 
fylkesvegane,  spesielt når kapasiteten gjer det vanskeleg for fylkeskommunen sjølv å ta på 
seg ansvaret for tiltaket.

· Kommunen meiner det er mange tiltak i trafikksikringsplanen det er viktig å få prioritert 
framover. Fleire av desse er synleggjort i saksutgreiinga nedunder, og må fangast opp og 
drøftast nærmare når fylkeskommunen skal laga budsjett og økonomiplan for tiltak med 
prosjektramme under 50 millioner kroner.

Saksopplysningar:
Bakgrunn og fakta:
Fylkestinget vedtok 16. desember 2021 Regional transportplan 2022-2033 for Vestland (RTP), sjå 
Politisk Utval (vlfk.no). Saman med planen vedtok Vestland fylkesting handlingsprogram for RTP. Det 
vedtekne handlingsprogrammet omtala ikkje konkrete prosjekt i investeringsprogrammet. 
Fylkestinget gjorde på dette grunnlag m.a. slikt vedtak i saka: 

2. «Fylkestinget sluttar seg til at investeringsprogrammet skal innarbeidast i handlingsprogrammet 



for Regional transportplan 2022-2033 og vert lagt fram for handsaming i fylkestinget i juni 2022. 
Fylkestinget ber om at investeringsprogrammet vert sendt til kommunane for innspel før endeleg 
vedtak.»

Utkast til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram for perioden 2022- 2033 er no 
utarbeidd og sendt kommunane med mogelegheit for innspel, - med frist innan fredag 1. april 2022. 
Utkastet kan lastast ned frå https://www.vestlandfylke.no/globalassets/fylkesveg/rtp/ok-
handlingsprogram-oginvesteringsprogram---utkast-innspel-til-kommunane-feb-2022-1.pdf

Prosessen med regional transportplan 2022-2033 viser at det er store behov på dette området i 
fylket. Det økonomiske handlingsprogrammet viser at dei økonomiske rammene fylkeskommunen 
har til disposisjon, vil vere langt frå tilstrekkelege for å kunne møte det store behovet i fylket for drift, 
vedlikehald og investeringar innan samferdsel. I gjeldande økonomiplanperiode 2022-2025 er det i 
investeringsprogrammet til fylkeskommunen avsett midlar som skal fordelast i samband med vedtak 
av «Investeringsprogrammet til Regional transportplan» i juni 2022. I tillegg er det lagt opp til at 
finansutvalet i fylkeskommunen skal fastsetje investeringsrammer for 2026 i mars 2022. 
Investeringsprogrammet skal avklare fordeling av midlar i komande økonomiplanperiode 2023-2026, 
samt utarbeide ein langsiktig portefølje av større prosjekt som kan realiserast i resten av 
planperioden fram til 2033. Det vidare arbeidet med investeringsprogrammet skal m.a. avklare to 
tilhøve:

  Kor mykje midlar som skal avsetjast til rammeløyvingar for mindre tiltak. I Regional transportplan 
2022-2033 er det peikt på at det er store behov for rammeløyvingar til trafikktryggleik/mindre 
utbetringar, gang- og sykkelprosjekt, kollektivtiltak,, tunneloppgradering samt til utbetring av bruer 
og kaiar. Ut frå dette er det gjort ei vurdering av kva som vil vere tilgjengeleg ramme når det vert 
teke omsyn til behovet for å vidareføre midlane til rammeløyvingane, i tillegg til naudsynt vedlikehald 
av bru og kai for å sikre fortsett framkome.

 Porteføljen av store prosjekt. Det er silt ut ein del prosjekt som er aktuelle for lister for 
investeringsprosjekt som kan realiserast i perioden. Slik dei økonomiske rammene er i dag, er det 
ikkje grunnlag for å kunne realisere alle dei nemnte prosjekta. Det er vidare føreslått å bruke opp 
mot 200 mill. kr. årleg til strekningsvise prosjekt på det overordna vegnettet. 

Utkastet til økonomisk handlingsprogram inneheld ikkje eit endeleg forslag til fordeling av midlar, 
men vurderer fordelinga mellom ulike føremål i investeringsprogrammet. Vidare vert prosjekt som er 
vurderte som aktuelle for oppstart i perioden omtala. Prosjekta er delt inn i prosjekt som kan 
realiserast i komande økonomiplanperiode 2023-2026, og prosjekt som er aktuelle fram mot 
utgangen av planperioden i 2033. Prosjekta er ikkje i prioritert rekkjefølgje. Det er grunn til å 
presisere at med dagens nivå på løyvingane vil det ikkje vere rom for å prioritere alle prosjekta som 
er nemnde i utkastet til investeringsprogram. Det vil følgjeleg vere naudsynt med ytterlegare 
prioritering mellom prosjekta. Fylkeskommunen arbeider opp mot sentrale styresmakter for å styrkje 
løyvingane til fylkeskommunale samferdselstiltak. Samstundes må anna delfinansiering som bruk av 
bompengar, og å utarbeide spleiselag gjennom rekkjefølgjekrav og utbyggingsavtalar vurderast.

Fylkeskommunen arbeider også med å utnytte ressursane på ein god måte, og viser også til  
rapporten : «Meir veg for pengane», sjå lenke nedunder.

https://www.vestlandfylke.no/globalassets/fylkesveg/rtp/kunnskapsgrunnlag-til-rtp-2022- 2033---
meir-veg-for-pengane.pdf

 Det vert teke sikte på å utarbeide endeleg framlegg til fordeling av midlar og prioriteringslister for 

https://www.vestlandfylke.no/globalassets/fylkesveg/rtp/ok-handlingsprogram-oginvesteringsprogram---utkast-innspel-til-kommunane-feb-2022-1.pdf
https://www.vestlandfylke.no/globalassets/fylkesveg/rtp/ok-handlingsprogram-oginvesteringsprogram---utkast-innspel-til-kommunane-feb-2022-1.pdf
https://www.vestlandfylke.no/globalassets/fylkesveg/rtp/kunnskapsgrunnlag-til-rtp-2022-%202033---meir-veg-for-pengane.pdf
https://www.vestlandfylke.no/globalassets/fylkesveg/rtp/kunnskapsgrunnlag-til-rtp-2022-%202033---meir-veg-for-pengane.pdf


store prosjekt fram mot vedtak av økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram til 
fylkestinget i juni 2022. Framlegget vil basere seg på utkastet til investeringsprogram, innspel frå 
kommunane, samt ytterlegare arbeid med å kvalitetssikreprosjekta både med omsyn til mogleg 
gjennomføring, prosjektutforming og økonomi. Fylkeskommunen ber om innspel på følgjande: 
«Rammeløyvingar kontra store vegprosjekt. Kva føremål er viktigast å prioritere i 
investeringsprogrammet, er det rammeløyvingar til trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og 
sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av kai, bru og tunnel eller midlar til store vegprosjekt?»

Vurdering

Rådmannen er samd i at rammeløyvingane til mindre utbetringar, trafikksikring, gang- og sykkeltiltak, 
kollektivtiltak, oppgradering av kai, bru og tunnel generelt må prioriterast høgt. Ein vil likevel 
understreka at behov for utbetringar på fylkesvegane er stort, og at det er svært viktig for 
innbyggjarane og næringslivet i både Masfjorden kommune og Gulen kommune at Risnesbrua er teke 
med i handlingsprogrammet som eit prioritert tiltak. 

Vidare vil ein vise til at Masfjordbrua er eit ferjeavløysingsprosjekt, som saman med 
bompengeinntekter vil vera fullfinansiert. Dette prosjektet må etter rådmannen si vurdering få større 
fokus i handlingsprogrammet, med formuleringar som forpliktar fylkeskommunen til å ta tak i dette 
prosjektet på ein konstruktiv måte, for å få det realisert i planperioden. Det er viktig at dette 
prosjektet også vert skildra  i kap 5.7.4 om Ferjeavløysingsprosjekt. 

Nedunder kjem ein med vurderingar knytt til dei ulike områda:

Strekningsvise utbetringar, større G/S-tiltak og spleiselag.                                                                       
Det er føreslått å avsetje 200 mill. kr. årleg til strekningsvise utbetringar av regionale hovudvegar 
(vegar i funksjonsklasse B), samt å setje i gang minst to større gang -og sykkeltiltak utanom 
Miljøløftet årleg. Det er også føreslått eigne løyvingar til rekkverk, veglys og til ei ordning med 
spleiselag for mindre prosjekt. Fylket ber om synspunkt på dette, inkl. evt. konkrete framlegg til 
samarbeidsprosjekt.

Vurdering:                                                                                                                                                         
Masfjorden kommune ser svært positiv på at det vert spleiselag for mindre prosjekt, der kommunar 
går inn med eigne midlar, for å få fortgang på viktige vegutbetringar, møteplassar, fortau og 
busshaldeplassar med meir.

Mest mogeleg for pengane                                                                                                                                   
Vidare ber VLFK om innspel til korleis ein kan få mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til 
prosjekt.

Vurdering:                                                                                                                                                         
Rådmannen viser til at Masfjorden kommune har gode erfaringar med tett samarbeid med 
fylkeskommunen og Statens Vegvesen, for å få mest mogeleg ut av pengane i samband med 
vegutbetringar. Det som ein meiner er viktig, er at det vert etablert eit  samarbeid mellom kommune 
og fylket, både i den innleiande delen før oppstart av anlegg, og i samanheng med 
grunneigarforhandlingar. Ei god arbeidsfordeling med klare rammer for kva partane skal gjere, og 
hyppige kontaktpunkt sikrar god og effektiv gjennomføring. Ein meiner og at kommunane må få høve 
til å vera byggherre/gjennomførarar på mindre prosjekt langs fylkesveg,  spesielt når kapasiteten gjer 



det vanskeleg for fylkeskommunen sjølv å ta på seg ansvaret for tiltaket.

Rette tiltak og prosjekt                                                                                                                                                       
VLFK ber om synspunkt på om det er dei rette tiltak og prosjekt som er lagt inn i 
investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritere.

Vurdering:                                                                                                                                                        
Rådmannen ser at det er få tiltak som er opplista for Masfjorden kommune. Ny Risnesbru er teke inn, 
og står i ei særstilling, sidan dette er eit heilt påkrevd tiltak Masfjorden. Kommunen har elles svært 
mykje fylkesveg som treng utbetring. Vidare er det mange tiltak  i den nyleg vedtekne 
trafikksikringsplanen (TS-planen), både utbetring med sideareal/fortau, fartsdumpar,  busskur, veglys 
og anna. Kommunedelplan for trafikksikring er oversendt fylkeskommunen, og er eit viktig dokument 
for kva tiltak ein ønskjer å prioritere.

Aktuelle prosjekt (uprioritert rekkjefølgje) ein meiner er rette og prioriterte tiltak, og som ein ønskjer 
å drøfte nærmare med fylkeskommunen er:

Fv571 – utbetring Mollandseid – Rekneset, med ID nummer 13 i TS-planen. 

Fv 570 – fortau Kvamme – Sandnes skule, ID nr 7 i TS-planen.

Fv 570 – fortau, Sandnes barnehage – ferjekai, ID nr 31 i TS-planen.

FV 570 – kryssutbetring/ vegutbetring kryss Nordkvingo, ID nr 55 i TS-planen.

Fv 5444 – fortau og gangfelt ved Matre skule, ID nr 42 i TS-planen.

Fv 5444 – snuplass/ kantstopp for skulebussar ved Matre skule, ID nr 15 i TS-planen.

Fv 570 kryssoppstramming, fortau og fartsdumpar ved Nordbygda skule, ID nr 44 og 52 i TS-planen.

Å prioritere og styrke ressursane inn mot trafikksikringstiltak knytt opp mot skular og barnehagar 
meiner ein er heilt rett.                            

Mobilitet og kollektivtransport:

For Masfjorden kommune er det viktig at rutetilboda vert oppretthalde, og at ein får til betre 
rutetilbod på kveldstid til og frå Bergen.

Konklusjon
Det vert vist til framlegg til vedtak.



Formannskapet - 038/2022

FS - behandling:
Saka vart drøfta. 
Geir Egil Haugsvær (Sp) sette fram følgjande tilleggspunkt
Busstilbodet må styrkast både for formiddag og kveld til og frå Bergen i heile kommunen.
Torill Torsvik Størkersen (Ap) sette fram følgjande tilleggssetning i 1.kulepkt

Ein viser til vedtak i Fylkestinget 12.12.2017 sak 111/2017
Framlegg til vedtak med tilleggspunktet frå Sp og Ap vart samrøystes vedteke.

FS - vedtak:
Masfjorden kommune har følgjande innspel til handlingprogrammet og investeringsprogrammet 
2022 – 2033:

Kommunen ber om at Masfjordbrua, som vert finansiert ved ferjeavløysingsmidlar og bompenger, 
vert teke med i handlingsprogrammet med formuleringar som forpliktar fylkeskommunen til å ta tak 
i dette prosjektet på ein konstruktiv måte, for å få brua realisert  i planperioden til RTP. Dette 
prosjektet må og skildrast i kap 5.7.4.

· Risnesbrua er i svært dårleg stand, ei kjørebane er stengt, og det er svært viktig at ny bru 
får høg prioritet i handlingsprogrammet og investeringsprogrammet. Ein viser til vedtak i 
Fylkestinget 12.12.2017 sak 111/2017

· Masfjorden kommune ser svært positiv på at det vert spleiselag for mindre prosjekt, der 
kommunar går inn med eigne midlar, for å få fortgang på viktige vegutbetringar, 
møteplassar, fortau og busshaldeplassar med meir.

· Kommunane må få høve til å vera byggherre/gjennomførarar på mindre prosjekt langs 
fylkesvegane,  spesielt når kapasiteten gjer det vanskeleg for fylkeskommunen sjølv å ta på 
seg ansvaret for tiltaket.

· Kommunen meiner det er mange tiltak i trafikksikringsplanen det er viktig å få prioritert 
framover. Fleire av desse er synleggjort i saksutgreiinga nedunder, og må fangast opp og 
drøftast nærmare når fylkeskommunen skal laga budsjett og økonomiplan for tiltak med 
prosjektramme under 50 millioner kroner.

· Busstilbodet må styrkast både for formiddag og kveld til og frå Bergen i heile kommunen.



Fra: Jo Bjarte Nordanger Tømmerbakke[Jo.Tommerbakke@modalen.kommune.no]
Sendt: 31.03.2022 14:37:42
Til: Vestland fylkeskommune[post@vlfk.no]
Kopi: Kjetil Eikefet[kjetil.eikefet@modalen.kommune.no];Matti
Torgersen[Matti.Torgersen@vlfk.no];
Tittel: Regional transportplan 2022 - 2033 - Høyringsinnspel til økonomisk handlingsprogram
og investeringsprogram(RTP) frå Modalen kommune

Hei,
 
Sjå vedlagt høyringsinnspel frå Modalen kommune, vedteke av kommunestyret i møte 31.
mars 2022.
 
Kommunestyret gjorde slikt vedtak i møtet:
 
Kommunestyret i Modalen vedtek vedlagt høyringsuttale som innspel til økonomisk
handlingsprogram og investeringsprogram for Regional transportplan 2022 – 2033
Modalen  kommune ber om at følgjande tiltak vert prioritert raskt:

1. Fv 5412 – Modalen treng punktutbetring, reparasjon av vegkropp, flaumsikring fire
ulike stader og oppgradering av vegdekke på strekninga mellom Helland – Straume.
Vegen  er  i særs dårleg tilstand. Vegen er viktig for dagleg drift av Modalen
kommune, transport av landbruksprodukt til og frå kommunen slik som mjølk,
gjødsel, kraftfôr mm. Den er og pendlarveg for tilsette i privat og offentleg sektor,
skuleveg for elevar i grunnskule og vidaregåande skule, born og tilsette i
barnehage, utrykningsveg for naudetatar, og i tillegg einaste veg inn til kraftverka
som produserar samfunnskritisk vare i form av energi. 
 
Fv 569 -  Parti frå Modalstunnelen – Slottsporten tunnel treng naudsynt
vedlikehald og punktutbetringar, etablering av fleire møteplassar, kantsikring og
asfalt.
 

2. Kollektivtransport med eit effektivt samanhengande system for skuletransport vert
prioritert. 

 
 
 
Med venleg helsing
 
Jo Tømmerbakke
Rådmann

Modalen kommune | PB 44, 5729 MODALEN | Tel: 56 59 90 00 | Dir: 56 59 90 03 | Mob: 47 46 26 10
 
Dette er ikkje ei privat e-postadresse. 
All e-post vert vurdert for eventuell journalføring i kommunen sitt sak- og arkivsystem.
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Regional transportplan 2022 - 2033  
Høyringsinnspel til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram(RTP) frå Modalen 
kommune 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret i Modalen vedtek vedlagt høyringsuttale som innspel til økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram for Regional transportplan 2022 – 2033 

Modalen  kommune ber om at følgjande tiltak vert prioritert raskt: 

1. Fv 5412 – Modalen treng punktutbetring, reparasjon av vegkropp, flaumsikring fire ulike 
stader og oppgradering av vegdekke på strekninga mellom Helland – Straume. 
Vegen  er  i særs dårleg tilstand. Vegen er viktig for dagleg drift av Modalen kommune, 
transport av landbruksprodukt til og frå kommunen slik som mjølk, gjødsel, kraftfôr mm. Den 
er og pendlarveg for tilsette i privat og offentleg sektor, skuleveg for elevar i grunnskule og 
vidaregåande skule, born og tilsette i barnehage, utrykningsveg for naudetatar, og i tillegg 
einaste veg inn til kraftverka som produserar samfunnskritisk vare i form av energi.  
 
Fv 569 -  Parti frå Modalstunnelen – Slottsporten tunnel treng naudsynt vedlikehald og 
punktutbetringar, etablering av fleire møteplassar, kantsikring og asfalt. 
 

2. Kollektivtransport med eit effektivt samanhengande system for skuletransport vert prioritert.  
 

 
Saksopplysningar:   

Bakgrunn 
Modalen kommune viser til invitasjon til å koma med innspel til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram – Regional transportplan 2022 – 2033. Me viser og til tidlegare innsendte 
innspel i høve til arbeidet med Regional transportplan(RTP). 

Vestland fylke ber særleg om innspel på følgjande i invitasjonen: 

1.Kva føremål er viktigast å prioritere i investeringsprogrammet, er det rammeløyvingar til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av 
kai, bru og tunnel eller midlar til store vegprosjekt?  



 

Modalen kommune meiner det viktigaste å prioritere er:  

• Utbetringar og vedlikehald på fylkesvegane.  
• Eit effektivt kollektivsystem, med fokus på  kollektivtilbod til og frå vidaregåande skule på 

Voss og Knarvik til Modalen. Modalen kommune ynsker å være med å prøve ut 
tingingsløysinga «hent meg», som eit tiltak for å betre kollektivtilbodet internt i kommunen 
og mot Alver og Vaksdal kommunar. 

2. Vestland fylke ber om synspunkt på at det er føreslått å avsetje 200 mill. kr. årleg til 
strekningsvise utbetringar av regionale hovudvegar (vegar i funksjonsklasse B), samt å setje i 
gang minst to større gang -og sykkeltiltak utanom Miljøløftet årleg. Det er også føreslått 
eigne løyvingar til rekkverk, vegljos og til ei ordning med spleiselag for mindre prosjekt.  

Modalen kommune viser til punkt i RTP der det står følgjande: 

«Vestland fylke skal ha eit trafikksikkert og framkomeleg fylkesvegnett. Vedlikehaldet av 
dagens fylkesvegnett skal styrkast med mål om å stoppe veksten i forfallet.» 

Målet om å stoppe veksten i forfallet er difor ei stor utfordring men det kostar meir å la vere. 
Fylkesvegane er av ulik standard, dei er smale og har stort sett ei køyrebane, og det er langt 
mellom møteplassane. Om forfallet får fortsetje som no, vil det gje dårlegare rammer for 
vekst og utvikling i fylket. Det må setjast av meir midlar.  

3.Vestland fylkeskommune ber kommunane gjere ei vurdering av moglege konkrete 
samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering. Vidare ber Vestland 
fylke om innspel til  korleis ein kan få mest mogleg for pengane for konkrete framlegg 
til prosjekt.  

 

              Modalen kommunestyre har i kommunestyremøte 16.april 2020 i vedtak, understreka at 
prinsipielt er det Vestland fylkeskommune som vegeigar, sitt ansvar å finansiere vedlikehald 
og utbetring av fylkesvegnettet. Likevel ser ein at ei ordning med spleiselag for mindre 
prosjekt er med å realisere prosjekt som elles ville teke lang tid å få gjennomført, og kanskje 
ikkje gjennomført i det heile. 

 

Døme på prosjekt der det er mogleg å gå i dialog med Modalen kommune om spleiselag: 

Fv 569 Modalstunnelen – Slottsporten tunnel: Møteplassar, punktutbetringar og betre 
tilrettelegging for gåande og syklande. 

Fv 5412 Kryss Modalstunnelen – Straume: Flaumsikring, mindre reparasjonar, kantsikring 
mm.  

 

4. Vestland fylke ber om synspunkt på om det er dei rette tiltak og prosjekt som er 
lagt inn i investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritere. 

Modalen kommune viser til at investeringsprogrammet, saman med økonomisk handlingsprogram 
skal synleggjere dei økonomiske utfordringane innan samferdsleområdet dei komande åra. Dette er 
ein viktig del av RTP, som skal være med å sikre samfunnsutvikling også i distrikta.   



 

Modalen kommune ber difor om at følgjande prosjekt må takast med i investeringsprogrammet: 

Fv569  Modalstunnelen – Slottsporten tunnel: Vegen er viktig for å løysa ut samfunns- og 
næringsutvikling i Modalen. Vegen slik den er no hemmar det meste av utvikling i indre strøk. 
Vegen fungerer også som omkøyringsveg for E16-E39. Me ber om punktutbetringar, 
møteplassar og asfaltering som kan vera med å heva kvaliteten på vegen.  

 

Fv 5412 – Modalen treng punktutbetring, reparasjon av vegkropp, flaumsikring fire ulike 
stader og oppgradering av vegdekke. Strekninga mellom Helland – Straume er no i særs 
dårleg tilstand, om ein ser vekk frå punkta som har fått naudsynt reparasjon og nytt 
vegdekke for nokre få år sidan. Vegen er viktig for dagleg drift av Modalen kommune, 
transport av landbruksprodukt til og frå kommunen slik som mjølk, gjødsel, kraftfôr mm. Den 
er og pendlarveg for tilsette i privat og offentleg sektor, skuleveg for elevar i grunnskule og 
vidaregåande skule, born og tilsette i barnehage, utrykningsveg for naudetatar, og i tillegg 
einaste veg inn til kraftverka som produserar samfunnskritisk vare i form av energi. 
Modalstunet er lokalisert på Øvre Helland og har brukarar her som skal møta til timar hjå 
fastlege, spesialisthelseteneste og anna naudsynte ærend og må transporterast på særs 
dårleg veg. 

 
 
Konklusjon 
Modalen  kommune ber om at følgjande tiltak vert prioritert raskt: 

1. Fv 5412 – Modalen treng punktutbetring, reparasjon av vegkropp, flaumsikring fire ulike 
stader og oppgradering av vegdekke på strekninga mellom Helland – Straume. 
Vegen  er  i særs dårleg tilstand. Vegen er viktig for dagleg drift av Modalen kommune, 
transport av landbruksprodukt til og frå kommunen slik som mjølk, gjødsel, kraftfôr mm. Den 
er og pendlarveg for tilsette i privat og offentleg sektor, skuleveg for elevar i grunnskule og 
vidaregåande skule, born og tilsette i barnehage, utrykningsveg for naudetatar, og i tillegg 
einaste veg inn til kraftverka som produserar samfunnskritisk vare i form av energi.  
 
Fv 569 -  Parti frå Modalstunnelen – Slottsporten tunnel treng naudsynt vedlikehald og 
punktutbetringar, etablering av fleire møteplassar og asfalt. Sjå vedlagt lenke som viser 
vegstandard, slaghol og skadar på vegen: 

 
https://scene.nesemedia.no/vegstandard-fv5412/index.html 

 
2. Kollektivtransport med eit effektivt samanhengande system for skuletransport vert prioritert 

 

https://scene.nesemedia.no/vegstandard-fv5412/index.html
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Innspel frå Osterøy kommune til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram 2022-2033

Heradsstyret gjev følgjande innspel til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram:

Svar på spørsmål 1:
Osterøy kommune er samd i rekkja Vestland fylkeskommune listar ut tiltakskategoriane på, frå 
trafikktryggleik og mindre utbetringar (først) til store vegprosjekt (sist), og at med ei slik prioritering vil 
ein kunne få mest veg for pengane samtidig som fleire kommunar vil sjå noko utbetring over tid. Vi vil 
føreslå at VLFK definerer tiltakskategoriane tydeleg og vurderer å innføra eigne pottar for desse etter mal 
frå tidlegare Hordaland fylkeskommune sin RTP 2018-2029. Storleiken på pottane bør reflektere VLFK 
sine prioriteringar til kvar tid.

Svar på spørsmål 2:
Med ein årleg pott på 200 mill. til strekningsvise utbetringar må ein venta at den går i sin heilskap til eitt 
einaste prosjekt kvart år. Ventelista vert lang for kommunane i Vestland fylke men Osterøy kommune 
meiner at det likevel er betre å ha ei venteliste enn at døra er stengt.

I Osterøy kommune finst det per dags dato ingen vegar med funksjonsklasse B, noko kommunen har 
sterkt ønskje om å utfordra: Lange strekningar langs fylkesvegar 566 og 567 har årsdøgertrafikk på vel 
over 4000 kjørety og har ein sers viktig funksjon for både lokalt og regionalt næringsliv, og for brann og 
redning både i kommunen og langs E16. Første spadetak for Espevoll næringsområde var tatt i februar i 
år og området vil fort verta viktig for heile regionen med sin nærleik til Europavegen, om lag seks 
kilometer unna. På vegen til det nye næringsområdet må ein igjennom Vesetgjelet der vegen er smal, 
bratt, svingut og heilt utan moglegheiter for mjuke trafikantar å ferdast. Utbetring av denne 
vegstrekninga på 2,3 km var ferdig regulert i 2016 (plan ID 12532010005) og har som føremål å leggja 
betre tilrette for skuleskyss, gåande og syklande, og for venta næringstrafikk til Espevoll. Vi meiner at 
dette prosjektet er ein sers god kandidat for ei strekningsvis utbetring av ein regional hovudveg.

Svar på spørsmål 3:
Mykje av vegutbetringa langs fylkesvegane i Osterøy kommune dei siste ti åra har kome som resultat av 
rekkjefølgjekrav på lokale utbyggjarar. Vi var så heldige at ved utbygging av Småland næringsområde 
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(plan ID 12532014001) har Vestland fylkeskommune stilt opp med del av finansieringa for ei ny bru over 
elva. Vi meiner at slike spleiselagsordningar ofte er heilt naudsynte for å få realisert tiltak langs 
fylkesvegane der alternativet er at både lokale samfunnsutviklings- og næringsutviklingsprosjekt vert 
stogga eller skrinlagt. Vi ser eit tydeleg behov for ei ordning der kommunane kan søkje fylkeskommunen 
om midlar til slike spleiselag.

For å få meir veg for pengane er det høgst nødvendig at særskilt normalane for fortau og gang- og 
sykkelvegar kan verta tilpassa distrikta sine behov. Langs mesteparten av fylkesvegane i vår kommune 
finst det ikkje anna val enn å gå eller sykla på den stipla linja i kanten på vegbana. Difor vil det minste 
tiltak vera ei betring av stoda for mjuke trafikantar, om det så er gang- og sykkelveg med halv breidde i 
høve dagens normalar.

Når eit tiltak vel vert prioritert må det vera lov å ha nøkterne haldningar til dei faktiske behova i området. 
Vårt lokale skrekkeksempel er reliseringa av plan 504_63 frå 2002 gjennom Hosanger sentrum der 
fortaua fleire stader er like breie som sjølve vegbana. Lokale tilhøve og behov for trafikksikring var ikkje 
drivande for denne dimensjoneringa av prosjektet, og estetisk er dette vorte skjemmande for bygda sitt 
kulturlandskap.

Svar på spørsmål 4:
Osterøy kommune vil innleia med å seie seg både takksam og nøgd med at prosjektet Loftås-Hauge langs 
Fv. 567 har fått ein plass på lista over tiltak for mjuke trafikantar i §5.6.5, og at det er prioritert allereie i 
komande periode 2023-2026. Realisering av prosjektet vil tyde mykje for trafikktryggleik, ferdsel til skule, 
og allmenn mobilitet i området.

Vi vurderer det som uheldig at Vesetgjelet ikkje har kome inn på noko liste i denne RTP-en for perioden 
fram til 2033 og ber om at prosjektet vert sett inn på lista i §5.6.6 Veganlegg.

Vi saknar også ferjesambandet mellom Breistein og Valestrand i RTP-en: Dette sambandet er sers viktig 
for næringslivet men kanskje enda viktigare for kollektivtrafikken i regionen. Om lag ein tredel av 
kommunen sine innbyggjarar pendlar til arbeid i (eller via) Bergen. Med to kanalar for offentleg transport 
- ein gjennom Arna og den andre gjennom Åsane - bidrar dette ferjesambandet til å spreie trafikken, til 
reduserte utslepp, og til å fremja bruk av kollektivtransport. Osterøy kommune ber om at det vert 
vurdert som offentleg ferjesamband snarast mogleg.

Osterøy kommune er nøgd med at fylkeskommunen ønskjer å arbeide for at det vert sett av meir midlar 
til skredsikring. Dette er viktig og naudsynt. Likevel saknar vi visjonar om og midlar til førebyggjande 
tiltak i høve rassikring: Bruvikvegen Fv. 5418 er truleg den mest rasutsette vegen i Osterøy kommune der 
både innbyggjarar og vegeigar ville vore tent med ei geologisk kartlegging av rasfara med mål om 
førebyggjande arbeid heller enn reaktive reparasjonar.

Osterøy kommune saknar også eit fokus på veganlegg som er utsett for flaum, stormflo eller ein 
kombinasjon av desse. Fv. 567 gjennom Lonevåg sentrum er utsett for båe desse og er ferdig regulert 
(plan ID 46302015001). Strekninga er i hjarta av kommunesenteret og manglar også heilt løysingar for 
mjuke trafikantar.

Oppsummering frå Osterøy kommune:
Dei viktigaste tiltaka for gang/sykkelveg for Osterøy kommune er:
1. Fv. 567 Loftås- Hauge
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2. Fv. 567 Lonevåg sentrum

Dei viktigaste utbetringane av veg er:
1. Fv. 566 Vesetgjelet (er også viktig i høve løysing for gang/sykkelveg)
2. Fv. 567 Lonevåg sentrum (er også viktig i høve løysing for gang/sykkelveg)

Tidlegare har Osterøy kommune spelt inn Fv. 5418 Bruvikvegen som den viktigaste i høve skredsikring på 
Osterøy.

Med helsing

Viviann Kjøpstad 
Planleggjar

Brevet er godkjent elektronisk og har derfor inga underskrift.

Vedlegg:
Regional transportplan - Innspel frå Osterøy kommune til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram 2022-2033 

Kopi til:
Matti Torgersen
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Regional transportplan - Innspel frå Osterøy kommune til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram 2022-2033 

Vedlegg:
Regional transportplan 2022-2033 - Invitasjon til innspel til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram
Regional transportplan 2022-2033 - Oversending av handlingsprogram og investeringsprogram
Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Heradsstyret gjev følgjande innspel til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram som 
vist til under «Rådmannen si vurdering og framlegg til uttale frå Osterøy kommune». 

Formannskapet - 029/22

FS - behandling:
Hjalti H. Gislason, H, gjorde slikt endringsframlegg:
Svar på spørsmål 1:
Osterøy kommune er samd i rekkja Vestland fylkeskommune listar ut tiltakskategoriane på, frå 
trafikktryggleik og mindre utbetringar (først) til store vegprosjekt (sist), og at med ei slik prioritering 
vil ein kunne få mest veg for pengane samtidig som fleire kommunar vil sjå noko utbetring over tid. 
Vi vil føreslå at VLFK definerer tiltakskategoriane tydeleg og vurderer å innføra eigne pottar for desse 
etter mal frå tidlegare Hordaland fylkeskommune sin RTP 2018-2029. Storleiken på pottane bør 
reflektere VLFK sine prioriteringar til kvar tid.
Svar på spørsmål 2:
Med ein årleg pott på 200 mill. til strekningsvise utbetringar må ein venta at den går i sin heilskap til 
eitt einaste prosjekt kvart år. Ventelista vert lang for kommunane i Vestland fylke men Osterøy 
kommune meiner at det likevel er betre å ha ei venteliste enn at døra er stengt.

I Osterøy kommune finst det per dags dato ingen vegar med funksjonsklasse B, noko kommunen har 
sterkt ønskje om å utfordra: Lange strekningar langs fylkesvegar 566 og 567 har årsdøgertrafikk på 
vel over 4000 kjørety og har ein sers viktig funksjon for både lokalt og regionalt næringsliv, og for 
brann og redning både i kommunen og langs E16. Første spadetak for Espevoll næringsområde var 
tatt i februar i år og området vil fort verta viktig for heile regionen med sin nærleik til Europavegen, 
om lag seks kilometer unna. På vegen til det nye næringsområdet må ein igjennom Vesetgjelet der 
vegen er smal, bratt, svingut og heilt utan moglegheiter for mjuke trafikantar å ferdast. Utbetring av 
denne vegstrekninga på 2,3 km var ferdig regulert i 2016 (plan ID 12532010005) og har som føremål 
å leggja betre tilrette for skuleskyss, gåande og syklande, og for venta næringstrafikk til Espevoll. Vi 
meiner at dette prosjektet er ein sers god kandidat for ei strekningsvis utbetring av ein regional 
hovudveg.



Svar på spørsmål 3:
Mykje av vegutbetringa langs fylkesvegane i Osterøy kommune dei siste ti åra har kome som resultat 
av rekkjefølgjekrav på lokale utbyggjarar. Vi var så heldige at ved utbygging av Småland 
næringsområde (plan ID 12532014001) har Vestland fylkeskommune stilt opp med del av 
finansieringa for ei ny bru over elva. Vi meiner at slike spleiselagsordningar ofte er heilt naudsynte 
for å få realisert tiltak langs fylkesvegane der alternativet er at både lokale samfunnsutviklings- og 
næringsutviklingsprosjekt vert stogga eller skrinlagt. Vi ser eit tydeleg behov for ei ordning der 
kommunane kan søkje fylkeskommunen om midlar til slike spleiselag.

For å få meir veg for pengane er det høgst nødvendig at særskilt normalane for fortau og gang- og 
sykkelvegar kan verta tilpassa distrikta sine behov. Langs mesteparten av fylkesvegane i vår 
kommune finst det ikkje anna val enn å gå eller sykla på den stipla linja i kanten på vegbana. Difor vil 
det minste tiltak vera ei betring av stoda for mjuke trafikantar, om det så er gang- og sykkelveg med 
halv breidde i høve dagens normalar.

Når eit tiltak vel vert prioritert må det vera lov å ha nøkterne haldningar til dei faktiske behova i 
området. Vårt lokale skrekkeksempel er reliseringa av plan 504_63 frå 2002 gjennom Hosanger 
sentrum der fortaua fleire stader er like breie som sjølve vegbana. Lokale tilhøve og behov for 
trafikksikring var ikkje drivande for denne dimensjoneringa av prosjektet, og estetisk er dette vorte 
skjemmande for bygda sitt kulturlandskap.

Svar på spørsmål 4:
Osterøy kommune vil innleia med å seie seg både takksam og nøgd med at prosjektet Loftås-Hauge 
langs Fv. 567 har fått ein plass på lista over tiltak for mjuke trafikantar i §5.6.5, og at det er prioritert 
allereie i komande periode 2023-2026. Realisering av prosjektet vil tyde mykje for trafikktryggleik, 
ferdsel til skule, og allmenn mobilitet i området.

Vi vurderer det som uheldig at Vesetgjelet ikkje har kome inn på noko liste i denne RTP-en for 
perioden fram til 2033 og ber om at prosjektet vert sett inn på lista i §5.6.6 Veganlegg.

Vi saknar også ferjesambandet mellom Breistein og Valestrand i RTP-en: Dette sambandet er sers 
viktig for næringslivet men kanskje enda viktigare for kollektivtrafikken i regionen. Om lag ein tredel 
av kommunen sine innbyggjarar pendlar til arbeid i (eller via) Bergen. Med to kanalar for offentleg 
transport - ein gjennom Arna og den andre gjennom Åsane - bidrar dette ferjesambandet til å spreie 
trafikken, til reduserte utslepp, og til å fremja bruk av kollektivtransport. Osterøy kommune ber om 
at det vert vurdert som offentleg ferjesamband snarast mogleg.

Osterøy kommune er nøgd med at fylkeskommunen ønskjer å arbeide for at det vert sett av meir 
midlar til skredsikring. Dette er viktig og naudsynt. Likevel saknar vi visjonar om og midlar til 
førebyggjande tiltak i høve rassikring: Bruvikvegen Fv. 5418 er truleg den mest rasutsette vegen i 
Osterøy kommune der både innbyggjarar og vegeigar ville vore tent med ei geologisk kartlegging av 
rasfara med mål om førebyggjande arbeid heller enn reaktive reparasjonar.

Osterøy kommune saknar også eit fokus på veganlegg som er utsett for flaum, stormflo eller ein 
kombinasjon av desse. Fv. 567 gjennom Lonevåg sentrum er utsett for båe desse og er ferdig regulert 
(plan ID 46302015001). Strekninga er i hjarta av kommunesenteret og manglar også heilt løysingar 
for mjuke trafikantar.

Oppsummering frå Osterøy kommune:
Dei viktigaste tiltaka for gang/sykkelveg for Osterøy kommune er:
1. Fv. 567 Loftås- Hauge



2. Fv. 567 Lonevåg sentrum

Dei viktigaste utbetringane av veg er:
1. Fv. 566 Vesetgjelet (er også viktig i høve løysing for gang/sykkelveg)
2. Fv. 567 Lonevåg sentrum (er også viktig i høve løysing for gang/sykkelveg)

Tidlegare har Osterøy kommune spelt inn Fv. 5418 Bruvikvegen som den viktigaste i høve 
skredsikring på Osterøy.

AVRØYSTING:
Hjalti H. Gislason, H, sitt endringsframlegg vart samrøystes vedteke

FS - vedtak:
Heradsstyret gjev følgjande innspel til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram:

Svar på spørsmål 1:
Osterøy kommune er samd i rekkja Vestland fylkeskommune listar ut tiltakskategoriane på, frå 
trafikktryggleik og mindre utbetringar (først) til store vegprosjekt (sist), og at med ei slik 
prioritering vil ein kunne få mest veg for pengane samtidig som fleire kommunar vil sjå noko 
utbetring over tid. Vi vil føreslå at VLFK definerer tiltakskategoriane tydeleg og vurderer å innføra 
eigne pottar for desse etter mal frå tidlegare Hordaland fylkeskommune sin RTP 2018-2029. 
Storleiken på pottane bør reflektere VLFK sine prioriteringar til kvar tid.

Svar på spørsmål 2:
Med ein årleg pott på 200 mill. til strekningsvise utbetringar må ein venta at den går i sin heilskap 
til eitt einaste prosjekt kvart år. Ventelista vert lang for kommunane i Vestland fylke men Osterøy 
kommune meiner at det likevel er betre å ha ei venteliste enn at døra er stengt.

I Osterøy kommune finst det per dags dato ingen vegar med funksjonsklasse B, noko kommunen 
har sterkt ønskje om å utfordra: Lange strekningar langs fylkesvegar 566 og 567 har årsdøgertrafikk 
på vel over 4000 kjørety og har ein sers viktig funksjon for både lokalt og regionalt næringsliv, og 
for brann og redning både i kommunen og langs E16. Første spadetak for Espevoll næringsområde 
var tatt i februar i år og området vil fort verta viktig for heile regionen med sin nærleik til 
Europavegen, om lag seks kilometer unna. På vegen til det nye næringsområdet må ein igjennom 
Vesetgjelet der vegen er smal, bratt, svingut og heilt utan moglegheiter for mjuke trafikantar å 
ferdast. Utbetring av denne vegstrekninga på 2,3 km var ferdig regulert i 2016 (plan ID 
12532010005) og har som føremål å leggja betre tilrette for skuleskyss, gåande og syklande, og for 
venta næringstrafikk til Espevoll. Vi meiner at dette prosjektet er ein sers god kandidat for ei 
strekningsvis utbetring av ein regional hovudveg.

Svar på spørsmål 3:
Mykje av vegutbetringa langs fylkesvegane i Osterøy kommune dei siste ti åra har kome som 
resultat av rekkjefølgjekrav på lokale utbyggjarar. Vi var så heldige at ved utbygging av Småland 
næringsområde (plan ID 12532014001) har Vestland fylkeskommune stilt opp med del av 
finansieringa for ei ny bru over elva. Vi meiner at slike spleiselagsordningar ofte er heilt naudsynte 
for å få realisert tiltak langs fylkesvegane der alternativet er at både lokale samfunnsutviklings- og 
næringsutviklingsprosjekt vert stogga eller skrinlagt. Vi ser eit tydeleg behov for ei ordning der 
kommunane kan søkje fylkeskommunen om midlar til slike spleiselag.

For å få meir veg for pengane er det høgst nødvendig at særskilt normalane for fortau og gang- og 
sykkelvegar kan verta tilpassa distrikta sine behov. Langs mesteparten av fylkesvegane i vår 



kommune finst det ikkje anna val enn å gå eller sykla på den stipla linja i kanten på vegbana. Difor 
vil det minste tiltak vera ei betring av stoda for mjuke trafikantar, om det så er gang- og sykkelveg 
med halv breidde i høve dagens normalar.

Når eit tiltak vel vert prioritert må det vera lov å ha nøkterne haldningar til dei faktiske behova i 
området. Vårt lokale skrekkeksempel er reliseringa av plan 504_63 frå 2002 gjennom Hosanger 
sentrum der fortaua fleire stader er like breie som sjølve vegbana. Lokale tilhøve og behov for 
trafikksikring var ikkje drivande for denne dimensjoneringa av prosjektet, og estetisk er dette vorte 
skjemmande for bygda sitt kulturlandskap.

Svar på spørsmål 4:
Osterøy kommune vil innleia med å seie seg både takksam og nøgd med at prosjektet Loftås-Hauge 
langs Fv. 567 har fått ein plass på lista over tiltak for mjuke trafikantar i §5.6.5, og at det er 
prioritert allereie i komande periode 2023-2026. Realisering av prosjektet vil tyde mykje for 
trafikktryggleik, ferdsel til skule, og allmenn mobilitet i området.

Vi vurderer det som uheldig at Vesetgjelet ikkje har kome inn på noko liste i denne RTP-en for 
perioden fram til 2033 og ber om at prosjektet vert sett inn på lista i §5.6.6 Veganlegg.

Vi saknar også ferjesambandet mellom Breistein og Valestrand i RTP-en: Dette sambandet er sers 
viktig for næringslivet men kanskje enda viktigare for kollektivtrafikken i regionen. Om lag ein 
tredel av kommunen sine innbyggjarar pendlar til arbeid i (eller via) Bergen. Med to kanalar for 
offentleg transport - ein gjennom Arna og den andre gjennom Åsane - bidrar dette ferjesambandet 
til å spreie trafikken, til reduserte utslepp, og til å fremja bruk av kollektivtransport. Osterøy 
kommune ber om at det vert vurdert som offentleg ferjesamband snarast mogleg.

Osterøy kommune er nøgd med at fylkeskommunen ønskjer å arbeide for at det vert sett av meir 
midlar til skredsikring. Dette er viktig og naudsynt. Likevel saknar vi visjonar om og midlar til 
førebyggjande tiltak i høve rassikring: Bruvikvegen Fv. 5418 er truleg den mest rasutsette vegen i 
Osterøy kommune der både innbyggjarar og vegeigar ville vore tent med ei geologisk kartlegging 
av rasfara med mål om førebyggjande arbeid heller enn reaktive reparasjonar.

Osterøy kommune saknar også eit fokus på veganlegg som er utsett for flaum, stormflo eller ein 
kombinasjon av desse. Fv. 567 gjennom Lonevåg sentrum er utsett for båe desse og er ferdig 
regulert (plan ID 46302015001). Strekninga er i hjarta av kommunesenteret og manglar også heilt 
løysingar for mjuke trafikantar.

Oppsummering frå Osterøy kommune:
Dei viktigaste tiltaka for gang/sykkelveg for Osterøy kommune er:
1. Fv. 567 Loftås- Hauge
2. Fv. 567 Lonevåg sentrum

Dei viktigaste utbetringane av veg er:
1. Fv. 566 Vesetgjelet (er også viktig i høve løysing for gang/sykkelveg)
2. Fv. 567 Lonevåg sentrum (er også viktig i høve løysing for gang/sykkelveg)

Tidlegare har Osterøy kommune spelt inn Fv. 5418 Bruvikvegen som den viktigaste i høve 
skredsikring på Osterøy.



Heradsstyret - 031/22

HS - behandling:
Framlegg og votering i saka kjem fram av voteringsprotokollen som ligg ved nedst i den komplette 
møteprotokollen.

HS - vedtak:
Heradsstyret gjev følgjande innspel til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram:

Svar på spørsmål 1:
Osterøy kommune er samd i rekkja Vestland fylkeskommune listar ut tiltakskategoriane på, frå 
trafikktryggleik og mindre utbetringar (først) til store vegprosjekt (sist), og at med ei slik 
prioritering vil ein kunne få mest veg for pengane samtidig som fleire kommunar vil sjå noko 
utbetring over tid. Vi vil føreslå at VLFK definerer tiltakskategoriane tydeleg og vurderer å innføra 
eigne pottar for desse etter mal frå tidlegare Hordaland fylkeskommune sin RTP 2018-2029. 
Storleiken på pottane bør reflektere VLFK sine prioriteringar til kvar tid.

Svar på spørsmål 2:
Med ein årleg pott på 200 mill. til strekningsvise utbetringar må ein venta at den går i sin heilskap 
til eitt einaste prosjekt kvart år. Ventelista vert lang for kommunane i Vestland fylke men Osterøy 
kommune meiner at det likevel er betre å ha ei venteliste enn at døra er stengt.

I Osterøy kommune finst det per dags dato ingen vegar med funksjonsklasse B, noko kommunen 
har sterkt ønskje om å utfordra: Lange strekningar langs fylkesvegar 566 og 567 har årsdøgertrafikk 
på vel over 4000 kjørety og har ein sers viktig funksjon for både lokalt og regionalt næringsliv, og 
for brann og redning både i kommunen og langs E16. Første spadetak for Espevoll næringsområde 
var tatt i februar i år og området vil fort verta viktig for heile regionen med sin nærleik til 
Europavegen, om lag seks kilometer unna. På vegen til det nye næringsområdet må ein igjennom 
Vesetgjelet der vegen er smal, bratt, svingut og heilt utan moglegheiter for mjuke trafikantar å 
ferdast. Utbetring av denne vegstrekninga på 2,3 km var ferdig regulert i 2016 (plan ID 
12532010005) og har som føremål å leggja betre tilrette for skuleskyss, gåande og syklande, og for 
venta næringstrafikk til Espevoll. Vi meiner at dette prosjektet er ein sers god kandidat for ei 
strekningsvis utbetring av ein regional hovudveg.

Svar på spørsmål 3:
Mykje av vegutbetringa langs fylkesvegane i Osterøy kommune dei siste ti åra har kome som 
resultat av rekkjefølgjekrav på lokale utbyggjarar. Vi var så heldige at ved utbygging av Småland 
næringsområde (plan ID 12532014001) har Vestland fylkeskommune stilt opp med del av 
finansieringa for ei ny bru over elva. Vi meiner at slike spleiselagsordningar ofte er heilt naudsynte 
for å få realisert tiltak langs fylkesvegane der alternativet er at både lokale samfunnsutviklings- og 
næringsutviklingsprosjekt vert stogga eller skrinlagt. Vi ser eit tydeleg behov for ei ordning der 
kommunane kan søkje fylkeskommunen om midlar til slike spleiselag.

For å få meir veg for pengane er det høgst nødvendig at særskilt normalane for fortau og gang- og 
sykkelvegar kan verta tilpassa distrikta sine behov. Langs mesteparten av fylkesvegane i vår 
kommune finst det ikkje anna val enn å gå eller sykla på den stipla linja i kanten på vegbana. Difor 
vil det minste tiltak vera ei betring av stoda for mjuke trafikantar, om det så er gang- og sykkelveg 
med halv breidde i høve dagens normalar.

Når eit tiltak vel vert prioritert må det vera lov å ha nøkterne haldningar til dei faktiske behova i 



området. Vårt lokale skrekkeksempel er reliseringa av plan 504_63 frå 2002 gjennom Hosanger 
sentrum der fortaua fleire stader er like breie som sjølve vegbana. Lokale tilhøve og behov for 
trafikksikring var ikkje drivande for denne dimensjoneringa av prosjektet, og estetisk er dette vorte 
skjemmande for bygda sitt kulturlandskap.

Svar på spørsmål 4:
Osterøy kommune vil innleia med å seie seg både takksam og nøgd med at prosjektet Loftås-Hauge 
langs Fv. 567 har fått ein plass på lista over tiltak for mjuke trafikantar i §5.6.5, og at det er 
prioritert allereie i komande periode 2023-2026. Realisering av prosjektet vil tyde mykje for 
trafikktryggleik, ferdsel til skule, og allmenn mobilitet i området.

Vi vurderer det som uheldig at Vesetgjelet ikkje har kome inn på noko liste i denne RTP-en for 
perioden fram til 2033 og ber om at prosjektet vert sett inn på lista i §5.6.6 Veganlegg.

Vi saknar også ferjesambandet mellom Breistein og Valestrand i RTP-en: Dette sambandet er sers 
viktig for næringslivet men kanskje enda viktigare for kollektivtrafikken i regionen. Om lag ein 
tredel av kommunen sine innbyggjarar pendlar til arbeid i (eller via) Bergen. Med to kanalar for 
offentleg transport - ein gjennom Arna og den andre gjennom Åsane - bidrar dette ferjesambandet 
til å spreie trafikken, til reduserte utslepp, og til å fremja bruk av kollektivtransport. Osterøy 
kommune ber om at det vert vurdert som offentleg ferjesamband snarast mogleg.

Osterøy kommune er nøgd med at fylkeskommunen ønskjer å arbeide for at det vert sett av meir 
midlar til skredsikring. Dette er viktig og naudsynt. Likevel saknar vi visjonar om og midlar til 
førebyggjande tiltak i høve rassikring: Bruvikvegen Fv. 5418 er truleg den mest rasutsette vegen i 
Osterøy kommune der både innbyggjarar og vegeigar ville vore tent med ei geologisk kartlegging 
av rasfara med mål om førebyggjande arbeid heller enn reaktive reparasjonar.

Osterøy kommune saknar også eit fokus på veganlegg som er utsett for flaum, stormflo eller ein 
kombinasjon av desse. Fv. 567 gjennom Lonevåg sentrum er utsett for båe desse og er ferdig 
regulert (plan ID 46302015001). Strekninga er i hjarta av kommunesenteret og manglar også heilt 
løysingar for mjuke trafikantar.

Oppsummering frå Osterøy kommune:
Dei viktigaste tiltaka for gang/sykkelveg for Osterøy kommune er:
1. Fv. 567 Loftås- Hauge
2. Fv. 567 Lonevåg sentrum

Dei viktigaste utbetringane av veg er:
1. Fv. 566 Vesetgjelet (er også viktig i høve løysing for gang/sykkelveg)
2. Fv. 567 Lonevåg sentrum (er også viktig i høve løysing for gang/sykkelveg)

Tidlegare har Osterøy kommune spelt inn Fv. 5418 Bruvikvegen som den viktigaste i høve 
skredsikring på Osterøy.

Saksopplysningar:
Saksopplysningar: 

Vestland fylkeskommune ber om innspel til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram. 
Dei ber om innspel på følgjande: 

1. Kva føremål er viktigast å prioritere i investeringsprogrammet, er det rammeløyvingar til 



trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av kai, 
bru og tunnel eller midlar til store vegprosjekt 

2. Det er føreslått å avsetje 200 mill. kr. årleg til strekningsvise utbetringar av regionale 
hovudvegar (vegar i funksjonsklasse B), samt å setje i gang minst to større gang -og sykkeltiltak 
utanom Miljøløftet årleg. Det er også føreslått eigne løyvingar til rekkverk, vegljos og til ei 
ordning med spleiselag for mindre prosjekt. Vi vil be om synspunkt på dette. 

3. Vestland fylkeskommune ber kommunane gjere ei vurdering av moglege konkrete 
samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering. Vidare ber vi om innspel til 
korleis ein kan få mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til prosjekt. 

4. Vi ber om synspunkt på om det er dei rette tiltak og prosjekt som er lagt inn i 
investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritere. 

Bakgrunn: 
Fylkestinget vedtok i desember 2021Regional transportplan 2022-2033 for Vestland (RTP). Saman 
med planen vedtok Vestland fylkesting handlingsprogrammet for RTP. No er det utkast til økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram for perioden 2022-2033 som er sendt til kommunane med 
moglegheit for innspel. 

Fylkeskommunen presiserer at vedlagte utkast til økonomisk handlingsprogram inneheld ikkje eit 
endeleg forslag til fordeling av midlar, men vurderer fordelinga mellom ulike føremål i 
investeringsprogrammet. 
Vidare vert prosjekt som er vurderte som aktuelle for oppstart i perioden omtala. Prosjekta er delt 
inn i prosjekt som kan realiserast i komande økonomiplanperiode 2023-2026, og prosjekt som er 
aktuelle fram mot utgangen av planperioden i 2033. Prosjekta er ikkje i prioritert rekkjefølgje. Det er 
grunn til å presisere at med dagens nivå på løyvingane vil det ikkje vere rom for å prioritere alle 
prosjekta som er nemnde i utkastet til investeringsprogram. Det vil følgjeleg vere naudsynt med 
ytterlegare prioritering mellom prosjekta.

I tråd med vedtak i fylkestinget om budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 er det sett av to 
samlesummar som skal fordelast i samband med investeringsprogrammet til RTP; ufordelte midlar til 
gjennomføring av Regional transportplan (RTP) på 2,86 mrd. kr, og ufordelte rassikringsmidlar på 
1,86 mrd. Dette utkastet til investeringsprogram inneheld oversyn over økonomiske rammer med 
mogleg fordeling, samt framlegg til aktuelle større investeringar for den vidare planperioden 2022-
2033.

Fylkeskommunen har avgrensa med økonomiske midlar til disposisjon. For å kunne nå måla i 
Regional transportplan, må det arbeidast opp mot sentrale styresmakter for å sikre auka økonomiske 
rammer for å møte det store behovet i fylket. Samstundes vil det vere naudsynt med delfinansiering 
frå andre finansieringskjelder som bompengar og spleiselag med private og kommunar for å kunne 
realisere mange tiltak.

Kartløysing: 
I https://www.fylkesatlas.no/rtp  er prosjekta er vist i kart med lenkje til ytterlegare informasjon. Kartløysinga 
er under arbeid og vil bli oppdatert fortløpande.

https://www.fylkesatlas.no/rtp


Innretting av investeringsprogrammet: 
Det er utarbeidd framlegg til ein ny struktur for investeringsprogrammet i følgjande tre delar: 
• Fylkesveg 
• Mobilitet og kollektivtransport 
• Miljøløftet 

Langsiktige prioriteringslister: 
Det er lagt opp til å utvikle ei langsiktig portefølje av store prosjekt. For bru og kai er prosjekta angitt i 
ei prioritert rekkjefølgje over tid. For andre prosjekt er det ikkje teke stilling til ei rekkjefølgje for 
prioritering av prosjekt, men dei er delt inn i følgjande kategoriar: 
• Prosjekt som er aktuelle for oppstart i økonomiplanperioden, dvs. fram til og med 2026. 
• Prosjekt som er aktuelle for langsiktige prioriteringslister 

Bru, kai og ferjekai og tunnel: 
Tilstanden på mange av bruene i fylket er kritisk med tanke på å sikre framkome og bereevne. 
Prioritering er basert på skadeprioritet på brua, fare for brot i veglenkjer og årsdøgntrafikk. 
Prioritering for ferjekaier er basert på kriteriet fare for at kaien vert stengt. For tunellar er det skilt 
mellom oppgraderingsbehov etter tunelltryggleiksforskrifta dvs tunellar over 500 m og har ÅDT på 
300 eller meir og øvrige tunellar. 

Skredsikring: 
Det er føreslått å bruke om lag 400 mill kr. i økonomiplanperioden til mindre skredsikringstiltak. 
Dette vil bidra til heilt eller delvis sikring av fleire punkt med høg skredfaktor. Omfanget av 
skredpunkt er høgt i Vestland, og det er mange og viktige behov. 
Samla sett vil dei sju nemnte prosjekta saman med ei avsetjing på 100 mill. kr. til mindre 
rassikringstiltak ta alle skredssikringsmidlane med dagens løyvingsnivå ut planperioden til 2033. Det 
er mange store og viktige behov innan skredsikring i Vestland, og det er vesentleg å arbeide for auka 
rammer til skredsikring frå staten. Ingen av desse sju vegane er på Osterøy. 
Mjuke trafikantar
Det er gjort ei omfattande vurdering av moglege gang- og sykkelvegprosjekt. I RTP er det prioritert å 
styrkje tilbodet til mjuke trafikantar, særleg knytt til å sikre barn og unge. Det kan t.d. bli fremja ei 
målsetting om å setje i gang to større gang- og sykkeltiltak utanom Miljøløftet årleg. Det er åtte 
prosjekt som er vurdert for mogleg oppstart i perioden 2023-2026. FV 567 Loftås- Hauge er eitt av 
dei. 

I tillegg er det ei rekke prosjekt som er vurdert for mogleg oppstart i perioden 2027-2033. Osterøy 
har ingen prosjekt på den lista. 

Veganlegg: 
Her er prosjekt som er søkt om og pågåande bompengepakkar ikkje omtalte.

Strekningsvise prosjekt:  I tråd med regional transportplan vert det føreslått å særleg prioritere 
regionale hovudvegar. Det er under utarbeiding strekningsvise utgreiingar for ein del vegnettet i 
funksjonsklasse B-, og det blir føreslått å setje av ei eiga løyving til strekningsvise utbetringar av desse 
vegane. Målet er å utvikle ein tilfredsstillande standard, og leggje opp til samlekontraktar for forhold 
som vegbreidde, kurvatur, sideterreng, oppgradering av busshaldeplassar mv. Dei strekningsvise 
utgreiingane skildrar nærare behova og prioriteringar på strekningane

Andre store vegprosjekt: Med dei føringane som er sett i RTP og dei økonomiske rammene som 
fylkeskommunen har til rådevelde, vil det vere avgrensa med moglegheit for større vegprosjekt, og 
det må prioriterast 29 strengt. Det blir føreslått å særleg prioritere prosjekt med store behov, og der 



tiltak er under planlegging. Det er for vegprosjekt ikkje føreslått ei tidsrekkjefølgje for oppstart av 
prosjekta. Innspel frå kommunane samt vidare utgreiingsarbeid skal fastsetje dette. Det vurderast 
moglegheit for bompengefinansiering av prosjekt for å kunne finansiere denne porteføljen.

I dette utkastet til investeringsprogram er ikkje trafikktryggingstiltak og mindre utbetringstiltak på 
fylkesveg som har ei prosjektramme under 50 mill. kr vurderte. Utfordringar og føringar som ligg til 
grunn tilseier likevel at det er vesentleg at det framleis vert avsett midlar til slike prosjekt i 
budsjettet. Dette inngår i arbeidet fram mot vedtak av budsjett og økonomiplan i 2022-2033. Under 
samleløyvinga til trafikktryggleik/mindre utbetringar vert i tillegg følgjande vurdert:

· Ei eiga løyving til rekkverk. Rekkverk er sentralt for å styrkje trafikktryggleik, særleg med omsyn 
til utforkøyringsulukker. 

· Ei eiga løyving til vegljos. Vegljos er eit viktig tiltak for å betre trafikktryggleiken. Utskifting til 
LED-lys vil også redusere kostnader til straum, og vil bidra å styrkje trafikktryggleiken.  

· Ordning knytt til spleiselag for infrastruktur på fylkesveg, t.d. å etablere gang- og sykkeltiltak i 
samband med utbygging av VA-anlegg. Med dette vert det teke sikte på ein samla årleg 
vurdering av denne type tiltak, og rammene for ei slik ordning er under arbeid. Større 
samfinansieringsordningar må vurderast i dei årlege handlingsprogramma og budsjett- og 
økonomiplanprosessane. 

Osterøy har ingen veganlegg på lister over vegutbetringar. 

Rådmannen si vurdering og framlegg til uttale frå Osterøy kommune: 
1. Kva føremål er viktigast å prioritere i investeringsprogrammet, er det rammeløyvingar til 

trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av kai, 
bru og tunnel eller midlar til store vegprosjekt ?

For Osterøy kommune er det viktig å få bistand gjennom rammeløyvingar til trafikktryggleik, mindre 
utbetringar og støtte til gang- og sykkeltiltak. Gjennom rammeløyvingane kan me få utretta mange 
gode tiltak med utbetring og trafikktryggleik som kjem fleire til gode. Slike løyvingar fører til at 
mange mindre prosjekt, som er viktige lokalt, kan gjennomførast. Utan desse løyvingane hadde det 
ikkje vore gjennomførbart i vår kommune med den kommuneøkonomien som er i dag. For Osterøy 
kommune har difor søknadsordninga med løyvingar til mindre trafikksikringstiltak fungert godt. Me 
har fått løyvingar til konkrete mindre prosjekt som har vore viktige lokalt. Søknadane gjeld på 
kommunale vegar.

2. Det er føreslått å avsetje 200 mill. kr. årleg til strekningsvise utbetringar av regionale 
hovudvegar (vegar i funksjonsklasse B), samt å setje i gang minst to større gang -og sykkeltiltak 
utanom Miljøløftet årleg. Det er også føreslått eigne løyvingar til rekkverk, vegljos og til ei 
ordning med spleiselag for mindre prosjekt. Vi vil be om synspunkt på dette. 

Osterøy kommune er samd i at målsettinga om å utbetre eksisterande vegar heller enn å setje i gang 
nye store prosjekt. For Osterøy er strekninga på FV566 Vesetgjelet ei strekning som er ferdig 
regulert, men som krev utbetring. Strekninga er smal, svingete, bratt og er det siste gjenståande 
stykket mellom Osterøybrua og Lonevåg som har dårleg standard. Strekninga er på vel 2 km og det er 
ikkje løysing for mjuke trafikantar. Ei utbetring av strekninga i samsvar med reguleringsplanen vil 
også løyse utfordringane for mjuke trafikantar. Strekninga har skuleelevar som må stå i vegen for å 
vente på skulebussen. 



Figur 1 https://www.nordhordlandskart.no/pr
Osterøy kommune er nøgd med at gang/sykkelveg på strekninga FV 567 Loftås-Hauge er teke med i 
prosjekt som kan gjennomførast i perioden 2022-2026. Ei strekningsvis utbetring av delar av 
fylkesvegen bør vurderast, særleg i lys av nyleg dødsulukke på same strekninga. 

3. Vestland fylkeskommune ber kommunane gjere ei vurdering av moglege konkrete 
samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering. Vidare ber vi om innspel til 
korleis ein kan få mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til prosjekt. 

For Osterøy kommune har det vore utfordrande å løyse gang/sykkelveg langs eller i tilknyting til 
fylkesveg. Det har ikkje vore sett i gang noko bygging av gang/sykkelveg i offentleg regi. Det er bustad 
og næringsprosjekt, der ein er avhengig av tilkomst til mjuke trafikantar, og der dette må skje langs 
fylkesveg. Osterøy kommune vurderer at det er naudsynt med ein eigen pott frå fylkeskommunen 
som kan bidra inn i gang/sykkelveg langs fylkesveg for å sikre gjennomføring. Ei slikt spleiselag kan 
gjere det enklare og meir føreseieleg for utbyggjarar utanfor heilt sentrale strok å få gjennomført 
naudsynt utbygging. Rekkefølgjekrav kan også få betre legitimitet om det offentlege, og då særleg 
vegeigar, bidreg inn i gjennomføringa. 

4. Vi ber om synspunkt på om det er dei rette tiltak og prosjekt som er lagt inn i 
investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritere. 

Rådmannen er nøgd med at strekninga Loftås- Hauge er med på prosjekt for mjuke trafikantar som 
kan realiserast innan 2026. I fylkeskommunen sine prioriteringar er det eigne pottar med midlar for 
t.d. skredsikring og vegutbetring. Eit prosjekt som utbetring av fylkesveg 566 i Vesetgjelet, som er 
ferdig regulert, vil difor ikkje konkurrere med skredsikring av Bruvikvegen. Rådmannen vurderer det 
difor som uheldig at Vesetgjelet framleis ikkje er komne på lister i gjeldande RTP for perioden fram til 
2033. Osterøy kommune ber difor om at utbetring av fylkesveg 566 Vesetgjelet vert sett på 
prioriteringslista for strekningar som må utbetrast. 



Osterøy kommune er også nøgd med at fylkeskommunen ønskjer å arbeide for at det vert sett av 
meir midlar til skredsikring. Dette er viktig og naudsynt. Likevel saknar Osterøy kommune eit fokus på 
veganlegg som er utsett for flaum, stormflo eller ein kombinasjon av desse. FV 567 gjennom Lonevåg 
sentrum er utsett for flaum og stormflo og er ferdig regulert. Strekninga manglar også heilt løysingar 
for mjuke trafikantar. 

Oppsummering frå Osterøy kommune: 
Dei viktigaste tiltaka for gang/sykkelveg for Osterøy kommune er: 

1. FV 567 Loftås- Hauge
2. FV 567 Lonevåg sentrum

Dei viktigaste utbetringane av veg er: 
1. FV 566 Vesetgjelet (er også viktig i høve løysing for gang/sykkelveg)
2. FV 567 Loftås- Hauge – strekningsvis utbetring, særleg farleg sving. 
3. FV 567 Lonevåg sentrum (er også viktig i høve løysing for gang/sykkelveg)

Tidlegare har Osterøy kommune spelt inn FV 5418 Bruvikvegen som den viktigaste i høve skredsikring 
på Osterøy. 

Konklusjon
Rådmannen viser til vurdering og uttale som vist til over og rår Heradsstyret til å sende vurderinga og 
uttalen til Vestland fylkeskommune i samband med innspel til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram 2022-2035.  
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Innspel til RTP økonomiske handlingsprogram og investeringsprogram 2022-2033

Naturutvalet- 010/2022, har i møte 22.03.2022 15:00 fatta følgjande vedtak:

Samnanger kommune sin uttale til innspelutkastet av RTP sitt økonomiske handlingsprogram og 
investeringsprogram for perioden 2022-2033:
Samnanger kommune ber fylkeskommunen sjå på bakgrunnen for valet av tiltak for å kome fram til 
kva som skal prioriterast. Det er viktig at dei tiltaka som det blir brukt mykje resursar på, er 
framtidsretta og kan nære ein utvikling på regionalt og lokalt nivå. Tiltak som nærer ein utvikling på 
regionalt nivå, vil skape nye utfordringar for lokalsamfunnet. For Samnanger kommune vil dette vere 
prosjektet med ein ny tunnel i Tokagjelet. Med ein ny tunnel og jamleg auke av ÅDT på Fv. 49, vil det 
bli eit større behov for oppgradering av tunnelar, trafikktryggleik, mindre utbetringar av eksisterande 
veganlegg, gang- og sykkeltiltak og kollektivtiltak. 

I vurderinga om kva tiltak som er viktigast å prioritere, er det viktig å ta med seg at tiltak som skal 
betre det regionale transportnettet, ikkje går utover det lokale transportnettet. Utbetring av det 
regionale transportnettet vil krevje lokale tiltak for å hindre at fylkesvegar utviklar seg til ein negativ 
konsekvens for kommunen.

Samnanger kommune synar til at det er viktigare å prioritere strekningsvise utbetringar av regionale 
hovudvegar over to større gang- og sykkeltiltak utanom miljøløftet. Samnanger kommune opplever 
at den aukande trafikken på vegar i funksjonsklasse B, gjer det mindre trygt på desse vegane der dei 
er utforma etter ein tidlegare standard. Kryssingspunkt og avkøyringar har ikkje blitt oppgradert i takt 
med den aukande trafikken. Dette er eit etterslepspunkt som Samnanger kommune synest er viktig å 
prioritere. 

Samnanger kommune synest at eigne løyvingar til rekkverk, vegljos og til ei ordning med spleiselag 
for mindre prosjekt, er ei god tilnærming for å hjelpe kommunar å betre hovudvegar med lågare 
funksjonsklassar som kommunane sjølv reknar som sentrale for kommunen. Samnanger kommune 
meiner at det kan vere lurt å sette rammar på kor desse løyvingane går, som til dømes skulevegar.

Samnanger kommune ser på moglegheita til å få utvida det offentlege VA-nettet langs FV. 49 
gjennom Eikedalen. Det er ei rekkje fritidsbustader i denne delen av Eikedalen, samt eit område med 
fastbuande. Særleg blant dei fastbuande har det i mange år blitt bede om betre tilrettelegging for 
mjuke trafikantar. Mange har også kontakta kommunen med spørsmål om når det kjem offentleg VA 
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til dette området. Referansepunkt for prosjektområde vil vere frå Samnangervegen 665 til avkøyring 
til Eikedalen skisenter. Dette er eit prosjekt der det kan vere aktuelt for Samnanger kommune å gå 
inn i eit spleiselag med fylkeskommunen med å bruke trase for VA til trase for gang- og sykkelveg og 
andre utbetringar av vegen.

Samnanger kommune ber fylkeskommunen om at dei gjer ein ekstra vurdering på kva dei nemnte 
tiltaka og prosjekta i innspelutkastet gjer for det regionale og lokale transportnettet. Samnanger 
kommune meiner at fylkeskommunen må sjå på tiltaka og prosjekta at dei reduserer belastninga på 
det lokale transportnettet. Alle tiltaka og prosjekta som er nemnt, vil føre til en auka trafikktryggleik, 
men tiltaka og prosjekta bør følgje utviklingsstrategien som er vedteken i kommunen sin 
samfunnsdel og arealdel. Samnanger kommune synar at det er positivt at det er blitt utarbeida eit 
fagleg grunnlag, Meir veg for pengane, for kva tiltak og prosjekt som skal prioriterast. 

Prosjekta og tiltaka som er knytt til Fv. 49 bør prioriterast. I dag er dette hovudtransport aksen 
mellom Bergen og Hardangerfjorden, og vidare til Folgefonna Nasjonalpark. FV. 49 er også ein viktig 
veg for å komme til større hyttefelt som er lokalisert i Eikedalen og Kvamskogen, og det er fleire 
reisedestinasjonar langs denne vegen. Dagens trafikk på Fv. 49 skaper allereie ein del utfordringar for 
det lokale transport nettet, og det er behov for utbetringar. Fylkeskommunen har vist til moglegheita 
å gjere Fv. 49 til ein omkøyringsveg mellom Bergen - Voss når neste utbyggingsetappe for toglinja 
mellom Bergen – Voss skal byggast. 

Med den stadig aukande trafikken på Fv. 49 grunna fritidsinteresser, frakt, tunnelutbygging i 
Tokagjelet og mogleg omkøyringsveg, er det eit stort behov for utbetring på større delar av 
veganlegget. Samnanger kommune har ved fleire anledningar prøvd å redusere hastigheita på Fv. 49 
for å betre trafikktryggleiken rundt avkøyrslar og kryssingspunkt for mjuke trafikantar, utan å få 
gjennomslag. Det må skje fleire utbetringar på veganlegget til Fv. 49. Om det ikkje blir prioritert 
utbetringar langs Fv. 49 i Samnanger kommune, må fylkeskommunen gå med på å redusere 
hastigheita på vegen på fleire strekningar. 

Tunneloppgradering av Fossenbrattetunnelen og skredsikring med Tokagjelet er tiltak som må 
gjennomførast, grunne ein konstant auking av ÅDT på denne vegen. Auken av ÅDT for bilar og 
tungtransport, vil føre til fleire vibrasjonar på nærområdet og kan auke sannsyna for steinsprang. For 
å halde på nullvisjonen, er dette 2 tiltak som bør setjast høgt på prioriteringslista. 

Samnanger kommune ynskjer at det blir prioritert gang- og sykkelveg mellom Bjørkheim - Bjelkarvika 
i staden for Tysse – Haga. Bjørkheim – Bjelkarvika er ei strekning som vil bli veldig sentral for den 
pågåande sentrums utviklinga som skjer i Samnanger kommune. Me er tidleg i ein fortettings fase av 
Bjørkheim, og ein må få på plass gang- og sykkelvegar nå mens det framleis er tilgjengeleg areal. Ein 
gang- og sykkelveg mellom Bjørkheim – Bjelkarvika vil redusere farlege kryssingspunkt langs Fv. 49. 
Dei fleste planane som er i arbeid i dag i Samnanger kommune omhandlar ein fortetting av Bjørkheim 
og nærliggjande areal. Om ikkje nemnte gang- og sykkelveg kjem, må kommunen sjå på løysningar 
som lysregulerte overgangar langs FV.49 for å redusere det aukande faremomentet for mjuke 
trafikantar. Ein gang- og sykkelveg mellom Bjørkheim – Bjelkarvika vil vere elementær for å auke talet 
på gåande og syklande i kommunen, da denne vegen vil vere midt i ein fortettingssone.

Samnanger kommune har tidlegare, i uttale til Regional Transportplan hausten 2021, uttalt at det må 
vera eit høgt prioritert tiltak å gjera fv 579 mellom Hisdal og Os om til forkøyrsveg, og ber om at 
dette arbeidet blir satt i verk. Vidare vil vi påpeika at same vegstrekning har eit sterkt behov for 
oppgradering, særleg på enkelte strekningar. Trafikken har auka markant dei siste åra, og det er også 
stor sjanse at trafikken på denne strekninga aukar i samband med opning av Svegatjørn- Rådal. I 
tillegg er det omkøyringsveg, samt at Samnanger har legevakt i Os, og må då nytta denne 
vegstrekninga.
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Med helsing

Hilde-Lill Våge
einingsleiar samfunnsutvikling

Ragnhild Lønningdal
planleggjar

Dette dokumentet er godkjent elektronisk og har derfor ingen signatur.  

Adresseliste:
Vestland fylkeskommune Postboks 7900 5020 Bergen
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Sogndal kommune viser til brev frå Vestland fylkeskommune om innspel til 
økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram, og har fylgjande 
hovudprioriteringar i rekkefylgje: 

1. Skredsikring av Fv 55 med bru over Esefjorden i Balestrand 
2. Trygging av mjuke trafikantar på Fv 5609 Njøsavegen 
3. Trygging av mjuke trafikantar på Fv 424 Haukåsvegen 
4. Trygging av mjuke trafikantar på Fv 55 Sogndal - Årøy 

Sogndal kommune forstår at det er store utfordringar å få dei økonomiske rammene 
til å dekke behov for drift, vedlikehald og investeringar innan samferdsle. Me støttar 
arbeidet mot nasjonale myndigheiter for å få meir pengar til desse føremåla, og 
spesielt meiner me det må setjast av meir midlar nasjonalt til skredsikring. 

5.6.4 Skredsikring 

Når det er knapt med midlar må ein prioritere, og det er svært viktig for oss at ein er 
føreseieleg i desse prioriteringane. Det betyr at det må leggast stor vekt på å fylgje 
opp tidlegare Regional Transportplan frå dei to gamle fylka. For Sogndal kommune er 
rassikringsprosjektet på Fv 55 med bru over Esefjorden vår hovudprioritet. Dette 
prosjektet var vedteke oppstarta i Sogn og Fjordane, og Vestland fylkeskommune 
hadde og lagt dette inn i økonomiplanen før det vart teke ut att i desember 2021. 

Sogndal kommune ventar på oversending av reguleringsplan frå Vestland 
Fylkeskommune, og denne vil bli lagt ut til offentleg ettersyn denne våren. Prosjektet 
sikrar ein rasutsett veg med høg skredfaktor, som er ein viktig skule- og pendlarveg 
for kommunen vår.  

I høyringsdokumentet er det peikt på at det kan vere aktuelt å vurdere bompengar på 
prosjektet med bakgrunn i at det kortar inn vegen. I alternativa som er utgreidd 
tidlegare ville utbetring av vegen i tillegg til rassikring gjort prosjektet dyrare. 
Skredsikringsprosjekt  som dette har vore, og er tenkt dekka gjennom nasjonale 
løyvingar og me er undrande til at brukarfinansiering kjem opp som eit alternativ. 
Avklaringa med at bru over Esefjorden kan reknast som eit fullverdig rassikringstiltak 
vart avklart attende i 2012. Ei innkorting av vegstrekninga på Fv 55 er ein rein bonus, 
og Sogndal kommune er viljuge til å overta ansvaret for vegen som vert erstatta av 
bru. 

5.6.5 Mjuke trafikantar 

Sogndal kommune, og tidlegare Leikanger kommune, har gjennom lang tid spelt inn 
Fv 5609 Njøsavegen (ÅDT 1400) som ein svært utrygg veg å ferdast på for mjuke 
trafikantar. Sogndal kommune inviterer til dialog for korleis ein kan få ein tryggare 
kvardag for dei gåande og syklande langs denne vegen. Me stiller oss uforståande til 
at denne vegen ikkje er med i oversikten over dei prosjekta fylkeskommunen ynskjer 
å prioritera i RTP.  



Vidare er me positive til at prosjektet med sikring av Fv 424 Haukåsvegen kan få 
tildelt planleggingsmidlar. Sogndal kommune ber og om at det vert sett i gang 
planlegging av gangveg, Sogndal – Årøy på Fv 55. 

 

 

5.6.6 Veganlegg 

Sogndal kommune støttar opp om prioriteringa til Sogn Regionråd av Fv 55 Vadheim 
– grense Innlandet. Fv 55 har mange flaskehalsar som sårt treng utbetring. Prosjekta 
Merket – Ulvåna i Høyanger og Høyheim – Nes i Luster må realiserast. 

I Sogn kan «meir veg for pengane» dessutan vere å velje litt enklare løysingar som 
ikkje alltid stettar alle krava i vegnormalen. Eit døme er dei oppgraderingane som 
SVV no gjennomfører på rv. 13 mellom Hella og Leikanger. 
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Uttale til Handlingsprogram Regional Transportplan (RTP) Vestland 2022-2033 
frå Solund kommune 
 
 
KOMMUNESTYRE Sak - 012/22: 
Det er gjort følgjande vedtak i saka: 

 
Solund kommunestyre er nøgde med at Ytre Steinsund bru er sett i gang og ligg 
inne i planperioden.  

For Solund kommune er det viktig at det blir sett av nok midlar i rammeløyving til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, 
oppgradering av kai, bru og tunnel. For Solund kommune er det viktigast at 
rammeløyvingar bli prioritert i perioden til følgjande føremål: 

1. Solund kommune ber om at det vert lagt inn 70 millionar til flytting av 
hurtigbåtstopp for hovudbåten frå Krakhella til kommunesenteret Hardbakke i 
planperioden. Det må være minst like gode kommunikasjonar nordover, sørover og 
innover i fjorden, og med same frekvens som i dag. Flyttinga vil innebere ei svært 
stor innsparing i reisetid for dei fleste reisande. Det vil styrka trafikkgrunnlaget for 
ekspressbåten, og med det kunna avlasta biltrafikken på ferga. Fylkesutvalet 
handsama i 2020 rapport utarbeidd av COWI som omhandlar dette. Utvalet slutta 
seg samrøystes til konklusjonane der, og investeringar knytt til dette er 
kostnadsrekna til om lag 70 mill.  
 
 
2. Utbetring av to små tunellar på FV 606 ved Eilund i Solund må løysast i 
planperioden (kap. 5.6.3 Tunellar). Solund har to små tunellar på FV 606. Dette er 
einaste innfartsåre til kommunen, og tunellane har berre 4 m høgd. Det er heller 
ikkje omkøyringsmoglegheit. Tunellane er ein stor flaskehals for næringstransport.  
Utbetring av tunellane vart for få år sidan kostnadsrekna og planlagt, men vart 
stoppa. Ved vidare utbetring må næringstransport vektast høgt saman med kva 
moglegheit som finst for omkøyring. Prosjektet fyller både kriteriet lokale 
hovudvegar (klasse C) og tiltak knytt til framkome og trafikktrygging for 
næringslivet. 
 
3. Det må sikrast nok midlar til trafikktryggleiksprosjekt som t.d. gang/sykkelvegar. 
FV606 som hovudveg i Solund er gjennomgåande smal og uoversiktleg og har 
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mange farlege strekningar for gåande og syklande. Solund kommune ber om at 
strekninga Hardbakke Steinsund FV606 vert lagt inn som trafikktryggleiksprosjekt, 
fortrinnsvis som gang/sykkelveg, ev som turveg. Solund kommune ser også positivt 
på fylkeskommunen sitt vedtak i FT sak 11/22 «Meir veg for pengane», der ein 
opnar for å bygge turvegar langs fylkesveg der det ikkje finst andre langsiktige 
planar.  
 
4. Møteplassar på FV 606 i Dumbesvingane må må løysast i planperioden. 
 
5. Utbetring av bru over Rørdalsfjorden må løysast i planperioden (kap 5.6.1). Det 
vil vere naturleg å sjå utbetring av brua i samanheng med ferdigstilling av Ytre 
Steinsund bru.  
 
6. Tilførselsvegar til E39 må prioriterast. I tillegg til strekninga Lavik – Leirvik på 
fv57, må fv602 Instefjord – Rutledal oppgraderast fleire stader. Det er behov for 
skilting til Solund og Hardbakke i Instefjord.  
 
7. Samanhengande billettering lokalbuss, -båt, snøggbåt og ekspressbuss må 
utgreiast. Bur ein i Solund er det mange transportmiddel for å få gjennomført 
viktige offentlege gjeremål i td. Bergen.  
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024/22 FORMANNSKAP 22.03.2022 

012/22 KOMMUNESTYRE 31.03.2022 

 
 

Uttale til Handlingsprogram Regional Transportplan (RTP) Vestland 
2022-2033 

 
Administrasjonssjefen sitt framlegg til vedtak: 
Solund kommunestyre er nøgde med at Ytre Steinsund bru er sett i gang og ligg inne i 
planperioden.  

For Solund kommune er det viktig at det blir sett av nok midlar i rammeløyving til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av 
kai, bru og tunnel. For Solund kommune er det viktigast at rammeløyvingar bli prioritert i 
perioden til følgjande føremål: 

1. Solund kommune ber om at det vert lagt inn 70 millionar til flytting av hurtigbåtstopp frå 
Krakhella til kommunesenteret Hardbakke i planperioden. Flyttinga vil innebere ei svært 
stor innsparing i reisetid for dei fleste reisande. Det vil styrka trafikkgrunnlaget for 
ekspressbåten, og med det kunna avlasta biltrafikken på ferga. Fylkesutvalet handsama i 
2020 rapport utarbeidd av COWI som omhandlar dette. Utvalet slutta seg samrøystes til 
konklusjonane der, og investeringar knytt til dette er kostnadsrekna til om lag 70 mill.  
 
2. Utbetring av to små tunellar på FV 606 ved Eilund i Solund må løysast i planperioden 
(kap. 5.6.3 Tunellar). Solund har to små tunellar på FV 606. Dette er einaste innfartsåre til 
kommunen, og tunellane har berre 4 m høgd. Det er heller ikkje omkøyringsmoglegheit. 
Tunellane er ein stor flaskehals for næringstransport.  Utbetring av tunellane vart for få år 
sidan kostnadsrekna og planlagt, men vart stoppa. Ved vidare utbetring må 
næringstransport vektast høgt saman med kva moglegheit som finst for omkøyring. 
Prosjektet fyller både kriteriet lokale hovudvegar (klasse C) og tiltak knytt til framkome og 
trafikktrygging for næringslivet. 
 
3. Utbetring av bru over Rørdalsfjorden må løysast i planperioden (kap 5.6.1). Det vil vere 
naturleg å sjå utbetring av brua i samanheng med ferdigstilling av Ytre Steinsund bru.  
 
4. Det må sikrast nok midlar til trafikktryggleiksprosjekt som t.d. gang/sykkelvegar. FV606 
som hovudveg i Solund er gjennomgåande smal og uoversiktleg og har mange farlege 
strekningar for gåande og syklande. Solund kommune ber om at strekninga Hardbakke 
Steinsund FV606 vert lagt inn som trafikktryggleiksprosjekt, fortrinnsvis som 
gang/sykkelveg, ev som turveg. Solund kommune ser også positivt på fylkeskommunen 
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sitt vedtak i FT sak 11/22 «Meir veg for pengane», der ein opnar for å bygge turvegar 
langs fylkesveg der det ikkje finst andre langsiktige planar.  
 
5. Møteplassar på FV 606 i Dumbesvingane må må løysast i planperioden. 
 
6. Tilførselsvegar til E39 må prioriterast. I tillegg til strekninga Lavik – Leirvik på fv57, må 
fv602 Instefjord – Rutledal oppgraderast fleire stader. Det er behov for skilting til Solund og 
Hardbakke i Instefjord.  
 
7. Samanhengande billettering lokalbuss, -båt, snøggbåt og ekspressbuss må utgreiast. 
Bur ein i Solund er det mange transportmiddel for å få gjennomført viktige offentlege 
gjeremål i td. Bergen.  
 
 

 
22.03.2022 FORMANNSKAP 
 
Handsaming: 
 
Votering: 
Administrasjonssjefen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
 

 
FOR-024/22 Vedtak i: 
 
Solund kommunestyre er nøgde med at Ytre Steinsund bru er sett i gang og ligg inne i 
planperioden.  

For Solund kommune er det viktig at det blir sett av nok midlar i rammeløyving til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av 
kai, bru og tunnel. For Solund kommune er det viktigast at rammeløyvingar bli prioritert i 
perioden til følgjande føremål: 

1. Solund kommune ber om at det vert lagt inn 70 millionar til flytting av hurtigbåtstopp frå 
Krakhella til kommunesenteret Hardbakke i planperioden. Flyttinga vil innebere ei svært 
stor innsparing i reisetid for dei fleste reisande. Det vil styrka trafikkgrunnlaget for 
ekspressbåten, og med det kunna avlasta biltrafikken på ferga. Fylkesutvalet handsama i 
2020 rapport utarbeidd av COWI som omhandlar dette. Utvalet slutta seg samrøystes til 
konklusjonane der, og investeringar knytt til dette er kostnadsrekna til om lag 70 mill.  
 
2. Utbetring av to små tunellar på FV 606 ved Eilund i Solund må løysast i planperioden 
(kap. 5.6.3 Tunellar). Solund har to små tunellar på FV 606. Dette er einaste innfartsåre til 
kommunen, og tunellane har berre 4 m høgd. Det er heller ikkje omkøyringsmoglegheit. 
Tunellane er ein stor flaskehals for næringstransport.  Utbetring av tunellane vart for få år 
sidan kostnadsrekna og planlagt, men vart stoppa. Ved vidare utbetring må 
næringstransport vektast høgt saman med kva moglegheit som finst for omkøyring. 
Prosjektet fyller både kriteriet lokale hovudvegar (klasse C) og tiltak knytt til framkome og 
trafikktrygging for næringslivet. 
 
3. Utbetring av bru over Rørdalsfjorden må løysast i planperioden (kap 5.6.1). Det vil vere 
naturleg å sjå utbetring av brua i samanheng med ferdigstilling av Ytre Steinsund bru.  
 
4. Det må sikrast nok midlar til trafikktryggleiksprosjekt som t.d. gang/sykkelvegar. FV606 
som hovudveg i Solund er gjennomgåande smal og uoversiktleg og har mange farlege 
strekningar for gåande og syklande. Solund kommune ber om at strekninga Hardbakke 
Steinsund FV606 vert lagt inn som trafikktryggleiksprosjekt, fortrinnsvis som 
gang/sykkelveg, ev som turveg. Solund kommune ser også positivt på fylkeskommunen 
sitt vedtak i FT sak 11/22 «Meir veg for pengane», der ein opnar for å bygge turvegar 
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langs fylkesveg der det ikkje finst andre langsiktige planar.  
 
5. Møteplassar på FV 606 i Dumbesvingane må må løysast i planperioden. 
 
6. Tilførselsvegar til E39 må prioriterast. I tillegg til strekninga Lavik – Leirvik på fv57, må 
fv602 Instefjord – Rutledal oppgraderast fleire stader. Det er behov for skilting til Solund og 
Hardbakke i Instefjord.  
 
7. Samanhengande billettering lokalbuss, -båt, snøggbåt og ekspressbuss må utgreiast. 
Bur ein i Solund er det mange transportmiddel for å få gjennomført viktige offentlege 
gjeremål i td. Bergen.  
 
 

 
31.03.2022 KOMMUNESTYRE 
 
Handsaming: 
 
Representanten Anne Kristine Dyrdal ber om at ugildskapen hennar vert vurdert. Solund 
kommunestyre finn representanten ugild i saka etter kommunelova § 11-10, 2. ledd. 
Representanten deltok ikkje i eiga vurdering. 
 
Framlegg frå H v/ Kenneth Sæbø om endring i punkt 1. 
1. Solund kommune ber om at det vert lagt inn 70 millionar til flytting av hurtigbåtstopp for 
hovudbåten frå Krakhella til kommunesenteret Hardbakke i planperioden. Det må være 
minst like gode kommunikasjonar nordover, sørover og innover i fjorden, og med same 
frekvens som i dag. Flyttinga vil innebere ei svært stor innsparing i reisetid for dei fleste 
reisande. Det vil styrka trafikkgrunnlaget for ekspressbåten, og med det kunna avlasta 
biltrafikken på ferga. Fylkesutvalet handsama i 2020 rapport utarbeidd av COWI som 
omhandlar dette. Utvalet slutta seg samrøystes til konklusjonane der, og investeringar 
knytt til dette er kostnadsrekna til om lag 70 mill.  
 
Framlegg frå H v/ Kenneth Sæbø om endring av rekkefylgje: 
Solund kommunestyre er nøgde med at Ytre Steinsund bru er sett i gang og ligg inne i 
planperioden.  

For Solund kommune er det viktig at det blir sett av nok midlar i rammeløyving til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av 
kai, bru og tunnel. For Solund kommune er det viktigast at rammeløyvingar bli prioritert i 
perioden til følgjande føremål: 

1. Utbetring av to små tunellar på FV 606 ved Eilund i Solund må løysast i planperioden 
(kap. 5.6.3 Tunellar). Solund har to små tunellar på FV 606. Dette er einaste innfartsåre til 
kommunen, og tunellane har berre 4 m høgd. Det er heller ikkje omkøyringsmoglegheit. 
Tunellane er ein stor flaskehals for næringstransport.  Utbetring av tunellane vart for få år 
sidan kostnadsrekna og planlagt, men vart stoppa. Ved vidare utbetring må 
næringstransport vektast høgt saman med kva moglegheit som finst for omkøyring. 
Prosjektet fyller både kriteriet lokale hovudvegar (klasse C) og tiltak knytt til framkome og 
trafikktrygging for næringslivet. 
 
2. Det må sikrast nok midlar til trafikktryggleiksprosjekt som t.d. gang/sykkelvegar. FV606 
som hovudveg i Solund er gjennomgåande smal og uoversiktleg og har mange farlege 
strekningar for gåande og syklande. Solund kommune ber om at strekninga Hardbakke 
Steinsund FV606 vert lagt inn som trafikktryggleiksprosjekt, fortrinnsvis som 
gang/sykkelveg, ev som turveg. Solund kommune ser også positivt på fylkeskommunen 
sitt vedtak i FT sak 11/22 «Meir veg for pengane», der ein opnar for å bygge turvegar 
langs fylkesveg der det ikkje finst andre langsiktige planar.  
 
3. Møteplassar på FV 606 i Dumbesvingane må må løysast i planperioden. 
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4. Utbetring av bru over Rørdalsfjorden må løysast i planperioden (kap 5.6.1). Det vil vere 
naturleg å sjå utbetring av brua i samanheng med ferdigstilling av Ytre Steinsund bru.  
 
5. Solund kommune ber om at det vert lagt inn 70 millionar til flytting av hurtigbåtstopp for 
hovudbåten frå Krakhella til kommunesenteret Hardbakke i planperioden. Det må være 
minst like gode kommunikasjonar nordover, sørover og innover i fjorden, og med same 
frekvens som i dag. Flyttinga vil innebere ei svært stor innsparing i reisetid for dei fleste 
reisande. Det vil styrka trafikkgrunnlaget for ekspressbåten, og med det kunna avlasta 
biltrafikken på ferga. Fylkesutvalet handsama i 2020 rapport utarbeidd av COWI som 
omhandlar dette. Utvalet slutta seg samrøystes til konklusjonane der, og investeringar 
knytt til dette er kostnadsrekna til om lag 70 mill.  
 
 
6. Tilførselsvegar til E39 må prioriterast. I tillegg til strekninga Lavik – Leirvik på fv57, må 
fv602 Instefjord – Rutledal oppgraderast fleire stader. Det er behov for skilting til Solund og 
Hardbakke i Instefjord.  
 
7. Samanhengande billettering lokalbuss, -båt, snøggbåt og ekspressbuss må utgreiast. 
Bur ein i Solund er det mange transportmiddel for å få gjennomført viktige offentlege 
gjeremål i td. Bergen.  
 
Framlegg frå AP og SP v/ Tom Færøy om endring av rekkefylgje: 
Solund kommunestyre er nøgde med at Ytre Steinsund bru er sett i gang og ligg inne i 
planperioden.  

For Solund kommune er det viktig at det blir sett av nok midlar i rammeløyving til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av 
kai, bru og tunnel. For Solund kommune er det viktigast at rammeløyvingar bli prioritert i 
perioden til følgjande føremål: 

1. Solund kommune ber om at det vert lagt inn 70 millionar til flytting av hurtigbåtstopp for 
hovudbåten frå Krakhella til kommunesenteret Hardbakke i planperioden. Det må være 
minst like gode kommunikasjonar nordover, sørover og innover i fjorden, og med same 
frekvens som i dag. Flyttinga vil innebere ei svært stor innsparing i reisetid for dei fleste 
reisande. Det vil styrka trafikkgrunnlaget for ekspressbåten, og med det kunna avlasta 
biltrafikken på ferga. Fylkesutvalet handsama i 2020 rapport utarbeidd av COWI som 
omhandlar dette. Utvalet slutta seg samrøystes til konklusjonane der, og investeringar 
knytt til dette er kostnadsrekna til om lag 70 mill.  
 
 
2. Utbetring av to små tunellar på FV 606 ved Eilund i Solund må løysast i planperioden 
(kap. 5.6.3 Tunellar). Solund har to små tunellar på FV 606. Dette er einaste innfartsåre til 
kommunen, og tunellane har berre 4 m høgd. Det er heller ikkje omkøyringsmoglegheit. 
Tunellane er ein stor flaskehals for næringstransport.  Utbetring av tunellane vart for få år 
sidan kostnadsrekna og planlagt, men vart stoppa. Ved vidare utbetring må 
næringstransport vektast høgt saman med kva moglegheit som finst for omkøyring. 
Prosjektet fyller både kriteriet lokale hovudvegar (klasse C) og tiltak knytt til framkome og 
trafikktrygging for næringslivet. 
 
3. Det må sikrast nok midlar til trafikktryggleiksprosjekt som t.d. gang/sykkelvegar. FV606 
som hovudveg i Solund er gjennomgåande smal og uoversiktleg og har mange farlege 
strekningar for gåande og syklande. Solund kommune ber om at strekninga Hardbakke 
Steinsund FV606 vert lagt inn som trafikktryggleiksprosjekt, fortrinnsvis som 
gang/sykkelveg, ev som turveg. Solund kommune ser også positivt på fylkeskommunen 
sitt vedtak i FT sak 11/22 «Meir veg for pengane», der ein opnar for å bygge turvegar 
langs fylkesveg der det ikkje finst andre langsiktige planar.  
 
4. Møteplassar på FV 606 i Dumbesvingane må må løysast i planperioden. 
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5. Utbetring av bru over Rørdalsfjorden må løysast i planperioden (kap 5.6.1). Det vil vere 
naturleg å sjå utbetring av brua i samanheng med ferdigstilling av Ytre Steinsund bru.  
 
6. Tilførselsvegar til E39 må prioriterast. I tillegg til strekninga Lavik – Leirvik på fv57, må 
fv602 Instefjord – Rutledal oppgraderast fleire stader. Det er behov for skilting til Solund og 
Hardbakke i Instefjord.  
 
7. Samanhengande billettering lokalbuss, -båt, snøggbåt og ekspressbuss må utgreiast. 
Bur ein i Solund er det mange transportmiddel for å få gjennomført viktige offentlege 
gjeremål i td. Bergen.  
 
Votering: 
Det vart fyrst røysta over framlegg frå H om endra ordlyd i punkt 1. 
Framlegget frå H vart samrøystes vedteke. 
 
Det vart so røysta over framlegget frå H om ny rekkefylgje. 
Framlegget frå H fell med 3 (H) mot 9 stemmer. 
 
Det vart so røysta over framlegget frå SP om ny rekkefylgje. 
Framlegget frå SP vart vedteke med 9 (AP + SP) mot 3 stemmer. 
 

 
KOM-012/22 Vedtak i: 
 
Solund kommunestyre er nøgde med at Ytre Steinsund bru er sett i gang og ligg inne i 
planperioden.  

For Solund kommune er det viktig at det blir sett av nok midlar i rammeløyving til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av 
kai, bru og tunnel. For Solund kommune er det viktigast at rammeløyvingar bli prioritert i 
perioden til følgjande føremål: 

1. Solund kommune ber om at det vert lagt inn 70 millionar til flytting av hurtigbåtstopp for 
hovudbåten frå Krakhella til kommunesenteret Hardbakke i planperioden. Det må være 
minst like gode kommunikasjonar nordover, sørover og innover i fjorden, og med same 
frekvens som i dag. Flyttinga vil innebere ei svært stor innsparing i reisetid for dei fleste 
reisande. Det vil styrka trafikkgrunnlaget for ekspressbåten, og med det kunna avlasta 
biltrafikken på ferga. Fylkesutvalet handsama i 2020 rapport utarbeidd av COWI som 
omhandlar dette. Utvalet slutta seg samrøystes til konklusjonane der, og investeringar 
knytt til dette er kostnadsrekna til om lag 70 mill.  
 
 
2. Utbetring av to små tunellar på FV 606 ved Eilund i Solund må løysast i planperioden 
(kap. 5.6.3 Tunellar). Solund har to små tunellar på FV 606. Dette er einaste innfartsåre til 
kommunen, og tunellane har berre 4 m høgd. Det er heller ikkje omkøyringsmoglegheit. 
Tunellane er ein stor flaskehals for næringstransport.  Utbetring av tunellane vart for få år 
sidan kostnadsrekna og planlagt, men vart stoppa. Ved vidare utbetring må 
næringstransport vektast høgt saman med kva moglegheit som finst for omkøyring. 
Prosjektet fyller både kriteriet lokale hovudvegar (klasse C) og tiltak knytt til framkome og 
trafikktrygging for næringslivet. 
 
3. Det må sikrast nok midlar til trafikktryggleiksprosjekt som t.d. gang/sykkelvegar. FV606 
som hovudveg i Solund er gjennomgåande smal og uoversiktleg og har mange farlege 
strekningar for gåande og syklande. Solund kommune ber om at strekninga Hardbakke 
Steinsund FV606 vert lagt inn som trafikktryggleiksprosjekt, fortrinnsvis som 
gang/sykkelveg, ev som turveg. Solund kommune ser også positivt på fylkeskommunen 
sitt vedtak i FT sak 11/22 «Meir veg for pengane», der ein opnar for å bygge turvegar 
langs fylkesveg der det ikkje finst andre langsiktige planar.  
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4. Møteplassar på FV 606 i Dumbesvingane må må løysast i planperioden. 
 
5. Utbetring av bru over Rørdalsfjorden må løysast i planperioden (kap 5.6.1). Det vil vere 
naturleg å sjå utbetring av brua i samanheng med ferdigstilling av Ytre Steinsund bru.  
 
6. Tilførselsvegar til E39 må prioriterast. I tillegg til strekninga Lavik – Leirvik på fv57, må 
fv602 Instefjord – Rutledal oppgraderast fleire stader. Det er behov for skilting til Solund og 
Hardbakke i Instefjord.  
 
7. Samanhengande billettering lokalbuss, -båt, snøggbåt og ekspressbuss må utgreiast. 
Bur ein i Solund er det mange transportmiddel for å få gjennomført viktige offentlege 
gjeremål i td. Bergen.  
 

 
Vedlegg i saka: 
18.02.2022 Invitasjon til innspel til økonomisk handlingsprogram og 

investeringsprogram for Regional transportplan 2022-2033 
 

Aktuelle lover, forskrifter, avtalar m.m.: 
 
Kva saka gjeld: 
Kommunane kan gje innspel til det økonomiske handlingsprogrammet og 
investeringsprogrammet til Regional transportplan 2022–2033 innan fristen 1. april 
2022. Sjå invitasjonen og alle dokument her 
https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/rtp-innspelsrunde/.  
 
Saksutgreiing: 
Det økonomiske handlingsprogrammet og investeringsprogrammet til Regional 
transportplan 2022–2033 skal avgjera kva samferdsletiltak som skal prioriterast. 
Det vidare arbeidet med investeringsprogrammet skal m.a. avklare kor mykje 
midlar som skal avsetjast til rammeløyvingar for mindre tiltak som 
trafikktryggleik/mindre utbetringar, gang- og sykkelprosjekt, kollektivtiltak, 
tunneloppgradering samt til utbetring av bruer og kaiar. 
 
Fylkeskommunen vil særleg be om innspel på følgjande:  

1. Kva føremål er viktigast å prioritere i investeringsprogrammet, er det 
rammeløyvingar til trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, 
kollektivtiltak, oppgradering av kai, bru og tunnel, eller midlar til store vegprosjekt. 

2. Det er føreslått å avsetje 200 mill. kr. årleg til strekningsvise utbetringar av 
regionale hovudvegar (vegar i funksjonsklasse B), samt å setje i gang minst to 
større gang -og sykkeltiltak utanom Miljøløftet årleg. Det er også føreslått eigne 
løyvingar til rekkverk, vegljos og til ei ordning med spleiselag for mindre prosjekt. 
Vi vil be om synspunkt på dette.  

3. Vestland fylkeskommune ber kommunane gjere ei vurdering av moglege konkrete 
samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering. Vidare ber vi om 
innspel til korleis ein kan få mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til 
prosjekt.  

4. Vi ber om synspunkt på om det er dei rette tiltak og prosjekt som er lagt inn i 
investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritere. 

 
Innspelsutkastet gjev ikkje endeleg forslag til fordeling av midlar, men vurderer 
fordelinga mellom ulike føremål. Det har konkrete men ikkje-prioriterte lister over 
tiltak innan sektoren. Større prosjekt er ikkje prioritert. Aktuelle prosjekt er delt inn i 
dei som kan realiserast i økonomiplanperioden 2023-2026, og dei som er aktuelle 
fram mot utgangen av planperioden i 2033. Med dagens nivå på løyvingane vil det 

https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/rtp-innspelsrunde/
https://www.vestlandfylke.no/globalassets/fylkesveg/rtp/ok-handlingsprogram-og-investeringsprogram---utkast-innspel-til-kommunane-feb-2022-1.pdf
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ikkje vere rom for å prioritere alle prosjekta i utkastet. Kunnskapsgrunnlag og 
utgreiingar til temaa i RTP er tilgjengelege. Prosjekt er vist i Fylkesatlas, i kart med 
lenker til ytterlegare informasjon. Tenesta er under utvikling. 
 
Vurdering: 
For Solund kommune er det viktig at det blir sett av nok midlar i rammeløyving til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, 
oppgradering av kai, bru og tunnel.  
 
Bruk av årsdøgntrafikk (ÅDT) må ikkje nyttast einsidig som grunnlag for prioritering. 
Då blir det vanskeleg å nå opp for mindre tiltak. Dei samfunnsmessige 
konsekvensane må i større grad leggast til grunn. Sesongsvingingar og sjeldne 
fergeavgangar gjer at trafikken kjem konsentrert, og ÅDT er difor eit lite eigna 
kriterium i Solund. 
 
Solund kommune prioriterer flytting av snøggbåtstoppen til Hardbakke svært høgt, 
og vil vera ein god samarbeidsaktør med fylkeskommunen. Administrasjonssjefen 
meiner at dei positive ringverknadene av flytting av snøggbåtstoppen til Hardbakke 
må kommuniserast betre. Dette gjeld både kortare reisetid regionalt, meir effektive 
transportløysingar for kollektivtrafikk lokalt og avlasting av dagens tilbod langs FV 
606 og fergene som vil få avlasting.  
 
 
Etter endeleg vedtak utskrift til: 
Vestland fylkeskommune 
 
 

 
 
 

https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/rtp-grunnlagsdokument/
https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/rtp-grunnlagsdokument/
https://www.fylkesatlas.no/rtp


 

Stad kommune 
Lokal samfunnsutvikling 
 
 

 

Postadresse Telefon Org.nr Edialog Internett 
Rådhusvegen 11, 6770 Nordfjordeid 57 88 58 00 921 060 157 Sikker digital post www.stad.kommune.no 

 

 
 

Vestland fylkeskommune 
Postboks 7900 
5020 BERGEN 
 

 
 
Vår ref:  Dykkar ref. Dato: 
Sak: 22/1159 JpID: 22/11129 Sbh: ELE  01.04.2022 

 

 
Regional transportplan for Vestland - uttale til handlingsprogram og 
investeringsprogram Stad kommune 
 
 
Stad kommunestyre gjorde i møte 31.03.2022 følgjande vedtak i KS-sak 22/038: 
 
 
 

Stad kommune gjev følgjande uttale til handlingsprogram og investeringsprogram: 

Det vert vist til  tidlegare innspel til Regional transportplan for Vestland og dei momenta som 
går fram av saksutgeiinga.  

Stad kommune meiner det er rett å prioritere auka midlar til drift, vedlikehald og opprusting 
av vegnettet framfor store nye vegprosjekt. Vidare meiner vi at det er viktig å følgje opp 
tidlegare vedtekne prioriteringar frå Regional Transportplan for Sogn og Fjordane. Det er 
særs uheldig når konkrete tiltak frå tidlegare RTP for Sogn og Fjordane ikkje lenger er 
nemnt og teke omsyn til i handlingsprogram og investeringsprogram for Vestland. 

Fv 620 

I høyringsdokumentet, kap 5.6.6 er fv 620 nemnt på uprioritert liste over anlegg som kan 
vere aktuelle for oppstart i perioden 2027-2023. Samstundes står det i kap 5.7.5 at 
«Utbygging av statleg infrastruktur vil kunne få konsekvensar for fylkesvegnettet…..T.d. vil 
bygging av ny E39 gjennom Havstadfjellet i Sunnfjord kommune kunne gje massar som kan 
nyttast til tiltak på fv. 57, og bygging av Stad skipstunnel kan gje massar til vegutbetring på 
fv 620.» 

Byggjestart på Stad skipstunnel er i 2023, og tunnelen vil vere ferdig bygd før 2027.  Om vi 
skal oppnå synergieffektar og samfunnsmessig god utnytting av tunnellmassane, må 
planlegging av fv 620 starte straks. Byggjearbeidet må skje parallelt med bygginga av 
skipstunnelen 

https://svarut.ks.no/edialog/mottaker/921060157
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FV620 Kjøde Sandvik er ein hemsko for utviklinga i regionen.  Realiseringa av skipstunnelen 
gjer at det hastar meir enn nokon gong å få rusta opp den viktigaste og mest trafikkerte 
vegen i ytre del av Stad kommune.  

 

Strekningsvise utbetringar av regionale hovudvegar (funksjonsklasse B): 

Fv 61 er ein del av Kystvegen Bergen-Ålesund. På Bryggja gjenstår ein 1300 meter lang 
flaskehals på Fv 61 som ikkje er utbetra. Denne strekninga er no også blitt ein viktig 
sambindingsveg internt i Stad kommune, og er skuleveg for born som går/syklar til Bryggja 
skule. Reguleringsplan for utbetring av strekninga vart utarbeidd av Sogn og Fjordane 
fylkeskommune i 2017- 19, og vedteken av Stad kommune 12. mai 2020. Prosjektet Fv 61 
Naveosen- Brubakken er «gryteklart», og vi legg til grunn at prosjektet vert gjennomført i 
ny RTP for Vestland.  

 

Fv 618 (Selje/Flatraket) 
 
Fv 618 mellom Selje og Rv15 på Almenningsfjellet er ein svært viktig nærings- og pendlarveg 
med mykje tungtrafikk. Vegen har jamnt over dårleg standard og med rasutsette punkt. 
Prosjektet ligg inne på marginallista i RTP for Sogn og Fjordane 2018-2027. Det ligg føre ei 
flaskehalskartlegging av Fv618 utarbeidd i 2017 av Statens Vegvesen som tilrår opprusting av 
dei fem verste punkta. Stad kommune meiner det er umåteleg viktig at arbeidet med 
opprusting av Fv618 blir forsert på grunn av pågåande arbeid med Stad Skipstunnel, slik at 
ein kan nytte tunnelmasse til å få gjennomført utbetring av Fv618 billigare og enklare.  
 
 
Spleiselag for mindre prosjekt 

Stad kommune stiller seg positiv til medfinansiering av gangvegutbyggingar i Selje og på 
Stadlandet. Kommunen har trong for oppgraderinga av eigen infrastruktur i desse bygdene, 
og samarbeid med fylkeskommunal gangvegutbygging vil vere god samfunnsøkonomi. 

 

Skredsikring 

Stad kommune peikar på at Fv 5744 Navelsakerstranda har høgast skredfaktor av alle fylkes- 
og riksvegar i Vestland fylke. Fv5744 ligg på 3. plass på marginallista over rassikringsprosjekt i 
gjeldande RTP for Sogn og Fjordane, og skredfaktorvurderinga frå Statens Vegvesen syner at 
vegen er i ei særklasse når det gjeld behov for rassikring. Stad kommune krev at sikring av 
Fv5744 Navelsakerstranda med ny tunnel blir prioritert i ny RTP for Vestland innanfor 
temaet Skredsikring.  
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Andre tiltak 

Generelt meiner vi at ein bør auke innsatsen på enkle, rimelege tiltak som siktrydding, 
rekkverk, møteplassar etc på heile fylkesvegnettet. På fleire strekningar i vår kommune er 
det allereie utgreidd og tilrådd oppgraderingstiltak som kan gjerast relativt enkelt og rimeleg 
(rekkverk, grøftesprenging, møteplassar, veglys, kantforsterking mm). Utbetring og 
skredsikring på fv 5476 Torheimsvegen bør framleis vere prioritert i 
investeringsprogrammet, slik den er i gjeldande RTP . 

Stad kommune meiner at bygging av Stad Skipstunnel opnar for at ein kan få realisert 
vegtunell mellom Moldefjorden og Kjøde, og dermed eliminere fjellovergangen over 
Mannseidet som er ein flaskehals i dag (FV 618). Stad kommune ber Vestland 
fylkeskommune difor om å ha tett dialog med Kystverket for å sikre at denne moglegheita er 
ein del av vurderinga som ligg til grunn for synergieffekt og etterbruk. 
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Regional transportplan for Vestland - uttale til handlingsprogram og investeringsprogram 
 
Bakgrunn for saka: 
Vestland fylkestinget vedtok 16. desember 2021 Regional transportplan 2022-2033 for Vestland 
(RTP).  Saman med planen vedtok fylkestinget handlingsprogram for RTP. Det vedtekne 
handlingsprogrammet omtala ikkje konkrete prosjekt i investeringsprogrammet. 

Fylkestinget gjorde på dette grunnlag m.a. slikt vedtak i saka: 

2. «Fylkestinget sluttar seg til at investeringsprogrammet skal innarbeidast i handlingsprogrammet 
for Regional transportplan 2022-2033 og vert lagt fram for handsaming i fylkestinget i juni 2022. 
Fylkestinget ber om at investeringsprogrammet vert sendt til kommunane for innspel før endeleg 
vedtak.» 

Økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram for perioden 2022- 2033 er no sendt til 
kommunane i Vestland med moglegheit for innspel, med svarfrist 01.04.2022 

 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
Stad kommune gjev følgjande uttale til handlingsprogram og investeringsprogram: 

Det vert vist til  tidlegare innspel til Regional transportplan for Vestland og dei momenta som går 
fram av saksutgeiinga.  

Stad kommune meiner det er rett å prioritere auka midlar til drift, vedlikehald og opprusting av 
vegnettet framfor store nye vegprosjekt. Vidare meiner vi at det er viktig å følgje opp tidlegare 
vedtekne prioriteringar frå Regional Transportplan for Sogn og Fjordane. Det er særs uheldig når 
konkrete tiltak frå tidlegare RTP for Sogn og Fjordane ikkje lenger er nemnt og teke omsyn til i 
handlingsprogram og investeringsprogram for Vestland. 

Fv 620 

I høyringsdokumentet, kap 5.6.6 er fv 620 nemnt på uprioritert liste over anlegg som kan vere 



aktuelle for oppstart i perioden 2027-2023. Samstundes står det i kap 5.7.5 at «Utbygging av statleg 
infrastruktur vil kunne få konsekvensar for fylkesvegnettet…..T.d. vil bygging av ny E39 gjennom 
Havstadfjellet i Sunnfjord kommune kunne gje massar som kan nyttast til tiltak på fv. 57, og bygging 
av Stad skipstunnel kan gje massar til vegutbetring på fv 620.» 

Byggjestart på Stad skipstunnel er i 2023, og tunnelen vil vere ferdig bygd før 2027.  Om vi skal 
oppnå synergieffektar og samfunnsmessig god utnytting av tunnellmassane, må planlegging av fv 
620 starte straks. Byggjearbeidet må skje parallelt med bygginga av skipstunnelen 

FV620 Kjøde Sandvik er ein hemsko for utviklinga i regionen.  Realiseringa av skipstunnelen gjer at 
det hastar meir enn nokon gong å få rusta opp den viktigaste og mest trafikkerte vegen i ytre del av 
Stad kommune.  

Strekningsvise utbetringar av regionale hovudvegar (funksjonsklasse B): 

Fv 61 er ein del av Kystvegen Bergen-Ålesund. På Bryggja gjenstår ein 1300 meter lang flaskehals på 
Fv 61 som ikkje er utbetra. Denne strekninga er no også blitt ein viktig sambindingsveg internt i Stad 
kommune, og er skuleveg for born som går/syklar til Bryggja skule. Reguleringsplan for utbetring av 
strekninga vart utarbeidd av Sogn og Fjordane fylkeskommune i 2017- 19, og vedteken av Stad 
kommune 12. mai 2020. Prosjektet Fv 61 Naveosen- Brubakken er «gryteklart», og vi legg til grunn 
at prosjektet vert gjennomført i ny RTP for Vestland.  

Spleiselag for mindre prosjekt 

Stad kommune stiller seg positiv til medfinansiering av gangvegutbyggingar i Selje og på 
Stadlandet. Kommunen har trong for oppgraderinga av eigen infrastruktur i desse bygdene, og 
samarbeid med fylkeskommunal gangvegutbygging vil vere god samfunnsøkonomi. 

Skredsikring 

Stad kommune peikar på at Fv 5744 Navelsakerstranda har høgast skredfaktor av alle fylkes- og 
riksvegar i Vestland fylke. Fv5744 ligg på 3. plass på marginallista over rassikringsprosjekt i 
gjeldande RTP for Sogn og Fjordane, og skredfaktorvurderinga frå Statens Vegvesen syner at vegen 
er i ei særklasse når det gjeld behov for rassikring. Stad kommune krev at sikring av Fv5744 
Navelsakerstranda med ny tunnel blir prioritert i ny RTP for Vestland innanfor temaet 
Skredsikring.  

Andre tiltak 

Generelt meiner vi at ein bør auke innsatsen på enkle, rimelege tiltak som siktrydding, rekkverk, 
møteplassar etc på heile fylkesvegnettet. På fleire strekningar i vår kommune er det allereie 
utgreidd og tilrådd oppgraderingstiltak som kan gjerast relativt enkelt og rimeleg (rekkverk, 
grøftesprenging, møteplassar, veglys, kantforsterking mm). Utbetring og skredsikring på fv 5476 
Torheimsvegen bør framleis vere prioritert i investeringsprogrammet, slik den er i gjeldande RTP . 

 

 
Vedtak som innstilling fra Stad formannskap - 24.03.2022 
 
Stad kommune gjev følgjande uttale til handlingsprogram og investeringsprogram: 



Det vert vist til  tidlegare innspel til Regional transportplan for Vestland og dei momenta som går 
fram av saksutgeiinga.  

Stad kommune meiner det er rett å prioritere auka midlar til drift, vedlikehald og opprusting av 
vegnettet framfor store nye vegprosjekt. Vidare meiner vi at det er viktig å følgje opp tidlegare 
vedtekne prioriteringar frå Regional Transportplan for Sogn og Fjordane. Det er særs uheldig når 
konkrete tiltak frå tidlegare RTP for Sogn og Fjordane ikkje lenger er nemnt og teke omsyn til i 
handlingsprogram og investeringsprogram for Vestland. 

Fv 620 

I høyringsdokumentet, kap 5.6.6 er fv 620 nemnt på uprioritert liste over anlegg som kan vere 
aktuelle for oppstart i perioden 2027-2023. Samstundes står det i kap 5.7.5 at «Utbygging av statleg 
infrastruktur vil kunne få konsekvensar for fylkesvegnettet…..T.d. vil bygging av ny E39 gjennom 
Havstadfjellet i Sunnfjord kommune kunne gje massar som kan nyttast til tiltak på fv. 57, og bygging 
av Stad skipstunnel kan gje massar til vegutbetring på fv 620.» 

Byggjestart på Stad skipstunnel er i 2023, og tunnelen vil vere ferdig bygd før 2027.  Om vi skal 
oppnå synergieffektar og samfunnsmessig god utnytting av tunnellmassane, må planlegging av fv 
620 starte straks. Byggjearbeidet må skje parallelt med bygginga av skipstunnelen 

FV620 Kjøde Sandvik er ein hemsko for utviklinga i regionen.  Realiseringa av skipstunnelen gjer at 
det hastar meir enn nokon gong å få rusta opp den viktigaste og mest trafikkerte vegen i ytre del av 
Stad kommune.  

Strekningsvise utbetringar av regionale hovudvegar (funksjonsklasse B): 

Fv 61 er ein del av Kystvegen Bergen-Ålesund. På Bryggja gjenstår ein 1300 meter lang flaskehals på 
Fv 61 som ikkje er utbetra. Denne strekninga er no også blitt ein viktig sambindingsveg internt i Stad 
kommune, og er skuleveg for born som går/syklar til Bryggja skule. Reguleringsplan for utbetring av 
strekninga vart utarbeidd av Sogn og Fjordane fylkeskommune i 2017- 19, og vedteken av Stad 
kommune 12. mai 2020. Prosjektet Fv 61 Naveosen- Brubakken er «gryteklart», og vi legg til grunn at 
prosjektet vert gjennomført i ny RTP for Vestland.  

Spleiselag for mindre prosjekt 

Stad kommune stiller seg positiv til medfinansiering av gangvegutbyggingar i Selje og på 
Stadlandet. Kommunen har trong for oppgraderinga av eigen infrastruktur i desse bygdene, og 
samarbeid med fylkeskommunal gangvegutbygging vil vere god samfunnsøkonomi. 

Skredsikring 

Stad kommune peikar på at Fv 5744 Navelsakerstranda har høgast skredfaktor av alle fylkes- og 
riksvegar i Vestland fylke. Fv5744 ligg på 3. plass på marginallista over rassikringsprosjekt i gjeldande 
RTP for Sogn og Fjordane, og skredfaktorvurderinga frå Statens Vegvesen syner at vegen er i ei 
særklasse når det gjeld behov for rassikring. Stad kommune krev at sikring av Fv5744 
Navelsakerstranda med ny tunnel blir prioritert i ny RTP for Vestland innanfor temaet Skredsikring.  

Andre tiltak 

Generelt meiner vi at ein bør auke innsatsen på enkle, rimelege tiltak som siktrydding, rekkverk, 
møteplassar etc på heile fylkesvegnettet. På fleire strekningar i vår kommune er det allereie utgreidd 



og tilrådd oppgraderingstiltak som kan gjerast relativt enkelt og rimeleg (rekkverk, grøftesprenging, 
møteplassar, veglys, kantforsterking mm). Utbetring og skredsikring på fv 5476 Torheimsvegen bør 
framleis vere prioritert i investeringsprogrammet, slik den er i gjeldande RTP . 

Stad kommune meiner at bygging av Stad Skipstunnel opnar for at ein kan få realisert vegtunell 
mellom Moldefjorden og Kjøde, og dermed eliminere fjellovergangen over Mannseidet som er ein 
flaskehals i dag (FV 618). Stad kommune ber Vestland fylkeskommune difor om å ha tett dialog med 
Kystverket for å sikre at denne moglegheita er ein del av vurderinga som ligg til grunn for 
synergieffekt og etterbruk. 
 

 

 
Vedlegg i saka: 
22.02.2022 Regional transportplan 2022-2033 - Invitasjon til innspel til 

økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram 
1481535 

22.02.2022 AcosSvarInn.xml 1481536 
22.02.2022 Regional transportplan 2022-2033 - Oversending av 

handlingsprogram og investeringsprogram 
1481532 

22.02.2022 øk handlingsprogram og investeringsprogram - utkast 
innspel til kommunane feb 2022.pdf 

1481533 

22.02.2022 AcosSvarInn.xml 1481534 
09.09.2021 Regional transportplan for Vestland 2022-2033 - uttale frå 

Stad kommune 
1444506 

13.09.2021 Felles uttale frå kommunane i Nordfjord, HAFS og Sunnfjord 1449841 
13.09.2021 Uttale frå Stad kommune 1449842 
18.03.2022 Vestland fylkeskommune høyringsuttale 1487669 

 
Utval for areal og eigedom 22.03.2022: 
 
Handsaming: 

Tilleggsframlegg frå Svein Rotevatn (V): 
Kjøde- Berstad (Mannseidet): 
Stad kommune påpeikar at Fylkeskommunen som vegeigar må vere i tett dialog med 
Kystverket med tanke på behov for utbetring av fylkesveg nr 618  over Mannseidet pga 
sterkt aukande belastning i anleggsperiode.   
Tillegget blir lagt inn som eit avsnitt i etterkant av fv 620.  
 
Det vart røysta over kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak, som vart samrøysyes 
vedteke.  
Det vart deretter røysta over tilleggsframlegget, som vart vedteke mot to røyster. Toril 
Natvik(AP) og Gunn Sande (SP) røysta mot. 
 
 
UAE- 22/029 Vedtak: 

 
Stad kommune gjev følgjande uttale til handlingsprogram og investeringsprogram: 

Det vert vist til  tidlegare innspel til Regional transportplan for Vestland og dei momenta som 



går fram av saksutgeiinga.  

Stad kommune meiner det er rett å prioritere auka midlar til drift, vedlikehald og opprusting 
av vegnettet framfor store nye vegprosjekt. Vidare meiner vi at det er viktig å følgje opp 
tidlegare vedtekne prioriteringar frå Regional Transportplan for Sogn og Fjordane. Det er 
særs uheldig når konkrete tiltak frå tidlegare RTP for Sogn og Fjordane ikkje lenger er 
nemnt og teke omsyn til i handlingsprogram og investeringsprogram for Vestland. 

Fv 620 

I høyringsdokumentet, kap 5.6.6 er fv 620 nemnt på uprioritert liste over anlegg som kan 
vere aktuelle for oppstart i perioden 2027-2023. Samstundes står det i kap 5.7.5 at 
«Utbygging av statleg infrastruktur vil kunne få konsekvensar for fylkesvegnettet…..T.d. vil 
bygging av ny E39 gjennom Havstadfjellet i Sunnfjord kommune kunne gje massar som kan 
nyttast til tiltak på fv. 57, og bygging av Stad skipstunnel kan gje massar til vegutbetring på 
fv 620.» 

Byggjestart på Stad skipstunnel er i 2023, og tunnelen vil vere ferdig bygd før 2027.  Om vi 
skal oppnå synergieffektar og samfunnsmessig god utnytting av tunnellmassane, må 
planlegging av fv 620 starte straks. Byggjearbeidet må skje parallelt med bygginga av 
skipstunnelen 

FV620 Kjøde Sandvik er ein hemsko for utviklinga i regionen.  Realiseringa av skipstunnelen 
gjer at det hastar meir enn nokon gong å få rusta opp den viktigaste og mest trafikkerte 
vegen i ytre del av Stad kommune.  

Kjøde- Berstad (Mannseidet): 
Stad kommune påpeikar at Fylkeskommunen som vegeigar må vere i tett dialog med 
Kystverket med tanke på behov for utbetring av fylkesveg nr 618  over Mannseidet pga 
sterkt aukande belastning i anleggsperiode.   
Tillegget blir lagt inn som eit avsnitt i etterkant av fv 620.  
 
Strekningsvise utbetringar av regionale hovudvegar (funksjonsklasse B): 

Fv 61 er ein del av Kystvegen Bergen-Ålesund. På Bryggja gjenstår ein 1300 meter lang 
flaskehals på Fv 61 som ikkje er utbetra. Denne strekninga er no også blitt ein viktig 
sambindingsveg internt i Stad kommune, og er skuleveg for born som går/syklar til Bryggja 
skule. Reguleringsplan for utbetring av strekninga vart utarbeidd av Sogn og Fjordane 
fylkeskommune i 2017- 19, og vedteken av Stad kommune 12. mai 2020. Prosjektet Fv 61 
Naveosen- Brubakken er «gryteklart», og vi legg til grunn at prosjektet vert gjennomført i 
ny RTP for Vestland.  

Spleiselag for mindre prosjekt 

Stad kommune stiller seg positiv til medfinansiering av gangvegutbyggingar i Selje og på 
Stadlandet. Kommunen har trong for oppgraderinga av eigen infrastruktur i desse bygdene, 
og samarbeid med fylkeskommunal gangvegutbygging vil vere god samfunnsøkonomi. 



Skredsikring 

Stad kommune peikar på at Fv 5744 Navelsakerstranda har høgast skredfaktor av alle fylkes- 
og riksvegar i Vestland fylke. Fv5744 ligg på 3. plass på marginallista over rassikringsprosjekt i 
gjeldande RTP for Sogn og Fjordane, og skredfaktorvurderinga frå Statens Vegvesen syner at 
vegen er i ei særklasse når det gjeld behov for rassikring. Stad kommune krev at sikring av 
Fv5744 Navelsakerstranda med ny tunnel blir prioritert i ny RTP for Vestland innanfor 
temaet Skredsikring.  

Andre tiltak 

Generelt meiner vi at ein bør auke innsatsen på enkle, rimelege tiltak som siktrydding, 
rekkverk, møteplassar etc på heile fylkesvegnettet. På fleire strekningar i vår kommune er 
det allereie utgreidd og tilrådd oppgraderingstiltak som kan gjerast relativt enkelt og rimeleg 
(rekkverk, grøftesprenging, møteplassar, veglys, kantforsterking mm). Utbetring og 
skredsikring på fv 5476 Torheimsvegen bør framleis vere prioritert i 
investeringsprogrammet, slik den er i gjeldande RTP . 

 

 
Utval for kultur, idrett, samfunn og næring 22.03.2022: 
 
Handsaming: 
 
 
UKISN- 22/029 Vedtak: 

 
Stad kommune gjev følgjande uttale til handlingsprogram og investeringsprogram: 

Det vert vist til  tidlegare innspel til Regional transportplan for Vestland og dei momenta som 
går fram av saksutgeiinga.  

Stad kommune meiner det er rett å prioritere auka midlar til drift, vedlikehald og opprusting 
av vegnettet framfor store nye vegprosjekt. Vidare meiner vi at det er viktig å følgje opp 
tidlegare vedtekne prioriteringar frå Regional Transportplan for Sogn og Fjordane. Det er 
særs uheldig når konkrete tiltak frå tidlegare RTP for Sogn og Fjordane ikkje lenger er 
nemnt og teke omsyn til i handlingsprogram og investeringsprogram for Vestland. 

Fv 620 

I høyringsdokumentet, kap 5.6.6 er fv 620 nemnt på uprioritert liste over anlegg som kan 
vere aktuelle for oppstart i perioden 2027-2023. Samstundes står det i kap 5.7.5 at 
«Utbygging av statleg infrastruktur vil kunne få konsekvensar for fylkesvegnettet…..T.d. vil 
bygging av ny E39 gjennom Havstadfjellet i Sunnfjord kommune kunne gje massar som kan 
nyttast til tiltak på fv. 57, og bygging av Stad skipstunnel kan gje massar til vegutbetring på 
fv 620.» 

Byggjestart på Stad skipstunnel er i 2023, og tunnelen vil vere ferdig bygd før 2027.  Om vi 



skal oppnå synergieffektar og samfunnsmessig god utnytting av tunnellmassane, må 
planlegging av fv 620 starte straks. Byggjearbeidet må skje parallelt med bygginga av 
skipstunnelen 

FV620 Kjøde Sandvik er ein hemsko for utviklinga i regionen.  Realiseringa av skipstunnelen 
gjer at det hastar meir enn nokon gong å få rusta opp den viktigaste og mest trafikkerte 
vegen i ytre del av Stad kommune.  

Strekningsvise utbetringar av regionale hovudvegar (funksjonsklasse B): 

Fv 61 er ein del av Kystvegen Bergen-Ålesund. På Bryggja gjenstår ein 1300 meter lang 
flaskehals på Fv 61 som ikkje er utbetra. Denne strekninga er no også blitt ein viktig 
sambindingsveg internt i Stad kommune, og er skuleveg for born som går/syklar til Bryggja 
skule. Reguleringsplan for utbetring av strekninga vart utarbeidd av Sogn og Fjordane 
fylkeskommune i 2017- 19, og vedteken av Stad kommune 12. mai 2020. Prosjektet Fv 61 
Naveosen- Brubakken er «gryteklart», og vi legg til grunn at prosjektet vert gjennomført i 
ny RTP for Vestland.  

Spleiselag for mindre prosjekt 

Stad kommune stiller seg positiv til medfinansiering av gangvegutbyggingar i Selje og på 
Stadlandet. Kommunen har trong for oppgraderinga av eigen infrastruktur i desse bygdene, 
og samarbeid med fylkeskommunal gangvegutbygging vil vere god samfunnsøkonomi. 

Skredsikring 

Stad kommune peikar på at Fv 5744 Navelsakerstranda har høgast skredfaktor av alle fylkes- 
og riksvegar i Vestland fylke. Fv5744 ligg på 3. plass på marginallista over rassikringsprosjekt i 
gjeldande RTP for Sogn og Fjordane, og skredfaktorvurderinga frå Statens Vegvesen syner at 
vegen er i ei særklasse når det gjeld behov for rassikring. Stad kommune krev at sikring av 
Fv5744 Navelsakerstranda med ny tunnel blir prioritert i ny RTP for Vestland innanfor 
temaet Skredsikring.  

Andre tiltak 

Generelt meiner vi at ein bør auke innsatsen på enkle, rimelege tiltak som siktrydding, 
rekkverk, møteplassar etc på heile fylkesvegnettet. På fleire strekningar i vår kommune er 
det allereie utgreidd og tilrådd oppgraderingstiltak som kan gjerast relativt enkelt og rimeleg 
(rekkverk, grøftesprenging, møteplassar, veglys, kantforsterking mm). Utbetring og 
skredsikring på fv 5476 Torheimsvegen bør framleis vere prioritert i 
investeringsprogrammet, slik den er i gjeldande RTP . 

 

 
Stad formannskap 24.03.2022: 
 
Handsaming: 

Tilleggsframlegg frå Paul Jacob Helgesen (Sp), tilleggspunkt: 



Stad kommune meiner at bygging av Stad Skipstunnel opnar for at ein kan få realisert 
vegtunell mellom Moldefjorden og Kjøde, og dermed eliminere fjellovergangen over 
Mannseidet som er ein flaskehals i dag (FV 618). Stad kommune ber Vestland 
fylkeskommune difor om å ha tett dialog med Kystverket for å sikre at denne moglegheita er 
ein del av vurderinga som ligg til grunn for synergieffekt og etterbruk. 
 
Det vart røysta over kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak som vart samrøystes 
vedteke. 
Det vart røysta over tilleggsframlegget frå Paul Jacob Helgesen (Sp) som var samrøystes 
vedteke.  
 
 
F- 22/027 Vedtak: 

 
Stad kommune gjev følgjande uttale til handlingsprogram og investeringsprogram: 

Det vert vist til  tidlegare innspel til Regional transportplan for Vestland og dei momenta som 
går fram av saksutgeiinga.  

Stad kommune meiner det er rett å prioritere auka midlar til drift, vedlikehald og opprusting 
av vegnettet framfor store nye vegprosjekt. Vidare meiner vi at det er viktig å følgje opp 
tidlegare vedtekne prioriteringar frå Regional Transportplan for Sogn og Fjordane. Det er 
særs uheldig når konkrete tiltak frå tidlegare RTP for Sogn og Fjordane ikkje lenger er 
nemnt og teke omsyn til i handlingsprogram og investeringsprogram for Vestland. 

Fv 620 

I høyringsdokumentet, kap 5.6.6 er fv 620 nemnt på uprioritert liste over anlegg som kan 
vere aktuelle for oppstart i perioden 2027-2023. Samstundes står det i kap 5.7.5 at 
«Utbygging av statleg infrastruktur vil kunne få konsekvensar for fylkesvegnettet…..T.d. vil 
bygging av ny E39 gjennom Havstadfjellet i Sunnfjord kommune kunne gje massar som kan 
nyttast til tiltak på fv. 57, og bygging av Stad skipstunnel kan gje massar til vegutbetring på 
fv 620.» 

Byggjestart på Stad skipstunnel er i 2023, og tunnelen vil vere ferdig bygd før 2027.  Om vi 
skal oppnå synergieffektar og samfunnsmessig god utnytting av tunnellmassane, må 
planlegging av fv 620 starte straks. Byggjearbeidet må skje parallelt med bygginga av 
skipstunnelen 

FV620 Kjøde Sandvik er ein hemsko for utviklinga i regionen.  Realiseringa av skipstunnelen 
gjer at det hastar meir enn nokon gong å få rusta opp den viktigaste og mest trafikkerte 
vegen i ytre del av Stad kommune.  

Strekningsvise utbetringar av regionale hovudvegar (funksjonsklasse B): 

Fv 61 er ein del av Kystvegen Bergen-Ålesund. På Bryggja gjenstår ein 1300 meter lang 
flaskehals på Fv 61 som ikkje er utbetra. Denne strekninga er no også blitt ein viktig 
sambindingsveg internt i Stad kommune, og er skuleveg for born som går/syklar til Bryggja 
skule. Reguleringsplan for utbetring av strekninga vart utarbeidd av Sogn og Fjordane 



fylkeskommune i 2017- 19, og vedteken av Stad kommune 12. mai 2020. Prosjektet Fv 61 
Naveosen- Brubakken er «gryteklart», og vi legg til grunn at prosjektet vert gjennomført i 
ny RTP for Vestland.  

Spleiselag for mindre prosjekt 

Stad kommune stiller seg positiv til medfinansiering av gangvegutbyggingar i Selje og på 
Stadlandet. Kommunen har trong for oppgraderinga av eigen infrastruktur i desse bygdene, 
og samarbeid med fylkeskommunal gangvegutbygging vil vere god samfunnsøkonomi. 

Skredsikring 

Stad kommune peikar på at Fv 5744 Navelsakerstranda har høgast skredfaktor av alle fylkes- 
og riksvegar i Vestland fylke. Fv5744 ligg på 3. plass på marginallista over rassikringsprosjekt i 
gjeldande RTP for Sogn og Fjordane, og skredfaktorvurderinga frå Statens Vegvesen syner at 
vegen er i ei særklasse når det gjeld behov for rassikring. Stad kommune krev at sikring av 
Fv5744 Navelsakerstranda med ny tunnel blir prioritert i ny RTP for Vestland innanfor 
temaet Skredsikring.  

Andre tiltak 

Generelt meiner vi at ein bør auke innsatsen på enkle, rimelege tiltak som siktrydding, 
rekkverk, møteplassar etc på heile fylkesvegnettet. På fleire strekningar i vår kommune er 
det allereie utgreidd og tilrådd oppgraderingstiltak som kan gjerast relativt enkelt og rimeleg 
(rekkverk, grøftesprenging, møteplassar, veglys, kantforsterking mm). Utbetring og 
skredsikring på fv 5476 Torheimsvegen bør framleis vere prioritert i 
investeringsprogrammet, slik den er i gjeldande RTP . 

Stad kommune meiner at bygging av Stad Skipstunnel opnar for at ein kan få realisert 
vegtunell mellom Moldefjorden og Kjøde, og dermed eliminere fjellovergangen over 
Mannseidet som er ein flaskehals i dag (FV 618). Stad kommune ber Vestland 
fylkeskommune difor om å ha tett dialog med Kystverket for å sikre at denne moglegheita er 
ein del av vurderinga som ligg til grunn for synergieffekt og etterbruk. 
 

 

 
Stad kommunestyre 31.03.2022: 
 
Handsaming: 

Tilleggframlegg frå Siri Sandvik (Ap): 
Følgjande tilleggspunkt som avsnitt 2 etter Fv 620:   
Fv 618 (Selje/Flatraket)  
Fv 618 mellom Selje og Rv15 på Almenningsfjellet er ein svært viktig nærings- og pendlarveg 
med mykje tungtrafikk. Vegen har jamnt over dårleg standard og med rasutsette punkt. 
Prosjektet ligg inne på marginallista i RTP for Sogn og Fjordane 2018-2027. Det ligg føre ei 
flaskehalskartlegging av Fv618 utarbeidd i 2017 av Statens Vegvesen som tilrår opprusting av 
dei fem verste punkta. Stad kommune meiner det er umåteleg viktig at arbeidet med 



opprusting av Fv618 blir forsert på grunn av pågåande arbeid med Stad Skipstunnel, slik at 
ein kan nytte tunnelmasse til å få gjennomført utbetring av Fv618 billigare og enklare.  
 
Det vart røysta over tillleggsframlegget som vart samrøystes vedteke.  
Det vart røysta over om tilleggspunktet skal stå som nr. 2 eller nr. 3 i uttalen. Nr 2 fekk 16 
røyster og fall. Ap, Kjell Magnar Flølo (Sp), Ståle Sandal (Sp), Stein Inge Torheim (Sp), Betty 
Hessvik (Sp), Ingebjørg Flyum Bjørlo (V), Gunnar Silden (V), Anita Hoddevik (V), Marilyn 
Osmundsvåg (V), Kristianne Nore (V), Kariann Fagerli (V), Helle (V), Jessica (Krf) røysta for at 
tilleggspunktet skal stå som nr. 2. 
Det vart røysta over formannskapet si innstilling med tilleggspunktet på 3. plass som vart 
samrøystes vedteke.  
 
 
KS- 22/038 Vedtak: 

 
Stad kommune gjev følgjande uttale til handlingsprogram og investeringsprogram: 

Det vert vist til  tidlegare innspel til Regional transportplan for Vestland og dei momenta som 
går fram av saksutgeiinga.  

Stad kommune meiner det er rett å prioritere auka midlar til drift, vedlikehald og opprusting 
av vegnettet framfor store nye vegprosjekt. Vidare meiner vi at det er viktig å følgje opp 
tidlegare vedtekne prioriteringar frå Regional Transportplan for Sogn og Fjordane. Det er 
særs uheldig når konkrete tiltak frå tidlegare RTP for Sogn og Fjordane ikkje lenger er 
nemnt og teke omsyn til i handlingsprogram og investeringsprogram for Vestland. 

Fv 620 

I høyringsdokumentet, kap 5.6.6 er fv 620 nemnt på uprioritert liste over anlegg som kan 
vere aktuelle for oppstart i perioden 2027-2023. Samstundes står det i kap 5.7.5 at 
«Utbygging av statleg infrastruktur vil kunne få konsekvensar for fylkesvegnettet…..T.d. vil 
bygging av ny E39 gjennom Havstadfjellet i Sunnfjord kommune kunne gje massar som kan 
nyttast til tiltak på fv. 57, og bygging av Stad skipstunnel kan gje massar til vegutbetring på 
fv 620.» 

Byggjestart på Stad skipstunnel er i 2023, og tunnelen vil vere ferdig bygd før 2027.  Om vi 
skal oppnå synergieffektar og samfunnsmessig god utnytting av tunnellmassane, må 
planlegging av fv 620 starte straks. Byggjearbeidet må skje parallelt med bygginga av 
skipstunnelen 

FV620 Kjøde Sandvik er ein hemsko for utviklinga i regionen.  Realiseringa av skipstunnelen 
gjer at det hastar meir enn nokon gong å få rusta opp den viktigaste og mest trafikkerte 
vegen i ytre del av Stad kommune.  

 

Strekningsvise utbetringar av regionale hovudvegar (funksjonsklasse B): 

Fv 61 er ein del av Kystvegen Bergen-Ålesund. På Bryggja gjenstår ein 1300 meter lang 



flaskehals på Fv 61 som ikkje er utbetra. Denne strekninga er no også blitt ein viktig 
sambindingsveg internt i Stad kommune, og er skuleveg for born som går/syklar til Bryggja 
skule. Reguleringsplan for utbetring av strekninga vart utarbeidd av Sogn og Fjordane 
fylkeskommune i 2017- 19, og vedteken av Stad kommune 12. mai 2020. Prosjektet Fv 61 
Naveosen- Brubakken er «gryteklart», og vi legg til grunn at prosjektet vert gjennomført i 
ny RTP for Vestland.  

 

Fv 618 (Selje/Flatraket) 
Fv 618 mellom Selje og Rv15 på Almenningsfjellet er ein svært viktig nærings- og pendlarveg 
med mykje tungtrafikk. Vegen har jamnt over dårleg standard og med rasutsette punkt. 
Prosjektet ligg inne på marginallista i RTP for Sogn og Fjordane 2018-2027. Det ligg føre ei 
flaskehalskartlegging av Fv618 utarbeidd i 2017 av Statens Vegvesen som tilrår opprusting av 
dei fem verste punkta. Stad kommune meiner det er umåteleg viktig at arbeidet med 
opprusting av Fv618 blir forsert på grunn av pågåande arbeid med Stad Skipstunnel, slik at 
ein kan nytte tunnelmasse til å få gjennomført utbetring av Fv618 billigare og enklare.  
 

Spleiselag for mindre prosjekt 

Stad kommune stiller seg positiv til medfinansiering av gangvegutbyggingar i Selje og på 
Stadlandet. Kommunen har trong for oppgraderinga av eigen infrastruktur i desse bygdene, 
og samarbeid med fylkeskommunal gangvegutbygging vil vere god samfunnsøkonomi. 

 

Skredsikring 

Stad kommune peikar på at Fv 5744 Navelsakerstranda har høgast skredfaktor av alle fylkes- 
og riksvegar i Vestland fylke. Fv5744 ligg på 3. plass på marginallista over rassikringsprosjekt i 
gjeldande RTP for Sogn og Fjordane, og skredfaktorvurderinga frå Statens Vegvesen syner at 
vegen er i ei særklasse når det gjeld behov for rassikring. Stad kommune krev at sikring av 
Fv5744 Navelsakerstranda med ny tunnel blir prioritert i ny RTP for Vestland innanfor 
temaet Skredsikring.  

Andre tiltak 

Generelt meiner vi at ein bør auke innsatsen på enkle, rimelege tiltak som siktrydding, 
rekkverk, møteplassar etc på heile fylkesvegnettet. På fleire strekningar i vår kommune er 
det allereie utgreidd og tilrådd oppgraderingstiltak som kan gjerast relativt enkelt og rimeleg 
(rekkverk, grøftesprenging, møteplassar, veglys, kantforsterking mm). Utbetring og 
skredsikring på fv 5476 Torheimsvegen bør framleis vere prioritert i 
investeringsprogrammet, slik den er i gjeldande RTP . 

Stad kommune meiner at bygging av Stad Skipstunnel opnar for at ein kan få realisert 
vegtunell mellom Moldefjorden og Kjøde, og dermed eliminere fjellovergangen over 
Mannseidet som er ein flaskehals i dag (FV 618). Stad kommune ber Vestland 
fylkeskommune difor om å ha tett dialog med Kystverket for å sikre at denne moglegheita er 



ein del av vurderinga som ligg til grunn for synergieffekt og etterbruk. 
 

 

 

Saksopplysningar: 
Prosessen med utarbeiding av regional transportplan 2022-2033 viser at det er store behov 
for oppgradering av infrastruktur og kommunikasjontilbod i fylket. Det økonomiske 
handlingsprogrammet viser at rammene fylkeskommunen har til disposisjon ikkje vil vere 
tilstrekkelege for å kunne møte det store behovet  for drift, vedlikehald og investeringar 
innan samferdsel. 

I gjeldande økonomiplanperiode 2022-2025 er det avsett midlar som skal fordelast i 
samband med vedtak av Investeringsprogrammet til Regional transportplan i juni 2022. I 
tillegg er det lagt opp til at finansutvalet i fylkeskommunen skal fastsetje investeringsrammer 
for 2026 i mars 2022. Investeringsprogrammet skal avklare fordeling av midlar i komande 
økonomiplanperiode 2023-2026, samt utarbeide ein langsiktig portefølje av større prosjekt 
som kan realiserast i resten av planperioden fram til 2033. 

Det vidare arbeidet med investeringsprogrammet skal m.a. avklare to forhold: 

·  Kor mykje midlar som skal avsetjast til rammeløyvingar for mindre tiltak. Det er store 
behov for rammeløyvingar til trafikktryggleik/mindre utbetringar, gang- og sykkelprosjekt, 
kollektivtiltak, tunneloppgradering samt til utbetring av bruer og kaiar. Ut frå dette er det 
gjort ei vurdering av kva som vil vere tilgjengeleg ramme når det vert teke omsyn til 
behovet for å vidareføre midlane til rammeløyvingane, i tillegg til naudsynt vedlikehald av 
bru og kai for å sikre fortsett framkome. 

·  Porteføljen av store prosjekt. Det er silt ut ein del prosjekt som er aktuelle for lister for 
investeringsprosjekt som kan realiserast i perioden. Slik dei økonomiske rammene er i dag, 
er det ikkje grunnlag for å kunne realisere alle dei nemnte prosjekta. Det er vidare føreslått 
å bruke opp mot 200 mill. kr. årleg til strekningsvise prosjekt på det overordna vegnettet. 

Utkast til økonomisk handlingsprogram inneheld ikkje eit endeleg forslag til fordeling av 
midlar, men vurderer fordelinga mellom ulike føremål i investeringsprogrammet. Vidare vert 
prosjekt som er vurderte som aktuelle for oppstart i perioden omtala. Prosjekta er delt inn i 
prosjekt som kan realiserast i komande økonomiplanperiode 2023-2026, og prosjekt som er 
aktuelle fram mot utgangen av planperioden i 2033. Prosjekta er ikkje i prioritert 
rekkjefølgje. Med dagens nivå på løyvingane vil det ikkje vere rom for å prioritere alle 
prosjekta som er nemnde i utkastet til investeringsprogram.  

Det vert teke sikte på å utarbeide endeleg framlegg til fordeling av midlar og 
prioriteringslister for store prosjekt fram mot vedtak av økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram til fylkestinget i juni 2022. Framlegget vil basere seg på utkast til 
investeringsprogram, innspel frå kommunane, samt ytterlegare arbeid med å kvalitetssikre 
prosjekta både med omsyn til mogleg gjennomføring, prosjektutforming og økonomi.  

Fylkeskommunen ber særleg om innspel på følgjande: 

·  Kva føremål er viktigast å prioritere i investeringsprogrammet, er det rammeløyvingar til 



trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av 
kai, bru og tunnel eller midlar til store vegprosjekt  

·  Det er føreslått å avsetje 200 mill. kr. årleg til strekningsvise utbetringar av regionale 
hovudvegar (vegar i funksjonsklasse B), samt å setje i gang minst to større gang -og 
sykkeltiltak utanom Miljøløftet årleg. Det er også føreslått eigne løyvingar til rekkverk, 
vegljos og til ei ordning med spleiselag for mindre prosjekt. Dei ber om synspunkt på dette.  

·  Kommunane vert oppmoda om å gjere ei vurdering av moglege konkrete 
samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering, og at det vert gjeve innspel 
til korleis ein kan få mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til prosjekt.  

·  Har kommunen synspunkt på om det er dei rette tiltak og prosjekt som er lagt inn i 
investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritere.  

 
Vurdering: 

Framlegg til uttale frå Stad kommune tek utgangspunkt i tidlegare innspel til RTP.  Desse 
innspela har vore konkrete, og stør opp under hovudmålet « Vestland skal ha eit trygt, 
effektivt og framtidsretta transportsystem som legg til rette for klima- og miljøvenleg 
mobilitet og berekraftig samfunnsutvikling.» Stad kommune meiner det er rett å prioritere 
auka midlar til drift, vedlikehald og opprusting av vegnettet framfor store nye vegprosjekt. 
Kommunen støttar også opp om fellesuttalen frå kommunane i Nordfjord, Sunnfjord og 
HAFS. 

Vidare meiner vi at det er viktig å følgje opp tidlegare vedtekne prioriteringar frå Regional 
Transportplan for Sogn og Fjordane. Det er særs uheldig når konkrete tiltak frå tidlegare RTP 
ikkje lenger er nemnt i handlingsprogram og investeringplan.  

Administasjonen merkar seg at disponible midlar til fordeling ikkje er endeleg avklara. 
Utbetringsbehovet på fleire område er heller ikkje utgreidd. Dette gjeld til dømes behovet 
for ombygging og utbetring av hurtigbåtkaier, som kan vere ei relevant problemstilling i Stad 
kommune. Det at dokumentet ikkje er utfyllande, gjer det vanskeleg å gje konkrete 
tilbakemeldingar knytt til desse problemstilingane. Vi minner i denne samanhengen spesielt 
om pkt 5.4.2 i Handlingsprogram til RTP for Sogn og Fjordane: «Lage plan for hurtigbåt 
mellom Bergen og Ålesund slik at denne ruta er klar til Stad skipstunnel vert opna.» 

Fv620 

I høyringsdokumentet, kap 5.6.6 er fv 620 nemnt på uprioritert liste over anlegg som kan 
vere aktuelle for oppstart i perioden 2027-2023. Samstundes står det i kap 5.7.5 at 
«Utbygging av statleg infrastruktur vil kunne få konsekvensar for fylkesvegnettet…..T.d. vil 
bygging av ny E39 gjennom Havstadfjellet i Sunnfjord kommune kunne gje massar som kan 
nyttast til tiltak på fv. 57, og bygging av Stad skipstunnel kan gje massar til vegutbetring på 
fv 620.» Bruk av tunnelmassar til vegbygging er også omtalt i kunnskapsgrunnlaget Meir veg 
for pengane. Fv 620 er veldig smal og dårleg, og ikkje eigna til transport av massar over 
lengre strekningar, og det vert vurdert at det beste for prosjektet er å skaffe nødvendige 
massar nær eller i anlegget. Her skipstunnelen eit vi viktig potensiale. 

Byggjestart på Stad skipstunnel er i 2023, og tunnelen vil vere ferdig bygd før 2027. 
Fylkeskommunen har starta utarbeiding av forprosjekt for strekninga, og opparbeidinga 
truleg vil måtte skje trinnvis. I møte med kommunen kom det fram at vil vere 



masseunderskot på parsellen lengst aust, nærast tunnelopninga. Om vi skal oppnå 
synergieffektar og samfunnsmessig god utnytting av tunnellmassane, må planlegging av fv 
620 starte straks. Byggjearbeidet må skje parallelt med bygginga av skipstunnelen 

FV620 Kjøde Sandvik er ein hemsko for utviklinga i regionen.  Realiseringa av skipstunnelen 
gjer at det hastar meir enn nokon gong å få rusta opp den viktigaste og mest trafikkerte 
vegen i ytre del av Stad kommune. Det er også eit vesentleg poeng at Opprusting av fv 620 
er prioritert på 3. plass på marginallista for RTP Sogn og Fjordane 2018-2027. 

Strekningsvise utbetringar av regionale hovudvegar (funksjonsklasse B): 

Fv 61 er ein del av Kystvegen Bergen-Ålesund. På Bryggja i Stad kommune, rett nord for 
Rv15, gjenstår ein 1300 meter lang flaskehals på Fv61 som ikkje er utbetra. Denne strekninga 
er no også blitt ein viktig sambindingsveg i nye Stad kommune, og er skuleveg for born som 
går/syklar til Bryggja skule. Reguleringsplan for utbetring av strekninga vart utarbeidd av 
Sogn og Fjordane fylkeskommune i 2017- 19. Reguleringsplanen vart vedteken av Stad 
kommune 12. mai 2020. Prosjektet Fv61 Naveosen- Brubakken er «gryteklart» med 
vedteken reguleringsplan. Vi legg til grunn at prosjektet vert gjennomført i ny RTP for 
Vestland.  

Spleiselag for mindre prosjekt 

Fylkeskommunen inviterer til spleiselag for finansiering, og ber særskild om innspel til korleis 
ein kan få mest mogleg for pengane gjennom samarbeidsprosjekt. 

Stad kommune har tidlegare fremja ønskje om eit nært samarbeid med Vestland 
fylkeskommune for å sikre tilhøva for mjuke trafikantar langs fylkesvegnettet. Fleire av 
skulane våre ligg ved fylkesveg. 

Formannskapet vedtok i sak 21/112  Regional transportplan for Vestland  2022-2033 – uttale 
å prioritere gangvegbygging i nærleik til skulane i Selje og på Stadlandet høgst. Desse 
gangvegstrekningane ligg i tettbygde område, og vil knyte saman heim, skule, idrettsanlegg 
og ulike arbeids- og servicefunksjonar. Utbyggingane kan samordnast med kommunale 
prosjekt, som oppgradering av VAO-nett og etablering av fjordvarme (Selje). Det pågår 
planarbeid i kommunal regi i begge områda. Det vil vere god samfunnsøkonomi om 
kommune og fylkeskommune samarbeider om infrastrukturbygging i Selje og på Stadlandet. 

Skredsikring 

Statens vegvesen utarbeidde i 2019 rapporten Skredsikringsbehov for riks og fylkesvegar i 
region Vest. Rapporten  byggjer på ein reknemodell der seks ulike faktorar er lagt til grunn : 
Trafikkmengde-, skredfare-, omkøyring-, stenging- og naboskredfaktor. Navelsakerstranda 
har ein skredfaktor på 6,7 og er såleis den klart mest rasutsette strekninga i Vestland. 
Vestland fylkeskommune har ikkje lagt vekt på denne faglege vurderinga, noko vi reagerer 
sterkt på. 

Fv 5744 ligg på 3. plass på marginallista over rassikringsprosjekt i gjeldande RTP for Sogn og 
Fjordane, og skredfaktorvurderinga frå Statens Vegvesen syner klart at vegen er i ei 
særklasse når det gjeld behov for rassikring i Vestland. Stad kommune krev ut frå dette at 



sikring av Fv5744 Navelsakerstranda med ny tunnel blir prioritert i RTP for Vestland innanfor 
temaet Skredsikring. 

Andre tiltak: 

Stad kommune har tidlegare meldt inn behov for ei rekke mindre tiltak på fylkesvegnettet 
som kan gjennomførast raskt, mellom anna på fv 618 Eide-Almenningsfjellet, 5746 
Nordfjordeid-Torheim, fv 5747 Haugen-Espe-Myrold, fv 631 Selje-Sandvik og Fv 5753 
Hoddevik. På fleire av desse strekningane er det allereie utgreidd og tilrådd 
oppgraderingstiltak som kan gjerast relativt enkelt og rimeleg (rekkverk, grøftesprenging, 
møteplassar, veglys, kantforsterking mm). Generelt meiner vi at ein bør auke innsatsen på 
enkle, rimelege tiltak som siktrydding, rekkverk, møteplassar etc på heile fylkesvegnettet.  

Vi vil særleg dra fram behovet for tiltak på 5746 Torheimsvegen. Denne vegen har 
skredfaktor 3,6 (høg). Vegen ligg på 8. plass på marginallista i gjeldande RTP for Sogn og 
Fjordane, og tiltak på denne vegen bør prioriterast. 
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Uttale til økonomisk handlings- og investeringsprogram - Regional 
transportplan 2022-2033 

Stord kommune ved Formannskapet fatta 16.03.2022, sak 9/22, å senda over 
følgjande uttale til høyring av økonomisk handlings- og investeringsprogram – 
Regional transportplan 2022-2033.  

Stord kommune viser til oversending av høyringsbrev og utkast til økonomisk 
handlings- og investeringsprogram for Regional transportplan 2022-2033. 

Det er viktig at utviklinga av infrastruktur som ligg i fylket si portefølje er vurdert opp 
mot overordna mål for berekraftig samfunnsutvikling. Stord kommune vil peika på at 
Regional transportplan må bygge på dei prioriteringane som ligg i Nasjonal 
transportplan. 

Kommunen ser at det er eit stort fokus på vedlikehald og opprusting av det 
eksisterande fylkesvegnettet og på rassikring. Stord kommune stør opp om dette, 
men meiner at det i tillegg burde vore nytta meir ressursar på prosjekt som bygger 
opp om verdiskaping gjennom større bu- og arbeidsmarknadsregioner, og som er 
samfunnsøkonomisk lønnsame. 

Auka verdiskaping er ein viktig faktor for å sikre overgangen til eit 
lågutsleppssamfunn. Difor burde det i investeringsprogrammet vera eit viktig kriterium 
for prioritering av midlar at samfunnsnytta òg vart vekta, slik det ligg i gjeldande NTP. 

Stord kommune vil difor kome med følgjande konkrete innspel til prosjekt som bør gå 
inn i handlings- og investeringsprogrammet: 

 Stord kommune meiner at RTP må, i tillegg til opprusting av eksisterande 
infrastruktur, løfte opp nye infrastrukturprosjekt som kan gje verdiskaping og 
auka konkurranseevne, og bidra til større bu og arbeidsmarknadsregion. Stord 
kommune meiner difor at fylkeskommunen må prioritera prosjektet Sunnfast, 
og legge dette inn i RTP slik at det ligg midlar til utgreiing og planarbeid. 
Kommunen ber fylkeskommunen om å legga til rette for oppstart av 
interkommunal kommunedelplan med konsekvensutgreiing for Sunnfast i 2022. 

 Stord kommune bed om at fylkeskommunen skal vera ein pådrivar for å betra 
ferjeavløysingsordninga og bruka ordninga aktiv for å realisera viktige 
ferjeavløysingsprosjekt for øysamfunn i fylket. Stord kommune vil særleg peika 
på huglasambandet som er ein avgjerande del av Sunnfast-prosjektet, og som 
bør stå ferdig seinast samtidig med brua over Langenuen på ny E39. 

 Vidareføring av arbeidet i den avslutta sykkelbyavtalen: Stord kommune 
meiner det ikkje er tilstrekkeleg å etablere eit samarbeidsforum for sykkel og 
gange som har kunnskaps- og erfaringsutveksling til føremål. Det må 
etablerast eit samarbeidsfora mellom kommune og fylkeskommune med 
mandat og budsjett for iverksetjing av gode samarbeidsprosjekt. 
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 Kommunen ber fylkeskommunen om å prioritera midlar til ny kollektivterminal i 
Leirvik, som er det største kollektivknutepunktet i Sunnhordland. 

 Stord kommune ber om at følgjande strekningar vert prioritert i høve til sikring 
av mjuke trafikanter: Gang/ sykkelveg langs Fv 545 Dyvikdalen – Sagvåg skule 
- Gang/sykkelveg langs Fv 5060 Litlabøvegen Stuva – Isdalsvegen og Stuva – 
E39.Vurdera todelte gang- og sykkelvegar. 

 Stord kommune ber om at tiltak i kommunen som ligg i utkastet til handlings- 
og investeringsprogram vert også prioritert vidare i prosessen. 

 Stord kommune ber fylkeskommunen sette av midlar til utprøving og eventuelt 
innføring av nye kollektiv-konsept for Stord kommune i handling- og 
investeringsplan RTP. Det bør vere krav at køyretøy som deltek i ordninga er 
nullutslepp. 

Stord kommune ber om at våre merknader vert innarbeida i RTP i det vidare arbeidet. 

 

 
Med helsing 
 
 
 
 
Jostein Klette 
Plan- og klimarådgjevar 

 

 
Brevet er godkjent elektronisk og har difor inga underskrift 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vedlegg 
1 Saksprotokoll Uttale til økonomisk handlings- og investeringsprogram - Regionalt 

transportplan 2022-2033 



Arkivref: 2022/2978  -  7008/2022   
Saksh.: Jostein Klette 
 
 
 

 

Saksnr Utval Møtedato 
9/22 Formannskapet 16.03.2022 

 

UTTALE TIL ØKONOMISK HANDLINGS- OG INVESTERINGSPROGRAM - 
REGIONALT TRANSPORTPLAN 2022-2033 

Framlegg til vedtak:  
 
Stord kommune sender følgjande høyringsuttale til handlings- og investeringsprogram i 
Regional transportplan 2022-2033: 
 
«Stord kommune viser til oversending av høyringsbrev og utkast til økonomisk handlings- 
og investeringsprogram for Regional transportplan 2022-2033. 
 
Det er viktig at utviklinga av infrastruktur som ligg i fylket si portefølje er vurdert opp mot 
overordna mål for berekraftig samfunnsutvikling. Stord kommune vil peika på at Regional 
transportplan må bygge på dei prioriteringane som ligg i Nasjonal transportplan.  
Kommunen ser at det er eit stort fokus på vedlikehald og opprusting av det eksisterande 
fylkesvegnettet og på rassikring. Stord kommune stør opp om dette, men meiner at det i 
tillegg burde vore nytta meir ressursar på prosjekt som bygger opp om verdiskaping 
gjennom større bu- og arbeidsmarknadsregioner, og som er samfunnsøkonomisk lønnsame.  
Auka verdiskaping er ein viktig faktor for å sikre overgangen til eit lågutsleppssamfunn. 
Difor burde det i investeringsprogrammet vera eit viktig kriterium for prioritering av midlar 
at samfunnsnytta òg vart vekta, slik det ligg i gjeldande NTP. 
 
Stord kommune vil difor kome med følgjande konkrete innspel til prosjekt som bør gå inn i 
handlings- og investeringsprogrammet: 
 

 Stord kommune meiner at RTP må, i tillegg til opprusting av eksisterande 
infrastruktur, løfte opp nye infrastrukturprosjekt som kan gje verdiskaping og auka 
konkurranseevne, og bidra til større bu og arbeidsmarknadsregion. Stord kommune 
meiner difor at fylkeskommunen må prioritera prosjektet Sunnfast, og legge dette 
inn i RTP slik at det ligg midlar til utgreiing og planarbeid. Kommunen ber 
fylkeskommunen om å legga til rette for oppstart av interkommunal 
kommunedelplan med konsekvensutgreiing for Sunnfast i 2022. 

 Vidareføring av sykkelbyavtalen: Stord kommune meiner det ikkje er tilstrekkeleg å 
etablere eit samarbeidsforum for sykkel og gange som har kunnskaps- og 
erfaringsutveksling til føremål. Det må etablerast eit samarbeidsfora mellom 
kommune og fylkeskommune med mandat og budsjett for iverksetjing av gode 
samarbeidsprosjekt. 

 Kommunen ber fylkeskommunen om å prioritera midlar til ny kollektivterminal i 
Leirvik, som er det største kollektivknutepunktet i Sunnhordland. 

 Stord kommune ber om at følgjande strekningar vert prioritert i høve til sikring av 
mjuke trafikanter: Gang/ sykkelveg langs Fv 545 Dyvikdalen – Sagvåg skule - 
Gang/sykkelveg langs Fv 5060 Litlabøvegen Stuva – Isdalsvegen og Stuva – E39. 

 Stord kommune ber om at tiltak i kommunen som ligg i utkastet til handlings- og 
investeringsprogram vert også prioritert vidare i prosessen. 

 
Stord kommune ber om at våre merknader vert innarbeida i RTP i det vidare arbeidet». 
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John F. Tonnessen Framlegg: 

Ekstra punkt i kommunens høyringsuttale: 

-Stord kommune ber fylkeskommunen sette av midlar til utprøving 

og eventuelt innføring av nye kollektiv-konsept for Stord kommune i 

handling- og investeringsplan RTP. Det bør vere krav at køyretøy 

som deltek i ordninga er nullutslepp. 

Gaute Straume 

Epland 

Framlegg frå Ap og Sp: 

Nytt strekpunk (plassert som andre strekpunkt): 

- Stord kommune bed om at fylkeskommunen skal vera ein 

pådrivar for å betra ferjeavløysingsordninga og bruka ordninga 

aktivt for å realisera viktige ferjeavløysingsprosjekt for øysamfunn i 

fylket. Stord kommune vil særleg peika på huglasambandet som er 

ein avgjerande del av Sunnfast-prosjektet, og som bør stå ferdig 

seinast samtidig med brua over Langenuen på ny E39. 

Reinert Svanberg Framlegg: 

Andre kulepunkt, teksten "Vidareføring av sykkelbyavtalen:" skal 

lyda "Vidareføring av arbeidet i den avslutta sykkelbyavtalen:"  

Hilde Hildal Hauglid Framlegg: 

I innleiinga: 

Stryka resten av avsnittet etter "... rassikring" 

Leggja til: Trygge og tenlege bruksvegar må prioriterast saman 

med gang- sykkelveg og kollektivsatsing.  

I all samferdeselssatsing må ein ta omsyn til klimamål, biologisk 

mangfald og jordvern.  

Stryka første kulepunkt (om Sunnfast).  

I kulepunkt 4: Vurdera todelte gang- og sykkelvegar.  

 

 

Røysting: 

Endringsframlegg frå Hauglid setning 1 fall med 8,  mot 1 røyst (SV). 

Endringsframlegg frå Hauglid setning 2 fall med 7,  mot 2 røyster ( Mdg og SV). 
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Endringsframlegg frå Hauglid setning 3 fall med 5,  mot 3 røyster (Mdg , 1 Sp og SV). 

Endringsframlegg frå Hauglid setning 4 fall med 7,  mot 2 røyster. (Mdg og SV). 

Endringsframlegg frå Hauglid setning 5 vart samrøystes vedteke.  

Endringsframlegg frå Svanberg vart samrøystes vedteke.  

Tilleggsframlegg frå Tonnessen vart samrøystes vedteke 

Felles tilleggsframlegg frå Ap og Sp vart vedteke med 8,  mot 2 røyster (SV og Mdg).  

Framlegg frå rådmannen med vedteke tillegg og endringar vart vedteke med 8 mot 1 røyst (SV) 

 

 

Vedtak: 

Stord kommune sender følgjande høyringsuttale til handlings- og investeringsprogram i 

Regional transportplan 2022-2033: 

«Stord kommune viser til oversending av høyringsbrev og utkast til økonomisk handlings- og 

investeringsprogram for Regional transportplan 2022-2033. 

Det er viktig at utviklinga av infrastruktur som ligg i fylket si portefølje er vurdert opp mot 

overordna mål for berekraftig samfunnsutvikling. Stord kommune vil peika på at Regional 

transportplan må bygge på dei prioriteringane som ligg i Nasjonal transportplan.  

Kommunen ser at det er eit stort fokus på vedlikehald og opprusting av det eksisterande 

fylkesvegnettet og på rassikring. Stord kommune stør opp om dette, men meiner at det i tillegg 

burde vore nytta meir ressursar på prosjekt som bygger opp om verdiskaping gjennom større 

bu- og arbeidsmarknadsregioner, og som er samfunnsøkonomisk lønnsame.  

Auka verdiskaping er ein viktig faktor for å sikre overgangen til eit lågutsleppssamfunn. Difor 

burde det i investeringsprogrammet vera eit viktig kriterium for prioritering av midlar at 

samfunnsnytta òg vart vekta, slik det ligg i gjeldande NTP. 

Stord kommune vil difor kome med følgjande konkrete innspel til prosjekt som bør gå inn i 

handlings- og investeringsprogrammet: 

 Stord kommune meiner at RTP må, i tillegg til opprusting av eksisterande infrastruktur, 

løfte opp nye infrastrukturprosjekt som kan gje verdiskaping og auka konkurranseevne, 

og bidra til større bu og arbeidsmarknadsregion. Stord kommune meiner difor at 

fylkeskommunen må prioritera prosjektet Sunnfast, og legge dette inn i RTP slik at det 

ligg midlar til utgreiing og planarbeid. Kommunen ber fylkeskommunen om å legga til 

rette for oppstart av interkommunal kommunedelplan med konsekvensutgreiing for 

Sunnfast i 2022. 
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 Stord kommune bed om at fylkeskommunen skal vera ein pådrivar for å betra 

ferjeavløysingsordninga og bruka ordninga aktiv for å realisera viktige 

ferjeavløysingsprosjekt for øysamfunn i fylket. Stord kommune vil særleg peika på 

huglasambandet som er ein avgjerande del av Sunnfast-prosjektet, og som bør stå 

ferdig seinast samtidig med brua over Langenuen på ny E39.  

 Vidareføring av arbeidet i den avslutta sykkelbyavtalen: Stord kommune meiner det 

ikkje er tilstrekkeleg å etablere eit samarbeidsforum for sykkel og gange som har 

kunnskaps- og erfaringsutveksling til føremål. Det må etablerast eit samarbeidsfora 

mellom kommune og fylkeskommune med mandat og budsjett for iverksetjing av gode 

samarbeidsprosjekt. 

 Kommunen ber fylkeskommunen om å prioritera midlar til ny kollektivterminal i Leirvik, 

som er det største kollektivknutepunktet i Sunnhordland. 

 Stord kommune ber om at følgjande strekningar vert prioritert i høve til sikring av mjuke 

trafikanter: Gang/ sykkelveg langs Fv 545 Dyvikdalen – Sagvåg skule - Gang/sykkelveg 

langs Fv 5060 Litlabøvegen Stuva – Isdalsvegen og Stuva – E39.Vurdera todelte gang- 

og sykkelvegar. 

 Stord kommune ber om at tiltak i kommunen som ligg i utkastet til handlings- og 

investeringsprogram vert også prioritert vidare i prosessen. 

 Stord kommune ber fylkeskommunen sette av midlar til utprøving og eventuelt innføring 

av nye kollektiv-konsept for Stord kommune i handling- og investeringsplan RTP. Det 

bør vere krav at køyretøy som deltek i ordninga er nullutslepp.  

Stord kommune ber om at våre merknader vert innarbeida i RTP i det vidare arbeidet». 
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Rådmannen, 25.02.2022 

 
Dokumentliste 
I 18.02.2022 Vestland 

fylkeskommune 
Regional transportplan 2022-2033 - Oversending av 
handlingsprogram og investeringsprogram 

I 18.02.2022 Vestland 
fylkeskommune 

Regional transportplan 2022-2033 - Invitasjon til 
innspel til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram 

S 25.02.2022  Uttale til økonomisk handlings- og 
investeringsprogram - Regionalt transportplan 2022-
2033 

I 28.02.2022 Peder Sjo Slettebø Innspel til høyring frå Sunnfast AS 
 
 
Vedlegg 
1 Innspel til fylkeskommunen investeringsprogram RTP.docx 
2 Regional transportplan 2022-2033 - Oversending av handlingsprogram og 

investeringsprogram.pdf 
3 øk handlingsprogram og investeringsprogram - utkast innspel til kommunane feb 

2022.pdf 
 
 

Innleiing (bakgrunn for saka) 

 
Fylkestinget vedtok Regional transportplan 2022-2033 for Vestland (RTP) i desember 2021 
(lenke: https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/).  
Hovudmål i regional transportplan: 
 
Vestland skal ha eit trygt, effektivt og framtidsretta transportsystem som legg til rette for 
klima og miljøvenleg mobilitet og berekraftig samfunnsutvikling. 
 
I handlingsprogrammet til RTP som vart vedteke av fylkestinget i desember 2021, er 
prioriteringskriteria omtala med grunnlag i mål og strategiar i RTP. Føringane i Regional 
transportplan tilseier følgjande: 

• Tiltak som støtter opp under nullvisjonen og bidreg til betre trafikktryggleik skal 
prioriterast. Særleg sentralt er tiltak som kan redusere møte- og 
utforkøyringsulykker og ulykker med mjuke trafikantar. 

 
• For mjuke trafikantar skal det særleg leggjast vekt på tiltak som bidreg til at barn 
og unge kan ferdast trygt i trafikken som sikring av skulevegar og nærmiljø. 

 
• For sykkelinfrastruktur skal det leggjast vekt på reiser med potensiale for store 
reisestraumar, samt målpunkt for barn og unge. 

 
• Utbetring av eksisterande veg skal i utgangspunktet prioriterast føre nybygging. 

 
• Det skal særleg leggjast vekt på tiltak som reduserer forfallet, og som reduserer 
behov for framtidig drift og vedlikehald. 

 
• Det skal leggjast vekt på å få meir for pengane gjennom samordning, 
porteføljestyring og meir effektiv prosjektutforming 

 
• Vestland skal vere pådrivar og iverksette låg- og nullutsleppløysingar innan 
mobilitetstenester, gjennom offentlege innkjøp og innføring av nye teknologiske 
løysingar 
 
• Ved knutepunkt- og haldeplassoppgraderingar skal enkle bytte, universell 
utforming, tilkomst og trafikktryggleik prioriterast. 
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Som del av handlingsprogrammet til RTP skal "Økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram 2022-2033" vedtakast i fylkestinget i juni 2022. Offentlege verksemder 
og andre er invitert til å kome med sine innspel til handlings- og investeringsprogrammet 
innan 1. april 2022. 
 
Om investeringsprogrammet 
Investeringsprogrammet skal byggje opp ei prioritert prosjektportefølje basert på prinsippa i 
Regional transportplan 2022-2033 med handlingsprogram. Ein langsiktig prosjektportefølje 
skal gje tryggleik for kva prosjekt og tiltak som skal prioriterast, kva type tiltak som skal 
realiserast og når dette vil kunne skje. Vidare vil det gje eit tydlegare signal om vegar og 
prosjekt som må vente til ein får tilstrekkeleg med økonomiske midlar. Det er 
prioriteringane som ligg i regional transportplan som skal ligge til grunn for valg av 
prosjekt.  
 
Investeringsprogrammet skal avklare fordeling av midlar i komande økonomiplanperiode 
2023-2026, samt utarbeide ein langsiktig portefølje av større prosjekt som kan realiserast i 
resten av planperioden fram til 2033. 
 
Det vidare arbeidet med investeringsprogrammet skal m.a. avklare to forhold 

1. Rammeløyvingar til mindre tiltak. 
2. Porteføljen av store prosjekt. Det er silt ut ein del prosjekt som er aktuelle 

for lister for investeringsprosjekt som kan realiserast i perioden.  
 
Fylkeskommunen viser til at slik dei økonomiske rammene er i dag, er det ikkje grunnlag for 
å kunne realisere alle dei nemnte prosjekta. 
 
Prosjekta er i utkastet som er sendt til høyring delt inn i prosjekt som kan realiserast i 
komande økonomiplanperiode 2023-2026, og prosjekt som er aktuelle fram mot utgangen 
av planperioden i 2033. Prosjekta er ikkje i prioritert rekkjefølgje. Fylkeskommunen 
presiserer at med dagens nivå på løyvingane vil det ikkje vere rom for å prioritere alle 
prosjekta som er nemnde i utkastet til investeringsprogram. 
 
Fylkeskommunen ber om innspel på følgjande punkt: 

1. Kva føremål er viktigast å prioritere i investeringsprogrammet, er det 
rammeløyvingar til trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og 
sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av kai, bru og tunnel eller midlar til 
store vegprosjekt  

2. Det er føreslått å avsetje 200 mill. kr. årleg til strekningsvise utbetringar av 
regionale hovudvegar (vegar i funksjonsklasse B), samt å setje i gang minst 
to større gang -og sykkeltiltak utanom Miljøløftet årleg. Det er også føreslått 
eigne løyvingar til rekkverk, vegljos og til ei ordning med spleiselag for 
mindre prosjekt. Vi vil be om synspunkt på dette. 

3. Vestland fylkeskommune ber kommunane gjere ei vurdering av moglege 
konkrete samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering. 
Vidare ber vi om innspel til  korleis ein kan få mest mogleg for pengane for 
konkrete framlegg til prosjekt.  

 
Ei hovudutfordring som er trekt fram er det store forfallsetterslepet på fylkesvegnettet og 
trong for rassikring. 
 
Finansiering for 2022 
Fylkeskommunen får i 2022 følgjande midlar gjennom inntektssystemet frå staten (tabell C i 
grønt hefte) som dels brukast til å finansiere investeringar, og dels til å dekkje renter og 
avdrag på tidlegare inngåtte lån:  
• Opprusting og fornying av fylkesvegnettet 307,2 mill. kr.  
• Kompensasjon for tunneltryggleiksforskrifta 123,5 mill. kr.  
• Ras- og skredsikring fylkesveg 435,1 mill. kr.  
• Ferjeavløysing 52,5 mill. kr 
 
Vestland fylkeskommune vil motta 50,8 mill. kr. i øyremerkte midlar gjennom ordninga 
Viktige vegar for næringslivet («sjømatmidlar»). 
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Det er avsett øyremerkte midlar over statsbudsjettet til vedlikehald, utbetring og utbygging 
av fylkesvegnettet i 2022. Vestland fylkeskommune har i skrivande stund ikkje fått fordeling 
av desse midlane. 
 
Prosjekt lokalisert i Stord kommune 
 
Vedtatt investeringsprogram 
Tabellen nedanfor viser fordeling av midlar for fylkesveg i vedteke investeringsprogram for 
perioden 2022-2025 på ny budsjettstruktur, for det som vedkjem Stord kommune: 
 
Utbetring, 
standardheving av 
eksisterande 
infrastruktur 

Investering i 1000 Nok  

Fv. 500/5048/5050 25 300  
   
 
 
 
Utkast til investeringsprogram 
 
I dette utkastet til investeringsprogram er ikkje trafikktryggingstiltak og mindre 
utbetringstiltak på fylkesveg som har ei prosjektramme under 50 mill. kr vurderte. 
Utfordringar og føringar som ligg til grunn tilseier likevel at det er vesentleg at det framleis 
vert avsett midlar til slike prosjekt i budsjettet. Dette inngår i arbeidet fram mot vedtak av 
budsjett og økonomiplan i 2022-2033. 
 
Det er lagt opp til å utvikle ei langsiktig portefølje av store prosjekt. Dei er delt inn i 
følgjande kategoriar: 
 

• Prosjekt som er aktuelle for oppstart i økonomiplanperioden, dvs. fram til og med 
2026. 
• Prosjekt som er aktuelle for langsiktige prioriteringslister  

 
 
Namn Kommune Tiltak Periode 
Nordhuglo Stord Ferjekai – 

overflatebehandling og 
nytt tredekke. 

2022-2028 

Fv. 5056 Stord – Saghaugen – 
Kjøtteinsvegen 

Gang- og sykkelveg. 
Trong for 
reguleringsplan. 

2023-2036 

Fv. 544 Vabakkjen - Sæ Miljøgate – Regulert 2027-2033 
    
 
 
Det er ikkje lagt inn prioritert tiltak for Stord kommune når det gjeld bruer eller tunellar 
eller for regionale hovudvegar. Prosjekt som er del av omsøkte og pågåande 
bompengepakkar er ikkje omtala. 
Ut i frå fylkeskommunen sine økonomiske rammer, er det truleg ikkje rom for oppstart av 
alle desse prosjekta i planperioden 2022-2033, og det vert arbeidd vidare med vurdering av 
prosjekta fram mot vedtak av investeringsprogrammet. 
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Andre store vegprosjekt 
 
Med dei føringane som er sett i RTP og dei økonomiske rammene som fylkeskommunen har 
til rådevelde, vil det vere avgrensa med moglegheit for større vegprosjekt, og det må 
prioriterast strengt. 
For Stord kommune er følgande prosjekt sett opp: 
 
Vegnr. Kommune Prosjekt Planstatus Tiltak 
Fv. 
545 

Stord/Fitjar Stord vestside Reguleringsplan under 
arbeid 

Utbetring av kurvatur 
med meir. 

 Stord Tverrsamband 
sjukehuset – 
Ådland bru 

Reguleringsplan under 
arbeid 

Nytt tverrsamband 
over Frugårdselva 

 
 
 
Når det gjeld ferjeavløysingsprosjekt så er det i handlingsprogrammet til Regional 
transportplan 2022-2033 er det lagt inn eit utviklingstiltak for ferjeavløysingsprosjekt der 
det går fram at det blir arbeida vidare med ferjeavløysingsprosjekt. Fylkeskommunen bistår 
i pågåande planarbeid for Fjelbergsambandet, samt er i dialog med kommunane 
Kvinnherad, Stord og Tysnes med Sunnfast, ei bruløysing mellom Kvinnherad og Tysnes via 
Huglo. 
 
 
 
Vurdering 

Investeringsprogrammet byggjer på vedtatt regional transportplan. Stord kommune sendte 
her inn høyringsuttale der det vart peika på: 

 RTP må i større grad byggje på og fylgje opp nasjonal transportplan, utviklingsplan 
for Vestland og regional plan for innovasjon og næringsutvikling. 

 RTP må fylgje opp kriterium i nasjonal transportplan om å prioritere tiltak som 
forstørrar dei regionale bu- og arbeidsmarknadsregionane. 

 RTP må peike ut strekningar for vidare utgreiing og vurdering som oppfyller desse 
nemnde viktige kriteria i nasjonal transportplan. Dette må inkludere prosjekta 
SunnFast og arm frå E134 mot Bergen som det er sett i gang KVUarbeid for. Stord 
kommune meiner at rett traseval av denne vil kunne oppfylle intensjonane bak 
Sunnfast-prosjektet som det allereie er utarbeidd ein moglegheitsstudie for, og som 
vil knyte Kvinnherad til E39. Ikkje minst vil prosjektet forstørre Sunnhordland som 
bu- og arbeidsmarknadsregion, det vil knyte indre- og ytre del av sørfylket tettare 
saman og samstundes kople regionen tettare til Bergen. Endeleg vil det kunne 
utløyse eit verdiskapingspotensiale i det aktive næringslivet i regionen. 

 Vidareføring av sykkelbyavtalen: Stord kommune meiner det ikkje er tilstrekkeleg å 
etablere eit samarbeidsforum for sykkel og gange som har kunnskaps- og 
erfaringsutveksling til føremål. Det må etablerast eit samarbeidsfora mellom 
kommune og fylkeskommune med mandat og budsjett for iverksetjing av gode 
samarbeidsprosjekt. 

 Stord kommune ynskjer å understreka Vestland sitt særlege ansvar for å legga til 
rette for auka kollektivtransport gjennom å prioritera ny Leirvik kollektivterminal, det 
største kollektivknutepunktet i søre delen av fylket. 

 
Stord kommune vil i samband med dette peika på at vår høyringsuttale i liten grad er tatt 
inn i RTP eller i handlings og investeringsprogrammet. Ein del av vår uttale vil difor vera 
knytt til å løfte opp desse problemstillingane igjen. 
 
Stord kommune vil peika på at Regional transportplan må bygge på dei prioriteringane som 
ligg i Nasjonal transportplan. Kommunen ser at det er eit stort fokus på vedlikehald og 
opprusting av det eksisterande fylkesvegnettet og på rassikring. Stord kommune stør opp 
om dette men meiner at det i tillegg burde vore nytta ressurser på prosjekt som bygger opp 
om verdiskaping gjennom større bu- og arbeidsmarkedsregioner, og som er 
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samfunnsøkonomisk lønnsame. Dette er grunngjeve med at auka verdiskaping er ein viktig 
faktor for å sikre overgangen til eit lågutsleppssamfunn. Difor burde det i 
investeringsprogrammet vera eit viktig kriterium for prioritering av midlar at samfunnsnytta 
òg vart vekta, slik det ligg i gjeldande NTP. 
 
Stord kommune bør difor kome med følgjande konkrete innspel til prosjekt som bør gå inn i 
handlings- og investeringsprogrammet: 
 

 Stord kommune meiner at RTP må, i tillegg til opprusting av eksisterande 
infrastruktur, løfte opp nye infrastrukturprosjekt som kan gje verdiskaping og auka 
konkurranseevne, og bidra til større bu og arbeidsmarknadsregion. Stord kommune 
meiner difor at fylkeskommunen må prioritera prosjektet Sunnfast, og legge dette 
inn i RTP slik at det ligg midlar til utgreiing og planarbeid. Kommunen ber 
fylkeskommunen om å legga til rette for oppstart av interkommunal 
kommunedelplan med konsekvensutgreiing for Sunnfast i 2022. 

 Vidareføring av sykkelbyavtalen: Stord kommune meiner det ikkje er tilstrekkeleg å 
etablere eit samarbeidsforum for sykkel og gange som har kunnskaps- og 
erfaringsutveksling til føremål. Det må etablerast eit samarbeidsfora mellom 
kommune og fylkeskommune med mandat og budsjett for iverksetjing av gode 
samarbeidsprosjekt. 

 Kommunen ber fylkeskommunen om å prioritera midler til ny kollektivterminal i 
Leirvik, som er det største kollektivknutepunktet i Sunnhordland. 

 Stord kommune ber om at følgjande strekningar vert prioritert i høve til sikring av 
mjuke trafikanter:  Gang/ sykkelveg langs Fv 545 Dyvikdalen – Sagvåg skule - 
Gang/sykkelveg langs Fv 5060 Litlabøvegen Stuva – Isdalsvegen og Stuva – E39. 

 Stord kommune ber om at tiltak i kommunen som ligg i utkastet til handlings- og 
investeringsprogram vert også prioritert vidare i prosessen. 
 

 
 

Økonomiske konsekvensar 
I utgangspunktet er kommunen sin uttale knytt til fylkeskommunen sine prioriteringar i 
kommande plan. Det vil difor ikkje vera tilhøve her som har konsekvens for kommunen sine 
budsjett. Det er likevel klårt i dokumentet som er på høyring at ei av løysingane for å sikre 
gjennomføring kan vera spleiselag mellom fylkeskommune og kommune, og eventuelt stat. 
Det vil seie at dersom nokre av prosjekta føreset kommunale bidrag, vil dette få 
konsekvensar for kommunen. Dette er fyrst og fremst aktuelt for Sunnfast-prosjektet. I kva 
grad kommunen skal bidra økonomisk til planlegging og realisering her, må vurderast av 
kommunestyret på basis av ein konkret investeringsplan. 

 

Miljømessig konsekvens 
Fleire av dei planlagde prosjekta vil ha ein større eller mindre påverknad på miljø og klima. 
Stord kommune har ambisiøse mål knytt til naturmangfald og klima i den kommande 
kommuneplanen med basis i vedteke nullutsleppsmål. Desse må leggast til grunn for 
framtidig planlegging av infrastruktur. Kommunen sine framtidige målsettingar er i tråd 
med gjeldande Nasjonal transportplan, og det er såleis samsvar mellom nasjonal og 
kommunalt nivå.  

For at kommunen skal nå sine mål om å verta ein nullutsleppskommune i 2030 er det 
sentralt at fylkeskommunen kan bidra til å leggja til rette for gang- og sykkelvegar og med 
det auke alternativ til bil som transportform. I tillegg vert det jobba for å få på plass 
alternativ til fossilt drivstoff i kollektivtransporten i kommunen. Dette vil ha ein positiv 
konsekvens for å redusera klimagassutsleppa i kommunen.  

Store samferdselsprosjekt vil ha større konfliktpotensiale opp mot naturmangfald og klima. 
Dette gjeld særskild knytt til Sunnfast-prosjektet. Nasjonal transportplan viser til at det 
ikkje skal etablerast nye samferdselsprosjekt i verneområder. Dette betyr at dersom dette 
prosjektet skal realiserast, så må ein på eit tidleg stadium finne gode alternativ for å sikre 
ulike omsyn og ha ein tidleg dialog med ulike offentlege instansar. Dette betyr at det er 
viktig å ha ressursar til utgreiing og planarbeid tidleg i prosessen, og at det difor må 
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arbeidast for å sikre at det vert sett av ressursar til dette i handlings- og 
investeringsprogrammet i RTP.  

 

Folkehelse 
Ikkje relevant for folkehelse på nåverande nivå. 

 

Universell utforming 
Ikkje relevant for folkehelse på nåverande nivå. 

 

Beredskap 
Ikkje relevant for folkehelse på nåverande nivå. 
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Konklusjon 

Rådmannen tilrår at følgjande uttale vert oversendt fylkeskommunen: 

«Stord kommune viser til oversending av høyringsbrev og utkast til økonomisk handlings- 
og investeringsprogram for Regional transportplan 2022-2033. 
 
Det er viktig at utviklinga av infrastruktur som ligg i fylket si portefølje er vurdert opp mot 
overordna mål for berekraftig samfunnsutvikling. Stord kommune vil peika på at Regional 
transportplan må bygge på dei prioriteringane som ligg i Nasjonal transportplan.  
Kommunen ser at det er eit stort fokus på vedlikehald og opprusting av det eksisterande 
fylkesvegnettet og på rassikring. Stord kommune stør opp om dette men meiner at det i 
tillegg burde vore nytta ressurser på prosjekt som bygger opp om verdiskaping gjennom 
større bu- og arbeidsmarkedsregioner, og som er samfunnsøkonomisk lønnsame.  
 
Dette fordi at auka verdiskaping er ein viktig faktor for å sikre overgangen til eit 
lågutsleppssamfunn. Difor burde det i investeringsprogrammet vera eit viktig kriterie for 
prioritering av midler at samfunnsnytta òg vart vekta, slik det ligg i gjeldande NTP. 
 
Stord kommune vil difor kome med følgjande konkrete innspel til prosjekt som bør gå inn i 
handlings- og investeringsprogrammet: 
 

 Stord kommune meiner at RTP må, i tillegg til opprusting av eksisterande 
infrastruktur, løfte opp nye infrastrukturprosjekt som kan gje verdiskaping og auka 
konkurranseevne, og bidra til større bu og arbeidsmarkedsregion. Stord kommune 
meiner difor at fylkeskommunen må prioritera prosjektet Sunnfast, og legge dette 
inn i RTP slik at det ligg midler til utgreiing og planarbeid. Kommunen ber 
fylkeskommunen om å legga til rette for oppstart av interkommunal 
kommunedelplan med konsekvensutgreiing for Sunnfast i 2022. 

 Vidareføring av sykkelbyavtalen: Stord kommune meiner det ikkje er tilstrekkeleg å 
etablere eit samarbeidsforum for sykkel og gange som har kunnskaps- og 
erfaringsutveksling til føremål. Det må etablerast eit samarbeidsfora mellom 
kommune og fylkeskommune med mandat og budsjett for iverksetjing av gode 
samarbeidsprosjekt. 

 Kommunen ber fylkeskommunen om å prioritera midler til ny kollektivterminal i 
Leirvik, som er det største kollektivknutepunktet i Sunnhordland. 

 Stord kommune ber om at følgjande strekningar vert prioritert i høve til sikring av 
mjuke trafikanter: Gang/ sykkelveg langs Fv 545 Dyvikdalen – Sagvåg skule - 
Gang/sykkelveg langs Fv 5060 Litlabøvegen Stuva – Isdalsvegen og Stuva – E39. 

 Stord kommune ber om at tiltak i kommunen som ligg i utkastet til handlings- og 
investeringsprogram vert også prioritert vidare i prosessen. 

 
 
Stord kommune ber om at våre merknader vert innarbeida i RTP i det vidare arbeidet». 



 

Adresse Telefon Org. nr E-post Internett 
Tonningsgata 4, 6783  STRYN 57 87 47 00 963 989 202 postmottak@stryn.kommune.no www.stryn.kommune.no 
 

 
 
Vestland Fylkeskommune Infrastruktur Og Veg 
Askedalen 4 
6863 Leikanger 
 
 
 
Vår ref:  Dykkar ref. Dato: 
16/2434-30/ FE-131 ABE  30.03.2022 
 
Regional transportplan for Vestland 2022-2033 -Innspel til Økonomisk handlingsprogram 
og investeringsprogram 
 
 
Kommunestyret- 021/22, har i møte 24.03.2022 11:00 fatta følgjande vedtak: 
 
Stryn kommune gjev følgjande innspel til Økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram 2022-2033: 
 
Det vert vist til tidlegare innspel til Regional transportplan for Vestland og dei momenta som 
går fram av saksutgeiinga. 
 
FV. 5724 Oldedalen: Prosjektet vart i innspelet frå Stryn kommune spelt inn som 1.prioritert  i 
Tiltak på fylkesvegnettet. Tiltaket har kome med som «vurdert mogleg oppstart» i perioden 
2027-2033. Prosjektet må prioriterast inn i første perioden av planen 2022-2025. Gjennom 
innspelet frå Stryn kommune til Regional transportplan for Vestland 2022 –2033 (RTP), vart 
utfordringane som Stryn kommune står ovanfor beskrevet godt og tiltak i kommunen bør 
prioriterast i fordeling av disponible midlar til fordeling (viser til kapitel 5.5 i Økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram 2022-2033).   
 
Når det gjeld prioriering av tiltak viser vi til tidlegare vedtak og prioriteringar: 
 
Vestland fylkeskommune brukar dei nasjonale kriteria for rassikring. Vestland 
fylkeskommune sine kriteria vektar opp ÅDT, og ser heilt vekk frå risiko og kostnad ved 
manglande omkøyringsveg ved ras eller rasfare. Vi kan ikkje akseptere den modell 
administrasjonen i fylkeskommunen brukar i sitt framlegg til prioriteringar for sikring. 
Eigarskap til fylkesvegnettet. 
Stryn kommune er djupt uroa over omtala prosess med mål å omklassifisere deler av 
fylkesvegnettet. Veg utan regional funksjon, kva betyr det? Dette må ein snarast få eit 
tydeleg svar på. 
 
Prioritering av prosjekt i Stryn kommune: 
Tiltak på fylkesvegnettet: 
1. Strekningsvis utbetring FV 5724 Oldedalen 
2. Strekningsvis utbetring FV 5723 Lodalen 
3. Ny Tyvanestunnel og ny Stavenestunnel på FV 60 Olden -Stryn 
4. Utbetring, 1,1 km FV 5698 Nos-Jevnlid. 
 
Rassikring: (sikringstiltaka lik føreslege i Behovsliste SVV 2019) 
1. Fjelltunnel: Heimefonna/Bukkeskora/Sandvika, FV 5724 Oldedalen 
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2. Automatisk varsling: Merkingsgjølet, FV 5723 Lodalen 
 
Gang-og sykkelvegar: 
Strekninga Loen-Solvik vert føresett gjennomførd som planlagd i 2022. 
1. Hildastranda –Innvik sentrum. Reguleringsplan klar. 
2. Olden –Loen. Må sjåast i samanheng med ny Tyvanestunnel. 
3. Skarstein i Olden: gang-og sykkelveg som planlagd i reguleringsplan. 
 
Stryn kommune støttar Nordfjordrådet sitt innspel. 
Stryn kommune vil minne om samarbeidsprosjektet Bærekraftig besøksforvaltning. Dette er 
ikkje nemnt i planen, men Stryn kommune vil, so sterkt vi kan, oppmode om at prosjektet går 
vidare. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Helsing 
 
 
Anna Bringsvor Egedahl 
avdelingsleiar service, kommunikasjon og IKT 
 
Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur 
 
 
 
 
Vedlegg: 
Nordfjordrådet si uttale til Regonal transportplan 1544298 30.03.2022 
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Arkiv: FE-131 

ArkivsakID: 16/2434-27 

 Saksbehandlar: Randi Rørvik 
Lillestøl 

 
Saksframlegg 

  
 
 

Saksnr.  Utval Møtedato 
021/22 Kommunestyret 24.03.2022 
 
 
Regional transportplan for Vestland 2022-2033 -Innspel til Økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram 
 
Bakgrunn for saka: 
Vestland fylkestinget vedtok 16. desember 2021 Regional transportplan 2022-2033 for Vestland 
(RTP). Saman med planen vedtok fylkestinget handlingsprogram for RTP. Det vedtekne 
handlingsprogrammet omtala ikkje konkrete prosjekt i investeringsprogrammet.  

Fylkestinget gjorde på dette grunnlag m.a. slikt vedtak i saka: 2. «Fylkestinget sluttar seg til at 
investeringsprogrammet skal innarbeidast i handlingsprogrammet for Regional transportplan 2022-
2033 og vert lagt fram for handsaming i fylkestinget i juni 2022. Fylkestinget ber om at 
investeringsprogrammet vert sendt til kommunane for innspel før endeleg vedtak.»  

Kommunane er no bedt om å komme med innspel til «Økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram 2022- 2033», med frist 01.04.2022 

 
Vedlegg i saka: 
 Økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram - 

utkast innspel til kommunane feb 2022.pdf 
1543849 

 Regional transportplan 2022-2033 - Invitasjon til innspel til 
økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram 

1543850 

 Felles uttale frå kommunane i Nordfjord, HAFS og Sunnfjord 1543852 
 Rassikring av Lodalsvegen 1544196 
 Nordfjordrådet si uttale til Regonal transportplan 1544299 
 
Saksopplysningar: 
Fylkestinget vedtok 16. desember 2021 Regional transportplan 2022-2033 for Vestland (RTP). 
Prosessen med utarbeiding av regional transportplan 2022-2033 viser at det er store behov for 
oppgradering av infrastruktur og kommunikasjonstilbod i fylket. Det økonomiske 
handlingsprogrammet viser at rammene fylkeskommunen har til disposisjon ikkje vil vere 
tilstrekkelege for å kunne møte det store behovet for drift, vedlikehald og investeringar innan 
samferdsel. 

I gjeldande økonomiplanperiode 2022-2025 er det i investeringsprogrammet til fylkeskommunen 
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avsett midlar som skal fordelast i samband med vedtak av Investeringsprogrammet til Regional 
transportplan i juni 2022. I tillegg er det lagt opp til at finansutvalet i fylkeskommunen skal fastsetje 
investeringsrammer for 2026 i mars 2022. Investeringsprogrammet skal avklare fordeling av midlar i 
komande økonomiplanperiode 2023-2026, samt utarbeide ein langsiktig portefølje av større prosjekt 
som kan realiserast i resten av planperioden fram til 2033. Det vidare arbeidet med 
investeringsprogrammet skal m.a. avklare to forhold:   

· Kor mykje midlar som skal avsetjast til rammeløyvingar for mindre tiltak. I Regional 
transportplan 2022-2033 er det peikt på at det er store behov for rammeløyvingar til 
trafikktryggleik/mindre utbetringar, gang- og sykkelprosjekt, kollektivtiltak, 
tunneloppgradering samt til utbetring av bruer og kaiar. Ut frå dette er det gjort ei 
vurdering av kva som vil vere tilgjengeleg ramme når det vert teke omsyn til behovet for å 
vidareføre midlane til rammeløyvingane, i tillegg til naudsynt vedlikehald av bru og kai for å 
sikre fortsett framkome.  

· Porteføljen av store prosjekt. Det er silt ut ein del prosjekt som er aktuelle for lister for 
investeringsprosjekt som kan realiserast i perioden. Slik dei økonomiske rammene er i dag, 
er det ikkje grunnlag for å kunne realisere alle dei nemnte prosjekta. Det er vidare føreslått 
å bruke opp mot 200 mill. kr. årleg til strekningsvise prosjekt på det overordna vegnettet. 

Vedlagte utkast til økonomisk handlingsprogram inneheld ikkje eit endeleg forslag til fordeling av 
midlar, men vurderer fordelinga mellom ulike føremål i investeringsprogrammet. Vidare vert prosjekt 
som er vurderte som aktuelle for oppstart i perioden omtala. Prosjekta er delt inn i prosjekt som kan 
realiserast i komande økonomiplanperiode 2023-2026, og prosjekt som er aktuelle fram mot 
utgangen av planperioden i 2033. Prosjekta er ikkje i prioritert rekkjefølgje. Med dagens nivå på 
løyvingane vil det ikkje vere rom for å prioritere alle prosjekta som er nemnde i utkastet til 
investeringsprogram og det vil følgjeleg vere naudsynt med ytterlegare prioritering mellom 
prosjekta. 

Fylkeskommunen ber særleg om innspel på følgjande:  

· Kva føremål er viktigast å prioritere i investeringsprogrammet, er det rammeløyvingar til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av 
kai, bru og tunnel eller midlar til store vegprosjekt 

· Det er føreslått å avsetje 200 mill. kr. årleg til strekningsvise utbetringar av regionale 
hovudvegar (vegar i funksjonsklasse B), samt å setje i gang minst to større gang -og 
sykkeltiltak utanom Miljøløftet årleg. Det er også føreslått eigne løyvingar til rekkverk, 
vegljos og til ei ordning med spleiselag for mindre prosjekt. Dei ber om synspunkt på dette.  

· Kommunane vert oppmoda om å gjere ei vurdering av moglege konkrete 
samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering, og at det vert gjeve innspel 
til korleis ein kan få mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til prosjekt.  

· Har kommunen synspunkt på om det er dei rette tiltak og prosjekt som er lagt inn i 
investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritere. 

Det vert teke sikte på å utarbeide endeleg framlegg til fordeling av midlar og prioriteringslister for 
store prosjekt fram mot vedtak av økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram til 
fylkestinget i juni 2022. Framlegget vil basere seg på utkast til investeringsprogram, innspel frå 
kommunane, samt ytterlegare arbeid med å kvalitetssikre prosjekta både med omsyn til mogleg 
gjennomføring, prosjektutforming og økonomi. 

 
Vurdering: 
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Framlegg til uttale frå Stryn kommune tek utgangspunkt i tidlegare innspel til RTP.  
 
Tidlegare handsamingar: 
I samband høyringsutkast til Regional transportplan for Vestland 2022 –2033 (RTP) med høyringsfrist 
26.09.2021, gjorde kommunestyret i Stryn vedtak om føljande innspel: 

«KS-087/21 Vedtak: 

Vestland fylkeskommune brukar dei nasjonale kriteria for rassikring. Vestland fylkeskommune sine 
kriteria vektar opp ÅDT, og ser heilt vekk frå risiko og kostnad ved manglande omkøyringsveg ved ras 
eller rasfare. Vi kan ikkje akseptere den modell administrasjonen i fylkeskommunen brukar i sitt 
framlegg til prioriteringar for sikring. 
Eigarskap til fylkesvegnettet. 
Stryn kommune er djupt uroa over omtala prosess med mål å omklassifisere deler av fylkesvegnettet. 
Veg utan regional funksjon, kva betyr det? Dette må ein snarast få eit tydeleg svar på. 
 
Prioritering av prosjekt i Stryn kommune: 
Tiltak på fylkesvegnettet: 
1. Strekningsvis utbetring FV 5724 Oldedalen 
2. Strekningsvis utbetring FV 5723 Lodalen 
3. Ny Tyvanestunnel og ny Stavenestunnel på FV 60 Olden -Stryn 
4. Utbetring, 1,1 km FV 5698 Nos-Jevnlid. 
 
Rassikring: (sikringstiltaka lik føreslege i Behovsliste SVV 2019) 
1. Fjelltunnel: Heimefonna/Bukkeskora/Sandvika, FV 5724 Oldedalen 
2. Automatisk varsling: Merkingsgjølet, FV 5723 Lodalen 
 
Gang-og sykkelvegar: 
Strekninga Loen-Solvik vert føresett gjennomførd som planlagd i 2022. 
1. Hildastranda –Innvik sentrum. Reguleringsplan klar. 
2. Olden –Loen. Må sjåast i samanheng med ny Tyvanestunnel. 
3. Skarstein i Olden: gang-og sykkelveg som planlagd i reguleringsplan. 
 
Utover dette viser ein til vurderinga i saka.» 
 
Stryn kommune meiner det er rett å prioritere auka midlar til drift, vedlikehald og opprusting av det 
eksisterande fylkesvegnettet, framfor store nye vegprosjekt. Vi registrerer at hovudfokus når det 
gjeld vegnettet er å stoppe forfallet på fylkesvegnettet, at det skal vere opent og trygt å ferdast på, at 
fylkesvegnettet skal vere sikra og tilpassa framtidige klimaendringar. Dette er bra, men bør bli 
tydlegare prioritert i handlingsprogrammet, blant anna når det gjeld utbetring av bruer, der desse 
ofte blir ein flaskehals.  
 
Vi ser positivt på at deler av strategien for fylkesvegnettet legg til grunn strekningsvis utbetring av 
vegar med funksjonsklasse D og E, men vi er ikkje samde i at funksjonsinndelinga av fylkesvegnettet 
skal leggast til grunn for prioritering av vedlikehald, utbetring, fornying og standard på vegdrifta. Ei 
omklassifisering av fylkesvegnettet som ikkje har ein regional funksjon, til kommunal veg, vil vere 
totalt uakseptabelt. Det må klargjerast kva som skal avgjere om ein veg har regional funksjon eller 
ikkje.  
 
Med tanke på den sterke trafikkauken på deler av fylkesvegnettet i Stryn kommune, er det av omsyn 
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til trafikktryggleik, beredskap og næringsinteressene særs viktig å få gjennomført 
flaskehalsutbetringar. Av flaskehalsar på fylkesvegnettet vil kommunedirektøren trekkje fram 
utbetringar på Fv 724 til Oldedalen og Fv 723 til Lodalen ved «Hamrane» langs nordenden av 
Lodalsvatnet.  
 
FV 60  
FV 60 er ein viktig regional veg med aukande trafikk, (registrert ÅDT 2020 ca 1500) spesielt som 
næringsveg etter at Olden Innvik vart utbetra og etablering av Loen Skylift. Den største flaskehalsen i 
dag er strekninga Utvik –Byrkjelo (vil bli løyst med bygging av ny E39 Byrkjelo –Grodås) Ei opprusting 
av Fv 60 mellom Innvik og Stryn er påkravd og då spesielt strekninga Innvik -Hildaneset ( ca. 2 km). 
Stryn kommune ynskjer vidare å invitere til ein dialog om korleis ein best kan utbetre dei to kritiske 
punkta på denne strekninga, Tyvanestunnellen og Stavenestunellen.  
 
FV 5724 (Oldedalen)  
Fv 5724 ein viktig næringsveg, men dette er og vegen som borna må nytte til og frå barnehage og 
skule. Lokalt næringsliv representerer ei verdiskaping på 150 mill/år og dalen får årleg besøk av meir 
enn 300 000 turistar. Med stor trafikk i sommarhalvåret og fleire rasutsette punkt, spesielt i 
vinterhalvåret, er dette ei vegstrekning med stort behov for oppgradering. Det er gjennomført 
mindre punktutbetringar, men det er framleis stort behov for breiddeutviding på 7-8 km av 
gjenståande strekninga Olden –Briksdal.  
 
FV 5723 (Lodalen) Lodalen har opplevd ein eksplosiv trafikkvekst i sommarhalvåret. Sjølv utan trafikk 
generert av cruisenæringa er belastninga på denne fylkesvegen svært stor. Ei breiddeutviding på 
strekninga Loen –Sande, alternativt tunell gjennom Hamrane vil løyse det mest akutte behovet på 
denne vegstrekninga. Det er starta eit planarbeid i samarbeid med lokalt næringsliv, 
fylkeskommunen, Vestlandsforsking med fleire, for å sjå på ei samla berekraftig utvikling for heile 
dalen der fylkesvegen er ein viktig del  
 
FV 5698 (Panoramavegen) I samband med utbetring av Blaksettunellane er det gjennomført 
breiddeutviding på deler av strekninga frå Blakset til kryss Rv 15 ved å nytte tilgjengeleg 
overskotsmasse. Det er behov for breiddeutviding, spesielt strekninga Jevnlid –Nos.  
 
Skredsikring  
Stryn kommune er mellom dei kommunane i fylket som har størst uløyste oppgåver når det gjeld 
skredsikring og er innforstått med at rammene for skredsikringstiltak ikkje er tilstrekkelege. Vi er 
sterkt uroa for at ei auka vektlegging av trafikkmengd vil slå svært uheldig ut for skredsikring av dei 
mest utsette vegstrekningane i vår kommune. Kunnskapsgrunnlaget som er lagt til grunn legg vekt på 
risiko, særleg knytt til delfaktorane «trafikkmengd» og «skredfaktor» som dei viktigaste faktorane. 
Stryn kommune krev at kriteria og prioriteringar i Behovsliste SVV 2019 vert lagt til grunn. Den 
administrative tilrådinga frå Vestland bryt totalt med dei nasjonale føringane. Fleire viktige kriteria er 
ikkje vektlagt, ÅDT vert då dominerande og vil gje svært uheldige utslag for vår kommune og for dei 
mest rasutsette områda på Vestland.   
Dette er ein strategi som flyttar sikringstiltaka frå dei mest utsette skredområda til dei folkerike 
områda, i neste omgang vekk frå Vestland, det mest skredutsatte fylket i landet. Det kan ein ikkje 
akseptere. I tillegg er der valt andre løysingar enn det som ligg i den objektive nasjonale 
behovslista frå 2019.   
  
På Fv 5724 er det i det administrative forslaget frå Vestland fylke ei enkel sikring av Heimefonna. 
Tilrådinga frå SVV 2019 er ein tunnel som sikrar endeleg både Heimefonna, Bukkeskora og Sandvika. 
Det er den einaste framtidsretta løysing for skredsikring her.   
  
For FV 5723 viser vi også til Behovsliste SVV 2019, der planlagd tiltak er automatisk varsling av 
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skredet Merkingsgjølet. Dette er eit tiltak som må kome på plass snarast.   
  
Vi vil gjere Vestland Fylkeskommune merksame på at FV 5723 Lodalen har falle ned på 
prioriteringslista sannsynlegvis på grunn av feil data. Skredfarestengingsfaktor F5 for Merkingsgjølet 
viser 0 i Fylkeskommunen sitt kunnskapsgrunnlag om skredsikringstiltak basert på risikovurdering. I 
Statens vegevesen sin 2019 rapport er tilsvarande faktor ført opp med 0,71. I tillegg vil vi nemne at 
fonnene Rongjuneset og Avura ikkje er ført opp i kunnskapsgrunnlaget.       
  
Statens Vegvesen presenterte i januar 2020 ei nasjonal oversikt over landets mest rasutsette 
strekningar, datert 31.12.2019. Reknemodellen som er nytta i SVV sin nasjonale oversikt samanliknar 
og rangerer ulike rasutsette punkt og strekningar. Modellen består av seks ulike faktorar som skildrar 
skredfaren og konsekvensane for trafikantane. I den nasjonale modellen er trafikkmengdefaktor 
(basert på trafikkmengda på vegen –ÅDT) og skredfarefaktor (basert på skredfrekvens x skredets 
gjennomsnittlege breidde på veg), vekta likt med 20 % kvar. Omkøyringsfaktor (basert på ekstra 
køyretid grunna venting og omkøyring), og stengingsfaktor (basert på tal gonger vegen er stengd på 
grunn av skred) er vekta med 15 % kvar. Skredfarestengingsfaktor (basert på tal døgn vegen er 
stengd på grunn av skredfare), og naboskredfaktor (basert på fare for nye skred i område kor 
trafikken ventar/oppheld seg etter at skred har gått) er vekta med 10 % kvar.     
  
Basert på SVV sin modell er FV 5723 -Lodalen og FV 5724 –Oldedalen i Stryn kommune rangert på 
høvesvis 5. og 6. plass i landet.   
  
Stryn kommune er uroa for konsekvensane av å legge større og avgjerande vekt på ÅDT, samstundes 
som andre kriteriar vert nedprioritert eller fjerna heilt, ved prioritering av tiltak. Konsekvensane vil bli 
at strekningar med høg ÅDT vil bli prioritert framfor strekningar med høg rasfaktor.   
  
Stryn kommune forventar at Vestland Fylke legg til grunn SVV sin nasjonale modell ved val av 
kriterium ved prioritering av rassikringstiltak på fylkesvegnettet.   
  
Både FV 5724 –Oldedalen og FV 5723 –Lodalen, er viktige arbeids-, skule- og næringsvegar utan 
høve til omkøyring. I sommarhalvåret er det stor turisttrafikk til Briksdalen i Oldedalen og Kjenndalen 
i Lodalen. Vegane er ofte stengde på grunn av ras og fare for ras. Skulerute, dyre- og melketransport, 
reiselivsnæringa, Olden Brevatn, ambulanse, brannvern og pendlarar er avhengig av tryggleiken ein 
ras-sikker veg gjev.   
 
Strategi for mjuke trafikantar  
Gang- og sykkelvegar  
Stryn kommune har mål om null klimautslepp innan 2035. For å nå dette målet krevst det ei 
systematisk tilrettelegging for at mykje av det «kortreiste» transportbehovet kan løysast med 
sykkel/gange. For å få til dette krevst eit nært samarbeid med fylkeskommunen om planlegging og 
gjennomføring av sikringstiltak for mjuke trafikantar. Av prosjekt som er prioritert frå kommunen si 
side vil vi peike på gang- og sykkelveg frå Innvik sentrum til «Hildastranda». Dette er eit gryteklart 
prosjekt som kan gjennomførast raskt. I tillegg ynskjer vi å drøfte samarbeid om vidareføring av 
gangveg frå Innvik sentrum til Utvik sentrum, der kommunen har eit pågåande planarbeid 
(kommunedelplan for Vikane). 
 
 
Tiltak som er med i framlegg til Investeringsprogram RTP: 
Av dei tiltaka som Stryn kommune gav innspel på er føljande nemd med i investeringsprogrammet: 
 
5.6.4 Skredsikring 
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5.6.5 Mjuke trafikantar 

 

 
 
FV. 5724 Oldedalen: Prosjektet vart i innspelet frå Stryn kommune spelt inn som 1.prioritert  i Tiltak 
på fylkesvegnettet. Tiltaket har kome med som «vurdert mogleg oppstart» i perioden 2027-2033. 
Kommunedirektøren meina at dette prosjektet må prioriterast inn i første perioden av planen 2022-
2025. Gjennom innspelet frå Stryn kommune til Regional transportplan for Vestland 2022 –2033 
(RTP), vart utfordringane som Stryn kommune står ovanfor beskrevet godt og tiltak i kommunen bør 
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prioriterast i fordeling av disponible midlar til fordeling (viser til kapitel 5.5 i Økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram 2022-2033).  Når det gjeld prioriering av tiltak viser vi til 
tidlagre vedtatt prioriteringar. 
 
 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
Stryn kommune gjev følgjande innspel til Økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram 
2022-2033: 
 
Det vert vist til tidlegare innspel til Regional transportplan for Vestland og dei momenta som går fram 
av saksutgeiinga. 
 
FV. 5724 Oldedalen: Prosjektet vart i innspelet frå Stryn kommune spelt inn som 1.prioritert  i Tiltak 
på fylkesvegnettet. Tiltaket har kome med som «vurdert mogleg oppstart» i perioden 2027-2033. 
Prosjektet må prioriterast inn i første perioden av planen 2022-2025. Gjennom innspelet frå Stryn 
kommune til Regional transportplan for Vestland 2022 –2033 (RTP), vart utfordringane som Stryn 
kommune står ovanfor beskrevet godt og tiltak i kommunen bør prioriterast i fordeling av disponible 
midlar til fordeling (viser til kapitel 5.5 i Økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram 2022-
2033).   
 
Når det gjeld prioriering av tiltak viser vi til tidlegare vedtak og prioriteringar: 
 
Vestland fylkeskommune brukar dei nasjonale kriteria for rassikring. Vestland fylkeskommune sine 
kriteria vektar opp ÅDT, og ser heilt vekk frå risiko og kostnad ved manglande omkøyringsveg ved ras 
eller rasfare. Vi kan ikkje akseptere den modell administrasjonen i fylkeskommunen brukar i sitt 
framlegg til prioriteringar for sikring. 
Eigarskap til fylkesvegnettet. 
Stryn kommune er djupt uroa over omtala prosess med mål å omklassifisere deler av fylkesvegnettet. 
Veg utan regional funksjon, kva betyr det? Dette må ein snarast få eit tydeleg svar på. 
 
Prioritering av prosjekt i Stryn kommune: 
Tiltak på fylkesvegnettet: 
1. Strekningsvis utbetring FV 5724 Oldedalen 
2. Strekningsvis utbetring FV 5723 Lodalen 
3. Ny Tyvanestunnel og ny Stavenestunnel på FV 60 Olden -Stryn 
4. Utbetring, 1,1 km FV 5698 Nos-Jevnlid. 
 
Rassikring: (sikringstiltaka lik føreslege i Behovsliste SVV 2019) 
1. Fjelltunnel: Heimefonna/Bukkeskora/Sandvika, FV 5724 Oldedalen 
2. Automatisk varsling: Merkingsgjølet, FV 5723 Lodalen 
 
Gang-og sykkelvegar: 
Strekninga Loen-Solvik vert føresett gjennomførd som planlagd i 2022. 
1. Hildastranda –Innvik sentrum. Reguleringsplan klar. 
2. Olden –Loen. Må sjåast i samanheng med ny Tyvanestunnel. 
3. Skarstein i Olden: gang-og sykkelveg som planlagd i reguleringsplan. 
 
Utover dette viser ein til vurderinga i saka og eventuelt innspel frå Nordfjordrådet og Fjordane 
Interkommunale Politiske Råd.   
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Kommunestyret 24.03.2022: 
 
Handsaming: 
RTP., foreslått av Per Atle Kjøllesdal,  
Nytt punkt. Stryn kommune støtter Nordfjordrådet sitt innspel. 
 
Nytt punkt. Stryn kommune vil minne om samarbeidsprosjektet Bærekraftig besøksforvaltning. Dette 
er ikkje nemnt i planen, men Stryn kommune vil, so sterkt vi kan, oppmode om at prosjektet går 
vidare. 
 
Det vart røysta over tilleggsframlegg  
Kjøllesdal fremja endringsframlegg i kommunedirektøren sitt vedtak. Utover dette viser ein til 
vurderinga i saka og eventuelt innspel frå Nordfjordrådet og Fjordane Interkommunale Politiske Råd.   
Ny ordlyd framlegg frå ordførar: Stryn kommune støtter Nordfjordrådet sitt innspel. 
Samrøystes vedteke.  
Deretter røysta ein over kommunedirektøren sitt framlegg med tilleggspunkt frå ordføraren. Stryn 
kommune vil minne om samarbeidsprosjektet Bærekraftig besøksforvaltning. Dette er ikkje nemnt i 
planen, men Stryn kommune vil, so sterkt vi kan, oppmode om at prosjektet går vidare. Samrøystes 
vedteke 
 
 
 
 
KS- 021/22 Vedtak: 
Stryn kommune gjev følgjande innspel til Økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram 
2022-2033: 
 
Det vert vist til tidlegare innspel til Regional transportplan for Vestland og dei momenta som går fram 
av saksutgeiinga. 
 
FV. 5724 Oldedalen: Prosjektet vart i innspelet frå Stryn kommune spelt inn som 1.prioritert  i Tiltak 
på fylkesvegnettet. Tiltaket har kome med som «vurdert mogleg oppstart» i perioden 2027-2033. 
Prosjektet må prioriterast inn i første perioden av planen 2022-2025. Gjennom innspelet frå Stryn 
kommune til Regional transportplan for Vestland 2022 –2033 (RTP), vart utfordringane som Stryn 
kommune står ovanfor beskrevet godt og tiltak i kommunen bør prioriterast i fordeling av disponible 
midlar til fordeling (viser til kapitel 5.5 i Økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram 2022-
2033).   
 
Når det gjeld prioriering av tiltak viser vi til tidlegare vedtak og prioriteringar: 
 
Vestland fylkeskommune brukar dei nasjonale kriteria for rassikring. Vestland fylkeskommune sine 
kriteria vektar opp ÅDT, og ser heilt vekk frå risiko og kostnad ved manglande omkøyringsveg ved ras 
eller rasfare. Vi kan ikkje akseptere den modell administrasjonen i fylkeskommunen brukar i sitt 
framlegg til prioriteringar for sikring. 
Eigarskap til fylkesvegnettet. 
Stryn kommune er djupt uroa over omtala prosess med mål å omklassifisere deler av fylkesvegnettet. 
Veg utan regional funksjon, kva betyr det? Dette må ein snarast få eit tydeleg svar på. 
 
Prioritering av prosjekt i Stryn kommune: 
Tiltak på fylkesvegnettet: 
1. Strekningsvis utbetring FV 5724 Oldedalen 
2. Strekningsvis utbetring FV 5723 Lodalen 
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3. Ny Tyvanestunnel og ny Stavenestunnel på FV 60 Olden -Stryn 
4. Utbetring, 1,1 km FV 5698 Nos-Jevnlid. 
 
Rassikring: (sikringstiltaka lik føreslege i Behovsliste SVV 2019) 
1. Fjelltunnel: Heimefonna/Bukkeskora/Sandvika, FV 5724 Oldedalen 
2. Automatisk varsling: Merkingsgjølet, FV 5723 Lodalen 
 
Gang-og sykkelvegar: 
Strekninga Loen-Solvik vert føresett gjennomførd som planlagd i 2022. 
1. Hildastranda –Innvik sentrum. Reguleringsplan klar. 
2. Olden –Loen. Må sjåast i samanheng med ny Tyvanestunnel. 
3. Skarstein i Olden: gang-og sykkelveg som planlagd i reguleringsplan. 
 
Stryn kommune støttar Nordfjordrådet sitt innspel. 
Stryn kommune vil minne om samarbeidsprosjektet Bærekraftig besøksforvaltning. Dette er ikkje 
nemnt i planen, men Stryn kommune vil, so sterkt vi kan, oppmode om at prosjektet går vidare. 
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Regional transportplan - innspel frå Sunnfjord kommune 
 

Sunnfjord kommune gjorde 24. mars 2022 følgjande vedtak om innspel til Regional 
transportplan 2022 – 2033:  
 

Formannskapet 24.03.2022: 
1. Sunnfjord kommune sluttar seg til Vestland fylkeskommunen sitt økonomiske handlings- 

og investeringsprogram for Regional transportplan 2022 – 2033 og viser til presiseringar i 
saksutgreiing datert 17.03.2022, med følgjande tillegg:  
 
Sunnfjord kommune støttar forslaget om å setje av ein årleg pott til strekningsvise 
utbetringar av regionale hovudveger. Ramma må aukast vesentleg til minimum 500 mill. 
årleg. Det må vidare jobbast for meir midlar til rassikring. 
 
Sunnfjord kommune ber om at prosjekta som er prioriterte i gjeldande RTP også vert 
prioriterte i Vestland fylkeskommune sin RTP. Det gjeld mellom anna desse prosjekta: 
 
FV 57 Dale – Storehaug 

a. Det må setjast av 80 mill. til opprusting og punktutbetringar på strekninga 
Storehaug-Bygstad som strakstiltak. Dette er viktig for å få ein samfunnsmessig 
god bruk av overskottsmasser frå Hafstadfjell-tunnelen på E39 i same området. 

b. Opprusting av parsellen Dale-Storehaug må behalde sin prioritet blant store 
prosjekt. Strekninga Dale-Osen bør vurderast som eit konkret samarbeidsprosjekt 
basert på spleiselag, noko som vil vere i samsvar med prinsippet om mest mogleg 
veg for pengane. 
FV 611 Sunnfjord kommune er nøgde med at Vestland fylkeskommune følgjer opp 
føringane som ligg for FV 611, som er eit spleiselag mellom fleire aktørar. 

 
Rassikring 
FV 609 Heilevang står på førsteplass på marginallista i gjeldande RTP. Der går ofte ras, 
og vegen er mange gonger stengt på grunn av fare for ras. Detaljreguleringsplan for 
strekninga er til sluttbehandling i Askvoll og Sunnfjord kommunar, og arbeidet kan startast 
opp i 2022. 
 
Andre tiltak: 

 Det er behov for å ruste opp busstasjonen og bussholdeplassen ved Firda Billag i 
Førde. Dette prosjektet må omtalast i RTP. Sunnfjord kommune ser fram til godt 
samarbeid med Vestland fylkeskommune omkring dette prosjektet. 

 Sunnfjord kommune ønsker at Førde held fram som sykkelby og ber om at det vert 
sett på mogelegheiter for å inngå ny sykkelbyavtale. 

 Sunnfjord kommune meiner at flyruta Førde-Bergen må inn att som FOT-rute, og at 
det i neste flyruteanbod vert lagt inn ein utviklingskonsesjon for utsleppsfrie fly på 

https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/
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denne strekninga. 
 

Administrasjonen får fullmakt til å innarbeide desse punkta i uttalen frå Sunnfjord 
kommune. 

 
2. Det blir elles vist til tidlegare høyringsinnspel 10.09.2021 frå Sunnfjord kommune.   

 
 
Eg legg elles ved saksframlegget som også er ein del av vedtaket, i samsvar med punkt 1 i vedtaket.  
 
 
Med helsing 
 
Trond Ueland 
einingsleiar 
 
 
Dette brevet er elektronisk godkjent om det ikkje er signert. 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
Vedlegg: 
Innspel til regional transportplan 2022 - 2033 (L)(491226)  
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Dato: 17.03.2022 

 
Saksframlegg 

  
 

Saksnr. Utval Møtedato 

066/22 Formannskapet 24.03.2022 

 

Innspel til regional transportplan 2022 - 2033 

 
 

Vedtak i Formannskapet 24.03.2022: 
1. Sunnfjord kommune sluttar seg til Vestland fylkeskommunen sitt økonomiske 

handlings- og investeringsprogram for Regional transportplan 2022 – 2033 og 
viser til presiseringar i saksutgreiing datert 17.03.2022, med føgande tillegg:  
 
Sunnfjord kommune støttar forslaget om å setje av ein årleg pott til 
strekningsvise utbetringar av regionale hovudveger. Ramma må aukast 
vesentleg til minimum 500 mill. årleg. Det må vidare jobbast for meir midlar til 
rassikring. 
 
Sunnfjord kommune ber om at prosjekta som er prioriterte i gjeldande RTP 
også vert prioriterte i Vestland fylkeskommune sin RTP. Det gjeld mellom anna 
desse prosjekta: 
 
FV 57 Dale – Storehaug 

a. Det må setjast av 80 mill. til opprusting og punktutbetringar på 
strekninga Storehaug-Bygstad som strakstiltak. Dette er viktig for å få 
ein samfunnsmessig god bruk av overskottsmasser frå Hafstadfjell-
tunnelen på E39 i same området. 

b. Opprusting av parsellen Dale-Storehaug må behalde sin prioritet blant 
store prosjekt. Strekninga Dale-Osen bør vurderast som eit konkret 
samarbeidsprosjekt basert på spleiselag, noko som vil vere i samsvar 
med prinsippet om mest mogleg veg for pengane. 
FV 611 Sunnfjord kommune er nøgde med at Vestland fylkeskommune 
følgjer opp føringane som ligg for FV 611, som er eit spleiselag mellom 
fleire aktørar. 

 
Rassikring 
FV 609 Heilevang står på førsteplass på marginallista i gjeldande RTP. Der går 
ofte ras, og vegen er mange gonger stengt på grunn av fare for ras. 
Detaljreguleringsplan for strekninga er til sluttbehandling i Askvoll og Sunnfjord 
kommunar, og arbeidet kan startast opp i 2022. 
 
Andre tiltak: 

https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/
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 Det er behov for å ruste opp busstasjonen og bussholdeplassen ved 
Firda Billag i Førde. Dette prosjektet må omtalast i RTP. Sunnfjord 
kommune ser fram til godt samarbeid med Vestland fylkeskommune 
omkring dette prosjektet. 

 Sunnfjord kommune ønsker at Førde held fram som sykkelby og ber om 
at det vert sett på mogelegheiter for å inngå ny sykkelbyavtale. 

 Sunnfjord kommune meiner at flyruta Førde-Bergen må inn att som FOT-
rute, og at det i neste flyruteanbod vert lagt inn ein utviklingskonsesjon 
for utsleppsfrie fly på denne strekninga. 

 
Administrasjonen får fullmakt til å innarbeide desse punkta i uttalen frå 
Sunnfjord kommune. 

 
2. Det blir elles vist til tidlegare høyringsinnspel 10.09.2021 frå Sunnfjord 

kommune.   
 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
1. Sunnfjord kommune sluttar seg til Vestland fylkeskommunen sitt økonomiske 

handlings- og investeringsprogram for Regional transportplan 2022 – 2033 og 
viser til presiseringar i saksutgreiing datert 17.03.2022. 
  

2. Det blir elles vist til tidlegare høyringsinnspel 10.09.2021 frå Sunnfjord 
kommune.   

 
 

 

Samandrag  
Regional transportplan for Vestland er ein av dei viktigaste planane frå 
fylkeskommunen. Sunnfjord kommune vil i utgangspunktet slutte seg til prinsippa 
slik dei er skissert i Regional transportplan 2022 – 2033. I denne saka supplerer 
Sunnfjord kommune tidlegare innsendt høyringsinnspel. Kommunen viser til 
fylkesveg 57 som særleg viktig. Eit forslag til løysing for pendlarvegen mellom Dale 
og Bygstad, vil kunne vere bruk av spleiselag i form av bompengar.  
 

Bakgrunn for saka 

Vestland fylkeskommune ber om innspel til det økonomiske handlingsprogrammet 
og investeringsprogrammet til Regional transportplan 2022 – 2033. Sunnfjord 
kommune viser til tidlegare høyringsinnspel 10.09.2021. Innspela her vart behandla 
i formannskapet 9. september 2021 og gjeld enno som kommunen sitt 
høyringssvar. I samband med fylkeskommunen sin invitasjon til innspel, vil vi i 
tillegg presentere nokre tiltak som vi meiner det er viktig å peike på.  
 

Saksutgreiing 

Sunnfjord kommune vil innleiingsvis presisere at vi støttar prinsippa, slik dei blir 
presentert under, og som fylkestinget vedtok i samband med behandlinga av det 
økonomiske handlingsprogrammet 2022 – 2033 i desember 2021.  

Vi meiner det for det første er viktig å styrke rammeløyvingar til trafikktryggleik og 
mindre utbetringar (punktutvidingar), gang- og sykkeltiltak (sykkelby), kollektivtiltak, 
oppgradering av kai, bruk og tunnelar.  

Sunnfjord kommune støttar vidare forslaget om å avsetje 200 mill. kr. årleg til 

https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/
https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/
https://innsyn.onacos.no/sunnfjord/mote/wfdocument.ashx?journalpostid=2021050090&dokid=1518844&versjon=3&variant=A&
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strekningsvise utbetringar av regionale hovudvegar (vegar i funksjonsklasse B). 
Gang- og  sykkelvegar er viktige. Sunnfjord kommune vil spele inn fire tiltak her, sjå 
under.  

Sunnfjord kommune er elles særleg opptekne av rassikring. Her er det trong for ein 
meir samla plan. Eit tiltak som ikkje ligg inne i handlingsprogrammet, er Matbjøra 
på fylkesveg fylkesveg 610 (Sande -  Eldalsosen). Det bør inn i 
handlingsprogrammet.  

Sunnfjord kommune er òg opptekne av ein samla politikk for mobilitet. Her har 
kommunen utarbeidd ein eigen strategi. Sunnfjord kommune deltek òg i eit initiativ 
for distriktsbasert mobilitet saman med kommunane Stord, Fitjar og Bjørnafjorden. 
Vi har felles utfordringar og det er avgjerande at fylkeskommunen  også ser på 
utfordringar for mobilitet i dei store sentra utanfor Bergen.   

Sunnfjord kommune arbeider elles saman med Vestland fylkeskommune og Eviny 
om el-flysatsing. Det er særs viktig at vi etablerer eit godt partnarskap saman med 
staten slik vi får testa ut tidleg nullutsleppsfly på ein funksjonell og oversiktleg 
arena. Her kan Norge vere ein viktig aktør nettopp fordi Vestland kan tilby ein slik 
arena. 

Når det gjeld mogeleg samarbeidsprosjekt gjennom bruk av spleiselag vil det òg 
vere i samsvar med Sunnfjord kommune sin strategi. Det er likevel verdt å nemne 
at dette ikkje må gi særfordelar for «rike» kommunar framfor kommunar som ikkje 
har rom for å vere med å finansiere viktige vegprosjekt. Sunnfjord kommune vil 
peike på at fylkesveg 57 frå Dale til Bygstad kan vere aktuell med tanke på 
spleiselag gjennom bruk av bomvegfinansiering. Sjå under.  

Felles veganlegg i investeringsprogrammet 
Fylkesveg 57 Dale – Storehaug er ein viktig regional sambindingsveg mellom 
Askvoll/Fjaler og Sunnfjord og er pendlarveg frå Bygstad til kommunesenteret i 
Førde. Vegen har relativt høg trafikk. Ny tømmerkai i Dalsfjorden genererer mykje 
tømmertransport. Vegen er difor svært viktig òg for denne næringa. Vegstandarden 
er dårleg og mange stader manglar det passering for to personbilar. Det er difor 
særs viktig at Fv 57 vert prioritert og løyvd midlar til i handlingsprogrammet i RTP 
Vestland. 

 Vi ser at det kan vere aktuelt å etablere Fv 57 frå Dale inn mot Bygstad som 
eit konkret samarbeidsprosjekt basert på eit spleiselag (bompengar). Dette 
vil vere i samsvar med prinsippet om mest mogleg for pengane for konkrete 
framlegg til prosjekt. 

 Vi foreslår vidare at det vert sett av 50 million kroner til strekningsvise 
strakstiltak (punktutbetringar) mellom Bygstad og Storehaug. Så vil ein 
kunne ta resten av utbetringane som gjeld Storehaug – Perhaugen og 
Bårevik – Storehaug i siste periode, slik det er føreslått i 
handlingsprogrammet. 
 

Fylkesveg 611 Sæla – Liabø er ein viktig veg langs nordsida på Førdefjorden. Her 
er det starta reguleringsplanarbeid inkludert strekninga Buanes – Hestevika. Det vil 
likevel vere behov for endå større opprusting av vegen, særleg med tanke på 
gruveprosjektet i Engebøfjellet.  

https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/fylkesvegprosjekt-i-vestland2/fv.-57-dale---storehaug/
https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/fylkesvegprosjekt-i-vestland2/fv.-611-sala---engebo/
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Andre viktige lokale vegar i Sunnfjord som treng 
oppgradering/punktutbetring  

Sunnfjord kommune vil i tillegg peike på nokre viktige fylkesvegstrekningar som 
ikkje er med i handlingsprogrammet. Det gjeld m.a. fylkesveg 5690 Sørsidevegen i 
Jølster. Her er det trong for punktutbetring. Vegen er viktig som omkøyringsveg og 
beredskapsveg for E39. I tillegg er dette vegen til Astruptunet, som vert betydleg 
oppgradert som kultur- og reiselivsdestinasjon.  

Vidare har fylkesveg 5689 Stardalsvegen i Jølster fleire flaumutsette punkt, vegen 
er ofte stengt og den manglar omkøyring.  

Fylkesveg 5682 Sundsdalen treng punktutbetring.  

For fylkesveg 610 Matbjøra i Viksdalen handlar det om rassikring. Vegen har 
rassikringsstatus med høg faktor og er på marginallista i dagens RTP.  

For fylkesveg 613 handlar det om tunnel gjennom Rørvikfjellet. I dag er dette ein 
krevjande fjellovergang og er pendlarveg. Vegen står på marginallista i dagens 
RTP. 

 

Skredsikring 
For Sunnfjord kommune er Matbjøra på fylkesveg 610 Sande – Eldalsosen som 
nemnt over, særs viktig. I tillegg ligg fylkesveg 609 Heilevang inne. 
Reguleringsplan for denne strekninga er til sluttbehandling, og vil bli vedteken i 
kommunestyra i Askvoll og Sunnfjord i april 2022.  

Mjuke trafikantar 
For Sunnfjord kommune er det avgjerande å kunne tilby gode og trygge gang- og 
sykkelvegar både i Førde og bygdesentra Naustdal, Sande, Vassenden, Skei, 
Bygstad, og Viksdalen. Derfor vil vi presentere nokre av dei sentrale gang- og 
sykkelprosjekta i kommunen. Det gjeld m.a. eit behov for å knyte saman gang- og 
sykkelveger i Sande sentrum (rundtur) knytt til fylkesveg 610. Vidare er det trong 
for gangveg mellom Storehaug – Perhaugen langs fylkesveg 57. Her er det viktig å 
knyte saman E39 med byggefeltet. I tillegg gjeld det gang- og sykkelveg i Bygstad 
sentrum, som handlar om tilkomst til skule og barnehage. Denne strekninga ligg òg 
langs fylkesveg 57. På fylkesveg 611 er det eit ønskje om å forlenge gang- og 
sykkelveg frå fjordlandsbyen på Sæle til Liabøen i Naustdal. I Viksdalen er sentrum 
viktig. Her er det stor trong for fortau/gangveg i sentrum av Viksdalen langs 
fylkesveg 613, inkludert gangbrua over Gaula.  

 

Vurdering 

Kommunedirektøren peiker på at Regional transportplan for Vestland er ein av dei 
viktigaste planane frå fylkeskommunen. Kommunedirektøren foreslår at Sunnfjord 
kommune i utgangspunktet sluttar seg til prinsippa slik dei er skissert over og som 
ligg til grunn for Regional transportplan 2022 – 2033. Kommunen sine innspel er 
elles presentert i tidlegare høyringsinnspel 10.09.2021. Kommunedirektøren rår 
likevel til at vi i denne nye innspelsrunda presiserer endå tydlegare kva tiltak som 
er særleg viktig for oss.  

 
 
 
Førde, den 17.03.2022 
 
 

https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/
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Ole John Østenstad Trond Ueland 

kommunedirektør einingsleiar for nærings- og 
samfunnsutvikling 

  
 

 
 

 
Behandling i folkevalde organ: 
 
Behandling i Formannskapet 24.03.2022:  
 
Felles tilleggsframlegg (SP, H, V, MDG, AP, SV), fremja av Jenny Følling (SP):  

Sunnfjord kommune støttar forslaget om å setje av ein årleg pott til strekningsvise 
utbetringar av regionale hovudveger. Ramma må aukast vesentleg til minimum 500 
mill. årleg. Det må vidare jobbast for meir midlar til rassikring. 
 
Sunnfjord kommune ber om at prosjekta som er prioriterte i gjeldande RTP også vert 
prioriterte i Vestland fylkeskommune sin RTP. Det gjeld mellom anna desse prosjekta: 
 
FV 57 Dale – Storehaug 

a. Det må setjast av 80 mill. til opprusting og punktutbetringar på strekninga 
Storehaug-Bygstad som strakstiltak. Dette er viktig for å få ein 
samfunnsmessig god bruk av overskottsmasser frå Hafstadfjell-tunnelen på 
E39 i same området. 

b. Opprusting av parsellen Dale-Storehaug må behalde sin prioritet blant store 
prosjekt. Strekninga Dale-Osen bør vurderast som eit konkret 
samarbeidsprosjekt basert på spleiselag, noko som vil vere i samsvar med 
prinsippet om mest mogleg veg for pengane. 
FV 611 Sunnfjord kommune er nøgde med at Vestland fylkeskommune følgjer 
opp føringane som ligg for FV 611, som er eit spleiselag mellom fleire aktørar. 

 
Rassikring 
FV 609 Heilevang står på førsteplass på marginallista i gjeldande RTP. Der går ofte 
ras, og vegen er mange gonger stengt på grunn av fare for ras. Detaljreguleringsplan 
for strekninga er til sluttbehandling i Askvoll og Sunnfjord kommunar, og arbeidet kan 
startast opp i 2022. 
 
Andre tiltak: 

 Det er behov for å ruste opp busstasjonen og bussholdeplassen ved Firda 
Billag i Førde. Dette prosjektet må omtalast i RTP. Sunnfjord kommune ser 
fram til godt samarbeid med Vestland fylkeskommune omkring dette prosjektet. 

 Sunnfjord kommune ønsker at Førde held fram som sykkelby og ber om at det 
vert sett på mogelegheiter for å inngå ny sykkelbyavtale. 

 Sunnfjord kommune meiner at flyruta Førde-Bergen må inn att som FOT-rute, 
og at det i neste flyruteanbod vert lagt inn ein utviklingskonsesjon for 
utsleppsfrie fly på denne strekninga. 

 
Administrasjonen får fullmakt til å innarbeide desse punkta i uttalen frå Sunnfjord 
kommune. 

 
Avrøysting:  
Kommunedirektøren sitt framlegg, med fellesframlegget, vart samrøystes vedteke  
 

 
FORM-066/22 Vedtak: 
1. Sunnfjord kommune sluttar seg til Vestland fylkeskommunen sitt økonomiske 
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handlings- og investeringsprogram for Regional transportplan 2022 – 2033 og viser til 
presiseringar i saksutgreiing datert 17.03.2022, med føgande tillegg:  
 
Sunnfjord kommune støttar forslaget om å setje av ein årleg pott til strekningsvise 
utbetringar av regionale hovudveger. Ramma må aukast vesentleg til minimum 500 
mill. årleg. Det må vidare jobbast for meir midlar til rassikring. 
 
Sunnfjord kommune ber om at prosjekta som er prioriterte i gjeldande RTP også vert 
prioriterte i Vestland fylkeskommune sin RTP. Det gjeld mellom anna desse prosjekta: 
 
FV 57 Dale – Storehaug 

c. Det må setjast av 80 mill. til opprusting og punktutbetringar på strekninga 
Storehaug-Bygstad som strakstiltak. Dette er viktig for å få ein 
samfunnsmessig god bruk av overskottsmasser frå Hafstadfjell-tunnelen på 
E39 i same området. 

d. Opprusting av parsellen Dale-Storehaug må behalde sin prioritet blant store 
prosjekt. Strekninga Dale-Osen bør vurderast som eit konkret 
samarbeidsprosjekt basert på spleiselag, noko som vil vere i samsvar med 
prinsippet om mest mogleg veg for pengane. 
FV 611 Sunnfjord kommune er nøgde med at Vestland fylkeskommune følgjer 
opp føringane som ligg for FV 611, som er eit spleiselag mellom fleire aktørar. 

 
Rassikring 
FV 609 Heilevang står på førsteplass på marginallista i gjeldande RTP. Der går ofte 
ras, og vegen er mange gonger stengt på grunn av fare for ras. Detaljreguleringsplan 
for strekninga er til sluttbehandling i Askvoll og Sunnfjord kommunar, og arbeidet kan 
startast opp i 2022. 
 
Andre tiltak: 

 Det er behov for å ruste opp busstasjonen og bussholdeplassen ved Firda 
Billag i Førde. Dette prosjektet må omtalast i RTP. Sunnfjord kommune ser 
fram til godt samarbeid med Vestland fylkeskommune omkring dette prosjektet. 

 Sunnfjord kommune ønsker at Førde held fram som sykkelby og ber om at det 
vert sett på mogelegheiter for å inngå ny sykkelbyavtale. 

 Sunnfjord kommune meiner at flyruta Førde-Bergen må inn att som FOT-rute, 
og at det i neste flyruteanbod vert lagt inn ein utviklingskonsesjon for 
utsleppsfrie fly på denne strekninga. 

 
Administrasjonen får fullmakt til å innarbeide desse punkta i uttalen frå Sunnfjord 
kommune. 

 
2. Det blir elles vist til tidlegare høyringsinnspel 10.09.2021 frå Sunnfjord kommune.   

 

 
Vedlegg i saka: 
Handlingsprogram-og-investeringsprogram---utkast-innspel-til-kommunane-feb-2022-1 

 
 

https://www.vestlandfylke.no/fylkesveg/regional-transportplan/
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Dykkar referanse: 2022/7576-2

5020 Bergen Saksbehandlar: Petter Steen jr.

Regional transportplan 2022-2033 - Invitasjon til innspel til økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram – administrativ høyringsfråsegn frå Sveio 
kommune.
Sveio kommune syner til brev dagsett 18. februar 2022, og vil gjerne gje slik administrativ fråsegn til 
framlegget til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram. Fråsegna byggjer mellom anna på dei 
innspela som blei sende til sjølve hovuddokumentet for Regional transportplan 2022-2033, og kommunen sine 
synspunkt frå denne høyringa står framleis ved lag.

 Fylkesveg 47 mellom krysset med E39 og Rogaland grense blir vurdert i samband med utgreiinga av ny 
Haugalandspakke. Det er ein føresetnad at fylkeskommunen gjennomfører ein strekningsanalyse som 
kan leggjast til grunn for vidare prioriteringar langs denne vegen.

 Fylkesveg 541 frå Krossleite til Grimstvedt: Reguleringsplanen skal slutthandsamast i Sveio 
kommunestyre 4. april. Dette er ein viktig veg som bind saman den vestre delen av Sveio langs 
Bømlafjorden med Sveio sentrum og det overordna vegnettet FV47, E39 og E134. Etablering av ny 
fiskerihamn på Bømlo, der fylkeskommunen er ein samarbeidspart, vil auka trafikken på FV541, både 
av lette og tunge køyrety. Ferjesambandet Buavåg-Langevåg er viktig i samband med beredskap, 
særleg i periodar der Bømlafjordtunnelen er stengd.

 Gang- og sykkelveg mellom FV47 og Vikse skule. Sveio kommune ser positivt på at kommunen sitt 
tidlegare innspel om å vurdera bru over Sotasund for gåande og syklande som eit alternativ til gang- og 
sykkelveg langs fylkesvegen, har fått omtale i dokumentet. I og med at reguleringsplan er under 
utarbeiding, er det særs viktig at ein kjem snøgt i gong med vurdering av bru-alternativet over 
Sotasund.

 Det er ferdig reguleringsplan for krysset med FV47 ved nordre innkøyrsel til Sveio sentrum. Dette er 
med andre ord eit prosjekt som kan gjennomførast så snart det blir sett av midlar.

 Sveio kommune har tidlegare vore positiv til samarbeid og «spleiselag» som kan gje trygg skuleveg. 
Gang- og sykkelvegen langs Gullvegen mellom Straumavegen og Vikse skule er eit godt døme på dette. 
Det finst fleire slike aktuelle prosjekt i kommunen. Det er starta arbeid med reguleringsplan for gang- 
og sykkelveg ved Auklandshamn skule, og det er trong får å få på plass manglande parsellar med gang- 
og sykkelveg mellom Valevåg og Tittelsnes.

 På generelt grunnlag er det viktig å ha tilgjengelege midlar til mindre utbetringstiltak og 
trafikktryggingstiltak langs fylkesvegnettet i Sveio kommune.

 Sveio kommune syner elles til viktige tiltak som er gjort greie for i kommunen sin plan for 
trafikktryggleik:
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https://www.sveio.kommune.no/politikk-administrasjon-og-innsyn/planar/andre-planar/trafikksikringsplan-
for-sveio-2017-2028/

Sveio kommune syner elles til pågåande prosjekt på det overordna statlege riksvegnettet i regionen: 

 Ny E134 mellom Solheim i Vindafjord kommune og Bakka i Etne kommune er svært viktig for både 
gods- og persontransporten internt i storregionen Haugalandet og Sunnhordland og inn og ut av 
regionen.

 Sveio kommune støttar opp om det planlagde arbeidet med utgreiing av ny og tryggare kryssing av 
Bømlafjorden. Kommunen ønskjer å vera tett på denne prosessen og vil bidra der det er trong for det 
for å sikra ein god og rask prosess.

Med helsing

Jostein Førre Petter Steen jr.
Rådmann Rådgjevar

Dokumentet er godkjent elektronisk.

Kopi til:
Vestland fylkeskommune 
Infrastruktur og Veg

Askedalen 4 6863 Leikanger

https://www.sveio.kommune.no/politikk-administrasjon-og-innsyn/planar/andre-planar/trafikksikringsplan-for-sveio-2017-2028/
https://www.sveio.kommune.no/politikk-administrasjon-og-innsyn/planar/andre-planar/trafikksikringsplan-for-sveio-2017-2028/
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REGIONAL TRANSPORTPLAN VESTLAND 2022 - 2033 UTTALE TIL 
ØKONOMISK HANDLINGSPROGRAM OG INVESTERINGSPROGRAM 
 
Frå møte i FORMANNSKAPET 24.03.2022, saknr. 31/22. 
 
De vert hermed orientert om at det er gjort følgjande vedtak: 
 
  Tysnes kommune er positive til at Vestland fylkeskommune har sendt økonomisk 

handlingsprogram og investeringsprogram for 2022 til 2033 til høyring. 
 
Tysnes kommune vil særskilt peike på at det er trong for ei tydelegare forankring av 
ferjeavløysingsprosjektet Sunnfast. Her viser me til kommunestyre sitt vedtak av 16. 
desember 2021 der det heiter: 
 
Om Sunnfast vert prioritert i Regional transportplan sitt handlingsprogram, vil Tysnes 
kommune vera positiv til å bidra i eit spleiselag for kommunedelplan for prosjektet 
saman med Vestland fylkeskommune, Kvinnherad kommune og Stord kommune. Dette 
må i så tilfelle behandlast i eigen sak. 
 
Det er viktig å peika på at kommunane ikkje berre er samde om det konkrete 
ferjeavløysingsprosjektet Sunnfast. Kommunane er òg samde om at «korridoren» som 
er utgreidd i moglegheitsstudien. Sunnfast skal vera den framtidige korridoren for 
sambandet Kvinnherad–Stord. I så måte vil ein interkommunal kommunedelplan for 
den aktuelle korridoren også gje grunnlag for eit mogleg innkorta ferjesamband. Det er 
viktig at fylkeskommunen følger opp kommunane sine vedtak gjennom å delta i ein 
kommunedelplanprosess som mogleggjer både framtidig brusamband og ferjesamband 
på den aktuelle strekninga. Me vil be Vestland fylkeskommune om at dette prosjektet 
vert omtala som eit prioritert planprosjekt i perioden. 
 
Tysnes kommune er elles tilfreds med at det i handlingsprogrammet vert peika på at nye 
statlege prosjekt slik som E39 Hordfast vil måtte få konsekvensar knytt til prioriteringar 
også på fylkesveg i planperioden.  
 
Tysnes kommune meiner at det er viktig at planen balanserer store vegprosjekt opp mot 
mindre tiltak knytt til utbetringar og vedlikehald. Det er viktig at det er rammeløyvingar 
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som gjer det mogleg å utnytta moglegheiter for samordning av private, statlege og/eller 
kommunale tiltak opp mot utbetringar av fylkesvegnettet.  
 
Tysnes kommune er positive til at det parallelt med avsetjing av midlar til større 
strekningsvise utbetringar også vert sett i gang minst to større gang og 
sykkelvegprosjekt kvart år i tillegg til dei prosjekta som ligg som del av Miljøløftet. 
Tysnes kommune er også positive til at det vert sett av eigne løyvingar til kantsikring, 
vegljos og ikkje minst ei eiga ordning med spleiselag for mindre prosjekt. 
 
Av konkrete prosjekt knytt til spleiselag for finansiering vil me i denne omgangen peike 
på at det er vilje til å sjå på eit spleiselag for planlegging av Sunnfast. Me vil gjerne 
koma tilbake til andre konkrete prosjekt, men vil i denne omgangen rå fylkeskommunen 
til å setja av tilstrekkelege midlar til å sikra eiga deltaking i slike spleiselag. Me trur det 
er ei god ordning som i første rekkje kan vera eigna til å løysa mindre punktutbetringar, 
føresetnaden er at fylkeskommunen set av tilstrekkelege rammeløyvingar.   
 
Når det gjeld konkrete innspel til dei investeringar som er teke inn i handlingsprogram 
og investeringsprogram for 2022 – 2033 vil me peikar på at følgjande strekningar bør 
vurderast: 
 
1. FV 549 – Strekningsvis utgreiing frå Norheimsund til Hodnanes Strekninga er viktig 
for næringslivet, ikkje minst for transport av fisk, vegen vil bli ennå viktigare ved 
utbygging av ny E39. Her bør det gjerast ei strekningsvis utgreiing, i samband med 
utgreiinga bør det også vurderast trase frå Lukksund til Hovland.  
2. Det bør gjennomførast strekningsvis standardheving og investering i samsvar med 
reguleringsplan frå Skorpokrysset til Øyjorda, jf. reguleringsplan med planid 1996-01. 
3. Det bør gjennomførast strekningsvis utbetring og standardheving frå Øyjorda til 
Liastrando, næringsområde på Nedrevåge gnr. 137 bnr. 8.  
 
Tysnes kommune vil gje følgjane konkrete innspel til investeringar for nye gang og 
sykkelvegar. 
 
1. Fv79. Gang- og sykkelveg frå ny sjukeheim og ned til FV49.  
2. Fv78 gjennom Onarheim. Bygge planlagde fortau langs fylkesveg i Onarheim.  
3. Fv 549 – gang og sykkelveg frå Våge til Reiso. Strekninga fell innunder prioriteringa 
knytt til 4 km radius frå skule, i dette tilfelle både frå Uggdal skule og frå Tysnes skule 
4. Fv49. Samanhengande gangveg frå Lundehagen  til Kattaland  
 

 
 
 

Med helsing 
Tysnes kommune 

 
 

Steinar Dalland 
rådmann 

 
__________________________ 
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REGIONAL TRANSPORTPLAN VESTLAND 2022 - 2033 UTTALE TIL 
ØKONOMISK HANDLINGSPROGRAM OG INVESTERINGSPROGRAM 
 
Vedlegg: ØK HANDLINGSPROGRAM OG INVESTERINGSPROGRAM - UTKAST 

INNSPEL TIL KOMMUNANE FEB 2022 
REGIONAL TRANSPORTPLAN FOR VESTLAND ER PÅ HØYRING! 
 

 
SAKSUTGREIING: 
 
Det vert vist til skriv frå Vestland fylkeskommune dagsett 18. februar d.å. med invitasjon til å 
koma med innspel til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram. 
 
Økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram byggjer på Regional transportplan 
2022-2033, Tysnes kommune gav i 2021 uttale til denne planen. Den noverande høyringa er 
ein invitasjon til å gje innspel til korleis planen vert konkretisert og iverksett i komande 
økonomiplanperiode, fram til 2026 og vidare i planperioden. 
 
Fylkeskommunen ber særskilt om innspel til følgjande: 

1. Kva føremål er viktigast å prioritera i investeringsprogrammet, er det rammeløyvingar 
til trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, 
oppgradering av kai, bru og tunell eller midlar til store vegprosjekt. 

2. Det er føreslått å avsetja kr. 200 mill. årleg til strekninsvise utbetringar av regionale 
hovudvegar, sat å setja i gang minst to større gang og sykkeltiltak utanom Miljøløftet 
årleg. Det er også føreslått eigne løyvingar til rekkverk, vegljos og ei ordning med 
spleiselag for mindre prosjekt. Fylkeskommunen ber om synspunkt på dette. 

3. Vestland fylkeskommune ber kommunane gjera ei vurdering av moglege konkrete 
samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering. Dei ber også om 
innspel til korleis ein kan få mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til 
prosjekt. 
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4. Dei ber til slutt om synspunkt på om det er rette tiltak og prosjekt som er lagt inn i 
investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritera.  

 
Om Økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram 2022-2033 
I kapittel 2 i programmet går ein gjennom hovudutfordringar knytt til fylkeskommunen sine 
ansvarsområde innan transportsektoren. I kapittel 3 vert finansieringskjeldene for tiltak innan 
transportsektoren gjennomgått, det er frå før kjent at bompengeinntekter utgjer ei hovudkjelde 
for finansiering av større tiltak. Det er også å merkja seg at Fylkeskommunen i mindre grad 
nyttar tilskot frå private, kommunar og fond til finansiering av investeringar.  
Kapittel 4 viser tilbake til RTP. Kapittel 5 i planen er sjølve investeringsprogrammet. Stort sett 
er det prosjekt som går utover kr. 50 mill. som er særskilt omtala, Tysnes kommune har ingen 
slike prosjekt i perioden. Under punkt. 5.6.2 i programmet er det peika på at det er naudsynt å 
forlenga tilleggskai (støttepunkt) på Hodnanes. Det er elles å merkja seg punkt 5.7.4 om 
ferjeavløysingsprosjekt og punkt 5.7.5 som er knytt til utbygging av statleg infrastruktur. I 
høve til ferjeavløysing peiker fylkeskommunen på at det er dialog mellom fylkeskommunen 
og kommunane Tysnes, Stord og Kvinnherad. I høve til oppfølging av arbeidet med Sunnfast 
kunne det vore ønskjeleg med ei meir forpliktande formulering knytt til deltaking i det vidare 
planarbeidet. I høve til utbygging av statleg infrastruktur er det positivt at det vert vurdert eit 
avkorta ferjesamband mellom Reksteren og Huftarøy i Austevoll kommune. Det er elles 
positivt at fylkeskommunen peiker på at ny E39 mellom Stord og Os  vil endra behova og 
prioriteringane på fylkesvegnettet. 
 
Vurdering 
Økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram for 2022 til 2033 tilfører ikkje 
vesentleg ny kunnskap utover det som allereie ligg i RTP, men det er positivt at planen vert 
sendt kommunane til høyring. 
 
Ut frå ei samla vurdering vil rådmannen innstille på slik uttale i saka. 
 
INNSTILLING FRÅ RÅDMANNEN: 
 
Tysnes kommune er positive til at Vestland fylkeskommune har sendt økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram for 2022 til 2033 til høyring. 
 
Tysnes kommune vil særskilt peike på at det er trong for ei tydelegare forankring av 
ferjeavløysingsprosjektet Sunnfast. Her viser me til kommunestyre sitt vedtak av 16. desember 
2021 der det heiter: 
 

Om Sunnfast vert prioritert i Regional transportplan sitt handlingsprogram, vil Tysnes 
kommune vera positiv til å bidra i eit spleiselag for kommunedelplan for prosjektet saman 
med Vestland fylkeskommune, Kvinnherad kommune og Stord kommune. Dette må i så 
tilfelle behandlast i eigen sak. 

Det er viktig å peika på at kommunane ikkje berre er samde om det konkrete 
ferjeavløysingsprosjektet Sunnfast. Kommunane er òg samde om at «korridoren» som er 
utgreidd i moglegheitsstudien. Sunnfast skal vera den framtidige korridoren for sambandet 
Kvinnherad–Stord. I så måte vil ein interkommunal kommunedelplan for den aktuelle 
korridoren også gje grunnlag for eit mogleg innkorta ferjesamband. Det er viktig at 
fylkeskommunen følger opp kommunane sine vedtak gjennom å delta i ein 
kommunedelplanprosess som mogleggjer både framtidig brusamband og ferjesamband på den 
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aktuelle strekninga. Me vil be Vestland fylkeskommune om at dette prosjektet vert omtala som 
eit prioritert planprosjekt i perioden. 
 
Tysnes kommune er elles tilfreds med at det i handlingsprogrammet vert peika på at nye 
statlege prosjekt slik som E39 Hordfast vil måtte få konsekvensar knytt til prioriteringar også 
på fylkesveg i planperioden.  
 
Tysnes kommune meiner at det er viktig at planen balanserer store vegprosjekt opp mot 
mindre tiltak knytt til utbetringar og vedlikehald. Det er viktig at det er rammeløyvingar som 
gjer det mogleg å utnytta moglegheiter for samordning av private, statlege og/eller kommunale 
tiltak opp mot utbetringar av fylkesvegnettet.  
 
Tysnes kommune er positive til at det parallelt med avsetjing av midlar til større 
strekningsvise utbetringar også vert sett i gang minst to større gang og sykkelvegprosjekt kvart 
år i tillegg til dei prosjekta som ligg som del av Miljøløftet. Tysnes kommune er også positive 
til at det vert sett av eigne løyvingar til kantsikring, vegljos og ikkje minst ei eiga ordning med 
spleiselag for mindre prosjekt. 
 
Av konkrete prosjekt knytt til spleiselag for finansiering vil me i denne omgangen peike på at 
det er vilje til å sjå på eit spleiselag for planlegging av Sunnfast. Me vil gjerne koma tilbake til 
andre konkrete prosjekt, men vil i denne omgangen rå fylkeskommunen til å setja av 
tilstrekkelege midlar til å sikra eiga deltaking i slike spleiselag. Me trur det er ei god ordning 
som i første rekkje kan vera eigna til å løysa mindre punktutbetringar, føresetnaden er at 
fylkeskommunen set av tilstrekkelege rammeløyvingar.   
 
Når det gjeld konkrete innspel til dei investeringar som er teke inn i handlingsprogram og 
investeringsprogram for 2022 – 2033 vil me peikar på at følgjande strekningar bør vurderast: 
 

1. FV 549 – Strekningsvis utgreiing frå Norheimsund til Hodnanes  
Strekninga  er viktig for næringslivet, ikkje minst for transport av fisk, vegen vil bli ennå 
viktigare ved utbygging av ny E39. Her bør det gjerast ei strekningsvis utgreiing, i 
samband med utgreiinga bør det også vurderast trase frå Lukksund til Hovland. 

 
2. Det bør gjennomførast strekningsvis standardheving og investering i samsvar med 

reguleringsplan frå Skorpokrysset til Øyjorda, jf. reguleringsplan med planid 1996-01.  
 

3. Det bør gjennomførast strekningsvis utbetring og standardheving frå Øyjorda til 
Liastrando, næringsområde på Nedrevåge gnr. 137 bnr. 8.  
 

4. Fv 549 – gang og sykkelveg frå Våge til Reiso. 
Strekninga fell innunder prioriteringa knytt til 4 km radius frå skule, i dette tilfelle både frå 
Uggdal skule og frå Tysnes skule. 

 
HANDSAMING I FORMANNSKAPET 24.03.2022: 
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Ordføraren sette fram slik framlegg til vedtak:  
 

Tysnes kommune er positive til at Vestland fylkeskommune har sendt økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram for 2022 til 2033 til høyring. 
 
Tysnes kommune vil særskilt peike på at det er trong for ei tydelegare forankring av 
ferjeavløysingsprosjektet Sunnfast. Her viser me til kommunestyre sitt vedtak av 16. 
desember 2021 der det heiter: 
 
Om Sunnfast vert prioritert i Regional transportplan sitt handlingsprogram, vil Tysnes 
kommune vera positiv til å bidra i eit spleiselag for kommunedelplan for prosjektet saman 
med Vestland fylkeskommune, Kvinnherad kommune og Stord kommune. Dette må i så 
tilfelle behandlast i eigen sak. 

Det er viktig å peika på at kommunane ikkje berre er samde om det konkrete 
ferjeavløysingsprosjektet Sunnfast. Kommunane er òg samde om at «korridoren» som er 
utgreidd i moglegheitsstudien. Sunnfast skal vera den framtidige korridoren for sambandet 
Kvinnherad–Stord. I så måte vil ein interkommunal kommunedelplan for den aktuelle 
korridoren også gje grunnlag for eit mogleg innkorta ferjesamband. Det er viktig at 
fylkeskommunen følger opp kommunane sine vedtak gjennom å delta i ein 
kommunedelplanprosess som mogleggjer både framtidig brusamband og ferjesamband på 
den aktuelle strekninga. Me vil be Vestland fylkeskommune om at dette prosjektet vert 
omtala som eit prioritert planprosjekt i perioden. 
Tysnes kommune er elles tilfreds med at det i handlingsprogrammet vert peika på at nye 
statlege prosjekt slik som E39 Hordfast vil måtte få konsekvensar knytt til prioriteringar 
også på fylkesveg i planperioden.  
Tysnes kommune meiner at det er viktig at planen balanserer store vegprosjekt opp mot 
mindre tiltak knytt til utbetringar og vedlikehald. Det er viktig at det er rammeløyvingar 
som gjer det mogleg å utnytta moglegheiter for samordning av private, statlege og/eller 
kommunale tiltak opp mot utbetringar av fylkesvegnettet.  
Tysnes kommune er positive til at det parallelt med avsetjing av midlar til større 
strekningsvise utbetringar også vert sett i gang minst to større gang og sykkelvegprosjekt 
kvart år i tillegg til dei prosjekta som ligg som del av Miljøløftet. Tysnes kommune er også 
positive til at det vert sett av eigne løyvingar til kantsikring, vegljos og ikkje minst ei eiga 
ordning med spleiselag for mindre prosjekt. 
Av konkrete prosjekt knytt til spleiselag for finansiering vil me i denne omgangen peike på 
at det er vilje til å sjå på eit spleiselag for planlegging av Sunnfast. Me vil gjerne koma 
tilbake til andre konkrete prosjekt, men vil i denne omgangen rå fylkeskommunen til å setja 
av tilstrekkelege midlar til å sikra eiga deltaking i slike spleiselag. Me trur det er ei god 
ordning som i første rekkje kan vera eigna til å løysa mindre punktutbetringar, føresetnaden 
er at fylkeskommunen set av tilstrekkelege rammeløyvingar.   
 
Når det gjeld konkrete innspel til dei investeringar som er teke inn i handlingsprogram og 
investeringsprogram for 2022 – 2033 vil me peikar på at følgjande strekningar bør 
vurderast: 
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1. FV 549 – Strekningsvis utgreiing frå Norheimsund til Hodnanes Strekninga er viktig for 
næringslivet, ikkje minst for transport av fisk, vegen vil bli ennå viktigare ved utbygging av 
ny E39. Her bør det gjerast ei strekningsvis utgreiing, i samband med utgreiinga bør det 
også vurderast trase frå Lukksund til Hovland.  
2. Det bør gjennomførast strekningsvis standardheving og investering i samsvar med 
reguleringsplan frå Skorpokrysset til Øyjorda, jf. reguleringsplan med planid 1996-01. 
3. Det bør gjennomførast strekningsvis utbetring og standardheving frå Øyjorda til 
Liastrando, næringsområde på Nedrevåge gnr. 137 bnr. 8.  
 
Tysnes kommune vil gje følgjane konkrete innspel til investeringar for nye gang og 
sykkelvegar. 
 
1. Fv79. Gang- og sykkelveg frå ny sjukeheim og ned til FV49.  
2. Fv78 gjennom Onarheim. Bygge planlagde fortau langs fylkesveg i Onarheim.  
3. Fv 549 – gang og sykkelveg frå Våge til Reiso. Strekninga fell innunder prioriteringa 
knytt til 4 km radius frå skule, i dette tilfelle både frå Uggdal skule og frå Tysnes skule 
4. Fv49. Samanhengande gangveg frå Lundehagen  til Kattaland  

 
Samrøystes vedteke.  
 
VEDTAK I FORMANNSKAPET 24.03.2022: 
 
Tysnes kommune er positive til at Vestland fylkeskommune har sendt økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram for 2022 til 2033 til høyring. 
 
Tysnes kommune vil særskilt peike på at det er trong for ei tydelegare forankring av 
ferjeavløysingsprosjektet Sunnfast. Her viser me til kommunestyre sitt vedtak av 16. desember 
2021 der det heiter: 
 
Om Sunnfast vert prioritert i Regional transportplan sitt handlingsprogram, vil Tysnes 
kommune vera positiv til å bidra i eit spleiselag for kommunedelplan for prosjektet saman med 
Vestland fylkeskommune, Kvinnherad kommune og Stord kommune. Dette må i så tilfelle 
behandlast i eigen sak. 
 
Det er viktig å peika på at kommunane ikkje berre er samde om det konkrete 
ferjeavløysingsprosjektet Sunnfast. Kommunane er òg samde om at «korridoren» som er 
utgreidd i moglegheitsstudien. Sunnfast skal vera den framtidige korridoren for sambandet 
Kvinnherad–Stord. I så måte vil ein interkommunal kommunedelplan for den aktuelle 
korridoren også gje grunnlag for eit mogleg innkorta ferjesamband. Det er viktig at 
fylkeskommunen følger opp kommunane sine vedtak gjennom å delta i ein 
kommunedelplanprosess som mogleggjer både framtidig brusamband og ferjesamband på den 
aktuelle strekninga. Me vil be Vestland fylkeskommune om at dette prosjektet vert omtala som 
eit prioritert planprosjekt i perioden. 
 
Tysnes kommune er elles tilfreds med at det i handlingsprogrammet vert peika på at nye 
statlege prosjekt slik som E39 Hordfast vil måtte få konsekvensar knytt til prioriteringar også 
på fylkesveg i planperioden.  
 
Tysnes kommune meiner at det er viktig at planen balanserer store vegprosjekt opp mot 
mindre tiltak knytt til utbetringar og vedlikehald. Det er viktig at det er rammeløyvingar som 
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gjer det mogleg å utnytta moglegheiter for samordning av private, statlege og/eller kommunale 
tiltak opp mot utbetringar av fylkesvegnettet.  
 
Tysnes kommune er positive til at det parallelt med avsetjing av midlar til større 
strekningsvise utbetringar også vert sett i gang minst to større gang og sykkelvegprosjekt kvart 
år i tillegg til dei prosjekta som ligg som del av Miljøløftet. Tysnes kommune er også positive 
til at det vert sett av eigne løyvingar til kantsikring, vegljos og ikkje minst ei eiga ordning med 
spleiselag for mindre prosjekt. 
 
Av konkrete prosjekt knytt til spleiselag for finansiering vil me i denne omgangen peike på at 
det er vilje til å sjå på eit spleiselag for planlegging av Sunnfast. Me vil gjerne koma tilbake til 
andre konkrete prosjekt, men vil i denne omgangen rå fylkeskommunen til å setja av 
tilstrekkelege midlar til å sikra eiga deltaking i slike spleiselag. Me trur det er ei god ordning 
som i første rekkje kan vera eigna til å løysa mindre punktutbetringar, føresetnaden er at 
fylkeskommunen set av tilstrekkelege rammeløyvingar.   
 
Når det gjeld konkrete innspel til dei investeringar som er teke inn i handlingsprogram og 
investeringsprogram for 2022 – 2033 vil me peikar på at følgjande strekningar bør vurderast: 
 
1. FV 549 – Strekningsvis utgreiing frå Norheimsund til Hodnanes Strekninga er viktig for 
næringslivet, ikkje minst for transport av fisk, vegen vil bli ennå viktigare ved utbygging av ny 
E39. Her bør det gjerast ei strekningsvis utgreiing, i samband med utgreiinga bør det også 
vurderast trase frå Lukksund til Hovland.  
2. Det bør gjennomførast strekningsvis standardheving og investering i samsvar med 
reguleringsplan frå Skorpokrysset til Øyjorda, jf. reguleringsplan med planid 1996-01. 
3. Det bør gjennomførast strekningsvis utbetring og standardheving frå Øyjorda til Liastrando, 
næringsområde på Nedrevåge gnr. 137 bnr. 8.  
 
Tysnes kommune vil gje følgjane konkrete innspel til investeringar for nye gang og 
sykkelvegar. 
 
1. Fv79. Gang- og sykkelveg frå ny sjukeheim og ned til FV49.  
2. Fv78 gjennom Onarheim. Bygge planlagde fortau langs fylkesveg i Onarheim.  
3. Fv 549 – gang og sykkelveg frå Våge til Reiso. Strekninga fell innunder prioriteringa knytt 
til 4 km radius frå skule, i dette tilfelle både frå Uggdal skule og frå Tysnes skule 
4. Fv49. Samanhengande gangveg frå Lundehagen  til Kattaland  
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Regional transportplan. Uttale til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram for perioden 2022-2033

Ullensvang kommune er sør-norges største kommune i areal. Det er svært stor 
verdiskaping i kommunen. Gjennom stor industriproduksjon, sterk reiselivssvekst, landbruk 
og norges fremste “frukthage.” Vidare har vi mange verksemder innan fiskeoppdrett. 
Ullensvang er i ferd med å bli norges sterkaste reiselivskommune med enormt med 
“verdensattraksjonar” som Trolltunga, Fjorden, Sidereventyret, Dronningstien, Folgefonna 
og Hardangervidda (kommunen er den største Hardangerviddakommunen). 

Kommunen har ca 20 sidergardar no og produksjonen aukar kvart år. Hardangersider skal 
bli like særmerkt og viktig som Champagne. Utviklinga vil ha stor verdi for 
opplevelsesbasert turisme. 

Saman med nasjonalparkane på Folgefonna og Hardangervidda vil attraksjonane sikra at 
regionen veks til norges sterkaste reiselivsregion. 

Ullensvang kommune er Vestlands største vertskommune for kraftproduksjon og den tredje 
største vertskommunen i landet. Samt den største bidragsytaren til konsesjonskraft i 
fylkeskommunen. 

Boliden-Odda har iverksett norges største landbaserte industriutvidelse. Eksporten skal 
doblast og smelteverket vil få verdas lågaste fotavtrykk klimamessig innan sin bransje. I 
tillegg skal dei gjenvinna metaller som gull og sølv og styrka sirkulærøkonomien. 
 
Tizir Titanium Iron i Tyssedal, planlegg ei like stor utviding. Med overgang til hydrogen som 
reduksjonsmiddel. Dette vil gje stor effekt i høve å nå nasjonale klimamål. Auka 
produksjonene og eksporten kraftig. Samt utvikla teknologi på hydrogenfeltet som vil bli 
overført til andre bedrifter og land. 

Hardanger Hydrogen Hub er eitt samarbeid mellom Statkraft, Technip FMC, Hardanger 
Industri og Odda Technology. Prosjektet skal laga hydrogen for marknaden. Samt utvikla 
undervannslagring av Hydrogen. Dette vil vera eitt unikt prosjekt der ein får balansekraft 
ved at ein “lagrar” energi i dagens vassmagasin i fjellet. Samt lagrar energi i form av 

mailto:postmottak@ullensvang.kommune.no
http://www.ullensvang.kommune.no/
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hydrogen på sjøbotnen i Sørfjorden. Prosjektet skyt fart og vil innebera ei investering på ca 
10 mrd kroner. 

Infrastrukturen i kommunen er dårlegast i fylket. Det er dårleg kollektivtrafikk, ingen fly, eller 
togalternativ. Veg er den einaste samferdsleåra. Ullensvang er den mest “rasutsette” 
kommunen når det gjeld veg. Vi har desidert det høgaste innslaget av raspunkt med høg og 
middels høg skredfaktor på veg i Norge. Vegnettet fins, men må utbetrast og gjerast trygt 
for arbeids og skulevegar. Samt sikra betre verdiskaping ved å legga til rette for effektiv 
transport. 

Ullensvang kommune syner til oversendt utkast til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram for perioden 2022-2033. Me syner òg til vår uttale frå kommunestyret 
av 07.09.21. Denne ligg vedlagt. 

I Ullensvang er det to fylkesvegar som har status som overordna fylkesveg jf. fylket sin 
inndeling av fylkesvegane. Det er Fv 49 og Fv 550. Fv 49 har endra status frå å vera ein 
tilførselsveg til å vera ein viktig gjennomgangsveg. 

Ullensvang kommune er difor svært overraska over prioriteringane Vestland 
fylkeskommune legg opp til i handlings- og investeringsprogrammet. I vår uttale frå 
september 2021 peikte me på ei rekkje viktige enkeltprosjekt. Ut frå denne lista vil me 
trekkje fram tre enkeltprosjekt;    

Fv. 49 Nordrepollen – Austrepollen er ein svært viktig del av fylkesvegnettet mellom 
Jondal og Odda. Vegen er svært rasutsett og framkommelegheita dårleg. Vegen er ein 
viktig arbeidsveg, skuleveg og gjennomfartsveg. Trafikken aukar meir enn framskrivingane 
Vestland/Hordaland fylkeskommune til ei kvar tid legg fram. 

I utkast til hanlingsprogram står det; Fv. 49 Nordrepollen – Austrepollen. Det kan føre til at 
vegen blir omklassifisert til riksveg. Det kan vere grunn til å avvente vedtak om utbygging 
av prosjektet fram til dette er avklart. 

Ullensvang kommune er sjokkert over at fylkeskommunen vil utsette prosjektet. Vegen er i 
dag fylkesveg, og vil etter alle monn vere det i ei rekkje år framover. Det er òg ein av dei 
dårlegaste vegane fylkeskommunen har ansvar for, med stor fare for liv og helse og stadig 
aukande trafikk. Me forventer at prosjektet vert høgt prioritet og ikkje stoppar opp.  

Kvam og Ullensvang må utviklast til ein felles bu og arbeidsmarknadsregion. Det er det 
viktigaste enkelttiltaket for å sikra verdiskaping og busetting i hardangerregionen for 
framtida. Då må Fv. 49 utbetrast og sikrast. 

Auka ferjefrekvens til “halvtimes” ferjer er avgjerande. I dag er ferjesambanda våre 
“timesferjer.” Dette svekkar konkurranseevnen. Jondal-Tørvikbygd har auka trafikken jamnt 
sjølv om vegtilhøva er dårlege kring og ferjene går for sjelden. Nattferje må også vera på 
plass på dette sambandet i framtida. 

Fv 49, Egne Hjem mellom Odda sentrum og Eitrheim. Prosjektet er av mindre omfang, 
men svært viktig i høve framkommeleg og trafikksikkerheit, spesielt for skuleborn i området. 
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Ullensvang kommune ber om at prosjektet vert gjennomført i tråd med forprosjektet og i 
samspel med kommunen. 

Fv.49 Jondal-Sætveithagen, Skuleveg. Dette er eit viktig trafikksikkerheitsprosjekt å få 
etablere GS veg på denne strekka. Denne vegen har endra status frå å vera ein lokal 
tilkomstveg til å verta ein viktig gjennomfartsåre. ÅDT har auka monaleg og til høve til dei 
mjuke trafikantane er særleg dårleg. Strekkja er om lag 1,4 km. og bør prioriterast innanfor 
dei strekningsvise utbetringane fylkeskommunen legg opp til (Jondalstunnelen-Jondal).  

Fv.49 Tokagjelet. Dette er eitt trafikksikkerheitsprosjekt, samt vår hovudveg til Bergen i 
dag. 

Ullensvang kommune er for øvrig positiv til at ein legg opp til utbetring av og Fv. 500 
Årsnes-Folgefonntunnelen. 

Helsing

Roald Aga Haug
Ordførar

Dokumentet er godkjend elektronisk og har difor ikkje signatur.

Vedlegg
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Ak t u el le lover , fo r sk r i f t er , av t alar m .m .

Tilråding f rå rådmann:
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fylkeskommune.

07.09.2021 Kommunestyret

Behandling:

Framlegg frå, Terje Kollbotn, Raudt

Tilleggsforslag 1 . avsnitt :

- Fv49: Tunnell mellom Austrepollen og Nordrepollen har høgaste priori tet i første del av

neste planperiode.

- Rv550: Gjenståande smale og svingete part i langs rv.550 mellom Odda og Utne må snarast

bli utbetra.

- Ullensvang kommunestyre krev gul st ripe på alle vikt ige fylkesvegar.

Tilleggsforslag avsnitt kollekt ivt ilbod:

- Reisande må kunne nyt te alle lovlege former for betaling av billet t, som bankkort og

kontantar.



Røysting: 

Tilrådinga frå  rådmannen vart samrøystes vedteke. 

Tilleggsframlegg frå Terje Kollbotn vart samrøystes vedteke. 

 

 

KST- 100/21 Vedtak: 

Forslag til uttale, slik det framgår av saka, men med følgjande endringar vert sendt som 

høyringsinnspel til Vestland fylkeskommune.: 

Tilleggsforslag 1. avsnitt: 

·  Fv49: Tunnell mellom Austrepollen og Nordrepollen har høgaste prioritet i første del 

av neste planperiode. 

·  Rv550: Gjenståande smale og svingete parti langs rv.550 mellom Odda og Utne må 

snarast bli utbetra. 

·  Ullensvang kommunestyre krev gul stripe på alle viktige fylkesvegar. 

Tilleggsforslag avsnitt kollektivtilbod: 

·  Reisande må kunne nytte alle lovlege former for betaling av billett, som bankkort og 

kontantar. 

 

 

 

 

 

Saksopplysningar: 

Regional transportplan for Vestland 2022 – 2033 (RTP) er en strategisk plan for 

samferdselssektoren i Vestland. Planen skal bidra til å sikre heilskapleg og berekraftig 

utvikling av sektoren, og legg politiske føringar. Det er utarbeidd eit stort 

bakgrunnsmateriell i prosessen til no, men ikkje konkrete handlingsplanar. Dokumenta kan 

lesast her:  

https://www.vestlandfylke.no/politikk/hoyringar/hoyringsside-rtp-2022-2033/ 

 

Ullensvang kommune skal gjennom denne saka fremje uttale til planen. Høyringsfrist er 12. 

september 2021. 

 

 

Forslag til uttale 



 

Oversikt på fylkesvegane i kommunen og litt inn i Kvinnherad. Ferjesamband som fylket har 

ansvar for i kommunen og nabokommunen. 

I Ullensvang er det to fylkesvegar som har status som overordna fylkesveg jf. fylket sin 

inndeling av fylkesvegane. Det er Fv 49 og Fv 550. Fv 550 har jamt over god stand frå Odda 

til Utne, (det er framleis att usikra raspunkt) men jamt over dårleg stand frå Utne til Jondal. 

Fv 49 har endra status frå å vera ein tilførselsveg til å vera ein viktig gjennomgangsveg. 

Denne vegen, frå Odda til Jondal, burde få på plass ein vegplan for heile strekkja, som tek 

omsyn til funksjonen den skal ha i framtida. Dei andre fylkesvegane er tilkomstvegar og jamt 

over dårleg standard. Rtp synleggjer ikkje godt  nok, korleis fylkeskommunen skal få heva 

standard og gjera dei trygge. 

 

Rassikring 

Vestland er rasfylke nummer 1 i landet. Planen syner at endringar i klima vil gje fleire og 

større utfordringar knytt til ras og flaum framover. På trass av dette kan me ikkje sjå at 

rassikring har fått tilstrekkeleg fokus i den regionale transportplanen som er på høyring. 

Rassikring bør vere eit hovudtema i planen og det bør leggjast opp til konkrete 

utviklingstiltak for å auke finansieringa til denne typer prosjekt.  

 

Ullensvang kommune er den kommunen i Norge med flest vegstrekk med alvorleg 

rasproblematikk, jf skred-databasen til Statens vegvesen. Det vil sei flest skredpunkt på 

vegnettet i kommunen med høg, eller middels høg skredfaktor. Slik kan det ikkje fortsette. 

Som Norgesmester i ras krever vi no at raskommunane sine rettferdige krav om rassikre 

vegar vert sikra gjennom ei fylkeskommunal målsetting i komande RTP. 



 

Oversikt på registrerte skredpunkt og skredhendingar på fylkesvegane i kommunen. 

Fv. 5090 Skarsmo – Skare -Tveit og FV 520 Håradalen til Sauda er ikkje synleg på dette 

utsnittet. 

 

Viktige vegar for næringslivet. 

Ullensvang kommune er svært positiv til at det er starta eit arbeid med å kartlegge viktige 

vegar for næringslivet. Vi meiner ein bør prioritere næringsliv som har ei grønn og 

berekraftig framtid og regionar der vegnettet er dårleg. 

 

Me oppleve no store og miljøvenlege investeringar i prosessindustrien i vår kommune. Dette 

samstundes som det er svært svake vegforbindelsar mellom prosessindustrien i vår region 

og andre viktige regionar innan prosess- og systemindustrien. Dette avgrensar drift og 

vidare industriutvikling.  Me ber om at Industrien vert lytta til i det vidare 

kartleggingsarbeidet.  

 

KVU for Arm til Bergen 

Vi syner til aller siste tiltaket i handlingsprogrammet til RTP – «KVU Bergensområdet-E134» 

 

Dette er svært viktig for Ullensvang kommune å avklare. Tiltaket er sterkt prioritert av 

industrien, næringslivet og lastebilbransjen. 

 

Vi ber difor Vestland fylkeskommune gå aktivt inn i dette KVU-arbeidet, og organisere det 

som eit eige kontaktutval. Gjennom ei slik organisering vil VLFK syne eigarskap og 

engasjement både høgt politisk og administrativt. I tillegg vil ein kunne sikra ein god dialog 

og informasjonsflyt ovanfor kommunane, næringsaktørar og andre interesserte. Ullensvang 

kommune ber om å vera sentralt med i dette arbeidet som vertskommune for avkøyringa frå 

E-134 til Bergen.  



 

 

 

Massehandtering 

For kommunar med lite tilgjengeleg/trygt areal er det utfordrande å finne samfunnsnyttig 

bruk av overskotsmassar knytt til samferdsleprosjekt. Ullensvang er ein slik kommune. Gode 

løysingar krev langsiktig planlegging,ofte på tvers av kommunegrensene. Me ber såleis om 

utarbeiding av regionale planar for massehandtering som ein del av utviklingstiltaket 

“Utgreiing av massehandtering i Vestland”. I tillegg vonar me Hordaland fylkeskommune kan 

vere ein konstruktiv part når kommunen vurderer nye areal for massehandtering gjennom 

kommuneplanens arealdel.   

Hydrogen som energiberar  

Ullensvang kommune ber om at  hydrogen som utsleppsfritt drivmiddel for transport vert 

særskild fokusert på og arbeidd med i RTP. Ein ekstragevinst kan og ligga i tilknyting til           

urealiserte kraftutbyggingsprosjekt som det er gitt konsesjon for, men som til no ikkje har 

lete seg realisera grunna høge nettilkoplings- og overføringskostnader. 

 

Ferjetilbod 

I Ullensvang er det tre ferjesamband som fylket har ansvar for. Det er viktig at tilbodet vert 

styrka. For sambandet Jondal - Tørvikbygd, syner det ein jamn trafikkauke. Det er viktig at 

tilbodet vert justert i samsvar med denne auka, slik at ikkje tilbodet vert avvisningsgrunn for 

å nytta denne vegen. 

 

Kollektivtilbod - buss og passasjerbåt. 

Fylkeskommunen ynskjer at me skal nytta meir kollektivt transporttilbod. Dette er ein stor 

utfordring å få til når rutetilbodet er slik det er i dag. Om me skal få opp andelen brukarar 

på kollektivtransport, må tilbodet vera attraktivt og betre tilgjengeleg. Slik tilbodet er lagt 

opp til i byane, er det busskur på haldeplassane og informasjon om kor lang tid det er før 

bussen kjem. Dette er noko som er heilt fraverande her hjå oss. Her må me gå ned til 

haldeplassen å håpe bussen kjem, at det ikkje er flaum, ras eller andre tilhøve som gjer at 

den vert forseinka. 

 

Mjuke trafikkantar - trafikktryggleik 

I Ullensvang som i dei fleste andre kommunane vert det arbeidd med trafikktryggleik. 



Trafikktryggleiksplanen skal syneleg gjera kva som kan gjerast for å mest mogleg trygge 

ferdselårar. Topografi og allereie etablert bygg gjer dette arbeidsområdet svært krevjande. 

Fylket har gjort mange gode tiltak for at kollektivtilbodet skal kunne nyttast av alle. Dette 

arbeidet må fortsetja og det hadde vore kjekt om me også kunne få gode tiltak ute hjå oss 

også.   

 

Viktige prosjekt på fylkesvegar i Ullensvang 

Ullensvang kommune vil til slutt peike på nokre kritiske strekningar i fylkesvegnettet som 

treng oppgradering: 

·  Fv.49 Austrepollen-Nordrepollen, tunnel, sterk trafikkauke, stor rasfare og ny veg til 

kommune/region-senteret Odda. 

·  Fv.49 Jondal-Sætveithagen, Skuleveg, etablere GS veg på denne strekka. Denne vegen 

har endra status frå å vera ein lokal tilkomstveg til å verta ein viktig gjennomfartsåre. 

ÅDT har auka monaleg og til høve til dei mjuke trafikantane er særleg dårleg. Strekkja 

er om lag 1,4 km.   

·  Fv 49 frå Odda sentrum til Eitrheim, manglar det GS- veg på ca 1,3 km av vegstrekkja. 

Det er naturleg orsakar til at det ikkje er GS- veg her, då dette er dei mest utfordrande 

og dyraste plassane på vegstrekka for å få etablert GS-veg. Likevel bør fylket sjå på om 

det er råd å løysa dette og få etablert samahengande GS –veg 

·  Fv.550 Eitrheim-Odda, vegutviding/tunnel - sterk trafikkauke gjennom  

·  bustadområde, skuleveg og rasfare.  

·  Fv.550 Omlegging veg utanfor sentrum. - sterk trafikkauke nær skule og 

omsorgssenter.  

·  Fv.49 Jondal-Jondalstunnelen, vegutviding - sterk trafikkauke.  

·  Fv.550 Jondal-Utne, vegutviding - nasjonal turistveg.  

·  Fv. 550 Herand - manglande godkjenning akseltrykk (her er det bruksklasse BkT8 40 

tonn 12,40 m, dei ynskjer Bk10 -50 tonn 19,50 m, Men for å få dette til må vegen 

utbetrast/forsterkast. Det er ein bru i Herand, som skulle vore utbetra for lenge sidan, 

som ikkje det er gjort noko med) - ulempe for næringsliv (utbetrast/oppjusterast i 

samsvar med plan frå SV frå 2009) 

·  Rv 13/Fv 49 for å få ein trafikksikker vegløysing i Odda, må fylket samarbeide med 

Statens vegvesen for å finne ei/å byggja ei vegløysing som går utanfor Odda sentrum, 

jf strategi for all vegplanlegging. 
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MELDING OM VEDTAK - REGIONAL TRANSPORTPLAN - INNSPEL TIL 
ØKONOMISK HANDLINGS- OG INVESTERINGSPROGRAM 2022 – 2033.

Saka er behandla i  Kommunestyret 29.03.2022 10:00 - Sak 36/2022

Det er gjort slikt vedtak:

VESTLAND FYLKESKOMMUNE SITT ØKONOMISKE HANDLINGSPROGRAM OG 
INVESTERINGSPROGRAM 2022 – 2033. INNSPEL FRÅ VAKSDAL KOMMUNE

Økonomisk handlingsprogram med investeringsprogram skal synleggjere dei økonomiske 
utfordringane innan samferdselsområdet dei komande åra, og gje eit oversyn over tilgjengelege 
midlar opp mot dei samla utfordringane innanfor investering, vedlikehald og drift for veg- og 
kollektivområdet. Dette vil utgjere eit grunnlag fram mot budsjett og økonomiplan 2023-2026. 

Fylkestinget vedtok desember 2021 Regional transportplan 2022-2033 for Vestland (RTP). Saman 
med RTP vedtok Vestland fylkesting handlingsprogram for RTP med strategisk del basert på 
strategiane i RTP og utviklingstiltak. Det vedtekne handlingsprogrammet omtala ikkje konkrete 
prosjekt i investeringsprogrammet. Fylkestinget gjorde på dette grunnlag m.a. slikt vedtak i saka:

«Fylkestinget sluttar seg til at investeringsprogrammet skal innarbeidast i 
handlingsprogrammet for Regional transportplan 2022-2033 og vert lagt fram for handsaming 
i fylkestinget i juni 2022. Fylkestinget ber om at investeringsprogrammet vert sendt til 
kommunane for innspel før endeleg vedtak. Dette dokumentet følgjer opp vedtaket ved å 
leggje fram aktuelle tiltak for ein langsiktig investeringsportefølje fram til 2033.»

Vestland fylkeskommune
Postboks 7900
5020  BERGEN

Referanser: Saksbehandlar: Dato:
Dykkar: 92c58051-c255-4a9c-b376-
7c59501f519a

Lin Tove Thomassen 01.04.2022

Vår: 20/694 - 22/3795 lin.tove.thomassen@vaksdal.kommune.no
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I Vaksdal kommunestyre sin uttale (k.sak.76/2021) prioriterte ein høgt tiltak langs fylkesveg 569:

«Utfordringane langs fylkesvegnettet i Vaksdal kommune er mange og behovet for rassikring, 
opprusting og utviding er stort. Fv 569 er særs viktig for Vaksdal kommune og for samarbeidet 
i Nordhordlandsregionen. Fylkesvegen bind saman kommunane i regionen og gir grunnlag for 
felles utvikling.»

Vaksdal kommunestyre har forståing for at avgrensa midler til gjennomføring av investeringstiltak i 
RTP krev prioritering. 

Fylkeskommunen gjer framlegg om å kun utbetra 8 tunnelar i heile fylket i økonomiplanperioden 
2023 – 26. Alle med unntak av 1 har ÅDT på 550 – 11.300. Ein tunnel – Isetunnelen i Bremanger har 
ÅDT på 300, men vert sett i samanheng med nødvendig opprusting av ein annan tunnel på same 
veg.

I perioden 2027 – 33 gjer fylkeskommunen framlegg om å utbetra 8 tunnelar. Alle desse, bortsett frå 
ein har ÅDT frå 400 – 20.500. Vaksdal kommunestyre er glad for at Modalstunnelen er med sjølv 
med ÅDT på 350. Eikenestunnelen og Fløgatunnelen i Gloppen (Fv615) og Instefjordtunnelen i Gulen 
(Fv602) har alle ÅDT på 400. Desse er med på lista 2027 – 33. Høgabergtunnelen i Vaksdal kommune 
(Fv 569) har og ÅDT på 400. Vaksdal kommune ber om at Høgabergtunnelen vert prioritert inn på 
denne lista.  

I lag med Skuggebergtunnelen er Høgabergtunnelen dei største barrierane for utvikling av indre 
strøk av Vaksdal kommune. M.a. har Modalen Eksingedalen Bilag(MEB) store kostnadar med 
ombygging av  gods- og lastebilane sine for å kunna trafikkera Fv569. Verksemda har difor høgare 
terminalkostandar med omlasting for for å få plass i lastebilane. Vidare har verksemda kostnad med 
tilpasning av bussane, som og vert nytta til skuleskyss. 

Fylkesveg 569 treng opprusting. Den er smal med få møteplassar. Tunnelane er smale og låge.

Vegen er rasutsett. Tidlegare kartlegging frå Statenes Vegvesen viste 16 rasområde; 2 med frekvens 
10 pr. år, 3 med frekvens 2-3 pr. år og 8 med frekvens årleg.

Vidare vil Vaksdal kommune påpeike trong for strekningsvise tiltak som gjeld vegkropp og 
møteplassar på FV. 569.

Andre vegar/tiltak.

Fylkesveg 5406

Vaksdal kommune gjer merksam på at Kaldestadsundet bru på fylkesveg 5406 i Vaksdal kommune 
vart bygd på midten av 1980-talet. Kommunen vil oppmode vegeigar å få kartlagt tilstanden til brua.

Fylkesveg 5400 

Fylkesveg 5400 er ein viktig fylkesveg i vår kommune. Den er og viktig som omkøyringsveg ved 
uønskte hendingar på E16 mellom Dale og Voss. Vaksdal kommune ber om at vegen vert prioritert i 

https://innsyn.sing.no/Vaksdal/innsyn/wfdocument.ashx?journalpostid=2020019690&dokid=1444307&versjon=4&variant=A&
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høve vegkropp/dekke og i høve rassikring. 

Bussterminal på Dale 

Vaksdal kommune legg til grunn at terminalen er prioritert og finansiert av VFK i 2022/23 slik at 
terminalen vert realisert i denne perioden.

Med helsing

Lin Tove Thomassen
Politisk sekretær

Brevet er godkjent elektronisk og har difor ingen underskrift.

Mottakarar:
Vestland fylkeskommune
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Uttale til Regional Transportplan sitt investeringsprogram for 2022 - 2033 - 

frå Vik kommune  
 

Vik kommune har handsama uttalen i kommunestyret den 24.3.22 i sak 027/22. Det var 

samrøystes støtte til uttalen. 

 

Overordna 

Vik kommune har gjennom Sogn regionråd delteke aktivt i utforminga av dei innspela rådet 

har hatt så langt i prosessen. Det gjeld m.a. dei særeigne utfordingane som Sogn har; mange 

og lange tunnelar, rasutsette vegar, fjellovergangar med vinterstenging eller dårleg regularitet 

og få eller ingen omkøyringsvegar. 

 

Vi tek sikte på å halde fram med samarbeidet i det interkommunale politiske rådet og kjem 

nok til å slutte oss til den uttalen som vert handsama i møtet i rådet 25. mars 2022 bl.a. om dei 

meir kommuneoverskridande spørsmåla. 

 

Denne uttalen omhandlar difor berre dei delane av investeringsprogrammet som påverkar Vik 

direkte. 

 

Fv. 5600 Vik – Arnafjorden 

 

Skredsikringa av fv. 5600 Vik – Arnafjorden står no heilt sentralt blant fylkeskommunale 

samferdsletiltak i Vik. 

 

Med store mørketal frå dei tidlegaste åra er det frå midten av 2018 og fram til i dag registrert 

mellom 30 og 40 skred årleg berre langs Eiterstrondi. Prosjektet var høgast på marginallista i 

førre plan og har støtte frå dei andre kommunane i Sogn. 

 

Forprosjektet kom på plass i 2015. Det konkluderer med at det berre er «tunnel som sikrar 

heile strekninga mot rasfare». 

 

Det beste hadde vore byggjestart i perioden 2023 – 2026, men det er positivt at det no i det 

minste er inne i blant prosjekta som vert vurdert for mogleg oppstart i perioden 2027-2033. 

 

No er det viktig å starte planlegginga. Difor søkte kommunen rett før jul i 2021 om at det vert 

sett av midlar og at planlegginga starta opp. 
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SAMO handsama denne søknaden 12. januar i år. Der vart det opna for ev. tildeling frå 

restpotten i samband med handsaming av programmet i fylkestinget i juni, gjennom slikt 

vedtak: 

 

«Hovudutval for samferdsel og mobilitet er orientert om at det er sendt ein søknad frå Vik 

kommune rett før nyttår om planleggingsmidlar til fylkesveg 5600 Arnafjorden. 

 

Utvalet er godt kjend med dei store rasutfordringane på denne vegen, og den stod også på 

marginallista til gamle Sogn og Fjordane. 

 

Ein kjem attende til søknaden i samband med handsaming av RTP i juni. Planleggingsmidlar 

kan då eventuelt tildelast av restpotten.» 

 

Når planleggingsmidlane no kjem på plass ser kommunen fram til å gå i dialog med 

fylkeskommunen om ev. samarbeidstiltak som kan gje raskast mogeleg oppstart og effektiv 

gjennomføring av planarbeidet. 

 

Mjuke trafikantar 

Den nye bustadfeltet i Vik ligg på Tenold. Kommunen har regulert til saman 40 bustadtomter. 

Bustadfeltet er i gang -og sykkelavstand til Flatbygdi skule og Vik sentrum. På strekninga 

Vange bru til Flatbygdi skule manglar det gang- og sykkelveg langs Fv 5601. Etablering av 

gang og sykkelveg vil gje ein trygg skuleveg frå Tenold og eit kontinuerleg gang- og 

sykkelvegnett frå Tenold til Vik sentrum og Vik aktivitetspark. Vik kommune har sett i gang 

reguleringsplanarbeid med fortau. 

 

Langs riksveg 13 manglar det gang- og sykkelveg frå Voll til Plassen for å sikre borna på Voll 

ein trygg skuleveg til Flatbygdi skule.  Strekninga er ein kort, men uoversikteleg sving på Rv 

13. 

 

Det er heilt naudsynt at desse mindre to tiltaka no kjem inn i programmet. 

 

Med helsing 

 

Øistein Edmund Søvik 

Rådmann 
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Høyringsuttale til utkast til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram RTP 2022 –2033 Vestland fylkeskommune 
Voss herad ynskjer først å skryta av eit oversikteleg og godt gjennomarbeida handlingsprogram og 
investeringsprogram.  Vi ynskjer og å poengtera viktigheita av at handlingsprogrammet prioriterer 
tiltak som femner om offentlege infrastrukturtiltak også i indre Hordaland, og ikkje berre i ytre strøk 
og område med høg ÅDT. 

 

Voss herad vurderer at dette er dei viktigaste investeringsprosjekta på fylkesvegar i Voss herad (i 
prioritert rekkjefølgje): 

1. FV79 Granvin -Steinstø, Strekningsvis utbetring av regional hovudveg  
2. FV 5402 Ringheimsvegen, GS- tilbod 
3. FV 5402 Bavallsvegen , vegutbetring og GS-tilbod 
4. FV 5393 Bordalsvegen, GS-tilbod 

Prosjekt som ikkje er med i programmet i følgje kartet på fylkeskart.no/rtp, men som Voss herad 
meiner burde vore prioritert høgt: 

•  FV5402 Bavallsvegen, nedre parsell frå EV 16, ny vegtrasè med GS-tilbod. Inngår i prosjekt 3 
i lista over.  

 

Kvar av dei ulike vegane og utfordringar knytt til desse, er nærare beskrive i høyringsuttalen og i 
vedlegg 1.  

 

Det er i høyringsbrevet bedt om innspel på fylgjande spørsmål: 

• Kva føremål er viktigast å prioritere i investeringsprogrammet, er det rammeløyvingar til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av kai, 
bru og tunnel eller midlar til store vegprosjekt  

Voss herad meiner det i utgangspunktet bør prioriterast å gje løyvingar til gang- og sykkeltiltak på 
strekningar som ikkje har tilfredsstillande tilbod til mjuke trafikantar i dag, tiltak som hever 
trafikktryggleiken, samt utbetrar flaskehalsar i vegnettet som hindrar framkome for næringslivet 
(næringstransport, anleggstransport, tømmertransport, busstransport).  Spesielt viktig vert å utbetra 
«flaskehalsar» som tvingar spesielt tungtrafikken over på kommunale bustadgater for i det heile teke 
koma fram. Oppgradering av slike flaskehalsar vert då også å sjå som trafikksikringstiltak. Tiltak 2,3 
og 4 i prioriteringa vår over, fell inn under denne kategorien 

Flaskehalsar/mindre utbetringar på fylkesvegnettet slik at vegane kan skrivast opp til vegklasse BK10 
- 50 tonn 19,5 m, vil vera spesielt viktig tiltak for å betra lønsemda i skogbruksnæringa. Viser her til 

"1 Voss herad 

Hyringsuttale til utkast til økonomisk handlingsprogram og 

investeringsprogram RTP 2022 -2033 Vestland fylkeskommune 

Voss herad ynskjer først å skryta av eit oversikteleg og godt gjennomarbeida handlingsprogram og 

investeringsprogram. Vi ynskjer og å poengtera viktigheita av at handlingsprogrammet prioriterer 

tiltak som femner om offentlege infrastrukturtiltak også i indre Hordaland, og ikkje berre i ytre strøk 

og område med høg ÅDT. 

Voss herad vurderer at dette er dei viktigaste investeringsprosjekta på fylkesvegar i Voss herad (i 

prioritert rekkjefølgje): 

1. FV79 Granvin -Steinst, Strekningsvis utbetring av regional hovudveg 

2. FV 5402 Ringheimsvegen, GS- ti/bod 

3. FV 5402 Bava/Isvegen, vegutbetring og GS-tilbod 

4. FV 5393 Borda/svegen, GS-ti/bod 

Prosjekt som ikkje er med i programmet i følgje kartet på fylkeskart.no/rtp, men som Voss herad 

meiner burde vore prioritert høgt: 

• FV5402 Bava/Isvegen, nedre parsell f r å  EV 16, ny vegtrase med GS-ti/bod. Inngår i prosjekt 3 

i lista over. 

Kvar av dei ulike vegane og utfordringar knytt t i l  desse, er nærare beskrive i høyringsuttalen og i 

vedlegg l. 

Det er i hoyringsbrevet bedt om innspel på fylgjande spørsmål: 

• K v a  foremäl er viktigast ä prioritere i investeringsprogrammet, er det rammeloyvingar til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av kai, 

bru og tunnel eller midlar til store vegprosjekt 

Voss herad meiner det i utgangspunktet bør prioriterast å gje løyvingar t i l  gang- og sykkeltiltak på 

strekningar som ikkje har tilfredsstillande tilbad til mjuke trafikantar i dag, tiltak som hever 

trafikktryggleiken, samt utbetrar flaskehalsar i vegnettet som hindrar framkome for næringslivet 

(næringstransport, anleggstransport, tømmertransport, busstransport). Spesielt viktig vert å utbetra 

«flaskehalsar» som tvingar spesielt tungtrafikken over på kommunale bustadgater for i det heile teke 

koma fram. Oppgradering av slike flaskehalsar vert då også å sjå som trafikksikringstiltak. Tiltak 2,3 

og 4 i prioriteringa vår over, fell inn under denne kategorien 

Flaskehalsar/mindre utbetringar på fylkesvegnettet slik at vegane kan skrivast opp t i l  vegklasse BKlO 

- 50 tonn 19,5 m, vil vera spesielt viktig tiltak for å betra lønsemda i skogbruksnæringa. Viser her t i l  

Voss herad 
Uttrågata 9 
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Transportøkonomisk institutt (TØI) sin rapport 1826/2021, og vedlegg 2 som er ein uttale frå 
næringsavdelinga i Voss herad. Det vil truleg vera mogleg å henta skogsvegmidlar til utbetring for 
skogbruket. 

 

• Det er føreslått å avsetje 200 mill. kr. årleg til strekningsvise utbetringar av regionale hovudvegar 
(vegar i funksjonsklasse B), samt å setje i gang minst to større gang -og sykkeltiltak utanom 
Miljøløftet årleg. Det er også føreslått eigne løyvingar til rekkverk, vegljos og til ei ordning med 
spleiselag for mindre prosjekt. Vi vil be om synspunkt på dette.  

Voss herad er positive til at det vert gjeve eigne løyvingar til rekkverk, vegljos og mogelegheit til 
spleiselag for mindre prosjekt. I tillegg bør oppgradering av busstopp for skuleborn (ljos, venteareal) 
også kunne omfattast av ei slik ordning.  

FV 79 mellom Steinstø og Granvin ligg inne med strekningsvis utbetring i økonomiplanen. Voss herad 
er samd i at denne strekkja er prioritert for utbetring. Det er naudsynt både for auka framkome og 
rassikring. FV 79 er ein viktig omkøyringsveg ved vegstenging av EV16 mellom Voss og Bergen. Det 
må forventast meir ekstremvêr med nedbør og påfølgjande flaum, skred og steinsprang, noko som 
truleg vil føra til auka behov for omkøyring på vegstrekkja om Hardanger når EV16 vert stengt av 
ulike grunnar.   

Voss herad meiner det er svært positivt at det skal prioriterast gang og sykkeltiltak også utanom 
områda omfatta av Miljøløftet. Voss herad er ikkje omfatta av Miljøløft eller byvekstavtale, men har 
likevel ei målsetting om at fleire skal gå og sykla, og at auken i persontrafikkveksten i størst mogleg 
grad skjer innanfor kollektivtransport, sykkel og gange.  For heradet er det difor viktig å få realisert 
tiltak som legg betre til rette for mjuke trafikantar langs hovudvegnettet inn mot Voss sentrum. 
Fortau langs FV 5402 Ringheimsvegen og FV 5392 Bordalsvegen vert sentrale sidan desse vegane i 
dag er viktige samlevegar og skuleveg for mange. Vestland fylkeskommune har to store 
vidaregåande skular på Voss med elevar frå  fleire kommunar i regionane rundt Voss og sykkel og 
gange er dei vanlegaste framkomstmiddel til og frå heim/hybel og  skulen. Viser elles til  Voss herad 
sin trafikksikringsplan.   

I utkast til investeringsprogram og kart ser det ikkje ut til at realisering av nedre parsell av 
Bavallsvegen ligg inne. Traseen for denne delen vart regulert i samband med at Vangstunnellen vart 
bygt , men det vart ikkje funne midlar til gjennomføring i det prosjektet.  Voss herad ber om at 
denne strekkja også vert tatt med i handlingsplanen (kvifor dette primært er eit trafikksikringstiltak – 
sjå 1.spørsmålet).  

Betre gang- og sykkelvegar er viktige klimatiltak og betre tilrettelegging for mjuke trafikantar er heilt 
naudsynt for å kunna redusera utsleppa frå vegtrafikken. 43 %  av klimautslepp av CO2 - gass i Voss 
herad kjem frå vegtrafikk. Voss herad har mål om å vera ein pådrivar for nullutslepp.  Arbeidet med 
klimaplanen, Vossaklima 2030, har ambisjonar om å setja seg høge mål for utsleppsreduksjon. Skal 
ein klara den nasjonale målsetjinga på 55 % utsleppsreduksjon eller betre, er det heilt naudsynt å få 
fleire til å gå og sykla framfor å køyra privatbilar. Det viktigaste tiltaket vert å leggja best mogleg til 
rette for mjuke trafikantar med GS-vegar og sykkelvegar/aksar inn mot sentrum. Betre tilrettelegging 
både langs Ringheimsvegen, Bordalsvegen og Bavallsvegen stør opp om dette viktige klimatiltaket. 
Stadig fleire får seg elsykkel.  Strekningar som før var krevjande å sykla grunna stor høgdeskilnad, 
vert meir og meir tilgjengelege og attraktive for sykling . Sentrumsplanlegginga på Voss byggjer opp 

 Voss herad 

Transportøkonomisk institutt (TØI) sin rapport 1826/2021, og vedlegg 2 som er ein uttale frå 

næringsavdelinga i Voss herad. Det vil truleg vera mogleg å henta skogsvegmidlar til utbetring for 

skogbruket. 

• Det er freslätt ä avsetje 200 mill. kr. ärleg til strekningsvise utbetringar av regionale hovudvegar 

(vegar i funksjonsklasse B), samt ä setje i gang minst to storre gang -og sykkeltiltak utanom 
M i l j l f t e t  ärleg. Det er ogsä foreslätt eigne lyvingar til rekkverk, vegljos og til ei ordning med 
spleiselag for mindre prosjekt. Vi vil be om synspunkt pä dette. 

Voss herad er positive t i l  at det vert gjeve eigne løyvingar t i l  rekkverk, vegljos og mogelegheit t i l  

spleiselag for mindre prosjekt. I tillegg bør oppgradering av busstopp for skuleborn (ljos, venteareal) 

også kunne omfattast av ei slik ordning. 

FV 79 mellom Steinstø og Granvin ligg inne med strekningsvis utbetring i økonomiplanen. Voss herad 

er samd i at denne strekkja er prioritert for utbetring. Det er naudsynt både for auka framkome og 

rassikring. FV 79 er ein viktig omkøyringsveg ved vegstenging av EV16 mellom Voss og Bergen. Det 

må forventast meir ekstremver med nedbør og påfølgjande flaum, skred og steinsprang, noko som 

truleg vil føra t i l  auka behov for omkøyring på vegstrekkja om Hardanger når EV16 vert stengt av 

ulike grunnar. 

Voss herad meiner det er svært positivt at det skal prioriterast gang og sykkeltiltak også utanom 

områda omfatta av Miljøløftet. Voss herad er ikkje omfatta av Miljøløft eller byvekstavtale, men har 

likevel ei målsetting om at fleire skal gå og sykla, og at auken i persontrafikkveksten i størst mogleg 

grad skjer innanfor kollektivtransport, sykkel og gange. For heradet er det difor viktig å få realisert 

tiltak som legg betre t i l  rette for mjuke trafikantar langs hovudvegnettet inn mot Voss sentrum. 

Fortau langs FV 5402 Ringheimsvegen og FV 5392 Bordaisvegen vert sentrale sidan desse vegane i 

dag er viktige samlevegar og skuleveg for mange. Vestland fylkeskommune har to store 

vidaregåande skular på Voss med elevar frå fleire kommunar i regionane rundt Voss og sykkel og 

gange er dei vanlegaste framkomstmiddel t i l  og frå heim/hybel og skulen. Viser elles t i l  Voss herad 

sin trafikksikringsplan. 

I utkast t i l  investeringsprogram og kart ser det ikkje ut t i l  at realisering av nedre parsell av 

Bavallsvegen ligg inne. Traseen for denne delen vart regulert i samband med at Vangstunnellen vart 

bygt ,  men det vart ikkje funne midlar t i l  gjennomføring i det prosjektet. Voss herad ber om at 

denne strekkja også vert tatt med i handlingsplanen (kvifor dette primært er eit trafikksikringstiltak - 

sjä 1.sprsmälet).  

Betre gang- og sykkelvegar er viktige klimatiltak og betre tilrettelegging for mjuke trafikantar er heilt 

naudsynt for ä kunna redusera utsleppa frä vegtrafikken. 43 % av klimautslepp av CO, - gass i Voss 

herad kjem frå vegtrafikk. Voss herad har mål om å vera ein pådrivar for nul lutslepp. Arbeidet med 

klimaplanen, Vassaklima 2030, har ambisjonar om å setja seg høge mål for utsleppsreduksjon. Skal 

ein klara den nasjonale målsetjinga på 55 % utsleppsreduksjon eller betre, er det heilt naudsynt å få 

fleire t i l  å gå og sykla framfor å køyra privatbilar. Det viktigaste tiltaket vert å leggja best mogleg til 

rette for mjuke trafikantar med GS-vegar og sykkelvegar/aksar inn mot sentrum. Betre tilrettelegging 

både langs Ringheimsvegen, Bordaisvegen og Bavallsvegen stør opp om dette viktige klimatiltaket. 

Stadig fleire får seg elsykkel. Strekningar som før var krevjande å sykla grunna stor høgdeskilnad, 

vert meir og meir tilgjengelege og attraktive for sykling. Sentrumsplanlegginga på Voss byggjer opp 

https://www.toi.no/getfile.php?mmfileid=56222
https://voss.herad.no/_f/p1/id90e7bac-7217-4372-8889-a7cc43a698c9/trafikksikringsplan-voss-herad-2022-2026.pdf
https://voss.herad.no/_f/p1/id90e7bac-7217-4372-8889-a7cc43a698c9/trafikksikringsplan-voss-herad-2022-2026.pdf
https://voss.herad.no/_f/p1/id90e7bac-7217-4372-8889-a7cc43a698c9/trafikksikringsplan-voss-herad-2022-2026.pdf


 

    

 

under at fleire skal sykla til/frå sentrum – og Voss har ei målsetjing om å verta meir attraktiv for 
syklistar. Voss herad har ei politisk målsetjing om å verta «10 minuttars bygda», og reisetidsanalysar 
syner at innanfor 10 minuttars sykkelavstand frå sentrum på Voss bur det om lag 7000 menneske, og 
med 15 minuttar sykkelavstand omlag 8500 

 

Oversiktskart reisetid med sykkel til Hestavangen. Kjelde Tal frå Reisetidsanalyse, 
Sentrumsplanen for Voss.  

Innbyggjarane våre som bur i Skjerpesfeltet , Hangurslia og Hagebyen har Ringheimsvegen som 
hovudtilkomstveg. I dag er kapasiteten på Ringheimsvegen “sprengt”, og realisering av nedre parsell 
av Bavallsvegen vil avlasta Ringheimsvegen. Det er regulert inn  GS-veg her. Dette vil betra tilhøvet til 
mjuke trafikantar og leggja til rette for at fleire kan gå og sykla «trygt» til sentrum. Heradet ser difor 
at realisering av dette tiltaket primært er eit trafikksikringstiltak. Det vil også avlasta bustadområde 
som i dag har stor gjennomkøyringstrafikk av tunge køyretøy som nyttar kommunale vegar gjennom 
bustadfelt fordi fylkesvegen har stigningstilhøve, breidde eller kurvatur som hindrar framkome for 
store bilar. Hagebyen og Rognshagen har ikkje tilbod til mjuke trafikantar, og Voss herad får jamleg 
innspel om at folk busett her, opplever at å ferdast langsmed vegane er utrygt grunna stor 
gjennomfartstrafikk (i mangel på alternativ køyretrasè).  

SVV viser til at dersom ein ikkje legg betre til rette for mjuke trafikantar, kan ein auka del som går og 
syklar truleg føra til fleire drepne eller hardt skadde i trafikken. Det er viktig å prioritera tiltak som 
tryggjer tilhøva for mjuke trafikantar og som også kan reduserar biltrafikk.  

 

• Vestland fylkeskommune ber kommunane gjere ei vurdering av moglege konkrete 
samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering. Vidare ber vi om innspel til korleis 
ein kan få mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til prosjekt.  

Voss herad ynskjer å bidra til å få realisert nedre del av Bavallsvegen gjennom føreseielege 
spleiselag. Det er knytt rekkjefølgjekrav til realisering av øvre del av Bavallsvegen (parsell 3), og 
utbyggjar er innstilt på å bidra der.  

 Voss herad 

under at fleire skal sykla t i l / frå sentrum - og Voss har ei målsetjing om å verta meir attraktiv for 

syklistar. Voss herad har ei politisk målsetjing om å verta «10 minuttars bygda», og reisetidsanalysar 

syner at innanfor 10 minuttars sykkelavstand frå sentrum på Voss bur det om lag 7000 menneske, og 

med 15 minuttar sykkelavstand omlag 8500 
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Oversiktskart reisetid med sykkel til Hestavangen. Kjelde Tal frå Reisetidsanalyse, 
Sentrumsplanen for Voss. 

Innbyggjarane våre som bur i Skjerpesfeltet, Hangurslia og Hagebyen har Ringheimsvegen som 

hovudtilkomstveg. I dag er kapasiteten på Ringheimsvegen "sprengt", og realisering av nedre parsell 

av Bavallsvegen vil avlasta Ringheimsvegen. Det er regulert inn GS-veg her. Dette vil betra tilhøvet t i l  

mjuke trafikantar og leggja t i l  rette for at fleire kan gå og sykla «trygt» t i l  sentrum. Heradet ser difor 

at realisering av dette tiltaket primært er eit trafikksikringstiltak. Det vil også avlasta bustadområde 

som i dag har stor gjennomkøyringstrafikk av tunge køyretøy som nyttar kommunale vegar gjennom 

bustadfelt fordi fylkesvegen har stigningstilhøve, breidde eller kurvatur som hindrar framkome for 

store bilar. Hagebyen og Ragnshagen har ikkje tilbad t i l  mjuke trafikantar, og Voss herad får jamleg 

innspel om at folk busett her, opplever at å ferdast langsmed vegane er utrygt grunna stor 

gjennomfartstrafikk (i mangel på alternativ kyretrase).  

SVV viser t i l  at dersom ein ikkje legg betre t i l  rette for mjuke trafikantar, kan ein auka del som går og 

syklar truleg føra til fleire drepne eller hardt skadde i trafikken. Det er viktig å prioritera tiltak som 

tryggjer tilhøva for mjuke trafikantar og som også kan reduserar biltrafikk. 

•Vestlandfylkeskommune ber kommunane gjere ei vurdering av moglege konkrete 

samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering. Vidare ber vi om innspel til korleis 

ein kan fä mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til prosjekt. 

Voss herad ynskjer å bidra t i l  å få realisert nedre del av Bavallsvegen gjennom føreseielege 

spleiselag. Det er knytt rekkjefølgjekrav t i l  realisering av øvre del av Bavallsvegen (parsell 3), og 

utbyggjar er innstilt på å bidra der. 



 

    

 

 

• Vi ber om synspunkt på om det er dei rette tiltak og prosjekt som er lagt inn i 
investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritere. 

Voss herad viser til prioriteringa vår i opninga av denne høyringsuttalen samt argumentasjonen 
framom.  

Voss herad ser det som positivt at øvre del av Bavallsvegen ligg inne i handlingsprogrammet. Voss 
herad ser likevel at å gjennomføra eksisterande reguleringsplan for nedre del av Bavallsvegen frå E16 
opp forbi “Leirokrysset”, vil ha langt større verknad både på trafikktryggleik  og framkome. Voss 
herad meiner at nedre del av Bavallsvegen må inn i planprogrammet. Viser til argumentasjonen 
framom. Gjennomføring av reguleringsplanen vil vera eit viktig trafikktryggingstiltak for store 
bustadområde. Dette er og eit prioritert tiltak i Voss herad sin trafikksikringsplan.  

 

 

Figur over trafikale utfordringar på FV 5402 Bavallsvegen/Ringheimsvegen.  

 

 Voss herad 

•v ber om synspunkt pä om det er dei rette tiltak og rosjekt som er lagt inn i 
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Voss herad viser t i l  prioriteringa vår i opninga av denne høyringsuttalen samt argumentasjonen 

framom. 

Voss herad ser det som positivt at øvre del av Bavallsvegen ligg inne i handlingsprogrammet. Voss 

herad ser likevel at å gjennomføra eksisterande reguleringsplan for nedre del av Bavallsvegen frå E16 

opp forbi "Leirokrysset", vil ha langt større verknad både på trafikktryggleik og framkome. Voss 

herad meiner at nedre del av Bavallsvegen må inn i planprogrammet. Viser t i l  argumentasjonen 

framom. Gjennomføring av reguleringsplanen vil vera eit viktig trafikktryggingstiltak for store 

bustadområde. Dette er og eit prioritert tiltak i Voss herad sin trafikksikringsplan. 
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Møtebehandling 
 
 
Votering 
Samrøystes vedteke med 8 røyster. 
 
 
Vedtak  
Voss herad ved Formannskapet, plan og økonomi vedtek vedlagt høyringsfråsegn til økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram Regional transportplan 2022-2033. Rådmannen sender 
høyringsfråsegn med vedlegg til Vestland Fylkeskommune.  
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Møtebehandling 

Votering 
Samrøystes vedteke med 8 røyster. 

Vedtak 
Voss herad ved Formannskapet, plan og økonomi vedtek vedlagt høyringsfråsegn til økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram Regional transportplan 2022-2033. Rådmannen sender 
høyringsfråsegn med vedlegg til Vestland Fylkeskommune. 
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Saksframlegg 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Voss herad ved Formannskapet, plan og økonomi vedtek vedlagt høyringsfråsegn til økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram Regional transportplan 2022-2033. Rådmannen sender 
høyringsfråsegn med vedlegg til Vestland Fylkeskommune.  
 
 
Vedlegg: 
Vedlegg 1_Utfordringar og behov på prioriterte vegstrekningar i Voss herad 
Vedlegg 2_tømmertransport 
Høyringsinnspel økonomiske handlingsprogram RTP 
 
 
 
Samandrag: 
Fylkestinget vedtok 16. desember 2021 Regional transportplan 2022 – 2033 for Vestland (RTP). 
Saman med planen vedtok Vestland fylkesting handlingsprogram for RTP. Det vedtekne 
handlingsprogrammet omtalar ikkje konkrete prosjekt i investeringsprogrammet, og det vart gjort 
vedtak om at investeringsprogrammet skulle innarbeidast i handlingsprogrammet og verta lagt fram for 
handsaming i fylkestinget i juni 2022.  
 
I slutten av april sendte Vestland fylkeskommune utkast til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram for perioden 2022 – 2033 på høyring til kommunane, og har bedt kommunane 
om innspel.   
 
Saksopplysningar: 
I utkast til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram 2022- 2033 ligg fylgjande prosjekt i 
Voss herad inne for mogeleg prioritering: 
 
Strekningsvise utbetringar 
FV79 Granvin -Steinstø, Strekningsvis utbetring av regional hovudveg. 
 
Mjuke trafikantar: 
FV 5402 Ringheimsvegen, gang og sykkelvegprosjekt, forprosjekt er utført – krev reguleringsplan.  
 
FV 5393 Bordalsvegen, gang og sykkelvegprosjekt - krev reguleringsplan. 
 
Andre store vegprosjekt : 
FV 5402 Bavallsvegen frå Leirokrysset til Bavallen. Utbetra veg og fortau.  
 
 
 
Voss herad ser positivt på at desse vegprosjekta er prioriterte for mogeleg oppstart i planperioden, 
men ber i høyringsuttalen om at også nedre del av Bavallsvegen vert prioritert og realisert i samsvar 
med vedtatt reguleringsplan.  
 
Tiltaka både i Ringheimsvegen, Bordalsvegen og Bavallsvegen er prioriterte investeringsprosjekt i 
Voss herad sin trafikksikringsplan.  
 
Kartutsnitt  under syner utstrekning av tiltak som er prioritert i økonomisk handlingsplan i Voss herad 
RTP (fylkesatlas.no).   
 
 
 

Saksframlegg 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Voss herad ved Formannskapet, plan og økonomi vedtek vedlagt høyringsfråsegn til økonomisk 
handlingsprogram og investeringsprogram Regional transportplan 2022-2033. Rådmannen sender 
høyringsfråsegn med vedlegg til Vestland Fylkeskommune. 

Vedlegg: 
Vedlegg 1_Utfordringar og behov på prioriterte vegstrekningar i Voss herad 
Vedlegg 2_tømmertransport 
Høyringsinnspel økonomiske handlingsprogram RTP 

Samandrag: 
Fylkestinget vedtok 16. desember 2021 Regional transportplan 2022 - 2033 for Vestland (RTP). 
Saman med planen vedtok Vestland fylkesting handlingsprogram for RTP. Det vedtekne 
handlingsprogrammet omtalar ikkje konkrete prosjekt i investeringsprogrammet, og det vart gjort 
vedtak om at investeringsprogrammet skulle innarbeidast i handlingsprogrammet og verta lagt fram for 
handsaming i fylkestinget i juni 2022. 

I slutten av april sendte Vestland fylkeskommune utkast til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram for perioden 2022 - 2033 på høyring til kommunane, og har bedt kommunane 
om innspel. 

Saksopplysningar: 
I utkast til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram 2022- 2033 ligg fylgjande prosjekt i 
Voss herad inne for mogeleg prioritering: 

Strekningsvise utbetringar 
FV79 Granvin -Steinstø, Strekningsvis utbetring av regional hovudveg. 

Mjuke trafikantar: 
FV 5402 Ringheimsvegen, gang og sykkelvegprosjekt, forprosjekt er utfort -- krev reguleringsplan. 

FV 5393 Bordaisvegen, gang og sykkelvegprosjekt - krev reguleringsplan. 

Andre store vegprosjekt : 
FV 5402 Bavallsvegen frå Leirokrysset til Bavallen. Utbetra veg og fortau. 

Voss herad ser positivt på at desse vegprosjekta er prioriterte for mogeleg oppstart i planperioden, 
men ber i høyringsuttalen om at også nedre del av Bavallsvegen vert prioritert og realisert i samsvar 
med vedtatt reguleringsplan. 

Tiltaka både i Ringheimsvegen, Bordaisvegen og Bavallsvegen er prioriterte investeringsprosjekt i 
Voss herad sin trafikksikringsplan. 

Kartutsnitt under syner utstrekning av tiltak som er prioritert i økonomisk handlingsplan i Voss herad 
RTP (fylkesatlas.no). 
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FV 79 Steinstø – Granvin, Strekningsvis utbetring 

 
FV 5402 Bavallsvegen, større vegprosjekt  
FV 5402 Ringheimsvegen(Frå Rognstunet), gang- og sykkelveg 
FV 5392 Bordalsvegen, gang – og sykkelveg 
 
Rådmannen si vurdering: 
Rådmann rår til at vedlagt høyringsfråsegn med 2 vedlegg vert sendt til Vestland fylkeskommune. 
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FV 5402 Bavallsvegen, større vegprosjekt 
FV 5402 Ringheimsvegen(Frå Rognstunet), gang- og sykkelveg 
FV 5392 Bordaisvegen, gang - og sykkelveg 

V = a v a n  

Rådmannen si vurdering: 
Rådmann rår til at vedlagt høyringsfråsegn med 2 vedlegg vert sendt til Vestland fylkeskommune. 
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 Vedlegg 1 

Utfordringar og behov på prioriterte vegstrekningar i Voss Herad 

 

FV5402 Ringheimsvegen 

Viktigaste GS- tiltaket for Voss herad å få regulert og prioritert for realisering i planperioden. 

- Forprosjekt utført i 2021, tiltaket krev detaljreguleringsplan. 
- Stor trafikk på smal veg med mange kryss mot kommunale vegar og private avkøyringar.  
- Vegstrekninga er viktig forbindelse mot sentrum for både arbeidsreiser, fritidsreiser, 

handlereiser og som skuleveg.  
- Strekning som manglar tilbod til mjuke trafikantar. Skuleveg til både Vangen skule, Voss 

Ungdomsskule og Voss Gymnas. På deler av strekkja er det vedtak om skuleskyss pga særleg 
farleg eller vanskeleg skuleveg for dei yngste elevane.  

- Viktig vegstrekkja for å koma til tur og rekreasjonsområde i frå sentrum.  
- Kartlagt utfordring i Voss herad sin trafikksikringsplan 2022 – 2026, side 34. Tiltaket er også 

framheva som eit viktig investeringstiltak å få realisert for Voss herad, s 60 

 
 

 

FV5392 Bordalsvegen 

- Gamal reguleringsplan for strekkja. Tiltaket krev ny reguleringsplan. Rekkjefølgjekrav og 
utbyggingsavtale. 

- Stor trafikk på smal veg med mange kryss mot kommunale vegar og private avkøyringar  
- Vegstrekkja er viktig forbindelse mot sentrum for både arbeidsreiser, fritidsreiser, 

handlereiser og som skuleveg.  
- Strekkja som manglar tilbod til mjuke trafikantar i dag etter Haugamoen, og som vert 

opplevd (og meldt inn til heradet) som utrygg for mjuke trafikantar.  
 

- Kartlagt utfordring i Voss herad sin trafikksikringsplan 2022 – 2026, side 35-36, 37 

 

 
 

 

FV 5401 Bavallsvegen/Ringheimsvegen 

Voss herad ser det som veldig positivt at strekkja på FV 5402 Bavallsvegen S1D10 m18 – m2086 ligg 
inne i økonomisk handlingsplan som prosjekt med mogeleg oppstart i perioden 2023 – 2027. Deler 
av denne vegstrekkja er allereie opparbeida og ferdigstilt (Parsell 2). Voss herad ser at dessverre ligg 
ikkje nedre del av Bavallsvegen (parsell 1) innteikna i kartgrunnlaget som det vert synt til i 
planprogrammet. Denne vegstrekkja er regulert i detaljreguleringsplan Bavallsvegen – Nedre del 

' V o s s  herad 
Vedlegg l 

Utfordringar og behov på prioriterte vegstrekningar i Voss Herad 

FV5402 Ringheimsvegen 

Viktigaste GS- tiltaket for Voss herad å få regulert og prioritert for realisering i planperioden. 

Forprosjekt utført i 2021, tiltaket krev detaljreguleringsplan. 

Stor trafikk på smal veg med mange kryss mot kommunale vegar og private avkøyringar. 

Vegstrekninga er viktig forbindelse mot sentrum for både arbeidsreiser, fritidsreiser, 

handlereiser og som skuleveg. 

Strekning som manglar tilbad t i l  mjuke trafikantar. Skuleveg t i l  både Vangen skule, Voss 

Ungdomsskule og Voss Gymnas. På deler av strekkja er det vedtak om skuleskyss pga særleg 

farleg eller vanskeleg skuleveg for dei yngste elevane. 

Viktig vegstrekkja for å koma ti l  tur og rekreasjonsområde i frå sentrum. 

Kartlagt utfordring i Voss herad sin trafikksikringsplan 2022 - 2026, side 34. Tiltaket er også 

framheva som eit viktig investeringstiltak å få realisert for Voss herad, s 60 l,m Ringheimsvegen Ringheimsvegen fr Rognstunet til Hjellane manglar ti lbod for mjuke trafikantar. Smal veg, 

stor trafikk, mange uoversiktlege kryss og private avkoyringar langs fylkesvegen. Bilar som 

parkerer i / te t t  på Ringheimsvegen gjer trafikkbildet enno meir uoversiktlege. Skuleveg for 

mange. Deler av strekninga utløyser krav om skuleskyss pga særskilt farleg skuleveg. VLFK 

har starta forarbeid for detaljreguleringsplan for vegstrekningar. Hogt prioritert frä VH at det 

vert vidare utarbeida reguleringsplan for tiltaket. 

GS-veg/fortau 

FV5392 Bordaisvegen 

Gamal reguleringsplan for strekkja. Tiltaket krev ny reguleringsplan. Rekkjefølgjekrav og 

utbyggingsavtal e. 

Stor trafikk på smal veg med mange kryss mot kommunale vegar og private avkøyringar 

Vegstrekkja er viktig forbindelse mot sentrum for både arbeidsreiser, fritidsreiser, 

handlereiser og som skuleveg. 

Strekkja som manglar tilbad t i l  mjuke trafikantar i dag etter Haugamoen, og som vert 

opplevd (og meldt inn til heradet) som utrygg for mjuke trafikantar. 

Kartlagt utfordring i Voss herad sin trafikksikringsplan 2022 - 2026, side 35-36, 37 Iii FV5392 

  II FV5392 

Bordaisvegen 

Bordaisvegen 

Manglar fortau fri3 Hauga moen og oppover langs Bordaisvegen. Behovet for t i lbod til mjuke GS-veg/fortau 

trafikantar langs Bordaisvegen er størst fram til kryss Haugateigen (ev. Nedre Storehagen?). 

Stor fart, mykje trafikk, smal vegbane og skuleveg. Detaljreguleringsplan frä 2004 for 
tiltaket. Må sjåast i samanheng med tiltak 1 og 2. 

Betre tilrettelegging for mjuke trafikantar langs Bordaisvegen frå Langabrua og opp t i l  Dyrdal GS-veg/Fortau 

Mat. 

FV 5401 Bavallsvegen/Ringheimsvegen 

Voss herad ser det som veldig positivt at strekkja på FV 5402 Bavallsvegen SlDlO m18 - m2086 ligg 

inne i økonomisk handlingsplan som prosjekt med mogeleg oppstart i perioden 2023- 2027. Deler 

av denne vegstrekkja er allereie opparbeida og ferdigstilt (Parsell 2). Voss herad ser at dessverre ligg 

ikkje nedre del av Bavallsvegen (parsell l) innteikna i kartgrunnlaget som det vert synt t i l  i 

planprogrammet. Denne vegstrekkja er regulert i detaljreguleringsplan Bavallsvegen - Nedre del 



 Vedlegg 1 

planID 123509019  og vart vedteken av Voss kommunestyre 28.11.2013. Opparbeiding av heile 
vegstrekkja vil ha stor betydning både for trafikktryggleik og framkome.  

Bavallsvegen/Ringheimsvegen er svært viktig lokalt, men også som regional vegstrekkja: 

- Tilkomst til store bustad- og hytteområde.  
- Tilkomstveg til fylkesanlegg alpin - hopp – Voss Resort 
- Tilkomstveg til viktige rekreasjonsområde både for alpin, langrenn, sykkel og turgåing i 

Bavallen og Hangurslia. 
- Tilkomstveg til Voss sjukehus – Helse Bergen og interkommunal legevakt.  
- Låg vegstandard på FV 5402 Ringheimsvegen/Bavallsvegen med mange uoversiktelege kryss 

og avkøyringar og ufullstendige sikteliner. Både jernbaneundergang med høgdebegrensing 
(FV5402 S1D1 m3221) og Leirokrysset (FV5402 S1D1 m831) med krevjande kurvatur og 
svingradius gjer at det er redusert framkome for tyngre køyretøy på fylkesvegen. 
Kommunale bustadgater (som for eksempel KV 1049 Rognshagen og KV 1120 
Skulestadvegen og KV 1485 Gamle Bavallsvegen) vert nytta som alternativ trasee. Realisering 
av parsell 1 vil avlasta bustadområde som vert nytta til unødvendig gjennomkøyringstrafikk i 
dag.  

- skuleveg til Vangen skule, Skulestad Skule, Voss Ungdomsskule, Voss Gymnas og Voss 
vidaregåande skule. Heradet får mange tilbakemeldingar om utfordrande/manglande 
trafikktryggleik. 

- FV 5402 Ringheimsvegen S1D1 m 400 – 750  er ulukkesstrekkja med mange utforkøyringar. 
Bratt sideterreng utan sikring.  

- Betre veg til Bavallen og øvre del av Skjerpesfeltet er viktig for vidare utbygging og utvikling 
av området.  

- Ny veg til Bavallen med tilbod til mjuke trafikantar vil gje sykkelveg til Voss sentrum for eit 
omland som manglar dette i dag. Med mange elsyklar på markanden ynskjer og trur ein at 
sykkelandelen vil auka som alternativ til privatbil dersom det vert lagt betre til rette for dette 
som framkomstmiddel. Viktig trafikksikringstiltak og eit viktig klimatiltak.  

Det er fleire kartlagde utfordringar på Ringheimsvegen/Bavallsvegen i Voss herad sin 
trafikksikringsplan 2022 – 2026, side 42. Tiltaket er også framheva som investeringstiltak som er 
viktig å få realisert for Voss herad, s 60 

 

 

 

'Voss herad 
Vedlegg l 
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dag. 
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1 FV5402 Leirokrysset 

FV5402 Ringheimsvegen / 
Baval Isvege n 

Skarp .sving når ein skal frå Skulestadmo til Vegutbedring 
Bavallen. Ikkje forserbar for tungtrafikk. Utfordring 
spesielt p& vinterstid. Forer til mykje uonskt 
køyring med tungtransport i tilgrensande 
bUJStadfält. Må sjåast i samanheng med realisering 
av ny Bavallsveg/Ringheimsveg. 

Tidvis hg fart pa smal veg med fa mgtepunkt, br Vegutbedring 
bakketoppar og mange mjuke trafikantar. Spesielt 
utfordrande kyreforhold vinterstid. Manglar 
tilbod til mjuke trafikantar, manglar belysning. G/S 
tilbod her er viktig for samankopling av 
eksisterande tilbod, og leggje til rette for 
transportsykling og rekreasjonssykling i Voss Resort 
og samanbinding av vre del av Skjerpesfeltet - 
Ringheim. Mo Ister mot Vossevangen. 
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Voss herad har jobba i mange år for å få til utbetring og realisering av heile den planlagde 
Bavallsvegen, og dette er eit prosjekt som står øvst på Voss herad si prioriteringsliste for større tiltak 
på fylkesvegar. Utbetring av FV 5402 Bavallsvegen er historisk delt inn i 3 parsellar. Berre den midtre 
av desse er realisert. 

- Parsell 2 (FV5402 S1D10 ca m615 – 1370)  
o er realisert og ferdigstilt.  
o Voss herad og Voss Resort var med på spleieselag for å få realisert parsellen.  

- Parsell 3 (FV 5402 S1D10 m 1371 – 1790) 
o Rekkjefølgjekrav til Voss resort i samband med vidare utbygging. (kommunedelplan 

Bavallen og detaljreguleringsplan Grevlestølen og Bavallen senter)  
o Smale bruer – fører til mykje trafikkaos, spesielt vinterstid  med snø og glatt føre. 

Om ein må prioritera tiltak i parsellen er utviding av bruene hovudprioritert.  
o Manglar tilbod til mjuke trafikantar på strekkja. Sykkelaktiviteten i Voss Resort aukar 

kraftig og tilbodet er under utvikling. Mange tar Gondol opp på Hanguren og syklar 
ned Bavallen. Eit naturleg vegvalg vil då vera Bavallsvegen tilbake til Voss sentrum.  

o Områdeplan Bavallen opnar for 600 einingar. Det er no 2 reguleringsplanar under 
utarbeiding av Voss Resort, med inntil 300 einingar – utbygging av dette vil krevja 
anleggsaktivitet til området og trong for utbetring av vegen spesielt dei smale 
bruene.   

 

 
- Parsell 1. (ny veg frå rundkøyringa Ev16 til FV 5402 S1D10 m615) 

o Bavallsvegen nedre del, PlanID 123509019 vart vedteken 28.11.2013.  28.11.2023 er 
det 10 år sidan reguleringsplanen vart vedteken og heimel for eventuell 
ekspropriasjon av grunn går ut.  

o Ligg ikkje inne i prioriteringslista, men er ei svært viktig vegstrekkja å få realisert for 
innbyggjarane i Voss herad.  
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o Manglar tilbad t i l  mjuke trafikantar på strekkja. Sykkelaktiviteten i Voss Resort aukar 

kraftig og tilbodet er under utvikling. Mange tar Gondol opp på Hanguren og syklar 
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o Strekkja er eit “missing link” i vegsystemet, og realisering av parsell vil kopla 
bustadområde og viktige rekreasjonsområde tettare til Voss sentrum. 

o Ei viktig vegstrekkja å få etablert både for framkome og trafikktryggleik. Bygging av 
ny veg vil avlaste bustadområda og kommunale gater som er skuleveg til Vangen 
skule, Skulestad skule, Voss Gymnas og Voss vidaregåande og som i dag har 
unødvendig stor trafikk grunna manglande framkome på dagens FV 5402 både med 
jernbanekulvert ved Voss sentrum og Leirokrysset. Mindre trafikk gjennom 
bustadområda vil tryggja tilhøva for mjuke trafikantar og heva bustandarden i desse 
områda.  

o Trafikkbelastninga på Ringheimsvegen er i dag så stor at det er krevjande å få 
realisert ønska fortetting/utbygging i sentrumsområdet då ein ikkje har offentlege 
vegar som er dimensjonert for meir trafikk enn kva ein har i dag. Realisering av 
vegen vil vera viktig for vidare utvikling av sentrumsnære bustadområde. 
Ringheimsvegen er i dag er ein veg på “bristepunktet” når ein ser trafikkbelastning 
opp mot vegstandard og vegbreidde. Vegen er også tilkomstveg til Voss sjukehus og 
regional legevakt.   
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Høyringsinnspel til RTP-Økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram 
-Tømmertransport på Fylkesvegar i Voss 

Voss herad viser til Transportøkonomisk institutt (TØI) sin rapport 1826/2021 som viser 
samfunnsøkonomisk nytte av å fjerna flaskehalsar i tømmertransport på fylkeskommunale 
og kommunale vegar. 

Voss herad viser og til  vedlagde utsnitt,  som er utklypp frå lokalavisa Hordaland torsdag 10. 
mars 2022 som referer frå forslag utsendt frå Samferdseldepartementet. Vidare til forfattar 
Dag Skjølaas sin artikkel «Hva kan gjøres med veger i bruksklasse 8/32 på Vestlandet ? 

Fyrste artikkel er spesielt mynta på 24 meter vogntoglengde og 60 tonn totalvekt. 

I våre område er gevinsten stor sjølv om oppskrivinga på fylkesvegane i fyrste omgang 
stoppar med 50 tonn totalvekt og 19,5 meter vogntoglengde.  

Likeeins er det slik at dersom aksellasta er begrensande er BT8-50 tonn- 19,5 eit alternativ i 
fyrste fase før evt. opprusting. 

Nyare forskning viser at slitasjen er større ved å køyra mange turar med 8 tonns aksellast i 
høve færre turar med 10 tonn aksellast gitt ein viss tonnasje som skal flyttast frå A til B. 
Vidare at det er svært viktig å opna for bruk av vogntog. Tilhengaren har liten eigenvekt og 
stor nyttelast i høve bilen som har stor eigenvekt og liten nyttelast. 

I TØI rapport 1826/2021 er det 5 fylkesvegar, i prioritert rekkjefylgje, som er viktig for 
tømmertransport i Voss herad i denne runden. Fv. 5378 Tjoflotvegen er allereie oppskriven 
til BK10-50 tonn-19,50 etter at TØI rapport vart publisert. 

Prioriteringa er med utgangspunkt i tømmertransport - bruttonytte i kr. , spesielt viktig 
vegstrekningar og minimumskrav til vegklasse. 

 

Prioritet Fylkesvegnr. Strekning   Dagens vegklasse Minstekrav til  
           Vegklasse 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

1. Fv. 5386 Urdland – Eggjareir (undergang) Bk8-32 tonn-19,5 Bk10-50 tonn-19,5 
2. Fv. 5394 Nesthus – Bulken   Bk8-32 tonn-19,5 Bk10-50 tonn-19,5 
3. Fv. 5404 Haugsvik-Osabrui   Bk8-32 tonn-12,4 Bk10-50 tonn-19,5 
4. Fv.5392 Væle/Gjelland-Rong   BkT8-40 tonn-19,5 Bk10-50 tonn-19,5 
5. Fv. 5384 Opeland-Fenne (sagbruk)  BkT8-40 tonn-19,5 Bk10-50 tonn-19,5 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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Forfattar Dag Skjølaas: 

Hva kan gjøres med veger i bruksklasse 8/32 på Vestlandet? 

Bruksklasse 8 er beregnet på veger med svake bruer som dermed ikke kan klassifiseres i bruksklasse 
T8. En utsjekking av bruer på alle fylkesveger i Vestland og Rogaland som har denne bruksklassen, 
viser at omtrent 80 prosent av vegene ikke har bruer som er til hinder for en oppklassifisering til 
bruksklasse T8. Mange av disse vegene har ikke bruer i det hele tatt. Grunnen til at disse vegene er 
klassifisert i bruksklasse 8/32 er sannsynligvis et ønske fra vegeier om å unngå økt slitasje.   

På bakgrunn av dette er det gjennomført en sammenligning av vegslitasje mellom  

• 3- og 4-akslet bil 
• Kjøring med og uten tilhenger 

'!1 Voss herad 
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Større vognlass, mindre vegslitasje 
Regjeringa fereslär 
at fleire norske vegar 
kan brukast av køjre- 
toy med inntil 60 tonn 
totalvekt. Det er Skag- 
eiprforbundet positiv 
til fordi større tømmer- 
lass vil gje mindre · 
slitasje pa veguttel . .. 
redalsjon@avisa-hordaland.no 

Delar av det kommunale og fyl- 
bskomumnai le vegnettet er 
klassifisert slie at det må løy- 
rart inaQge Heire tømmeilass 
enn nedvendig. Det ferrer bäde 
til auka kostnader, aub. ut- 
slepp og meir slitasje på veg-- 
netta 

Tenmertransporten pa veg 
gar fere seg med. spesialbygde 
temmervogntog. I dag er mak- 
simal tillatne vogntoglengde og 
totalvekt for slike vogntog 24 
meter og 60 tonn. 

Norges Skogeierforbund har 
utarbeidd ein rapport som viser 
korleis det wfentlege vegnettet 
er ldassifisert. 

- Rapporten. vise. at klassifi- 
sertQga av vegnettet bar hatt ei 
positiv utvikling sidan 2019, 0g 
at 61 prosent av tømmer- 
transporten l 2.021 brei utfert 

VOGNTOG; Stadig meir tømmer blir frakta pi vogntog opp til 60 tonn. 
mnJ,; IL.ISE AslRuD I NIB l llPK 

med 6o tonn totalvekt, seier 
rädgjevar Dag Skjelaas i Skogei- 
emubund'eti ei pæssemekilng.. 

Samtidi.g er delar av det of- 
fentlege vegnettet klassffised: 
svaert lägt, og pl mange vegar 
er lovleg totalvekt mindre enn 
50 tonn. 

- For åreduseta utsleppa fiå 
tml.Sp:!rtsektnten og, styrkja 
-norsk shlgnæringmå.vegnettet 
klassifiserast med bruksklasser 
som er tilpassa moderne trans- 
portutstyr, seier Skjolaas, som 

har utarbeidd rapporten saman 
med Ola Molstad. 

Samferdselsdepartementet 
har no sendt eit forslag på høy- 
ring der fleire vegar kan brukast av tunge keyretey. 

- At fleire vegar blir opna for 
tyngre keryretoy, vil bidra til 
aulca effektivisering, bade i 
skogbruksnaeringa og i ttans-- 
portnaeringa, meiner sammd- 
:selsmin:is-ter JOD-Ivat Nygård 
(Ap). 
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• Kjøring med aksellaster tilpasset 8/32 og T8/50 

Sammenligningen er gjennomført som modellberegninger etter fjerdepotensregelen (Jansen, 2008). 
Forutsetningene for beregningen er gitt i vedlegg 1, og resultatene vises i Figur 1.  

 

Figur 1 Vegslitasje per transportert tonn fra ulike biler og vogntog på bruksklassene lett og tung 8 

Når vegslitasje sees i forhold til utført transport, viser modellberegningen:  

• Bruk av bruksklasse tung 8 gir mindre slitasje på vegnettet enn bruk av bruksklasse lett 8  
• Transport med tilhenger gir mindre slitasje enn transport uten tilhenger  
• Bruk av 4-akslet bil gir mindre slitasje enn bruk av 3-akslet bil 

Både økningen av drivaksellastene ved oppskriving fra bruksklasse 8 til T8, kjøring med tilhenger 
istedenfor uten tilhenger og bruk av 4-akslet istedenfor 3-akslet bil, fører til at slitasjen per lass øker 
litt. Samtidig øker nyttelasten ved hver av disse endringene mye mer enn beregnet slitasje, og 
dermed reduseres slitasjen per transportert enhet. Dette resultatet er i tråd med anbefalingene som 
er gitt i Statens vegvesens lærebok i vegteknologi (Aurstad 2016) der det heter at «Det er ønskelig at 
det benyttes tunge kjøretøyer som er utformet slik at størst mulig nyttelast kan transporteres med 
minst mulig nedbrytning av vegen». Oppfatningen om at kjøring av små lass er gunstig med tanke på 
vegslitasje, bør derfor revurderes.  

Ved å oppklassifisere vegnettet fra Bk 8/32 til T8/50, øke tillatt vogntoglengde fra 12,4 eller 15 meter 
til 19,5 meter og erstatte tre-akslet med fire-akslet bil, er det mulig å øke nyttelasten fra 4 til 27 tonn. 
Det betyr at transporten kan effektiviseres kraftig, og at nesten 6 av 7 lass kan fjernes fra vegnettet. 
Delvis hver for seg, men helst sammen, er dette tre tiltak som kan fjerne de største konkurranse-
ulempene som skogbruket på Vestlandet i dag har.  

Oppskriving av vegnettet fra Bk 8/32 til T8/50 bør være helt uproblematisk alle steder der det ikke er 
bruer eller bruer med begrenset totalvekt. Der bruene har lavere brukslast må det tas hensyn til det, 
men også her kan det være mulig å åpne deler av en veg slik at ulempene begrenses. På 
fylkesvegnettet bl.a. i Østfold kan en se hvordan dette kan gjøres. Kroksund bru i Marker og Vamma 
bru i Indre Østfold er gode eksempler. Begge disse bruene er flaskehalser, men her har 
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• Kjøring med aksellaster tilpasset 8/32 og T8/50 

Sammenligningen er gjennomført som modellberegninger etter fjerdepotensregelen (Jansen, 2008). 

Forutsetningene for beregningen er gitt i vedlegg l, og resultatene vises i Figur l. 
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Figur l Vegslitasje per transportert tonn fra ulike biler og vogntog på bruksklassene lett og tung 8 

Når vegslitasje sees i forhold til utført transport, viser modellberegningen: 

• Bruk av bruksklasse tung 8 gir mindre slitasje på vegnettet enn bruk av bruksklasse lett 8 

• Transport med tilhenger gir mindre slitasje enn transport uten tilhenger 

• Bruk av 4-akslet bil gir mindre slitasje enn bruk av 3-akslet bil 
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l itt. Samtidig øker nyttelasten ved hver av disse endringene mye mer enn beregnet slitasje, og 
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minst mulig nedbrytning av vegen». Oppfatningen om at kjøring av små lass er gunstig med tanke på 

vegslitasje, bør derfor revurderes. 
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bru i Indre Østfold er gode eksempler. Begge disse bruene er flaskehalser, men her har 



Vedlegg 2 

fylkeskommunen åpnet vegnettet på begge sider. Det er en god løsning som kan brukes der det er 
muligheter for utkjøring i begge retninger.  

Valg av transportutstyr vil være avhengig av klassifiseringen av vegnettet. Hvis det legges til rette 
bruk av kjøretøy med flere aksler, vil slike kjøretøy bli brukt og transporten bli effektivisert. I dag er 
det lengderestriksjonene og kippingen som taler for bruk av fireakslede biler på Vestlandet. Ved 
kipping har fireakslede biler hhv. 75, 67 og 50 prosent høyere nyttelast enn tre-akslede biler på 
bruksklassene 8, T8 og 10. Der det er mulig å øke tillatt vogntoglengde til 19,5 meter og samtidig 
skrive opp vegen fra 8/32 til T8/50, vil fireakslede biler også ha et fortrinn. Bruk av fireakslede biler 
på slike veger vil føre til at nyttelasten kan økes fra 23 til 27 tonn. I tillegg jobber Norges 
Skogeierforbund for at tillatt totalvekt på veger med Bk 10/50 økes til 54 tonn. Dersom det lykkes, vil 
fireakslede biler sannsynligvis bli foretrukne kjøretøy ved kipping på alle bruksklasser, og ved kjøring 
med tilhenger på bruksklassene T8/50 og 10/54. De gjenstående kombinasjonene vil da være tillatt 
vogntoglende 19,5 meter med bruksklasse 8/32 og T8/40. Disse kombinasjonene bør så langt det er 
mulig fases ut.   

I tillegg til økt nyttelast gir bruk av fire-akslede biler den fordel at lasset på bil og tilhenger blir mer 
jevnhøyt, og at bilen relativt sett blir tyngre sammenlignet med tilhengeren. Hensyn til vektfordeling 
og lastsikring tilsier derfor at fireakslede biler også er å foretrekke ut fra hensyn til trafikksikkerhet.  

Oppskriving av tillatt vogntoglende fra 12,4 og 15 meter til 19,5 meter er det tiltaket som isolert gir 
størst effekt. Slik sett er dette det viktigste tiltak. På de fleste bruksklassene vil nyttelasten omtrent 
kunne tredobles når det kan kjøres med tilhenger.  

Samtidig er det verdt å merke seg at en fireakslet bil på bruksklasse T8 har 2,5 ganger høyere 
nyttelast enn en treakslet bil på bruksklasse 8. En fireakslet bil uten tilhenger har nesten like stor 
nyttelast på bruksklasse T8 (10 tonn) som en tre-akslet bil med tilhenger har på bruksklasse 8/32    
(11 tonn). Selv om det ikke er mulig å skrive opp tillatt vogntoglengde administrativt uten å gjøre 
investeringer i vegnettet eller fjerne flaskehalser, er derfor viktig å skrive opp bruksklassen til T8. Det 
vil både gir økt nyttelast på en treakslet bil og legge til rette for bruk av en fireakslet bil.   

 

Foto under er tømmerbil lasta til Bk8- 32 tonn-12,4 vogntoglengde 
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Foto under er tømmerbil lasta til BK 8- 32 tonn- 19,5 vogntoglengde 

 

 

 

Foto under er tømmerbil lasta til Bk T8-50 tonn – 19,5 vogntoglengde 
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Foto under er tømmerbil lasta t i l  BK 8- 32 tonn- 19,5 vogntoglengde 

.. 

• ; .. - : : : : : : :  
-..; 

-E5+ll'IA Ere 
"' - -   .... :";.7 -l  - ... -, - F - ' N ,  ,: 
!!111111 , • _- . : -c=:= .,· ., .. 
..... .'..A. :..... - - - . . , , .  .., . . . ·- .•. 

Foto under er tømmerbil lasta t i l  Bk T8-50 tonn - 19,5 vogntoglengde 

, 1./' 
• f 



 

Kultur og samfunn 
 

Besøksadresse Postadresse Konto.nr. Org.nr. Telefon E post 
Øygarden rådhus 
Foldnesvegen 1 
5354 STRAUME 

Ternholmvegen 2 
5337 RONG 
 

1506.24.29981 922 53 0890 
 
 

56 16 00 00 postmottak@oygarden.kommune.no 

 
 
Vestland Fylkeskommune 
Postboks 7900 
5020 BERGEN 

 

 

Vedtaksbrev 
 
   
Dykkar ref. Vår ref. Stad/Dato: 
 20/8624-20/FE-121/180   29.03.2022 
 
 
Regional transportplan 2022-2033 - uttale til handlingsprogram og 
investeringsprogram 
 
Den ovannemnde saka er behandla med følgjande vedtak: 
 
Kommunestyret (KS) 24.03.2022 09:00 - saksnr. 018/22: 
 
1. Kommunestyret viser til høyring av handlings- og investeringsprogram for Regional transportplan 
for 2022 – 2033 og har følgjande merknader: 
 
2. Kommunestyret støttar dei tre prosjekta for større veganlegg frå kommunen og fordeling av 
oppstart av desse i første og andre periode: 
 

a. Trengereid – Hammersland – Eide (Vorland), første periode 2023 – 2026. 
Kommunestyret vil spesielt peike på strekninga Tellnes – Skogsskiftet, gjennom 
Dala. Ref Detaljreguleringsplan for ny fylkesveg 555 Kolltveit - Sund grense /  
Detaljreguleringsplan for Fv 555, parsell frå Fjell grense – Vorland 
Trafikksikring Vorland - Forland 
 

a. Vestsidevegen, andre periode 2027 – 2033 
Kommunestyret ber Vestland fylkeskommune så snart som råd starte eit 
forprosjekt for heile Vestsidevegen, og signaliserer at kommunen ønskjer eit tett 
samarbeid. Det bør her også vurderast om eventuelle punkt-utbedringar kan 
brukast som eit alternativ for å sikre tidlegare løysingar for dei vanskelegaste 
punkta.  

a. Kolltveit – Ågotnes bør flyttast til første periode. Det vert vist til at denne strekinga 
vil vera tilførselsveg til den nye regionale godshavna, og  strekninga bør derfor 
søkja om riksvegstatus. Kommunestyret meiner Vestland fylkeskommune må ta 
initiativ til å synleggjere korleis det skal arbeidast med å få etablert ny veg frå 
Kolltveit til Ågotnes, enten som eit samarbeids- eller utviklingsprosjekt, eller inn 
mot seinare revisjonar av NTP. 
 

a. Ny trase forbi Dale bru Fv 561 – Blom – Naturgassparken ( Energiparken) er eit 
viktig prosjekt for å støtte opp om utviklinga av ytterlegare «grøne» arbeidsplassar. 
Denne trasèen bør realiserast tidleg i andre periode 2027-2032 
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a. I uttale til Regional transportplan frå Øygarden kommune, vart fylkesveg 5240 
Arefjordsvegen meldt inn. Kommunestyret ber om at fylket prioriterer denne 
strekninga i det vidare arbeidet. 
 

a. Fergeavløysingsmiddlar for prosjektet Klokkarvik – Hjellestad, må ein arbeida 
vidare med, slik at den kan realiserast i siste del av planperioden.  

 

3. Desse mindre prosjekta ønskjer Kommunestyret å spele inn som aktuelle samarbeidsprosjekt: 
· Kausland – Glesnes. Etablering av trygg skuleveg til Spildepollen skule 
· Bjorøyvegen – punktutbetring og fortau forbi skulen 
· Klokkarvik – gjeld mindre stekning i Klokkarvik sentrum 
· Døsjo – Li – punkt-utbetring  

For vidare detaljar vert det vist til saksutgreiinga 
    Det vert elles vist til forvaltningsreforma av 2012. 
 
4. Øygarden Kommunestyre ber om at det i samband med framtidige anbod på mobilitetsløysningar, 
i langt sterkare grad vert lagt vekt på nye teknolgiske løysningar. Dette gjeld også samordning av 
kommunal / lokal - og fylkeskommunal transport.  
 
5. Kommunestyret meinar at trafikksikring og trygg og sikker skuleveg inkludert gang- og sykkelve er 
eit av dei viktigaste grepa i arbeidet med Regional Transportplan 2022 – 2033. 
 
 
De vert med dette gjort kjent med vedtaket. 
 
Les heile saka under.  
 
 
Med helsing 
 
Råmund Skjold 
spesialrådgjevar 
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Regional transportplan 2022-2033 - uttale til handlingsprogram og 
investeringsprogram 
 
Kort om saka: 
 
Vestland fylkeskommune ber om uttale til handlings- og investeringsprogram for Regional 
transportplan 2022-2033. Det er positivt at fleire prosjekt i kommunen er omtalt i programet og 
kommunen støttar opp under dei prioriteringane som er gjort. Kommunedirektøren meiner Vestland 
fylkeskommune må ta eit meir aktivt eigarskap til arbeid med ny veg frå Kolltveit til Ågotnes, sidan 
dette prosjektet ikkje er nemnt verken i Regional transportplan eller utkast til handlings- og 
investeringsprogram.  
 
 
 
 
Dokument vedlagt saka: 
Tittel 
øk handlingsprogram og investeringsprogram - utkast innspel til kommunane feb 2022.pdf 
Regional transportplan 2022-2033 - Invitasjon til innspel til økonomisk handlingsprogram og 
investeringsprogram 
 
 
 
Innstilling til vedtak: 
 
Kommunestyret viser til høyring av handlings- og investeringsprogram for Regional transportplan for 
2022 – 2033 og har følgjande merknader: 
 
Kommunestyret støttar opp under dei tre prosjekta for større veganlegg frå kommunen og fordeling 
av oppstart av desse på første og andre periode: 

· Trengereid – Hammersland – Eide, første periode 2023 - 2026 
· Vestsidevegen, andre periode 2027 – 2033 



· Kolltveit – Sture, andre periode 2027 – 2033 

 
Kommunestyret ber Vestland fylkeskommune så snart som råd starte eit forprosjekt for heile 
Vestsidevegen og signaliserer at kommunen ønskjer eit tett samarbeid inn mot eit slik arbeid. Vidare 
vil Kommunestyret peike på at deler av gjennomføring av tiltak for prosjekt Kolltveit – Sture må 
reknast tidlegare enn 2027 jamfør Statnett si planlagde dublering av Øygardskabelen. 
 
Kommunestyret meiner Vesland fylkeskommune må ta initiativ til og synleggjere korleis det skal 
arbeidast med å få etablert ny veg frå Kolltveit til Ågotnes, enten som eit samarbeids- eller 
utviklingsprosjekt eller inn mot seinare revisjonar av NTP.  
 
I uttale til Regional transportplan frå Øygarden kommune vart fylkesveg 5240 Arefjordsvegen meldt 
inn. Kommunestyret ber om at fylket prioriterer denne strekninga i vidare arbeid. 
 
Desse mindre prosjekta ønskjer Kommunestyret å spele inn som aktuelle samarbeidsprosjekt: 

· Kausland – Glesnes. Etablering av trygg skuleveg til Spildepollen skule.    
· Klokkarvik – gjeld mindre stekning i Klokkarvik sentrum. 

 
For vidare detaljar vert det vist til saksutgreiinga. 
 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Fylkestinget vedtok Regional transportplan (RTP) 16. desember 2021 saman med eit 
handlingsprogram som ikkje omtalte konkrete prosjekt, men bad om at eit oppdatert 
handlingsprogram/investeringsprogram for RTP perioden 2022-2033 vart lagt fram for Fylkestinget i 
juni 2022. Vestland fylkeskommune (VLFK) har no sendt over utkast til økonomisk handlingsprogram 
og investeringsprogram til kommunane for høyring. Høyringsfristen er sett til 1. april og grunna 
tidsutfordringar går saka direkte til Kommunestyret. Handlingprogram og investeringsprogram skal 
reviderast årleg og prioritering av prosjekt skal styrast gjennom portefølgjestyring, det vil seie at ein 
fortløpande skal vurdere dei ulike prosjekta opp mot kvarandre ut frå forhold som framdrift på 
planlegging og gjennomføring,   kostnadsanslag, kapasitet osv. 
 
VLFK viser til at prosess med RTP har avdekka store behov i fylket og at det økonomiske 
handlingsrommet på langt nær er romsleg nok til å imøtekomme alle behov. Finansutvalet til fylket 
skal i mars  månad  fastsetje investeringsrammer fram til 2026, og dette vil bli førande for kva 
prosjekt handlingsprogram og investeringsprogram kan liste opp med oppstart fram mot 2026.  
 
Utkast til handlingsprogram og investeringsprogram viser langsiktige prioriteringslister der prosjekt 
er fordelt på perioden 2022 – 2026 (økonomiplanperioden) og perioden 2027-2033 (langsiktige 
prioriteringslister). I desse listene er berre større investeringsprosjekt med estimert kostnadsramme 
over 50 mill tatt med. I tillegg vert det vist til samleløyvingar for mindre prosjekt (under 50 mill) som 
vil inngå i årleg prosessar og arbeid med budsjett og økonomiplan i planperioden. Dette vil gjelde 
mindre utbetringar og tiltak for å auke trafikktryggleik på fylkesvegnettet.  Under ei slik samleløyving 
vert det og peika på ei eiga løyving til rekkverk og vegljos, men og ei ordning knytt til spleiselag for 
infrastruktur på fylkesveg for til dømes å etablere gang- og sykkel tiltak i samband med utbygging av 
VA tiltak.  
 



I høyringsutkast til økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram 2022 – 2033 er følgjande 
prosjekt for Øygarden kommune tatt  med: 
 
Vegprosjekt: 

· Trengereidkrysset – Hammarsland – Eide – ligg inne i liste over prosjekt med mogleg 
oppstart i perioden 2023 – 2027. 

· Kolltveit – Sture – ligg inne i liste over prosjekt med mogleg oppstart i 2027-2033 
· Vestsidevegen – ligg inne i liste over prosjekt med mogleg  oppstart i 2027-2033 

 
Bruer/kaiar: 

· Tofterøy – Katodisk beskyttelese av bruplate, prioritert som nr. 5 av VLFK med utføring i 
perioden fram til 2026. Vedlikehald av kablar og hengestenger etter 2026.  

· Lerøy – Forlenging av tilleggskai (støttepunkt). Prioritert som nr. 6 av 15 prioriterte tiltak 
fram mot 2028. 

 
Det er viktig å merke seg at VLFK kommuniserer dette som bruttolister, dvs at det er ikkje rom for 
alle desse prosjekta innafor dei rammene ein ser for seg, og det må gjerast prioriteringar mellom 
prosjekt. Vidare vert det peika på at det er innspel frå kommunane og vidare utgreiingar som vil vera 
grunnlag for prioriteringane. Fylket peikar og på at det må vurderast om enkelte investeringsprosjekt 
må finansierast gjennom bompengar/spleiselag,  sidan investeringsrammene til fylket ikkje kan dekke 
behova. 
 
Kommunestyret gjorde 30.09.2021 i sak 120/21 vedtak om uttale til RTP. I høyringa til RTP ønskte 
fylket høyringsinnspel på meir strategiske spørsmål, men utfordra og kommunane til konkrete 
innspel på to tiltak som manglar tilrettelegging for mjuke trafikkantar, og som oppfyller kriteria for 
prioritering i RTP. Desse innspela vart vedteke i Kommunestyret: 
 

· Nye kryssløysingar  i kommunedelsenter Skogsskiftet. I kommunedelsenteret er det ein 
pågåande planprosess for å finne ei sameint løysing for nedskalerte kryssløysingar i 
sentrumsområdet. Kommunen har forventningar til at fylket tar ein aktiv rolle i seinare 
gjennomføring av løysingane i samarbeid med kommunen og private partar. 

· Fylkesveg 5240 Arefjordvegen – utbetring i samsvar med pågåande reguleringsplan, 
utviding av veg med fortau 

· Fylkesveg 5242 Vestsidevegen – kommunen ønskjer primært utbetring av veg og 
gang/sykkelveg, men det er og mogleg å starte med utbetring av mindre 
strekke/flaskehalsar. 

 
I tillegg vart det i Kommunestyret sin uttale til RTP peika på to overordna vegprosjekt som 
kommunen meinte at fylket måtte omtale/prioritere i RTP eller seinare 
handlingsprogram/investeringsprogram: 
 

· VLFK må i RTP ta initiativ til å etablere eit utviklingsprosjekt som ser på mogleigheiter for 
ekstern finansiering av ny trase Kolltveit – Ågotnes. Eit slikt utviklingsprosjekt må og 
avklare om det er grunnlag for å arbeide for ny veg på andre  måtar som spleiselag eller 
omklassifisering til riksveg, og arbeide for finansiering i seinare NTP. Dette må og sjåast i 
samanheng med eksisterande trase Kolltveit – Ågotnes der veg og kryssutforming i dag er 
til hinder for vidare utvikling langs aksen og vil vera ein framtidig flaskehals for 
godstransport før ny veg er etablert.  



· Ny fylkesveg 560 (tidlegare fv555) mellom Kolltveit og Forland. Det ligg føre 
detaljreguleringsplanar for vegløysinga. Reguleringsplanen inngår i delprosjekt 2 i 
Sotrasambandet; fastlandssambandet Sotra – Bergen og det nord-sørgåande sambandet på 
Sotra.   

 
I høyringsbrevet  til handlingsprogram og investeringsprogram ber VLFK særleg om innspel på 
følgjande: 
 

· Kva føremål er viktigast å prioritere i investeringsprogrammet, er det rammeløyvingar til 
trafikktryggleik og mindre utbetringar, gang- og sykkeltiltak, kollektivtiltak, oppgradering av 
kai, bru og tunell eller midlar til store vegprosjekt. 

· Det er føreslått å avsetje 200 mill årleg til strekningsvise utbetringar av regionale 
hovudvegar (vegar i funksjonsklasse B), samt å setje i gang minst to større gang- og 
sykkeltiltak utanom Miljøløftet årleg. Det er også føreslått eigne løyvingar til rekkverk, 
vegljos og til ei ordning med spleiselag for mindre prosjekt. Vi vil be om synspunkt på dette. 

· Vestland fylkeskommune ber kommunane gjere ei vurdering av moglege konkrete 
samarbeidsprosjekt med framlegg til spleiselag for finansiering. Vidare ber vi om innspel til 
korleis ein kan få mest mogleg for pengane for konkrete framlegg til prosjekt. 

· Vi ber om synspunkt på om det er dei rette tiltak og prosjekt som er lagt inn i 
investeringsprogrammet, og kva som er viktigast å prioritere. 

 
Folkehelseperspektiv: 
 
Forbetring av vegsystem og betre tryggleik for syklande og gåande vil vera positivt for folkehelsa 
 
Økonomiske konsekvensar: 
 
Økonomiske konsekvensar og rammer må vurderast i budsjett og økonomiplanprosessar for konkrete 
tiltak som omfattar kommunal deltaking. 
 
Vurdering: 
 
Slik Kommunedirektøren vurderer det må ein i investeringsprogrammet både kunne prioritere 
rammeløyvingar til ulike tiltak og midlar til store nye vegprosjekt, men at ein ved utvelging av 
prosjekt legg vekt på samfunnsnytte og portefølgjestyring av prosjektlistene. Vidare meiner 
Kommunedirektøren det er positivt at det vert sett av 200 mill årleg til strekningsvise utbetringar og 
eigne løyvingar til spleiselag for mindre prosjekt.  
 
I ei slik sak kan ein ikkje forskuttere seinare budsjett og økonomiplanprosessar og kommunen kan 
ikkje vera konkret på spleiselag/grad av kommunal finansiering for aktuelle prosjekt.  Gjennom 
samfunnsplan og seinare arealdel til kommuneplanen ønskjer kommunen å styre samfunnsutviklinga, 
og ulike prosjekt knytt til veg og infrastruktur vil vera med å støtte opp under ein slik utvikling. For 
kommunen er det  likevel viktig å gje signal om  at me ønskjer å vera ein aktiv medspelar for fylket i 
aktuelle prosjekt i kommunen vår. 
 
Slik utkast til handlingsprogram og investeringsprogram ligg føre ønskjer kommunedirektøren å 
støtte opp under dei konkretetiltaka som er føreslått i Øygarden kommune, og ønskjer å 
kommentere desse sjølv om det ikkje framgår så mykje deltaljar kring dei ulike prosjekta i 
høyringsutkastet til handlingsprogram og investeringsprogram: 



 
· Trengereid – Hammersland – Eide. Kommunen støttar opp under dette prosjektet og det 

vert vist til kommunen sitt arbeid med nedskalert løysing i sentrumsområdet for 
Skoggskiftet. Det er i Skogskiftet eit stort behov for gjennomføring av tiltaka med tanke på 
ny sentrumsplan og kommunedelplan, som har rekkefølgjekrav til ein utbetra fylkesveg. Ei 
vegutbetring er difor avgjerande for vidareutvikling av området.  Det er positivt at dette 
ligg inne i første periode. Vidare er det svært positivt at VLFK samstundes ser på strekninga 
Hammersland – Eide forbi drikkevasskjelda Kørelen. I kartløysinga for RTP er ikkje 
strekninga gjennom Skogsskiftet markert, men kommunen reknar med at dette vert 
korrigert. 

 
· Vestsidevegen -  kommunen er svært positiv til at VLFK ønskjer å starte opp eit forprosjekt 

for heile vegstrekninga. Utbetring av Vestsidevegen  er viktig med tanke på utvikling av 
lokalsenteret (jf samfunnsplan) og ikkje minst skulesituasjonen i området. Eit forprosjekt 
bør såleis vurdere og samanfatte all kjent kunnskap knytt til framkome, trafikktryggleik, 
planstatus, utviklingsplanar som t.d næring og ny skule. Kommunen signaliserer ønskje om 
tett samarbeid inn i eit forprosjekt, og at tidspunkt for seinare gjennomføring av tiltak må 
vurderast når ein har meir kunnskap. For kommunen er det difor viktig at eit forprosjekt 
vert starta så tidleg som mogleg  sidan erfaring viser  at forprosjekt  og seinare utarbeiding 
av reguleringsplan fort vil ta noko tid.  

 
· Kolltveit – Sture, her ønskjer VLFK primært å sjå på tiltak for auka trafikktryggleik langs 

heile traseen særleg haldeplassar, sikre kryssingar på stader der g/s skiftar side. Prosjektet 
er sett til gjennomføring i siste periode, frå 2027-2033. Kommunen viser til prosjekt med 
dublering av straumkabel frå Solsvik til nordre Blomøy, som etter framdriftsplan skal 
gjennomførast frå midten av 2024 til midten av 2026. Eit forprosjekt for Kolltveit – Sture 
bør vera avklart før Statnett sin anleggsperiode, slik at ein kan planlegga for gjennomføring 
i samarbeid med Statnett og Øygarden kommune. Kommunen vil og løfte fram behov for 
kryssutbetringar frå Kolltveit – Ågotnes sidan desse kryssa i dag er begrensande i forhold til 
all etablering og det i praksis er eit bygge- og deleforbod langs strekninga. Kryssa vil vera 
begrensande sjølv ved etablering av ny veg og VLFK bør ta dette opp som eit tema i 
forprosjektet for denne strekninga. 

 
Sjølv om Øygarden kommunen var tydeleg i innspel til RTP om behov for ny fylkesveg Kolltveit-
Ågotnes, kan ein ikkje sjå at VLFK har nemnt dette i RTP eller i høyringsutkast til 
handlingprogram/investeringsprogram. Slik kommunedirektøren ser det må VLFK ta stilling til korleis 
det skal arbeidast med å få etablert ny veg, enten ved å etablere eit samarbeids- eller 
utviklingsprosjekt eller inn mot seinare revisjonar av NTP (Nasjonal transportplan). Bergen Hamn blir 
etablert på Ågotnes frå 2027 og dette vil rekne Ågotnes som eit nasjonalt knutepunkt der det kan 
argumenterast for riksvegstatus fram til knutepunktet. Kommunedirektøren meiner VLFK må omtale 
dette i handlingsprogram og synleggjere korleis fylket ønskjer å arbeide med denne saka.  
 
Gjennom Miljøløftet arbeider kommunen og VLFK saman for å identifisere gode prosjekt for seinare 
handlingsprogram, og til hausten vil ein truleg ha ei meir samla oversikt over behov og moglege 
prioriteringar. Slik stoda er i dag kan ikkje fylkeskommunale midlar via miljøløftet nyttast til 
fylkesvegprosjekt utanfor Bergen kommune, men det er mogleg å innlemme gang- og sykkelprosjekt. 
Det er difor viktig å vurdere kva finansieringsordningar som kan nyttast til ulike prosjekt og det er ein 
føresetnad med tett dialog  mellom fylket og kommunen for å samordne og fremje dei rette 



prosjekta. 
 
Kommunen og ØyVAR AS arbeider med ein ny kommunedelplan for vatn, avlaup og overvatn og etter 
framdriftsplan skal denne planen vedtakast mot årsskiftet. Prosjekt som får plass i handlingsplanen til 
kommunedelplan vatn, avlaup og overvatn, og som inneber tiltak på fylkesveg,  vil det vera naturleg å 
sjå etter løysingar for samarbeid og spleiselag med VLFK. Sjølv om kommuneplan for vatn, avlaup og 
overvatn ikkje er vedteken ønskjer kommunen i denne omgangen å spele inn to mindre prosjekt som 
er aktuelle som spleiselag, sidan desse tiltaka har vore på tidlegare kommunale investeringslister 
utan at dei er gjennomførte: 

· Kausland – Glesnes. Etablering av trygg skuleveg til Spildepollen skule. Aktuelt tiltak saman 
med ØyVAR AS  

· Klokkarvik – gjeld mindre stekning i Klokkarvik sentrum. Det er behov for å sikre 
vassforsyning og avlaup i området. Er regulert og grunnerverv er avklart. Aktuelt tiltak 
saman med ØyVAR AS 

 
 
 
Behandling i Kommunestyret (KS) 24.03.2022: 

 

 

 
Fellesforslag frå kommunestyret  -        
1. Kommunestyret viser til høyring av handlings- og investeringsprogram for Regional transportplan 
for 2022 – 2033 og har følgjande merknader: 
 
2. Kommunestyret støttar dei tre prosjekta for større veganlegg frå kommunen og fordeling av 
oppstart av desse i første og andre periode: 
 

a. Trengereid – Hammersland – Eide (Vorland), første periode 2023 – 2026. 
Kommunestyret vil spesielt peike på strekninga Tellnes – Skogsskiftet, gjennom 
Dala. Ref Detaljreguleringsplan for ny fylkesveg 555 Kolltveit - Sund grense /  
Detaljreguleringsplan for Fv 555, parsell frå Fjell grense – Vorland 
Trafikksikring Vorland - Forland 
 

a. Vestsidevegen, andre periode 2027 – 2033 
Kommunestyret ber Vestland fylkeskommune så snart som råd starte eit 
forprosjekt for heile Vestsidevegen, og signaliserer at kommunen ønskjer eit tett 
samarbeid. Det bør her også vurderast om eventuelle punkt-utbedringar kan 
brukast som eit alternativ for å sikre tidlegare løysingar for dei vanskelegaste 
punkta.  

a. Kolltveit – Ågotnes bør flyttast til første periode. Det vert vist til at denne strekinga 
vil vera tilførselsveg til den nye regionale godshavna, og  strekninga bør derfor 
søkja om riksvegstatus. Kommunestyret meiner Vestland fylkeskommune må ta 
initiativ til å synleggjere korleis det skal arbeidast med å få etablert ny veg frå 
Kolltveit til Ågotnes, enten som eit samarbeids- eller utviklingsprosjekt, eller inn 
mot seinare revisjonar av NTP. 
 

a. Ny trase forbi Dale bru Fv 561 – Blom – Naturgassparken ( Energiparken) er eit 
viktig prosjekt for å støtte opp om utviklinga av ytterlegare «grøne» arbeidsplassar. 
Denne trasèen bør realiserast tidleg i andre periode 2027-2032 
 



a. I uttale til Regional transportplan frå Øygarden kommune, vart fylkesveg 5240 
Arefjordsvegen meldt inn. Kommunestyret ber om at fylket prioriterer denne 
strekninga i det vidare arbeidet. 
 

a. Fergeavløysingsmiddlar for prosjektet Klokkarvik – Hjellestad, må ein arbeida 
vidare med, slik at den kan realiserast i siste del av planperioden.  

 

3. Desse mindre prosjekta ønskjer Kommunestyret å spele inn som aktuelle samarbeidsprosjekt: 
· Kausland – Glesnes. Etablering av trygg skuleveg til Spildepollen skule 
· Bjorøyvegen – punktutbetring og fortau forbi skulen 
· Klokkarvik – gjeld mindre stekning i Klokkarvik sentrum 
· Døsjo – Li – punkt-utbetring  

For vidare detaljar vert det vist til saksutgreiinga 
Det vert elles vist til forvaltningsreforma av 2012. 

 
4. Øygarden Kommunestyre ber om at det i samband med framtidige anbod på mobilitetsløysningar, 
i langt sterkare grad vert lagt vekt på nye teknolgiske løysningar. Dette gjeld også samordning av 
kommunal / lokal - og fylkeskommunal transport.  
 
5. Kommunestyret meinar at trafikksikring og trygg og sikker skuleveg inkludert gang- og sykkelve er 
eit av dei viktigaste grepa i arbeidet med Regional Transportplan 2022 – 2033. 
 
Votering: 
Fellesforslaget vart samrøystes vedteke. 
 
Desse tok ordet i saka: 
Marianne Sandahl Bjorøy (AP), Nils Kåre Skoge (H), Børge Haugetun (V), Andreas Kallekleiv (H), Svein 
Otto Jacobsen (FrP), Espen Harkestad (Ap) 
 
Vedtak i Kommunestyret (KS) - 24.03.2022 - 018/22 
1. Kommunestyret viser til høyring av handlings- og investeringsprogram for Regional transportplan 
for 2022 – 2033 og har følgjande merknader: 
 
2. Kommunestyret støttar dei tre prosjekta for større veganlegg frå kommunen og fordeling av 
oppstart av desse i første og andre periode: 
 

a. Trengereid – Hammersland – Eide (Vorland), første periode 2023 – 2026. 
Kommunestyret vil spesielt peike på strekninga Tellnes – Skogsskiftet, gjennom 
Dala. Ref Detaljreguleringsplan for ny fylkesveg 555 Kolltveit - Sund grense /  
Detaljreguleringsplan for Fv 555, parsell frå Fjell grense – Vorland 
Trafikksikring Vorland - Forland 
 

a. Vestsidevegen, andre periode 2027 – 2033 
Kommunestyret ber Vestland fylkeskommune så snart som råd starte eit 
forprosjekt for heile Vestsidevegen, og signaliserer at kommunen ønskjer eit tett 
samarbeid. Det bør her også vurderast om eventuelle punkt-utbedringar kan 
brukast som eit alternativ for å sikre tidlegare løysingar for dei vanskelegaste 
punkta.  

a. Kolltveit – Ågotnes bør flyttast til første periode. Det vert vist til at denne strekinga 
vil vera tilførselsveg til den nye regionale godshavna, og  strekninga bør derfor 



søkja om riksvegstatus. Kommunestyret meiner Vestland fylkeskommune må ta 
initiativ til å synleggjere korleis det skal arbeidast med å få etablert ny veg frå 
Kolltveit til Ågotnes, enten som eit samarbeids- eller utviklingsprosjekt, eller inn 
mot seinare revisjonar av NTP. 
 

a. Ny trase forbi Dale bru Fv 561 – Blom – Naturgassparken ( Energiparken) er eit 
viktig prosjekt for å støtte opp om utviklinga av ytterlegare «grøne» arbeidsplassar. 
Denne trasèen bør realiserast tidleg i andre periode 2027-2032 
 

a. I uttale til Regional transportplan frå Øygarden kommune, vart fylkesveg 5240 
Arefjordsvegen meldt inn. Kommunestyret ber om at fylket prioriterer denne 
strekninga i det vidare arbeidet. 
 

a. Fergeavløysingsmiddlar for prosjektet Klokkarvik – Hjellestad, må ein arbeida 
vidare med, slik at den kan realiserast i siste del av planperioden.  

 

3. Desse mindre prosjekta ønskjer Kommunestyret å spele inn som aktuelle samarbeidsprosjekt: 
· Kausland – Glesnes. Etablering av trygg skuleveg til Spildepollen skule 
· Bjorøyvegen – punktutbetring og fortau forbi skulen 
· Klokkarvik – gjeld mindre stekning i Klokkarvik sentrum 
· Døsjo – Li – punkt-utbetring  

For vidare detaljar vert det vist til saksutgreiinga 
    Det vert elles vist til forvaltningsreforma av 2012. 
 
4. Øygarden Kommunestyre ber om at det i samband med framtidige anbod på mobilitetsløysningar, 
i langt sterkare grad vert lagt vekt på nye teknolgiske løysningar. Dette gjeld også samordning av 
kommunal / lokal - og fylkeskommunal transport.  
 
5. Kommunestyret meinar at trafikksikring og trygg og sikker skuleveg inkludert gang- og sykkelve er 
eit av dei viktigaste grepa i arbeidet med Regional Transportplan 2022 – 2033. 
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RTF - Innspel til regional transportplan 2022-2033 - økonomisk 

handlingsprogram og investeringsprogram 

 

Årdal kommunestyre har i møte 31. mars 2022 handsama regional transportplan 2022-2033 

- økonomisk handlingsprogram og investeringsprogram og det er gjort følgjande vedtak. 

 

KST-020/22 Vedtak: 

Årdal kommune vil at følgjande vert prioritert: 
· Årdal kommune ber om at det i samband med utbetring av tunellane 

Steiggje-, Finnsås- og Kolnostunellane vert prioritert og sett av midlar til 
strossing. 

· Utbetra standarden på den fylkeskommunale delen av FV5632 
Fardalsvegen 

· Tilrettelegging for gang og sykkelveg på FV5631 frå skulehuset - Hjelle. 
Dette er viktig for innbyggarane, der det også er born som har dette som 
skuleveg. 

· Tryggingstiltak og tilrettelegging ved den trafikkerte skulevegen Fv5631. Det 
er eit behov for ny bru i Ålmennhagen for å gjere skulevegen trygg for 
gåande og syklande.  

 

 

Med helsing 

Hilmar Høl 

Ordførar 
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